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شهروندان باید ارزنده ترین خدمات را 
برای زندگی باآرامش دریافت کنند

برگزاری آیین قالی شویان مشهد اردهال 
در حضور رئیس سازمان میراث فرهنگی

دختر کماندار نوجوان ایران نخستین مدال 
قهرمانی جهان را در آرژانتین ضرب کرد
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صفحه 4

به نقــل از روزنامه گاردیــن دونالد 
ترامــپ در حالی ایــران را به نقض 
روح توافق هســته ای متهم می کند 
که گزارش هایی در مورد قصد ترامپ 
برای اعلام عدم پایبنــدی ایران به 

برجام منتشر شده است.
او در حضور افســران نظامی آمریکا 
اعلام کرد که ایــن آرامش پیش از 
طوفان اســت و در پاســخ به سوال 
خبرنگاری مبنی بر این که این جمله 

چــه مفهومی دارد، گفــت: خواهید 
دید.

او در ایــن دیدار به تکــرار ادعاهای 
خــود علیه ایــران پرداخت و گفت: 
رژیم ایران از تروریسم حمایت کرده 
و خشــونت و هرج و مرج را در تمام 

خاورمیانه می پراکند.
وی افزود: به همین دلیل است که ما 
باید به اقدامات خصمانه و جاه طلبی 
هسته ای ایران پایان دهیم. به زودی 
تصمیم من در مورد ایران را خواهید 

فهمید.
در صورت اعلام عدم پایبندی ایران 
به برجام از سوی ترامپ بنابر قانون 
آمریکا کنگره 60 روز فرصت دارد تا 
تحریم های هســته ای را علیه ایران 

اعمال کند.
این در حالی است که برخی رسانه ها 
گزارش دادنــد که ترامــپ پس از 
اعلام عدم پایبنــدی ایران به برجام 
با جمهوری خواهان کنگره صحبت 

می کند تا تحریمی علیه ایران اعمال 
نکنند.

این اظهارات ترامپ در حالی مطرح 
شــد که اغلب مقامات کاخ ســفید 
اذعان دارند که ایران به تعهدات خود 

در برجام پایبند بوده است.
جیمز ماتیس وزیر دفاع آمریکا هفته 
گذشته اعلام کرد که ماندن در برجام 

در راستای منافع ملی آمریکاست.
جوزف دانفورد رئیس ستاد مشترک 
ارتش آمریکا نیز اخیرا خروج از توافق 
بین المللی برجام را باعث تاثیر منفی 

بر اعتبار آمریکا دانست.
تیلرسون وزیر خارجه آمریکا و ژنرال 
مک مستر مشاور امنیت ملی ترامپ 
نیز هر دو او را بــه ماندن در برجام 

توصیه کرده اند.
این در حالی است که اعضای اروپایی 
برجام )انگلیس، فرانســه و آلمان( از 
آمریکا خواســته اند که در این توافق 

باقی بماند.

 )Ph.D( داوطلبان آزمون ورودی دکتری
نیمه متمرکز سال ۹6 از یکشنبه ۱6 مهر 
می توانند کد رشته محل های تحصیلی 
خود را در مرحله تکمیل ظرفیت انتخاب 

کنند.
ورودی  آزمون  تکمیل ظرفیت  جزئیات 
دکتری نیمه متمرکز ســال ۹6 بر روی 
www. ســایت ســنجش  به نشــانی

sanjesh.org  منتشر شد. 
در این مرحله یــک هزار و ۸۱6 نفر در 

۸۷۵ کدرشته محل پذیرفته می شوند.
مهلــت ثبت نام بــرای تکمیل ظرفیت 
آزمــون ورودی دکتــری نیمه متمرکز 
ســال ۹6 از ۱6 مهرماه آغاز می شود و 
داوطلبان تا روز شنبه ۲۲ مهرماه فرصت 
دارند نســبت به انتخاب ۱۵ کدرشــته 
محــل در مرحله تکمیــل ظرفیت این 

آزمون اقدام کنند.

همچنین بــا توجه به اینکــه  برخی از 
دانشــگاه ها و مؤسســات  آموزش  عالی 
برای  پذیرش  دانشجو در مقطع دکتری 
»Ph.D« اعلام ظرفیت  جدید کرده اند 
و یا ظرفیت برخی از کدرشته  محل های 
تحصیلی آزمون تکمیل نشــده اســت، 
سازمان سنجش جزئیات این رشته های 
جدید را منتشر کرد. کلیه داوطلبانی که 
 »Ph.D« در آزمون ورودی  دوره دکتری
)نیمه متمرکز( ســال ۱۳۹6 ثبت نام و 
شــرکت کرده اند و با توجه به کارنامه 
آزمون دارای نمره کل مثبت هســتند، 
می توانند، براســاس ضوابط و شــرایط 
مندرج در دفترچه راهنمای شرکت در 
آزمون )شماره یک( و دفترچه راهنمای 
انتخاب رشته های تحصیلی )شماره ۲( 
آزمون مذکــور و همچنین اطلاعیه های 
سازمان سنجش نســبت انتخاب رشته 

اقدام کنند.
گزینش  نهایی  در هر یک  از کدرشته های 
تحصیلی  اعلام شــده در این اطلاعیه، 
مطابــق  شــرایط و ضوابط منــدرج  در 
دفترچه های راهنمای شرکت در آزمون 
و انتخاب رشته های تحصیلی )شماره ۱ 
و ۲( و اطلاعیه های قبلی آزمون  مذکور 
انجام  خواهد شد. آن دسته  از داوطلبانی  
کــه  قبــلًا در ردیف پذیرفته شــدگان 
نهایــی آزمون دکتری »Ph.D« ســال 
۱۳۹6 قرار گرفتــه و به عنوان پذیرفته 
شــده اعلام شــده اند مجاز به شرکت 
در مرحله تکمیل ظرفیت هســتند، لذا 
چنانچه این دســته از داوطلبان در این 
مرحله از پذیرش، متقاضی رشــته های 
تحصیلی مرحله تکمیل ظرفیت شــوند 
و در ردیف پذیرفته شــدگان نهایی این 
مرحله نیز قرار بگیرند، قبولی قبلی آنان 

»کان لم یکن« تلقی شده و مطابق ضوابط 
باید در کدرشته قبولی جدید ثبت نام و 
ادامه تحصیل کنند و هیچگونه تقاضایی 

بعد از اعلام نتایج پذیرفته نخواهد شد.
کلیه متقاضیان بایــد حداکثر تا تاریخ 
۳0 بهمــن ۹6 موفق بــه اخذ مدرک 

کارشناسی ارشد شوند.
نیمســال پذیرش دانشــجو در هریک 
از کدرشــته محل های منــدرج در این 
اطلاعیــه متناســب با امکانــات و نظر 
دانشگاه یا مؤسسه محل قبولی، در اولین 

ترم تحصیلی ممکن خواهد بود.
نتایج معرفی شدگان چند برابر ظرفیت 
هر یک از کدرشته محل های مندرج در 
این اطلاعیه در تاریخ دوشــنبه ۱۵ آبان 
۹6 از طریق سایت اینترنتی این سازمان 
برای انجام مراحل مصاحبه دانشــگاه ها 

اعلام خواهد شد.

منابع ســوری از ورود ارتش ســوریه به 
شهر المیادین، یکی از آخرین پایگاه های 
مهم داعش در شــرق این کشــور خبر 
دادند. به نقل از شــبکه اســکای نیوز، 
مدیر دیدبان حقوق بشر سوریه که یک 
نهاد نزدیک به مخالفان ســوری است با 
اعلام این خبــر، گفت: نیروهای نظامی 

دولت سوریه به همراه هم پیمانانشان در 
محله های شمالی شهر المیادین در مرکز 
تروریست های داعش  با  استان دیرالزور 
درگیر شدند. شــهر المیادین به عنوان 
یکی از دو شهر مهم باقی مانده در دست 
داعش، با افتادن شهر دیرالزور به دست 
نیروهای دولتی به پایگاهی برای شــبه 

نظامیان فراری داعش و خانواده هایشان 
تبدیل شده بود.

گذشــته  روز  دو  در  ســوریه  ارتــش 
پیشــروی های قابل توجهی به ســمت 
جنــوب دیرالزور و در امتــداد رودخانه 

فرات داشته است.
ورود به شــهر المیادین یکی از مراحل 

اصلی در پایان دادن به ســلطه داعش 
بــر اســتان دیرالزور اســت. در صورت 
کنترل نیروهای دولتی ســوریه بر شهر 
المیادین، تنها شهر استراتژیک بوکمال 
در مجــاورت مرزهای عراق باقی خواهد 
ماند تا به وجود داعش در ســوریه پایان 

داده شود.

قائم مقام نمایشگاه مطبوعات ضمن 
اعلام زمان برگزاری بیست و سومین 
دوره این نمایشگاه از احتمال حضور 
رئیس جمهور بــرای برگزاری آئین 

افتتاحیه این نمایشگاه خبر داد.
مهران عباســی انارکــی قائم مقام 
بیســت و ســومین دوره نمایشگاه 
مطبوعــات و خبرگزاری هــا درباره 
آخرین وضعیت آماده ســازی مصلی 
بــرای برگــزاری این نمایشــگاه و 
همچنین کم و کیف حضور رسانه ها 
در ایــن دوره گفــت: امســال بین 
600 تــا ۷00 تقاضا برای حضور در 
نمایشــگاه ثبت شــده که بعضی از 
آن ها به صورت تجمیعی و در قالب 
موسســات مطبوعاتی بــود که این 
موارد به شکل متمرکز و با همدیگر 
در نمایشگاه شرکت داده می شوند.

بــه گفتــه وی پیــش ثبت نام های 
رســانه ها برای حضور در نمایشگاه 
امسال مطبوعات انجام شده و ثبت 
نام قطعــی هم با پرداخــت مبالغ 
مربوط به اجــاره غرفه تا آخر هفته 
آینده بــه اتمام می رســد و به این 
ترتیــب زمینه حضور رســانه ها در 

نمایشگاه فراهم خواهد شد.
عباسی همچنین با اشاره به استقبال 
خوب رسانه ها از نمایشگاه امسال از 
برخی جابجایی ها در چینش رسانه ها 
در فضاهای مختلف شبســتان خبر 
داد و اظهار داشت: پایگاه های خبری 

که سال گذشــته در نیم طبقه دوم 
شبستان مســتقر بودند، امسال به 
طبقه همکف انتقال داده می شوند 
و از طرف دیگر ممکن اســت برخی 
از بخش های دیگر به بالکن شبستان 
تغییر مکان بدهنــد. در مجموع ما 
به دلیل حجم تقاضاها، نمایشــگاه 

امسال را فشرده تر دیده ایم.
قائم مقام بیست و سومین نمایشگاه 
مطبوعــات از قطعی شــدن زمان 
برگزاری این دوره از نمایشگاه خبر 
داد و تأکیــد کرد: به خاطر در پیش 
بودن ایام اربعین، نمایشــگاه امسال 
مطبوعات، ۵ آبان مــاه آغاز به کار 
می کند و تا ۱۲ آبان در مصلی دایر 

خواهد بود.
وی با اشاره به برخی از ویژگی های 

نمایشــگاه امســال تصریح کرد: در 
بیست و سومین نمایشگاه مطبوعات 
علاوه بر ایســتگاه طنز که در سال 
گذشته هم بود، ایستگاه جوان هم به 
آن اضافه شده است. ما همچنین در 
نمایشگاه مطبوعات، فضاهایی برای 
ترتیب  عکس  نمایشگاه های  برپایی 
داده ایم. به علاوه امســال هم مانند 
خارجی  مهمان های  اخیر  سال های 
از رسانه های بین المللی به نمایشگاه 
می آیند و در نشست های مختلفی 

نمایشگاه شرکت خواهند کرد.
از همــکاری  عباســی همچنیــن 
تشــکل های مطبوعاتــی با ســتاد 
برگزاری بیســت و ســومین دوره 
خبرگزاری ها  و  نمایشگاهمطبوعات 
ســخن گفت و افزود: این تشکل ها 

در امور محتوایی نمایشگاه ها از قبیل 
سیاست های نمایشگاه، نحوه انتخاب 
غرفه های برتــر و نظارت بر کیفیت 
نمایشــگاه ها،  در  حضور رســانه ها 

تصمیم های لازم را اتخاذ می کند.
قائم مقــام نمایشــگاه همچنین از 
احتمال خبرگــزاری آئین افتتاحیه 
بیســت و ســومین دوره نمایشگاه 
مطبوعات با حضــور رئیس جمهور 

خبر داد.
وی با بیــان اینکه جانمایی غرفه ها، 
۲6 مهرماه انجام خواهد شد در مورد 
تعرفه اجاره بهای غرفه ها نیز گفت: 
امســال اجاره غرفه های با متراژ بالا 
اندکی افزایش یافته اســت، در عین 
حال مانند دوره های گذشــته اجاره 
غرفه های رسانه های بخش خصوصی 
مشــمول ۵0 درصد تخفیف خواهد 
بود و متقابــلًا تعرفه اجــاره غرفه 
برای رســانه های غیر خصوصی دو 
برابر رســانه های خصوصی محاسبه 
خواهد شد. عباسی همچنین از ارائه 
تسهیلات و تخفیفات قابل توجه به 
نشریات استانی با هدف تشویق آنها 
برای شرکت در نمایشگاه امسال خبر 
داد و خاطرنشان کرد: امسال توجه 
ویژه ای به اســتارت آپ ها در حوزه 
رسانه صورت گرفته که هدف اصلی 
آن کمک به رسانه های مکتوب برای 
مقابله با گسترش فعالیت رسانه های 

فضای مجازی است.

مســئول مگا پارک هوایــی ایران، 
مستقر در پارک علم و فناوری یزد از 
اجرای سه طرح کلان ملی در پارک 
یزد در راستای رفع نیازهای صنعت 
هوایی کشور تا پایان امسال خبر داد.
علی حاجی غلام ســر یزدی اظهار 
کرد: صنعت هوایی اساساً به صورت 
شــبکه ای از شــرکت های فناور و 
دانش بنیان، شــرکت های ساخت و 
تولید و همچنین بازرگانی اســت و 
یک شرکت به تنهایی در این عرصه 

فعالیت نمی کند.
وی با بیان این کــه صنعت هوایی 
در کشــورمان نیازمنــد طراحــی 
شبکه ایی از شرکت های دانش بنیان، 
پارک های علم و فناوری، دانشگاه ها 

و مراکز تحقیقاتی داخلی و خارجی، 
شــبکه بازرگانی و موسســات مالی 
اســت، گفــت: در واقــع مگاپارک 
هوایی ایران)مَپها( نیز شــبکه ای از 
این هاســت و مهمتریــن نقش آن 
نیز یکپارچگی بیــن مراکز مختلف 
و  زیرســامانه ها  و تضمین عملکرد 

سامانه های طراحی شده است.
حاجــی غلام با اشــاره آغاز فعالیت 
این مرکز از ســال ۹۳، تصریح کرد: 
مگاپــارک هوایی پس از تاســیس 
تفاهم نامــه ای با پارک هــای علم و 
فناوری مازندران و یزد در راســتای 
توسعه تجهیزات هوایی منعقد کرد.

وی همچنین از امضای تفاهم نامه ای 
با دانشگاه یزد خبر داد و گفت: این 

قابلیت های  بــه  با توجه  تفاهم نامه 
این مگاپارک و تحت عنوان »مرکز 
آزمایشــگاهی ایمنی و اســتاندارد 
هوایــی« منعقــد و در کنــار آن 
سمیناری آموزشی برای بیان نیازهای 
صنعت هوایی کشور برگزار شد. دبیر 
کارگروه تجهیزات فرودگاهی استان 
از انعقاد دو تفاهم نامه ی دیگر تا آخر 
ایران  با شرکت فرودگاه های  امسال 
و سازمان هواپیمایی کشور خبر داد 
و اظهار کرد: با توجه به نیاز صنعت 
هوایــی به تجهیزات و گســتردگی 
نیاز کشور به تجهیزات به روز، لازم 
است که شرکت فرودگاه های ایران و 
سازمان هواپیمایی کشوری با مراکز 
تحقیقاتی، تعاملی دوجانبه داشــته 

باشند.
وی افزود: ســه طرح کلان ملی در 
پــارک علم و فناوری یــزد در مورد 
تجهیزات امنیتی فــرودگاه تا پایان 
امســال اجرا خواهد شــد و انتظار 
می رود با اجرای این طرح گامی در 
رفع نیازهای صنعت هوایی کشــور 

برداشته شود.
مســئول مگاپارک هوایی کشور در 
پایان نیز با اشــاره به نیاز این مرکز 
به حمایت پارک های علم و فناوری 
سراسر کشور، گفت: باید نیازها بیان 
و از طریق شــرکت های دانش بنیان 
برطرف شــود که تحقــق این امر، 
حمایت و همکاری پارک های علم و 

فناوری کشور را می طلبد.

»طوفان« ایران برای ترامپ

امکان انتخاب ۱5 کدرشته فراهم شد؛

آغاز تکمیل ظرفیت دکتری از ۱6 مهر

یکی از دو پایگاه مهم داعش در آستانه آزادی

اعلام زمان برگزاری نمایشگاه مطبوعات

مسئول مگاپارک هوایی کشور خبر داد؛

اجرای 3 طرح ملی برای رفع نیازهای
 صنعت هوایی

دونالد ترامپ در دیدار با افســران ارتش نظامــی آمریکا ضمن تکرار 
ادعاهای خود علیه ایران اعلام کرد که این آرامش پیش از طوفان است.

فرهنگی

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: سالیانه یک میلیون و ۲00 هزار نفر به افرادی که 
جویای کار هستند افزوده می شود.

علی ربیعی در نشســت شــورای اداری شهرســتان زاوه با گرامیداشت ۲۵6 شهید این 
شهرستان گفت: اکنون در شرایطی به سر می بریم که تنها ۱0 سال فرصت داریم نقش 
بیشــتری در دنیا پیدا کنیم و سهم بیشتری از اقتصاد جهان کسب کرده و بر مشکلات 
داخلی فائق آییم. وی با اشــاره به اینکه در گذشته شرایط سختی را گذراندیم و فرصت 

های زیادی را از دست داده ایم، گفت: در گذشته تحریم ها موجب شد سهم کمتری در 
مقایسه با دیگر کشورها از بازار جهانی نصیبمان شود.

ربیعی با اشــاره به اینکه در زمانی که دولت تدبیر و امید بر ســرکار آمد دو نسل 60 و 
۷0 باید وارد عرصه اجتماعی می شــدند، بیان کرد: به خاطر مشکلات گذشته وضعیت 
اقتصادی کنونی نســبت به گذشته چندان مطلوب نیســت و اقتصاد کشور توان زایش 

درونی خود را از دست داده بود.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

سالی یک میلیون نفر به جویندگان کار افزوده می شود
هیاهوی دوباره ترامپ 

درباره ایران

سینماها با 4 فیلم جدید جان 
می گیرند

رنگرزی منسوجات پشمی با فناوری 
نانو توسط محققان کشور

آسیب پذیری زنان دراعتیاد بیشتر
 از مردان است

در مراکز لاکچری نگهداری از 
سالمندان چه می گذرد؟

به سایت های فروش آنلاین بلیط 
هواپیما اعتماد کنیم یا خیر؟

رشد علم بدون اخلاق چیزی جز 
مرارت نخواهد داشت

9

۱5

۱0

۱۱

۱2

۱3

۱4

ی
رنت

ینت
ا

سیاست دولت، افزایش 
سهم گردشگری 
در تولید ناخالص
 ملی است

اجتماعی

اقتصادی

بین الملل

صفحه 5

بین الملل

مونسان در سفر به کاشان:

محمد محب خدایی:

سایت تقویم 
گردشگری کشور 

راه اندازی شد
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خطیب این هفته نمــاز جمعه تهران،با 
اشــاره به تخریب های اخیر علیه رئیس 
قــوه قضائیه، گفت: رئیــس قوه قضائیه 
محکم در برابر فتنه گران ایستاده و این 

هم هزینه اش است.
آیــت الله احمد خاتمــی در خطبه های 
این هفته نمازجمعه تهران، با تشــکر از 
عزاداری با شکوه ملت حسینی ایران که 
در ایام محرم به صحنه آوردند، گفت: این 
ملت عاشــورایی با این روحیه دیگر روی 

ذلت را نخواهد دید.
خطیب نماز جمعــه تهران همچنین در 
ادامه با اشــاره به تشییع با شکوه شهید 
بی سر شهید حججی گفت: خانواده های 
معظم مدافع حرم توجه به این داشــته 
باشند مردمی که برای تشییع این شهید 
آمــده بودند، تجلیل از شــهید حججی 

تجلیل از همه شهیدان مدافع حرم بود.
وی با اشاره به هفته نیروی انتظامی، گفت: 
ناجا مایه آبرو و عزت نظام اسلامی است 
و در عرصه های مهم امنیت ساز حضوری 
قاطع و ســتودنی دارد و مردم از صمیم 
جان علاقمند به فرزندان خود در نیروی 
انتظامی هســتند. ما می دانیم که هیچ 
توسعه ای بدون امنیت شکل نمی گیرد و 

ناجا در این عرصه تلاش می کند.
وی افزود: امروز دشــمنان وارد ترور نرم 
افزاری بــرای تخریب رئیس مجتهد قوه 
قضائیه شده اند. البته ریشه این تخریب 
ها روشن است. چراکه قوه قضائیه عزمش 
را جزم کرده است تا با مفسدین اقتصادی 

برخورد کند.
آیت الله خاتمی گفت: رئیس قوه قضائیه 
محکم در برابر فتنه گران ایستاده و این 
هم هزینه اش است. دشمنان می خواهند 
با این تخریــب ها، این افــراد از اهداف 
والایشان دست بردارند که چنین اتفاقی 

نخواهد افتاد.
وی بــا بیان اینکه وزیر اطلاعات و رئیس 
سازمان اطلاعات سپاه این خبر را تکذیب 
کرده است، گفت: رئیس سازمان اطلاعات 
سپاه گفته است طی ماههای آینده شاهد 
اتهام زنی به دیگر مسئولان هم خواهیم 
بود. با این دروغی که گفتند ملت در برابر 
همه خبرهای اینها یک علامت سوال می 
گذارد و این گامی در مسیر بصیرت است.
خطیب نماز جمعه تهران گفت: منشــا 
این شایعات،ســایتی اســت که از طرف 
بهایی ها تغذیه میشــود. من نام نمی برم 

اما مسئولان محترم این سایت ها را می 
شناسند. با این سایت ها قاطعانه برخورد 
کنید.   آیت الله خاتمی همچنین درباره 
قصه برجام گفت: امریکا هم جسم برجام 
و هم روح برجام را نقض کرده است و هیچ 
چیز از برجام باقی نگذاشته است. آنها می 
گویند باید گفتگوی مجدد صورت بگیرد 
و مسئولان هم موضع گرفته اند که برجام 
قابل مذاکره مجدد نیست که این موضع 

در شان مردم محترم است.
وی خطاب به مســئولان گفت: تریبون 
نمازجمعه تریبون مردمی است حرف ما 
این اســت به خدا اعتماد کنید به مردم 
اعتماد کنید و دل نبندید به حمایت اروپا. 
مطمئن باشید اگر اروپا بخواهد بین امریکا 
و ایــران را انتخاب کند آمریکا را انتخاب 

می کند لذا دلخوش به آنها نباشید.
وی با اشــاره به حادثــه لاس و گاس در 
امریکا، گفــت: ما کشــتن ادم های بی 
گناه را در هر کجای عالم باشــه محکوم 
می کنیم. چه در آمریکا باشــد و چه در 
یمن. اما اینکه در قبال کشــته های یمن 
و بحرین و سوریه بی تفاوت باشیم و فقط 
به فکر کشته شدگان لاس وگاس باشیم 

یک نفاق است. 

آیت الله خاتمی:

برجام قابل مذاکره مجدد نیست

سرلشکر باقری:
رژیم صهیونیستی از اساس سست و بی پایه است

ریس ســتاد کل نیروهای مسلح گفت: رژیم صهیونیستی از اساس سست و بی پایه 
اســت اما خود را آهنین جلوه می دهد. سرلشکر محمد حسین باقری رئیس ستاد 
کل نیروهای مسلح امشب و در دومین مراسم سالگرد شهید حسین همدانی ضمن 
تشکر از برگزار کنندگان مراسم سالگرد شهید همدانی اظهار داشت: هر چه داریم از 
مکتب عاشورا و امام حسین )ع( است و انشالله این ملت در این مسیر هر سال ثابت 

قدم تر از گذشته باشند.
وی گفت: شهید همدانی از سابقون رزمندگان انقلاب و دفاع مقدس هستند، اصحاب 
شــمال و یمین که در قرآن داریم و دوزخ و بهشت آنان را داریم در قرآن از سابقون 
نام می برند و آنها از مقربین درگاه الهی هســتند و شهید همدانی هم از این دسته 
محسوب می شــود چرا که از دوران نوجوانی تا آخرین لحظات عمرش در راه دفاع 
از اسلام بوده است. ریس ستاد کل نیروهای مسلح تصریح کرد: خیلی عجیب است 
فاصله نوشتن وصیت نامه آخری که نوشت؛ تنها دو هفته قبل از شهادت. خیلی باید از 
عرفان و معنویت بالایی برخوردار باشد که بداند آخرین روزهای عمرش را می گذراند. 
خواندن وصیت نامه شهدا برای ما ضروری است اما این وصیت نامه بسیار خاص است 

و باید بارها آن را خواند و از دل آن معنویت و برداشت خاص خود را داشته باشیم.
باقری افزود: شهید همدانی همیشه سخت ترین ماموریت ها را انتخاب و بسیار جدی 

هم آنها را پیش برده و سربلند از صنه ای به صحنه دیگر رفته است.
وی با بیان اینکه شهید همدانی از ابتدا در کنار روحانیت بود و در کنار ایت الله شهید 
مدنی و ایت الله العظمی نوری همدانی قرار داشته است، گفت: هم چنین فرمانبرداری 
وی از رهبری معظم انقلاب هم مبین رابطه عمیق شهید با روحانیت و ولایت است.

رئیس ستادکل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: از زمان انقلاب وی به دنبال فعالیت 
های انقلابی در همدان بود و بلافاصله پس از انقلاب اسلامی با درک و بصیرت ویژه 
ای که داشت خطر را شناخت و به عنوان یکی از بنیان گذران سپاه همدان محسوب 
می شــود. رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح اظهار کرد: اگر چنین توانی از جانب 
نیروهای مردمی ایجاد نشده بود حتما به لحاظ مادی سوریه سقوط کرده بود. سردار 
سلیمانی و شهید همدانی و دیگر فرماندهان مستشار ما کاری کردند که ورق برگشت 
و مناطق اشغال شده آرام آرام باز پس گرفته شد. باقری با اشاره به یکی از خاطرات 
خود با سردار شهید همدانی در دوران دفاع مقدس گفت: در سال 66 براساس تصمیم 
فرماندهی جنگ قرار شــد یک تیم شناســایی برای پیدا کردن راهکار عملیاتی دو 
منطقه غرب کشور و شمال عراق اعزام شود، برهمین اساس بنده و سرلشکر ایزدی 
و چند فرمانده لشکر ازجمله شهید همدانی به این ماموریت اعزام شدیم. فرماندهان 
عالی رتبه قرارگاه جنگ به مدت ۲0روز به منطقه شــمال عراق در استان سلیمانیه 
اعزام شدند و با گذر از میادین مین و کمین های متعدد دشمن از سلیمانیه تا حلبچه 
راشناسایی کرده و نتیجه را به فرماندهان جنگ ارائه دادیم در این مدت ۲0 روز که 
با شهید همدانی بودیم اخلاص و ازخود گذشتگی و فهم بالای فرماندهی در وی موج 
می زد. وی ادامه داد: نفوذ کلام شــهید همدانی در میان مردم سوریه کار را خیلی 
راحتتر کرد چرا که سوری ها به فرماندهان ایرانی نگاه خارجی ندارند، بلکه به عنوان 
فرشته و یک موجود مقدس نگاه میکنند که هر چه می گویند مقدس است و باید به 

آن عمل کرد، چرا که فرماندهان ایرانی بدون چشم داشت آنجا هستند.
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح خاطرنشان کرد: شهید همدانی این مساله را درک 
می کرد که اگر ســوریه، عراق و یا دیگر مناطق شکســت بخورند نوبت به ام القرای 
اســلام می رسد بنابراین با درک این شــرایط حساس در منطقه که حاصل توطئه 
دشمنان است در آن سن و سال به سوریه رفت، چرا که اصل جبهه ما در آنجا است.
وی افزود: اگر رهبری می فرماید که  رژیم صهیونیســتی ۲۵ سال بیشتر از عمرش 
نمانده، در واقع به اینجاها نگاه می کنند، رژیم صهیونیستی از اساس سست و بی پایه 
اســت اما خود را آهنین جلوه می دهد. باقری گفت: شهید همدانی در سال ۹0 که 
شرایط خاصی در سوریه حکم فرما بود به آنجا رفت، یک ارتش خسته که باید در ده 
ها جبهه در مقابل نیروهای تازه نفس و با انگیزه تروریست که از همه طرف هم تجهیز 
می شد و مناطق مختلفی را هم اشغال کرده بود و شکست های زیادی را به ارتش 
سوریه تحمیل میکرد، مبارزه می کرد. از طرف دیگر در عراق هم صحنه دیگری باز 
شده بود، در این شرایط دشوار شهید همدانی به آنجا رفت و با الگو برداری از بسیج 
نیروهای مردمی وارد این مساله شد که مردم شیعه، سنی، مسلمان و غیر مسلمان را 
آموزش دهد برای دفاع از کشورشان. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح اظهار کرد: اگر 
چنین توانی از جانب نیروهای مردمی ایجاد نشــده بود حتما به لحاظ مادی سوریه 
سقوط کرده بود. سردار سلیمانی و شهید همدانی و دیگر فرماندهان مستشار ما کاری 

کردند که ورق برگشت و مناطق اشغال شده آرام آرام باز پس گرفته شد.

سی ان ان:
مک مستر با رد پایبندی ایران به برجام مخالف 

است

شبکه خبری سی ان ان به نقل از منابع آگاه کاخ سفید اعلام کرد که ژنرال مک مستر 
در دیداری که با چند ســناتور دموکرات داشته، اعلام کرده است که به رد پایبندی 

ایران به برجام راضی نیست.
این گزارش به نقل از دو منبع آگاه کاخ سفید، آورده است که مک مستر مشاور امنیت 
ملی ترامپ روز چهارشنبه گروهی از سناتورهای دموکرات را برای گفت وگو در مورد 
برنامه رئیس جمهور در مورد برجام به کاخ سفید دعوت کرده است و این سناتورها 
از جلسه این برداشــت را داشته اند که مک مستر معتقد است رد پایبندی ایران به 

برجام راه درستی نیست.
این منابع اعلام کرده اند که مک مستر این دیدار را برای آن ترتیب داده است تا از ایده 
سناتورهای دموکرات برای جلوگیری از رد برجام که جمهوری خواهان و دموکرات ها 
هر دو معتقدند باعث بر هم خوردن ثبات با متحدان آمریکا خواهد شد، استفاده کنند.

اگرچه این منابع اعلام کرده اند که مک مستر هرگز به طور مشخص اعلام نکرده است 
که با تصمیم ترامپ مبنی بر رد پایبندی ایران به برجام مخالف است، اما او همواره در 
این جلسه به درخواست های سناتورها برای جلوگیری از اعلام عدم پایبندی ایران به 

برجام پاسخ داده و تاکید کرده، او کسی نیست که آن ها باید راضی کنند.
اگرچه مک مستر همواره ادعاهای خصمانه خود علیه ایران را تکرار کرده است، اما او 
و رکس تیلرسون در چند جلسه با ترامپ سعی کرده اند تا او را از تصمیم خود برای 

اعلام رد پایبندی ایران به برجام منصرف کنند.

خبر

خبر
معاون وزیر کشور:

جایگاه شوراها بدون فروش سرمایه های شهری 
تقویت شود

معاون عمران و توســعه امور شهری و روستایی وزیر کشور بر تقویت جایگاه 
شوراها و شناســایی درآمدهای پایدار بدون فروش سرمایه های شهر تاکید 

کرد.
سید محمدعلی افشــانی بر تقویت جایگاه شــوراها، رعایت قانونمندی، به 
کارگیری ضابطه مند افراد متخصص و شناســایی درآمدهای پایدار شهری 
با در نظر گرفتن حقوق نســل های آینده و بدون فروش سرمایه های شهر 

تاکید کرد .
وی که در مراســم اعطای احکام انتصاب هشت شــهردار مراکز استان ها و 
شهرهای بالای ۲00 هزار نفر جمعیت سخن می گفت اضافه کرد: شوراهای 
اسلامی شــهر و روستا از مهمترین دستاوردهای نظام جمهوری اسلامی در 
حوزه اجتماعی و سیاســی در خصوص اداره امور مردم توسط مردم هستند 
و وزارت کشور در حد امکان در زمینه تقویت جایگاه شوراها حمایت خواهد 
کرد ولی شورا و شــهرداری هم باید اعتماد شهروندان را با عملکرد مناسب 

خود جلب کنند.
افشــانی افزود: تلاش ما این ســت که در لایحه بودجه سال آینده و لوایحی 
که در دولت و مجلس در حال بررسی است، جایگاه شوراها را تقویت کنیم.

وی رعایت قوانین موجود در عرصه مدیریت شهری و شهرداری ها و اشراف 
کامل بر آنها، رعایت حقوق شهروندان و توسعه تعامل و همکاری با دستگاه 
ها ونهادهای مرتبط را از جمله عوامل موفقیت و پیشبرد امور توسط شورا و 

شهرداری ذکر کرد.
رئیس ســازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشــور در بخش دیگری از 
سخنانش وجود نیروی انسانی مازاد را از جمله آفت های امروز شهرداری ها 
برشمرد و تاکید کرد : یک نفر کارمند بدون داشتن تخصص و خارج از ضوابط 

قانونی نباید در شهرداری ها به کار گرفته شود.
افشانی همچنین در خصوص شناسایی درآمدهای پایدار شهری گفت: شوراها 
و شــهرداری ها در بودجه سال آینده و ســال های بعد به درآمدهای پایدار 
شــهری با در نظر گرفتن حقوق نسل های آینده، بدون فروش سرمایه های 

شهر و رعایت مسائل زیست محیطی توجه کنند.
معاون عمران و توســعه امور شــهری و روستایی وزیر کشــور در ادامه در 
خصوص مقابله با فســاد در شــهرداری ها گفت: ایجاد ســاختارهای نوین 
مدیریتی و اعمال تغییرات لازم در ساختار شهرداری ها نظیر توجه به کنترل 
فرایندهای انجام امور و اجرای پروژه ها از جمله راههای مناســب برای برای 
مقابله با فســاد و همچنین افزایش ضریب موفقیت فعالیت ها وبهره وری و 

ارتقای سطح رضایتمندی مردم است.
افشــانی تاکید کرد: شهروندان زمانی به شورا و شهرداری اعتماد و در برنامه 
های مورد نظر آنها مشــارکت می کنند که مطمئن شوند اعتبارات درست 
هزینه می شود. افشانی اضافه کرد: سیاست وزارت کشور حمایت همه جانبه 
از شــوراها و شهرداری هاســت و با بهره گیری از ظرفیت های قانونی برای 

تامین منابع بیشتر تلاش می کنیم.
در این مراســم قدرت اله نوروزی باغکمه شــهردار اصفهان، مسعود نصرتی 
قزوینی نژاد شــهردار رشــت، طالب صادقیان شــهردار ایلام، نستهن مقدم 
شهردار یاسوج، ســعید ابریشمی راد شهردار کاشان، مسعود منتظری نجف 
آبادی شــهردار نجف آباد، علی اصغر حاج حیدری ورنوســفادرانی شهردار 
خمینی شهر و محرم اکبرزاده شهردار خوی؛ احکام وزیر کشور در خصوص 
انتصاب خود را از معاون عمران و توسعه امور شهری و روستایی وزیر کشور 

دریافت کردند.

نشست کمیته اجرایی مجالس کشورهای عضو 
سازمان همکاری اسلامی در تهران

سی و هشــتمین نشســت کمیته اجرایی اتحادیه مجالس کشورهای عضو 
ســازمان همکاری اسلامی )PUIC( امروز شنبه - ۱۵ مهر ماه جاری در مقر 

دبیرخانه این اتحادیه در تهران، برگزار می شود.
به گزارش از دبیرخانه اتحادیه مجالس کشــورهای عضو ســازمان همکاری 
اسلامی، در این اجلاس کشورهای عضو کمیته متشکل از الجزایر، آذربایجان، 
بنین، کامرون، اندونزی، لبنان، موزامبیک، پاکستان، ترکیه، سنگال، مالی و 

عراق شرکت خواهند کرد.
ریاست کمیتۀ اجرایی بر عهدۀ ایساکا سیدیبه، رئیس مجلس مالی است.

اعضا و شرکت کنندگان در حاشــیه اجلاس با علی لاریجانی رئیس مجلس 
شورای اسلامی رایزنی و گفت وگو خواهند داشت .

قرار اســت در نشســت کمیتۀ اجرایــی، تاریخ برگزاری اجلاس روســای 
پارلمان های اسلامی کشورهای عضو اتحادیه و همچنین دستور کار کنفرانس 

مذکور را که در ماه ژانویه ۲0۱۸ در تهران برگزار می شود، تعیین کند.
در بیانیۀ پایانی نشست کمیتۀ اجرایی، مهمترین مسائل جهان اسلام اعم از 

فلسطین، سوریه و عراق مورد توجه قرار خواهد گرفت.

علی لاریجانی در سومین روز سفر خود 
به اســتان فارس در یادواره شهدای امر 
به معــروف و نهی از منکر شهرســتان 
مرودشت گفت: این که تشکیل جلساتی 
برای گرامیداشــت شــهدا در شهرهای 
مختلف مرسوم شــده، کار پسندیده و 
خوبی اســت و این کار برادران ســپاه 
پاســداران برای برگزاری چنین یادواره 

هایی قابل تحسین است.
وی ادامــه داد: شــهدا نیازمند این گونه 
جلسات نیســتند به دلیل این که مقام 
آنــان رفیع اســت، اما ما بــه این گونه 
جلسات نیاز داریم و فکر می کنم حضور 
در این جلسات، ذکر واقعی است و باعث 
می شــود ما راه درست را برگزینیم. بعد 
از انقلاب شــکوهمند اســلامی، فراز و 
فرودهــای زیادی اتفــاق افتاده که یک 
مســیر، تمامی این موضوعات را به هم 
مربوط می کنــد؛ البته قدرت های بزرگ 
مخصوصاً آمریکا بعد از پیروزی انقلاب، 
حرکت خــود را علیه نظــام جمهوری 
اســلامی آغاز کردند، هــر چند که در 
ظاهر ابتدا مبهم حــرف می زدند اما راه 
دشمنی با ملت و انقلاب را دنبال کردند.

وی تصریح کرد: بعد از پیروزی انقلاب، 
دشمنان، گروهک ها را برای تجزیه طلبی 
و تــرور در ایــران تجهیــز می کردند و 
بزرگان زیادی از کشــور را به شــهادت 
رســاندند که بعضی از شخصیت هایی را 
که ترور کردند، بــرای آن ها جایگزینی 
پیدا نشــده اســت. به طور مثال شهید 
بهشتی یک شخصیت مدیر و مدبر بوده 
اســت. همچنین می توان به شــهیدان 
مطهری، باهنر، رجایی و شهدای محراب 
اشاره کرد. رئیس مجلس شورای اسلامی 
اظهــار کرد: دشــمنان بعــد از انقلاب 
مســائلی را در مناطــق مختلف مانند 

کردستان، گنبد و سیستان و بلوچستان 
ایجاد کردند و زمانــی نیز که نیروهای 
مسلح جمهوری اســلامی به خود آمد، 

جنگ تحمیلی را آغاز کردند.
وی با بیان این که »شــهدا پیش قراولان 
دفاع از کشور بودند«، گفت: دفاع مقدس 
ابعاد پنهانی نیز دارد که باید مســتنداً 
روشن شود، قبل از حمله صدام به ایران، 
وی به صورت رسانه ای و ایذایی کارهایی 
را در مرزها انجام می داد اما جدی نبود. 
در بعــد از انقلاب، معــاون وزیر خارجه 
وقت آمریــکا از طرف رئیس جمهور این 
کشــور نزد صدام رفت؛ ایــن در حالی 
بود که عراق جزو بلوک شرق محسوب 
می شــد، اما بعدها اخبار این دیدار درز 
پیدا کرد و شخصی که مسئول اطلاعات 
ارتش عراق بود، در کتابی که در خصوص 
داستان جنگ نوشته است، اظهار کرده 
که معــاون وزیر خارجــه آمریکا در آن 
زمان به صدام گفــت در صورت حمله 
به ایران از سوی آمریکا مورد پشتیبانی 
اطلاعاتی و نظامی قــرار خواهد گرفت. 
وی افــزود: صدام برای حمله به ایران از 
سوی آمریکایی ها به صورت کلی چراغ 
ســبز دریافت کرد و برخی از کشورهای 
دیگر نیز به او کمک کردند. در ســفری 
که بــه یکــی از کشــورهای ثروتمند 
منطقه داشــتنم، سر میز شام با یکی از 
مسئولان امنیتی آن کشور گفتگو کردم 
و ســؤال کردم که چرا شما به صدام و 
برخــی از گروهک های تروریســتی در 
و می کنید؟  کــرده  افغانســتان کمک 
چرا فکر می کنید مــا این موضوعات را 
نمی دانیم؛ چراکه کاملًا روشن است. این 
مسئول امنیتی در پاسخ گفت که قبول 
دارم درباره صدام اشتباه کردیم و اشاره 
کرد که 40 میلیارد دلار به صدام کمک 

کرده اند.
لاریجانی تصریح کرد: در گفت وگویی نیز 
که با یکی از مسئولان یکی از کشورهای 
خلیج فارس داشتم، او نیز نکاتی را عنوان 
کــرد که تاکنون به کســی نگفته بود و 
این موضوع را بیــان کرد که یک هفته 
قبل از حمله صدام به ایران، پدر شــاه 
فعلی اردن با وی تماس گرفته و عنوان 
کرده صدام از شــما کمک می خواهد تا 
هواپیماها از آن سمت نیز به ایران حمله 
کنند. البته این رئیس کشور عنوان کرد 
که ما به آنها کمک نکردیم البته راست 
می گوید چرا که از سوی منطقه آنان به 

ایران حمله نشد.
وی گفت: در هر صورت همه کشورهای 
همچنیــن  و  زمــان  آن  در  منطقــه 
آمریکایی ها و برخی از کشورهای اروپایی 
به صف درآمدند تا صدام به ایران حمله 
کند و حتی فرانســوی ها در آن زمان به 
صــدام هواپیما اجاره دادنــد و برخی از 
شــرکت های آلمانی، سلاح شیمیایی به 
عراق ارائه کرده و حتی شوروی سابق نیز 
به صدام کمک کرد؛ اما آنان نتوانستند 
ایران اسلامی را از پای دربیاورند و ایران 
سربلند شــد. وی درباره عوامل موفقیت 
ایران در جنــگ تحمیلی گفت: رهبری 
روحانیت شــیعه به نحوی است که در 
قلب مردم نفــوذ دارد و در زمان جنگ 
بــا رهبری امــام راحل که ایســتادگی 
را به مــردم آموخت، توانســتیم موفق 
شــویم. همچنین در آن زمــان روحیه 
شهادت و مجاهدت در بین مردم توسط 
امام خمینی )ره( ایجاد شــد و مردم با 
عشق، دانشگاه و کارخانه را با سرافرازی 
رها می کردند تا از کشــور دفاع کنند و 
این اســتقامت و روحیه مجاهدت باعث 
بازدارندگی دشــمنان شده که دستاورد 

بزرگی است.
رئیس مجلس شورای اسلامی با قدردانی 
از خانواده های شهدا افزود: خانواده های 

شــهدا افتخار کنند که از خانواده آنان 
کســی وجود داشته که باعث سرافرازی 
ملت شده اســت، چرا که برخی افراد با 
انجام یــک کار باعث ســرافرازی ملت 
شدند و تک تک شــهدا، ملت را سرافراز 
کردند. البته ممکن است مردم به رفتار 
برخی از مدیران و دولتمردان گله داشته 
باشــند، اما همیشــه پشــتیبان شهدا 

هستند.
وی ادامــه داد: با وجود اوضاع آشــفته 
منطقه، کســی جــرأت نمی کند علیه 
ایران اسلامی حرف بزند چون آن ها این 
موضوع را آزموده اند که شــرق و غرب با 
هم متحد شــدند اما نتوانستند ایران را 
شکســت دهند. البته آمریکایی ها هنوز 
به کینه ورزی شــان ادامه می دهند و در 

مسئله هسته ای شیطنت می کنند.
وی با اشاره به رشادت ایرانیان در مقابل 
دشمنان گفت: باید مدیران تلاش کنند 
تا مشــکلات مناطق مختلف حل شود 
و مردم نیز بدانند که گوش های شــنوا 

حرف های آنان را می شنود.
رئیس مجلس شــورای اســلامی افزود: 
برای رفع مشکلات کشاورزان تمهیداتی 
اتخاذ شده و موضوع تعطیلی کارخانه ها 
در شهرستان مرودشت پیگیری می شود؛ 
چراکه باید با استفاده از ظرفیت ها شرایط 
را برای اشتغال جوانان و تحصیلکرده ها 
فراهم کرد. وی تصریح کرد: توصیه های 
لازم به فرماندار و اســتاندار شهرستان 
مرودشــت برای رفع مشــکلات صورت 
گرفته و مــواردی را که لازم اســت به 
وزرای مربوطه تذکر دهند نیز با همکاری 
مرودشــت  مردم  نماینده  برومند  آقای 
پیگیری خواهم کرد تا حداقل بخشی از 
مشکلات حل شود. با تدابیر مقام معظم 
رهبری و پیروی از دســتورات ایشان و 
تلاش مســئولان، در کل شرایط آینده 
ایران خوب است و امیدوارم وضعیت در 

حوزه اقتصادی نیز بهبود یابد.

وزیر امور خارجه کشــورمان در گفت وگویی بار دیگر بر حفظ 
وحدت ملی و تمامیت ارضی عراق تاکید کرد.

محمدجواد ظریف در حاشــیه مراســم تشییع مرحوم جلال 
طالبانی رئیس جمهور پیشــین عراق در گفت وگویی بار دیگر 
بر حفظ وحدت ملی و تمامیت ارضی عراق تاکید کرد و اظهار 
داشــت: جمهوری اسلامی ایران دوست همیشگی مردم عراق 
از جمله کردهای این کشور است و اشتباهات راهبردی برخی 

افراد را به حساب مردم کرد عراقی نمی گذارد.
وی ابــراز امیدواری کرد همه در کردســتان عراق به راه “مام  
جلال” که سمبل وحدت و تمامیت ارضی عراق بود بازگردند.

وی زنده یاد جلال طالبانی را دوست ایران و مبارزی خستگی 
ناپذیر علیه دیکتاتوری صدام و کسی که همواره برای وحدت 
و تمامیــت ارضی عراق مجاهدت نمود یاد کرد و نام و یاد وی 

را گرامی داشت.

در حاشیه مراسم تشییع 
جلال طالبانی

تاکید ظریف بر حفظ 
وحدت ملی و تمامیت 

ارضی عراق

در  کرد:  تصریح  لاریجانی 
گفت وگویی نیز که با یکی از 
مسئولان یکی از کشورهای 
نیز  او  داشتم،  خلیج فارس 
که  کرد  عنــوان  را  نکاتی 
تاکنون به کسی نگفته بود 
کرد  بیان  را  موضوع  این  و 
که یک هفته قبل از حمله 
صدام به ایران، پدر شــاه 
تماس  بــا وی  اردن  فعلی 
گرفته و عنوان کرده صدام 
تا  می خواهد  کمک  شما  از 
نیز  سمت  آن  از  هواپیماها 
البته  کنند.  حمله  ایران  به 
این رئیس کشور عنوان کرد 
که ما به آنها کمک نکردیم 
می گوید  راســت  البتــه 
منطقه  ســوی  از  که  چرا 
آنان به ایران حمله نشــد.

لاریجانی: 

آمریکایی ها در مسئله هسته ای شیطنت می کنند

رئیــس مجلــس شــورای اســلامی گفــت: اســتقامت و روحیه 
مجاهدت در مردم باعث بازدارندگی حمله دشــمنان شــده اســت.
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خبر

سازمان غذا و دارو تاکید کرد؛
پوشش هزینه بیماران خاص و غیرخاص از طریق 

بیمه ها مانند گذشته
مدیر روابط عمومی ســازمان غذا و دارو بــا تاکید برعدم افزایش در پرداخت هزینه 
دارویی بیماران خاص گفت: مصوبه اخیر هیات وزیران، ایرادات صادرات دارو را اصلاح 
کرد. مدیر روابط عمومی سازمان غذا و دارو اظهار کرد: علی رغم تاکید رئیس سازمان 
غــذا و دارو مبنی بر عدم افزایش در پرداخت هزینه دارویی بیماران خاص، انعکاس 
و برداشــت غیر واقعی خبر مصوبه ۱۱مهر ماه سال جاری هیات وزیران در خصوص 
حذف یارانه از داروهای ســاخته شده؛ موجب بروز ســوالاتی در برخی اذهان بویژه 
بیماران مرتبط با موضوع شده است. محمد هاشمی با اشاره به اینکه محور و موضوع 
مصوبه اخیر هیات دولت در راستای اجرای تبصره ۲ ماده ۱۸ قانون مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز و تعیین جریمه برای کالاهای قاچاق بوده است، تصریح کرد: در این قانون، 
جریمه قاچاق کالاهای یارانه ای دو تا چهار برابر ارزش کالا تعیین شده و جریمه فوق 
در راستای جلوگیری از قاچاق کالاهای یارانه ای و هدر رفت یارانه می باشد. وی اضافه 
کرد: بنا بر دلیل بیان شده؛ دولت موظف بود که فهرست اقلام یارانه ای را تصویب و 
اعلام کند. هاشمی افزود: هیات دولت در 6 بهمن سال ۹۵ عملا فهرست این اقلام 
یارانه ای که شامل کالاهای اساسی، حامل های انرژی، برخی نهاده های کشاورزی 
و دارو می شد را اعلام کرد و این در حالی بود که یارانه مستقیم تمام داروها پیشتر 
و در سال ۷۸ حذف شده و یارانه داروهای بیماران خاص نیز در سال ۹۳ به بیمه ها 
منتقل شده بود لذا غیر از واکسن ها، رادیو داروها و برخی شیرخشک ها، هیچ یارانه 
ای به داروها در زنجیره تامین پرداخت نمی شــد. مدیر روابط عمومی سازمان غذا و 
دارو گفت: مصوبه 6 بهمن ۹۵ اشکالاتی را برای صادرات دارو به کشورهای همسایه 
بوجود آورده بود که در مصوبه اخیر هیات وزیران اصلاح شد. وی در پایان خاطر نشان 
کرد: همانطور که رئیس ســازمان غذا و دارو اعلام کرد؛ پوشش هزینه های بیماران 
اعم از خاص و غیرخاص، کماکان از طریق بیمه ها و بدون تغییر نسبت به قبل ادامه 
می یابد و هیچ افزایش پرداختی بابت مصوبه مورد بحث متوجه بیماران نخواهد بود.

بازماندگان از تحصیل تا چه سنی می توانند در 
کلاس اول پذیرش شوند؟

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش شهر تهران با بیان اینکه کودکان بازمانده 
از تحصیل در صورت رفع مشکل تا سن زیر ۹ سال می توانند در پایه اول ابتدایی 
جذب شوند گفت: مانعی برای جذب دانش آموزان بازمانده از تحصیل در آموزش 
و پــرورش وجود ندارد. نادر جهان آرای ضمن تشــریح علل بازماندگی از تحصیل 
کودکان  اظهار کرد: بازماندگی از تحصیل به عوامل مختلفی بســتگی دارد. برخی 
به علت مشــکلات فرهنگی و خانوادگی و فقر از تحصیل باز می مانند و تعدادی از 
کودکان نیز به علت معلولیت ها، مشــکلات فیزیکــی، ذهنی و بیماری نمی توانند 
به مدرســه بروند. وی افزود: البته آن دســته از کودکانی کــه به علت بیماری از 
مدرســه عقب می مانند شــاید یک یا دو ســال بعد و پس از بهبودی بتوانند وارد 
مدرسه شوند و با تاخیر تحصیل را شروع کنند.  معاون آموزش ابتدایی آموزش و 
پرورش شهر تهران با بیان اینکه کودکان تا سن زیر ۹ سال می توانند در پایه اول 
ابتدایی جذب شــوند گفت: مانعی برای جذب دانش آموزان بازمانده از تحصیل در 
آموزش و پرورش وجود ندارد. جهان آرای درباره روند مشارکت آموزش و پرورش 
با ســازمان های مردم نهاد و خیریه ها در زمینــه رفع بازماندگی از تحصیل گفت: 
همکاری و تعامل ما با موسسات مردم نهاد در بحث کودکان کار و ایتام فوق العاده 

و بسیار خوب است. 

فرمانده ناجا اعلام کرد؛
پشت پرده تلاش برخی برای ناامن کردن 

عزاداری های حسینی
فرمانده ناجا از تلاش برخی در تعدادی از شهرهای کشور برای ناامن کردن عزارادی 
های حسینی خبر داد و گفت: هوشیاری مردم و حضور هوشمندانه نیروهای سرفراز 

انتظامی باعث شد اتفاق ناگواری رخ ندهد.
سردار حسین اشــتری در سخنان پیش از خطبه های نماز جمعه تهران با اشاره به 
فرارسیدن هفته نیروی انتظامی، شعار این هفته را »پلیس برای امنیت و امنیت برای 
همه« عنوان کرد و اظهار داشت: حفظ و ارتقاء امنیت و نظم در جامعه جزو وظایف 
ذاتی پلیس است و در این عرصه همکاران ما همواره سعی کرده اند با تمام وجود از 
آبرو و ناموس و جان مردم دفاع کنند و نشانه آن نیز شهدایی است که در این عرصه 
تقدیم شــده است. فرمانده ناجا با اشاره به حراست از  ۸۵00 کیلومتر مرزهای آبی 
و خاکی کشور توسط نیروی انتظامی گفت: پلیس با همکاری سایر نیروهای مسلح 
توانسته حافظ مرزهای کشور باشد و درصورت مشاهده هر تحرکی در جدار مرزها، با 

فوریت و قاطعیت با آن برخورد خواهیم کرد.
وی با اشاره به برخی اقدامات انجام شده توسط نیروی انتظامی طی یک سال گذشته 
گفت: در یک سال گذشته فرزندان شما در نیروی انتظامی توانستند به یاری خداوند 
از افزایــش جرائم جلوگیری کرده و در حوزه هــای مختلف، با ناامن کنندگان فضا 
و متخلفــان مبارزه کنند و ما معتقدیم بایــد در تمام حوزه های مختلف فرهنگی و 

اجتماعی در برابر ناامنی با متخلفان به صورت قاطع برخورد کنیم.
اشتری با اشاره به تلاش پلیس برای تامین امنیت عزاداری های سراسر کشور در دهه 
اول ماه محرم گفت: امســال نیز صدها هزار مراسم عزاداری در سراسر کشور برگزار 
شد همکاران ما در کنار عزاداران حضور داشتند و این در حالی است که اطلاعاتی که 
به دست ما و سازمان های دیگر رسیده بود نشان می داد افرادی به دنبال ناامن کردن 
این مراسم به خصوص در برخی شهرها بودند که هوشیاری مردم و هیئات مذهبی 
و حضور هوشمندانه نیروهای سرفراز انتظامی باعث شد اتفاق ناگواری در این مدت 
رخ ندهد. رئیس پلیس کشور با بیان اینکه بیش از ۱۱00 جلسه قبل از ماه محرم به 
منظور هماهنگی بیشتر برگزار شد افزود: علاوه بر حضور همکاران ما در این مدت، 
صدها هزار نفر از مردم نیز به عنوان پلیس افتخاری و همکار پلیس ما را یاری دادند 

و به لطف خداوند، این مراسم در شان کشورمان برگزار شد.
فرمانده ناجا با تاکید بر کاهش وقوع جرائم خشن در یک سال گذشته گفت: علی رغم 
کاهش در این حوزه متاسفانه در جرائم خرد چند درصدی افزایش داشتیم که البته با 
توجه به دلایل این امر باید سهم همه دستگاه ها مشخص شود ولی با این وجود، هرجا 
کوتاهی از سوی هر دستگاهی صورت گیرد پلیس سعی می کند این خلا را پر کند.

وی با اشــاره به تلاش پلیس برای مبارزه با ورود کالای قاچاق به کشور خاطرنشان 
کرد: خوشــبختانه با توجه به اقدامات انجام شده 40 درصد کشفیات کالای قاچاق 

افزایش داشته که برای ارتقاء اثر بخشی تلاش ها نیاز به همت همه دستگاه ها است.

احمد مسجدجامعی و محسن هاشمی 
به مناســبت روز تهران بــا فعالان و 

تهران پژوهان بزرگ دیدار کردند.
تهران گردی،  ابتدایی گــروه  مقصد 
دایره المعارف بزرگ اســلامی بود. از 
چند سال پیش دانشنامه تهران بزرگ 
شامل تهران، شمیرانات و شهر ری در 

آن تدوین می شود.
احمد مســجدجامعی با اشاره به روز 
تهران گفت: روزی که تهران به عنوان 
پایتخت از سوی آقامحمدخان قاجار 
معرفی شــد، نوروز بود امــا ما نمی 
توانســتیم نوروز را روز تهران معرفی 
کنیم چون واژه تهران در آن گم می 

شد.
مســجدجامعی گفت: بر همین مبنا 
چندین سال پیش پیشنهاد دادیم که 
دایره المعارف بزرگ اسلامی بخشی را 
به عنوان دانشنامه تهران بزرگ تدوین 
کند که اکنون بخش شمیرانات آن به 
طور کامل منتشــر شــده و دو جلد 

مربوط به تهران آماده است.
دکتر همدانی مســئول تدوین دایره 
المعــارف تهــران بزرگ نیــز گفت: 
دشــواری اصلی ما این بود که تهیه 
منابــع عمدتا به صورت شــفاهی و 
محیطــی صورت می گرفــت. ما در 
حوزه شــمیرانات هزار و ۳00 مقاله 

گردآوری کردیم.
وی با بیــان اینکه در حــوزه تهران 
تاکنــون ۱0 هزار مدخل شناســایی 
شده اســت، گفت: هزار و 600 مقاله 

تا الان آماده شــده که دو جلد آن به 
زودی منتشر می شود.

وی درباره حوزه شــهرری نیز گفت: 
با توجه به حوزه تمدنی شــهرری ما 
فقط سه هزار و ۵00 رجال شناسایی 
کردیم اما به دلیل گستردگی کار به 
این نتیجه رســیدیم بخش مربوط به 
شهرری از قرن دهم آغاز شود یعنی 
زمانی که شهرری توسط صفویان به 

شهر تبدیل شد.
محسن هاشــمی رئیس شورای شهر 
تهــران نیز کــه در طــول گفتگوها 
مشغول تورق نسخه های آماده شده 
بخش تهــران بود با تمرکز بر مدخل 
آب زرشــکی چند پاراگــراف از این 
مدخل را با صــدای بلند خواند و در 

مورد آن توضیحاتی داد.
بجنوردی رئیس دایــره المعارف در 
ادامه گفت: دانشنامه موجود زنده ای 
است و هر ساله مدخل های جدیدی 
بــه آن اضافه می شــود بنابراین می 
توان گفت چاپ اول دانشــنامه ها در 

حکم چرک نویس است.
وی سپس با اشــاره به دیدار خود با 
مقــام معظم رهبری در ســال های 
قبــل گفت: در ملاقاتی کــه با رهبر 
انقلاب داشــتم عنوان کــردم هدف 
بزرگی دارم که تهران به جای قاهره 
مرکز فرهنگی جهان اسلام شود و ما 
باید جــای آنها را بگیریم مقام معظم 
رهبری هم تاکید کردند که برای نیل 
به این هدف راه درازی در پیش است.

در ادامــه محســن هاشــمی رئیس 
شورای شــهر پس از شنیدن برخی 
انتقادها به ویژه در حوزه بودجه گفت: 
امیدواریم شــورای شهر تهران بتواند 
راهکارهایی را بــرای تخصیص بهتر 

بودجه ارائه دهد.
دیدار با عبدالله انوار تهران پژوه معاصر
گــروه تهران گردی در ادامه به دیدار 
دکتر عبدالله انوار اســتاد دانشگاه و 

تهران پژوه معاصر رفتند.
دکتر انوار در این دیدار درباره آخرین 
فعالیــت های خود به ویــژه ترجمه 
آثاری از ابوعلی ســینا اشــاره کرد و 
گفــت: در زمینه تهــران کتابی را با 

موضوعی مساجد آماده می کنم.
وی افزود: تهران مساجد بسیار خاصی 
داشت که بسیاری از آنها دیگر وجود 
ندارند و ممکن اســت به فراموشــی 
سپرده شوند لذا یادکرد آن در کتاب 

حائز اهمیت است.
شــهرداری تهران به دنبال سه نقشه 

تاریخی پایتخت
در ادامه مسجدجامعی و تهران گردان 
به دیدار رضا شیرازیان، از پژوهشگران 
تهران رفتند که عمــده فعالیت های 
این پژوهشــگر در حوزه جمع آوری 
نقشــه های مربوط به تهران است که 
شیرازیان در ابتدا با بیان اینکه اولین 
تصویری که از تهران ثبت شد متعلق 
به دوران فتحعلی شــاه اســت که به 
نقشــه نازکوت معروف اســت و یک 
نقشه نظامی است، گفت: نقشه بعدی 

پایتخت متعلق به دوران محمدشــاه 
قاجار است.

وی بــا بیــان اینکه در ســال ۳۲ به 
دستور مصدق ســازمان نقشه برداری 
تشکیل شــد، گفت: تا سال ۵۷ این 
روند ادامه داشــت و بررسی نقشه ها 
نشــان می دهد که یک برنامه منظم، 
ابــزاری و ملی هیچ وقت در نقشــه 
برداری های تهران وجود نداشت این 
در حالیســت که نیازمند آن هستیم 
هر ســه تا پنج ســال به طور ادواری 
عکس های هوایی از تهران گرفته شود 

تا سیر تحولات مشخص شود.
شــیرازیان با بیان اینکه متاسفانه در 
تهران متولی نقشه ها مشخص نیست، 
گفت: یک موزه دائمی نقشــه وجود 
دارد که البته کامل نیســت و ســیر 

تحولات را ناقص نشان می دهد.
وی در پایان اظهارکرد: ســه نقشــه 
بســیار مهم برای نشــان دادن سیر 
تحول تهــران وجود دارد که البته در 
اختیار هیچ پژوهشگر داخلی نیست 
که نقشــه اول متعلق به سال ۱۳0۹ 
و نقشــه خیابان کشــی های تهران 
است و نقشه دوم نقشه اردشیر زارع 
است که در ســال ۱۳۲۱ رسم شده 
و نقشه ســوم نیز عکس هوایی است 
که انگلیســی ها از تهــران گرفته اند 
.امیدواریم شهرداری تهران نسبت به 
خرید این ســه نقشه مهم اقدام کند 
تا بتوانیم نقشه تاریخی تهران و سیر 

تحول آن را تکمیل کنیم.

از تثبیت پایتخت در قانون تا خوانش آب زرشکی توسط رئیس شورای شهر

در »روز تهران« چه گذشت

شــهردار تهران با بیــان اینکه درحال 
حاضــر ســالمندان می توانند بــا ارایه 
کارت منزلــت از خدمات مناســبی در 
شهر تهران برخوردارشوند گفت: تلاش 
خواهیم کرد تا توســط ایــن کارت ها 

خدمات بیشتری ارایه شود.
دکتــر محمدعلی نجفی صبــح دیروز 
در مراســم پیــاده روی و گردهمایــی 
ســالمندان پایتخت که باحضور ایازی 
قائم مقام وزیر بهداشت، عیسی فرهادی 
فرماندار تهران، برخی اعضای شــورای 
شهر، معاونان شهردار، شهرداران مناطق 
۲۲ گانــه و جمعــی از مدیران ارشــد 
شهری برگزار شد، گفت: خدا را شاکرم 
که امروز این توفیق نصیب من شد تا در 
جمع شهروندان ارشد و سالمندان عزیز 

پایتخت حضور پیداکنم.
شهردار پایتخت افزود: خیلی خوشحالم 
که شــاهد هستم شــهروندان سالمند 
تهرانــی از نظــر جســمی و روحی در 

ســلامت به سر می برند. انشالله که این 
نشاط و خوشحالی سالیان سال در شما 

وجود داشته باشد.
وی با تاکید بر اینکه دوران ســالمندی 
یــک فرصت اســت و نه یــک تهدید، 

تصریح کرد: در فرهنگ دینی ما تاکید 
شده است که ازاین دوران باید با احترام 

یاد کرد.
نجفی با بیان اینکه سالمندان گنجینه 
ای برای پایتخت محســوب می شوند، 

ادامه داد: معتقدم یکایک شــما عزیزان 
سرمایه ای برای پایتخت ایران اسلامی 

هستید.
شهردار تهران در ادامه با اشاره به اینکه 
تاکنون اقدامات بســیاری در راســتای 
تکریم ســالمندان در مناطق ۲۲ گانه 
شهرداری انجام شده است، عنوان کرد: 
قطعا در آینده ای نزدیک این برنامه ها 
با رفع ضعف ها، نارسایی ها و کاستی ها 

ادامه خواهد یافت.
وی ادامه داد: کانون سالمندان که یک 
نهاد غیردولتی اما بسیار فعال نیز است، 

حتما تقویت خواهد شد.
نجفی با تاکید بــر اینکه درحال حاضر 
ســالمندان مــی توانند بــا ارایه کارت 
های منزلــت از خدمات مناســبی در 
شــهر تهــران برخوردار شــوند، گفت: 
قطعا تلاش خواهیم کرد تا توســط این 
کارت ها خدمات بیشــتری به این قشر 

از جامعه ارایه شود.

شهردار تهران:

شهروندان باید ارزنده ترین خدمات را برای زندگی باآرامش دریافت کنند

پلیس فتا تهران از محل اســتقرار قبلی خــود نقل مکان کرد و از 
صبح شــنبه، خدمات این پلیس در محل جدید به شهروندان ارائه 
می شــود. با توجه به تغییرات انجام گرفته، پلیس فتا تهران بزرگ 
به محل جدید منتقل شد و از صبح روز شنبه ۱۵ مهرماه خدمات 
پلیــس فتا در پایتخت در محل جدید به شــهروندان تهرانی ارائه 

می شود. به گفته سرهنگ محمد مهدی کاکوان، رئیس پلیس فتا 
تهران شــهروندان از صبح شنبه شهروندان می توانند برای مراجعه 
به پلیس فتا پایتخت، به محل جدید واقع در میدان انقلاب روبروی 
ســینما بهمن، خیابان منیری جاوید مراجعه کرده و خدمات مورد 

نیاز خود از پلیس فتا را در این مکان دریافت کنند.

تغییر محل استقرار 
پلیس فتا در پایتخت

خودروكار   ليزينگ  شركت  خواهان  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى   
مهجورى  مليحه  و  محمد  ف  زاده  حسين  محمد  فرهاد  خواندگان   طرفيت  به  دادخواستى 
تاديه  تاخير  خسارت  و  معوقه  ر  اجو  مطالبه  و  منقول  مال  استرداد  خواسته   به  محمد     ف 
بايگانى  كلاسه  به  و  ارجاع  شعبه  اين  به  كه  مطرح  دادرسى    هزينه  مطالبه  و  قراردادى 
9609982163600431شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران  ثبت گرديده 
كه وقت رسيدگى آن   96/8/29   و ساعت 10:30  تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 
73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب 
تاريخ  از  تا خوانده ظرف يكماه پس  از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود  يك نوبت در يكى 
انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و 

ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86699    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران

خودروكار   ليزينگ  شركت  خواهان  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
دادخواستى به طرفيت خواندگان غلامرضا پگاه فرزند جمعه و ولى محمد سكندرى سيف الدينى 
ف لطفى و محمد پگاه فرزند سياه به خواسته  استرداد مال منوقل و مطالبه اجو ر معوقه و 
خسارت تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى   مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به 
كلاسه بايگانى 9609982163600437شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران  
ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن   96/8/24   و ساعت 11   تعيين كه حسب دستور دادگاه  
المكان بودن خوانده و درخواست  به علت مجهول  آيين دادرسى مدنى  طبق ماده 73 قانون 
خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه 
پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86696    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران

مجتمع  حقوقى  عمومى  دادگاه   57 شعبه   9509980259500584 كلاسه  پرونده  دادنامه 
نهايى شماره 9609970259500422 خواهان-پرستو  قضايى شهيد  مدنى تهران تصميم 
ناعم ف محمد حسين –شاهپور ناعم ف محمد حسين – خواندگان-حسين ناعم ف محمد حسين –

پرويز ناعم ف محمد حسين –پروانه ناعم فرزند محمد حسين –اختر منصور دهقان ف محمد ولى  
خواسته –تقسيم تركه  گردشكار –خواهان دادخواستى به خواسته فوق به طرفيت خوانده بالا 
تقديم داشته كه پس از ارجاع به اين شعبه و ثبت به كلاسه فوق و جرى تشريفات قانونى در 
وقت فوق العاده دادگاه به تصدى امضا كننده زير تشكيل است و با توجه به محتويات پرونده 
ختم رسيدگى را اعلام و به شرح زير مبادرت به صدور راى مى نمايد  راى دادگاه-در خصوص 
دادخواست پرستو ناعم فرزند محمد حسن-شاهپور ناعم فرزند محمد حسين به طرفيت حسين 
ناعم ف محمد حسين و پرويز ناعم فرزند محمد حسين و پروانه ناعم فرزند محمد حسين –اختر 
منصور دهقان ف محمد ولى مبنى بر تقسيم  و فروش تركه مرحوم محمد حسين ناعم مطابق 
قانون ارث دادگاه با عنايت به دادخواست تقديمى و اظهارات و مدافعات طرفين و نظر به اينكه 
طرفين متفقا اعلام نموده اند كه ماترك مرحوم عبارت است از يك باب منزل مسكونى واقع در 
خ دامپزشكى پ66 و يك خط موبايل به شماره 09127118474 و يك دستگاه خودرو پرايد 
كه در اين خصوص دادگاه هر يك از مراتب را به كارشناس مرتبط ارجاع و كارشناس مربوطه 
بلحاظ غير قابل تقسيم بودن 4270000000 ريال و قيمت خودرو پرايد را  قيمت ملك را 
7000000 تومان عنوان نموده اند و در نهايت امر كارشناس حسابرسى نيز وضعيت تقسيم را 
طبق نظريه مضبوط در جدول مندرج در نظريه كارشناسى مطابق سهم الارث در قانون ارث دولت 
جمهورى اسلامى تعيين و روشن نموده است بنابراين دادگاه حكم بر تقسيم ماترك مرحوم به 
شرح و عنوان گذشته از طريق فروش اموال مذكور از طريق مزايده و نيز تقسيم ثمن حاصل 
از فروش فى ما بين طرفين وراث به نسبت سهم الارث هر يك از طرفين مطابق قانون ارث به 
نحوى كه يك سهم به همسر متوفى و مابقى به نحوى كه سهم پسران دو برابر سهم دختران 
باشد مستندا به مواد 300-304-305 قانون امور حسبى صادر و اعلام مى نمايد بديهى است 
با توجه به نوسانات قيمت خط تلفن همراه قيمت خط مذكور در مرحله اجراى حكم محاسبه و در 
مزايده دخيل خواهد شد راى صادره حضورى ظرف مدت بيست روز پس از ابلاغ قابل اعتراض 

در محاكم تجديدنظر استان تهران مى باشد . 
تهران  حقوقى  عمومى  دادگاه   57 شعبه  دادرس     110/86694  

اجرائيه مشخصات محكوم له:نرگس امان وندناصح فرزند حجت  مشخصات محكوم عليه:مجتبى 
ميرزايى فرزند فضل اله  محكوم به:بموجب درخواست اجراى حكم مربوطه به شماره و شماره 
دادنامه مربوطه 9609970213800362 محكوم عليه محكوم است به حضور در دفتر خانه و 
تنظيم سند رسمى انتقال پلاك ثبتى 1602/554 بخش 10 تهران در حق محكوم له و پرداخت 

نيم عشر دولتى در حق صندوق دولت محكوم ميباشد. 
 110/85719             مدير دفتر دادگاه حقوقى شعبه 189 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران 

و  ايران  و  و محسن و مسعود  ناصر  آقاى  و دادخواست و ضمائم  ابلاغ وقت رسيدگى  آگهى   
مهدى  و  حمزه  قهرمان  و  اى  حمزه  آقاى سليمان  خواهان  فرزند حسين   زنديه  توران همگى 
حمزه و فاطمه حمزه و مريم حمزه و زهرا حمزه و رقيه حمزه و آمنه حمزه و مدينه قسمتى لرد 
دادخواستى به طرفيت خوانده ناصر و محسن و مسعود و ايران و توران همگى زنديه فرزند 
حسين به خواسته ابطال سند و الزام به تنظيم سند مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به شماره 
قضايى  مجتمع  حقوقى  عمومى  دادگاه   182 شعبه   9609980213400415 كلاسه  پرونده 
شهيد مطهرى تهران ثبت و وقت رسيدگى مورخ 1396/8/20 ساعت 10:30 تعيين كه حسب 
دستور دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن 
خوانده و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى ميگردد تا 
خوانده از ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى 
كامل خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى در 

دادگاه حاضر گردد. 
 110/85718        منشى دادگاه حقوقى شعبه  182 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران 

كار  خودرو  ليزينگ  شركت  خواهان  به   ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
دادخواستى به طرفيت خوانده  حسنه يوسفى ف يوسف و توفيق نواصر عاشورى و فرزند كويتى   
به خواسته    مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به كلاسه بايگانى9609982163600411 شعبه  
211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن   96/8/24   
و ساعت   10:30 تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى 
به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد 
كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه 
مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت 

مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86707    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح   تهران

كار  خودرو  ليزينگ  شركت  خواهان  به   ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى   
دادخواستى به طرفيت خواندگان مرتضى موسوى زاده يزدى ف محمود وامراله موسوى زاده 
يزدى ف محمود و محمدرضا موسوى يزدى   به خواسته  مطالبه اجور معوقه و خسارت تاخير 
تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى   مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به كلاسه بايگانى 
9609982163600450شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهارن  ثبت گرديده 
كه وقت رسيدگى آن    96/8/29  و ساعت10    تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 
قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك 
نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار 
آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را 

دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86706    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران

كار  خودرو  ليزينگ  شركت  خواهان  به   ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
بيرام  اجيرلو ف  و على مبشر  اله  آژير ف فيض  اله  به طرفيت خواندگان فرض  دادخواستى 
و محمد تيمورى تازه كند شريف آباد ف شكراله و محمد مبشر اجيرلو ف بيرام  به خواسته   
استرداد مال منقول و مطالبه اجور معوقه و خسارات تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه 
بايگانى 9609982163600429شعبه  ارجاع و به كلاسه  به اين شعبه  دادرسى  مطرح كه 
211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران  ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن 96/8/29     
و ساعت   9:30 تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به 
جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده  بودن  المكان  مجهول  علت 
كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه 
مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت 

مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86704    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح  تهران

خودروكار   ليزينگ  شركت  خواهان  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
دادخواستى به طرفيت خواندگان عبداله سعيدى كيا ف صالح و طاهر غفارى ف حسن و فاطمه 
سعيدى رژانى ف صالح   به خواسته  الزام به فك پلاك و استرداد خودرو و مطالبه اجو ر معوقه 
و خسارت تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى   مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به 
كلاسه بايگانى 9609982163600412شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران  
ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن   96/8/29   و ساعت 9   تعيين كه حسب دستور دادگاه  
المكان بودن خوانده و درخواست  به علت مجهول  آيين دادرسى مدنى  طبق ماده 73 قانون 
خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه 
پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86703    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران

خودروكار   ليزينگ  شركت  خواهان  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى   
دادخواستى به طرفيت خواندگان  محمد يزدانى نوگورانى ف صفر على و قلى سبكتكين ايزدى 
ف حسين به خواسته  الزام به فك پلاك و استرداد خودرو و مطالبه اجو ر معوقه و خسارت 
تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى   مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به كلاسه بايگانى 
9609982163600413شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران  ثبت گرديده 
كه وقت رسيدگى آن   96/8/29   و ساعت 8:30 تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 
قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك 
نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار 
آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را 

دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86701    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران

خودروكار   ليزينگ  شركت  خواهان  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى   
دادخواستى به طرفيت خواندگان  محسن كاوه ف كاظم و عزيزه داودى ف على حسين و مسعود 
كاوه و حسن خليفه ف محمدرضا به خواسته  الزام به فك پلاك و استرداد خودرو و مطالبه اجو 
ر معوقه و خسارت تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى   مطرح كه به اين شعبه 
ارجاع و به كلاسه بايگانى 9609982163600430شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد 
مفتح تهران  ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن   96/8/29   و ساعت 11   تعيين كه حسب 
دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده 
و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده 
ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود 

نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86700    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران
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خبر

یک مقام مسئول صنعت بیمه خبر داد:
آمادگی صنعت بیمه برای جذب سرمایه

قائم مقام بیمه مرکــزی، با بیان اینکه بعد از برجام واگذاری اتکایی به خارج در حال 
بهبود است، گفت: خالص موجودی اقتصاد ایران، در حدود ۱400 میلیارد دلار محاسبه 
می شود. پرویز خسروشاهی، قائم مقام بیمه مرکزی گفت: بعد از برجام تحولات مهمی 
در صنعت بیمه ایران اتفاق افتاد. به طور مشــخص پس از تحریم ها نســبت واگذاری 
اتکایی به خارج ایران به شــدت کاهش یافت و به کمتر از یک درصد رســید. اما بعد 
از برجام این روند متوقف و معکوس شــد و اینک واگذاری اتکایی به خارج تدریجاَ در 
حال بهبود است. وی افزود: با لحاظ مشارکت بیمه گر اتکایی بزرگ اروپایی اسکور در 
قرارداد مازاد خســارت بازار بیمه ایران که طی هفته های اخیر قطعی شد این نسبت 
رشد چشمگیری نیز خواهد یافت. در تحولی دیگر حدود ۷0 درصد نفتکش های ایران و 
بیش از 4۵ درصد کشتی های ایرانی توانسته اند از کلوب بین المللی IG پوشش بیمه ای 
بگیرند. همچنین کشتی های بیمه شده توسط موسسات P&I ایران اینک می توانند در 

بنادر کشورهای اروپایی تردد کنند.
قائم مقام بیمه مرکزی افزود: صنعت بیمه ایران ظرفیت های بکر و اســتفاده نشــده 
فراوانی دارد که بستر بسیار مناسب و پربازدهی برای سرمایه گذاری  فعالان اقتصادی 
خارجی اســت. خالص موجودی سرمایه در ایران نزدیک ۱400 میلیارد دلار است که 
ریسک نهفته در این سرمایه، بالای ۳000 میلیارد دلار برآورد می شود. به عبارت دیگر 
تقاضای بالفعل و بالقوه برای پوشش ریسک در اقتصاد ایران بالای ۳000 میلیارد دلار 
اســت که در حال حاضر تنها کمتر از ۳0 درصد این ریسک تحت پوشش بیمه  قرار 
دارد. خسروشاهی تأکید کرد: از حدود ۲۵ میلیون خودرو، فقط ۳ میلیون و ۱40 هزار 
دستگاه آنها یعنی ۱۳ درصد پوشش بیمه بدنه دارند. از نزدیک ۸0 میلیون ایرانی، فقط 
۱4 میلیــون و ۲00 هزار نفر یعنی ۱۸ درصد، بیمه عمر دارند. همچنین تعداد بیمه 
 شده  های درمان تکمیلی ۱۲ میلیون و 400 هزار نفر است یعنی فقط ۱6 درصد مردم 
از این نوع بیمه برخوردارند. وی با اشاره به رشد ضریب نفوذ در طی ۲0 سال گذشته 
اظهار داشت: ضریب نفوذ بیمه یا نسبت حق بیمه تولیدی صنعت بیمه ایران به تولید 
ناخالص داخلی در ایران، همواره در حال رشــد بوده اســت. در این ۲0 سال، صنعت 
بیمه ایران 4.۵ برابر کل اقتصاد کشور رشد داشته که همه نشانه روشن پتانسیل بالا و 
کم نظیر صنعت بیمه ایران برای توسعه سرمایه گذاری است. قائم مقام بیمه مرکزی در 
پاسخ به این سوال که چه موانعی باعث شده این ظرفیت ها به فعلیت نرسد، خاطرنشان 
کرد: صنعت بیمه ایران با دو محدودیت مهم مواجه است. یکی محدودیت منابع مالی 
و دیگری محدودیت های فنی به خصوص در امر ارزیابی ریسک و مدیریت ریسک بعد 
از قبول ریسک است. در کنار این دو مؤلفه کلیدی، مسائلی چون عدم توسعه فرهنگ 
بیمه و گستره وسیع حضور دولت در اقتصاد را هم می توان در این زمینه مؤثر دانست. 
وی همچنین در پاسخ این سوال که نهاد ناظر بیمه ایران چه کمکی به شرکت های 
بیمــه برای تعامل با بیمه های خارجی می کند، تصریح کرد: بیمه مرکزی برای کمک 
به تعامل و ارتباط بیمه های ایرانی با بیمه های خارجی به شــرط تامین منافع متقابل 
آمادگی کامل دارد. البته نقش محوری بیمه مرکزی نقش نظارتی و حمایت از حقوق 
بیمه شدگان است و اگر شــرکت های بیمه استانداردهای نظارتی بیمه مرکزی را در 
تعاملات خود با بیمه های خارجی مدنظر قرار بدهند و این ارتباطات متضمن منافع هر 
دو طرف باشد هیچ مانعی برای توسعه روابط وجود نخواهند داشت و بیمه مرکزی این 
تعاملات را تشویق کرده و به آن کمک خواهد کرد. ما در صنعت بیمه ایران حداقل در 
نیم قرن اخیر در حوزه بیمه های زندگی واگذاری به خارج نداشته ایم. اما بعد از برجام 
به منظور تشویق همکاری های بین المللی شرکت های بیمه ایرانی و انتقال دانش فنی 
و توسعه نیروی انسانی، بیمه مرکزی برای اولین بار به یکی از شرکت های بیمه اجازه 
داد تا با یکی از شرکت های بیمه اتکایی بزرگ دنیا قرارداد واگذاری اتکایی در زمینه 
بیمه های عمر منعقد کند. این نشــانه عزم جدی بیمه مرکزی برای ارتقای ارتباطات 

بین المللی صنعت بیمه ایران است.

وضعیت دریافتی حقوق بگیران دولت 
گرچه با روند کاهشــی نرخ تورم، درصد افزایش حقــوق کارکنان نیز رو به 
کاهش بوده ولی در هر حــال مجموع هزینه های دولت در اعتبارات جاری 
و پرداخت حقوق و دســتمزد همواره با افزایش ســالانه همراه بوده و عمده 
بودجه سالانه را صرف می کند. منابع عمومی که بودجه سالانه دولت را تامین 
می کند عمدتا صرف دو بخش هزینه  می شــود؛ اعتبــارات جاری و عمرانی. 
اعتبارات عمرانی که صرف پروژه ها و امور زیرســاختی و عمرانی می شود و 
حداکثر رقم مصوب آن در بودجه های ســالانه حدود ۷0 هزار میلیارد تومان 
در سال جاری بوده است. اما اعتبارات جاری دولت همواره بخش اعظم منابع 
عمومی را در خود هضم می کند به طوری که اولویت پرداخت ها در اعتبارات 

هزینه ای قرار خواهد گرفت.
گذری بر تغییرات اعتبارات هزینه ای )جاری( دولت طی ســال های ۱۳۹۲ 
تا ۱۳۹6 نشــان می دهد که این رقم از حدود ۱۲0 هزار میلیارد تومان بالغ 
بر ۲۵۳ هزار میلیارد تومان افزایش یافته اســت. سهم عمده ای از اعتبارات 
هزینه ای  و رقمی بین ۷0 تا ۸0 درصد آن را مجموعه حقوق و دستمزدی که 
به کارکنان خود در طول یک سال پرداخت می کند تشکیل می دهد. این رقم 

حقوق و دستمزد سالانه و با مبنای اصلی تورم شامل افزایش نیز می شود.
از ســال ۱۳۹۲ تاکنون با توجه به تحولاتی که نرخ تورم داشته است درصد 
افزایش حقوق نیز متغیر بود به طوری که با شــیب کاهشی نرخ تورم درصد 
افزایش حقوق در هر سال نیز کاهش یافته است، به طوری که با ریزش تورم 
از حــدود ۳۵ درصد تا پیش بینی ۹ درصدی در ســال آینده میزان افزایش 
حقوق نیز از حدود ۲۵ درصد در سال ۱۳۹۲ به نرخی بین پنج تا ۱0 درصد 

در سال ۱۳۹۷ خواهد رسید.
همچنین تغییــرات دریافتی حقوق بگیران دولت نیز  بیانگر آن اســت که 
متوســط حقوق کارکنان از ســال ۱۳۹۲ از حدود یک میلیون و 4۷0 هزار 
تومان به دو میلیون و ۹۷0 هزار تومان رســیده که با رشد دو برابری همراه 
بوده اســت. حداقل حقوق کارکنان دراین بــازه زمانی از 4۹0 هزار تومان و 
به یک میلیون و ۳۵ هزار تومان در ســال جاری افزایش یافته که رشد ۲.۱ 
برابــری دارد. گروه دیگر حقوق بگیران دولت فرهنگیان و آموزش و پرورش 
اســت. حقوق دریافتی این گروه از حدود یک میلیون و ۲۵0 هزار تومان در 
ســال ۱۳۹۲ با افزایش ۲.۳ برابری به دو میلیون و ۸۵0 هزار تومان در سال 

جاری رسیده است.
مســتمری بگیران تحت پوشــش کمیته امداد و بهزیســتی نیز دیگر گروه 
دریافت کننده حقوق از دولت هستند که پرداختی آنها در ماه قابل توجهی 
نیســت، ولی با این حال با رشــد ۳.4 برابری طی حدود چهار سال گذشته 
همراه بود. این در حالی اســت که متوسط مستمری پرداختی به خانوارهای 
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی از حدود ۷۱ هزار تومان در سال ۱۳۹۲ 

به ۲40 هزار تومان در سال جاری افزایش یافته است.

مشــاور وزیــر راه و شهرســازی با 
اعلام جزئیات اعطای وام های جدید 
وام ها  این  بازپرداخت  مسکن، گفت: 
۱۵ ســاله و نرخ ســود آن، ۸ درصد 

است.
غلامرضا ســلامی با تشریح جزئیات 
جدید وام های جدید مســکن گفت: 
مهم تریــن مزیت ایــن وام  جدید، 
افزایش زمان بازپرداخت مســکن از 
۱۲ به ۱۵ ســال و همچنین کاهش 
سود تسهیلات از نه و نیم به ۸ درصد 
اســت؛ ضمن اینکــه متقاضی دیگر 
نیازی نیست یک سال برای دریافت 
وام منتظر بمانــد؛ بلکه در یک دوره 
۱0 مــاه )دو دوره ۵ ماهه( می تواند 

پرونده دریافت وام تشکیل دهد.
مشــاور وزیــر راه و شهرســازی در 
خصوص تغییرات جدید برای دریافت 
وام مسکن یکم گفت: در حال حاضر 
باید برای افزایش بهره وری تسهیلات 
مســکن عــلاوه بــر افزایــش خود 
مبلغ وام، نرخ بهــره کاهش و طول 
بازپرداخت اقساط آن  افزایش یابد تا 
نه به بانک عامل مسکن فشاری وارد 
شود و نه به دریافت کننده تسهیلات.

ســلامی ادامه داد: براساس تصمیم 
هیــات دولت قــرار اســت از محل 
بازپرداخت اقساط مسکن مهر، منابع 
مالــی جدید به بانــک عامل بخش 
مسکن تزریق شود تا سیاست بهبود 
شــرایط تسهیلات مســکن اجرایی 

شود.
وی با تأکید بر اینکه شــرایط جدید 
صرفاً به متقاضیان دریافت تسهیلات 
از محل صندوق پس انداز مســکن 
یکم اختصاص دارد افزود: من معتقد 
به وجود رکود در بازار مسکن نیستم؛ 
رکود زمانی اســت که تقاضایی برای 
خرید مسکن وجود نداشته باشد اما 
در حال حاضر تقاضا برای مســکن 
ارزان قیمت بالاست و از سوی دیگر 
نیز تعداد ســازندگان مســکن زیاد 
هستند اما آنچه سبب شده تا نتوانیم 
شــرایط فعلی را تغییــر دهیم، عدم 
برقراری ارتباط میان تقاضای مسکن 

مصرفی و سازندگان مسکن است.
مشاور وزیر راه و شهرسازی، تصریح 
کرد: تنها عاملی که سبب می شود تا 
تسهیلات مسکن اثرگذار باشد، ورود 
دولت به بخش تســهیلات مســکن 

اســت تا علاوه بر افزایش مبلغ وام، 
نرخ بهره و مدت زمــان بازپرداخت 
اقســاط را کاهش دهد؛ چرا که بانک 
های خصوصی در حال حاضر، توانایی 
پرداخت تسهیلات مسکن با نرخ بهره 

پائین را ندارند.
ســلامی با تأکید بر اینکــه از زمان 
راه اندازی صندوق پس انداز مســکن 
یکــم تا به حــال، شــرایط دریافت 
تســهیلات آن، بهبود یافته اســت، 
اظهــار داشــت: کاهش نرخ ســود 
تسهیلات مسکن یکم به ۹.۵ درصد 
سبب افزایش استقبال از این صندوق 
شد اما باز هم آن طور که باید و شاید 
نتوانست بین عرضه و تقاضا، ارتباط 
ایجاد کند که علت آن طولانی بودن 
مدت زمــان انتظار برای دریافت این 

تسهیلات است.
وی خاطرنشان کرد: بهترین حالت و 
ایده آل ترین شرایط برای تسهیلات 
مسکن، کاهش نرخ بهره تسهیلات به 
6 درصــد و افزایش زمان بازپرداخت 
اقساط به ۲0 سال است ولی در حال 
حاضر دولت چنین منابعی را ندارد و 
در سالهای آینده باید به این شرایط 

دست یابیم.
به گفته سلامی، بعد از افزایش مبلغ 
تسهیلات مسکن، مهمترین موضوع 
ایجاد تعادل میــان منابع و مصارف 
بانک عامل بخش مســکن اســت؛ 
چراکــه در غیر این صــورت، ممکن 
است قیمت مســکن افزایش یافته و 
در عمــل اثر افزایش مبلــغ وام را از 

بین ببرد.
حامــد مظاهریان چهارشــنبه هفته 
گذشــته اعلام کرد، قرار است وزیر 
راه و شهرسازی در همایش سیاست 
های توســعه مسکن که سه شنبه و 
چهارشنبه ۱۸ و ۱۹ مهر ماه در مرکز 
تحقیقات راه، مســکن و شهرسازی 
برگــزار می شــود، شــرایط جدید 
تسهیلات مســکن از محل صندوق 

پس انداز مسکن یکم را اعلام کند.
گفتنی است در حال حاضر دولت با 
افزایش اصل مبلغ وام موافقت نکرده 
و فعلا همان مبلغ ۸0 میلیون تومان 
به عنوان ســقف تســهیلات مسکن 
بــرای متقاضیــان انفــرادی و ۱60 
میلیــون تومان بــرای زوجین )ویژه 

تهران( اعمال خواهد شد.

بازپرداخت ۱5 ساله، نرخ سود ۸ درصد

اعلام شرایط جدید وام مسکن

وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
ســالیانه یک میلیون و ۲00 هزار نفر به 
افرادی که جویای کار هستند افزوده می 

شود.
علی ربیعی در نشســت شــورای اداری 
با گرامیداشــت ۲۵6  شهرســتان زاوه 
شهید این شهرســتان گفت: اکنون در 
شــرایطی به ســر می بریم که تنها ۱0 
ســال فرصت داریم نقش بیشــتری در 
دنیا پیدا کنیم و سهم بیشتری از اقتصاد 
جهان کسب کرده و بر مشکلات داخلی 

فائق آییم.
وی با اشاره به اینکه در گذشته شرایط 
سختی را گذراندیم و فرصت های زیادی 
را از دســت داده ایم، گفت: در گذشته 
تحریم ها موجب شــد سهم کمتری در 
مقایســه با دیگر کشورها از بازار جهانی 

نصیبمان شود.
ربیعی با اشــاره به اینکــه در زمانی که 
دولــت تدبیر و امید بر ســرکار آمد دو 
نسل 60 و ۷0 باید وارد عرصه اجتماعی 
می شدند، بیان کرد: به خاطر مشکلات 
گذشته وضعیت اقتصادی کنونی نسبت 
به گذشــته چندان مطلوب نیســت و 
اقتصاد کشور توان زایش درونی خود را 

از دست داده بود.

وی با بیــان اینکه با ایــن وجود دولت 
یازدهــم با اجرای سیاســتهای منطقی 
و به روز موفق شــد مردم را نســبت به 
آینده نویدبخش امیدوار سازد، گفت: این 
برنامه ریزی های دقیق موجب شــد تا 
مردم مجدد به آقای روحانی رأی دهند.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اعلام 
اینکه مردم در انتخابات به یک برنامه و 
مسیر حرکت رای دادند، اظهار کرد: در 
شرایط فعلی نیازمند برنامه ای که آینده 

را تضمین کند، هستیم.

وی با اشــاره به اینکه در حل مشکلات 
نیازمند عقلانیت و برنامه هستیم، افزود: 
افزایش سرمایه اجتماعی در دستور کار 
دولت قرار گرفته که جز با سختکوشــی 

محقق نخواهد شد.
ربیعی با تاکیــد براینکه اکنون به مدارا 
و اجمــاع بــزرگ حول مســائل اصلی 
کشــور نیاز داریم و دولت تدبیر و امید 
با این رویکرد مســیر توسعه را در پیش 
گرفته اســت، عنوان کــرد: امروز دیگر 
بــا رضایتهای کوتاه مــدت نمی توانیم 

مشکلات را حل کنیم.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با اشاره 
به اینکه حرام است اگر بخواهیم کارهای 
کوتــاه مدت انجــام داد و رضایت های 
کوتاه مدت ایجاد کرد، گفت: متاســفانه 
در گذشــته با ایجاد رضایت های کوتاه 

مدت آینده را ندیدیم.
وی با اعلام اینکه هرچند امروزه با همه 
مشکلات در زمینه اشتغال حرکت هایی 
را داشــتیم اما در زندگی مردم تاثیر آن 
زیاد دیده نشد، افزود: به رغم اینکه طی 
چهار ســال پیاپی در حال رشد هستیم 

اما هنوز با حد مطلوب فاصله داریم.
ربیعــی با بیان اینکه امــروز با ‘بیکاری 
تجمعی’ فراوانــی مواجهیم و این بدان 
معناست که در گذشته فرصتهای شغلی 
زیادی از دســت رفته و آمار بیکاران از 
حد معمول بیشتر شده است، بیان کرد: 
اگر در ســال 600 هزار شغل هم ایجاد 
کنیم، در مقابل ایــن حجم بیکاری به 

چشم نمی آید.
وی با بیان اینکه اقتصاد شهرســتان بر 
پایه زعفران استوار است، بر ارتقاء صنایع 
جانبی شهرسســتان تاکید کرد و گفت: 
اکنــون زعفران به عنــوان گیاه دارویی 

مورد استفاده قرار می گیرد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

سالی یک میلیون نفر به جویندگان کار افزوده می شود

وزیــر امور اقتصادی و دارایی گفت:  اصــلاح نظام بانکی، اولین چیزی 
است که رئیس جمهور از وزارت اقتصاد در دولت دوازدهم، خواسته و 

این موضوع، با جدیت دنبال خواهد شد.
به نقل از وزارت امور اقتصادی و دارایی، مســعود کرباســیان با تاکید 
بر لزوم حفظ و تقویت هر چه بیشــتر اعتبار سیســتم بانکی کشور بر 

ضرورت اصلاح ساختاری نظام بانکی تاکید کرد.
وی گفت: اصلاح نظام بانکی اولین چیزی است که رئیس جمهور از من 
خواسته با جدیت دنبال کنم، در عین حال باید در نظر داشته باشیم که 
اصلاح نظام بانکی فقط دادن لایحه به مجلس شورای اسلامی نیست.

وزیر اقتصــاد تاکید کرد: حوزه نظارت بر عملکــرد بانکهای دولتی یا 
آنجاهایی که دولت ســهامدار است وظیفه توامان معاونت امور بانک و 
بیمه و بانک مرکزی اســت و وزیــر اقتصاد به نوبه خود باید جوابگوی 

آن باشد.
کرباسیان با اشاره به سهم پایین بیمه های دولتی نیز گفت: پیشنهاد 
دادیــم بجز بیمه ایران، بقیه بیمه ها را بــه مردم دهیم زیرا اعتقاد به 

بنگاهداری دولت جز در مواقعی که الزام قانونی است ندارم.
وی تاکید کرد: بیمه ها باید به خارج از مرزها گســترش یابند و دامنه 

فعالیت شان وسیعتر شود.
کرباسیان با بیان اینکه یکی دیگر از اولویت های ابلاغی رئیس جمهور 
به وزیر اقتصاد، مبارزه باپولشویی است اظهار داشت: حوزه های مبارزه 
با پولشــویی متنوع و گسترده است که از جمله مهمترین آنها؛ شامل 

سیستم بانکی، مالیاتی و گمرک می شود.
وی در پایان بر اراده جدی دولت دوازدهم برای بهره گیری حداکثری 

از ظرفیت ابزار سیستم »ال سی« در مبادلات مالی تاکید کرد.

وزیر اقتصاد:
پیگیر اصلاح نظام

 بانکی هستم

آگهى ابلاغ وقت رسيدگى و دادخواست و ضمائم آقاى محمد رضا پنجه فرزند يحيى  خواهان 
فرزند  پنجه  محمدرضا  آقاى  خوانده  طرفيت  به  دادخواستى  ريزى  سرخه  پنجه  هاشم  آقاى 
كلاسه  پرونده  شماره  به  و  ارجاع  شعبه  اين  به  كه  مطرح  چك  وجه  مطالبه  خواسته  به  يحيى 
مطهرى  شهيد  قضايى  مجتمع  حقوقى  عمومى  دادگاه   182 شعبه   9609980213400210
دستور  حسب  كه  تعيين   10:00 ساعت   1396/8/20 مورخ  رسيدگى  وقت  و  ثبت  تهران 
دادگاه طبق موضوع ماده 73 قانون آئين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده 
و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى ميگردد تا خوانده 
از ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل 
خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى در دادگاه 

حاضر گردد. 
 110/85717        منشى دادگاه حقوقى شعبه  182 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران 

مليحه  خانم  آقاى سعدى محمدى خواهان  و دادخواست و ضمائم  ابلاغ وقت رسيدگى  آگهى   
سورى دادخواستى به طرفيت خوانده آقاى اكبر چگينى و سعدى محمدى به خواسته الزام به 
فك پلاك خودرو پژو 405 به شهربانى 77 ايران 468 ه 59 و دستور موقت مطرح كه به اين 
شعبه ارجاع و به شماره پرونده كلاسه 9609980213400437 شعبه 182 دادگاه عمومى 
حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران ثبت و وقت رسيدگى مورخ 1396/8/20 ساعت 
به  مدنى  دادرسى  آئين  قانون  ماده 73  موضوع  طبق  دادگاه  دستور  كه حسب  تعيين   9:00
جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده  بودن  المكان  مجهول  علت 
كثيرالانتشار آگهى ميگردد تا خوانده از ظرف يك ماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه 
مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه ثانى دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت 

مقرر فوق جهت رسيدگى در دادگاه حاضر گردد. 
 110/85716        منشى دادگاه حقوقى شعبه  182 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران 

خواهان رحيم احمد زاده دادخواستى به طرفيت خوانده عباس گنجعلى و مجيد سورى ومريم 
سادات توكلى به خواسته مطالبه خسارت و الزام به اخذ پايان كار و تسليم مبيع (تحويل مورد 
معامله) مالى غيرمنقول واعسار از پرداخت هزينه دادرسى و الزام به تنظيم سند رسمى ملك 
تقديم  رهن  به فك  والزام  دادرسى  مطالبه خسارت  و  تفكيكى  اخذ صورتمجلس  به  الزام  و 
به شعبه 182 دادگاه عمومى  نموده كه جهت رسيدگى  تهران  دادگاه هاى عمومى شهرستان 
حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران واقع در تهران يافت آباد كوى وليعصر مجتمع قضايى 
شهيد مطهرى ارجاع و به كلاسه 9609980213400120 ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن 
1396/8/20 و ساعت 8:30 تعيين شده است به علت مجهول المكان بودن خوانده و به تجويز 
ماده 73 قانون آئين دادرسى دادگاه هاى عمومى و انقلاب در امور مدنى و دستور دادگاه مراتب 
يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار آگهى ميشود تا خوانده پس از نشر آگهى و اطلاع از 
مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را 

دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
 110/85715          منشى دادگاه حقوقى شعبه 182 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مطهرى تهران

 آگهى مزايده اموال غيرمنقول پرونده به كلاسه 960059  بموجب دستور فروش به شماره 
9609970943500028 مورخ 1396/1/26 صادره از شعبه 229 دادگاه عمومى تهران در 
پرونده اجرائى فوق الذكر موضوع دعوى خديجه عباسى حبيب اله عباسى كبرا عباسى بهروز 
عباسى پرويز عباسى ناصر عباسى عباس عباسى جهانگير عباسى محكوم عليه غلامعلى عباسى 
برفروش ملك مشاع كه بر حسب دستور دادگاه پلاك ثبتى به شماره 9449 فرعى از 2395 
اصلى مجزى شده از 36914 واقع در بخش 10 تهران توسط كارشناس رسمى دادگسترى به 
خانوادگى  نام  و  نام  ارزيابى گرديده است 1.   ريال  مبلغ 1/300/000/000  به  شرح ذيل 
صاحب ملك خواهان ها و خواندگان فوق الذكر2. محل وقوع ملك و توصيف اجمالى و كاربرى 
آن:ملك موصوف واقع در تهران خ استاد معين 21 مترى جى بين طوس ودامپزشكى ك اميرانى 
بن بست درنا پ 12 مى باشد مشخصات ملك:ملك موصوف ششدانگ يك ساختمان مسكونى 
كلنگى به پلاك ثبتى 2395/9449 واقع در بخش 10 تهران به مساحت 46/90 متر مربع 
عرصه كه در حال حاضر در اختيار احدى از وراث است و داراى آب برق و گاز است مورد ارزيابى 
داراى 2 طبقه ساختمان مسكونى داراى دو اطاق خواب حدود 12 مترى در طبقه اول و 14 متر 
مربع در طبقه دوم و آشپزخانه و سرويس بهداشتى در حياط با نماى سيمان با قدمت بالغ بر 45 
سال داراى آب و برق و گاز مى باشد و گرمايش از نوع بخارى و سرمايش كولر آبى و بلحاظ تعداد 

وراث و قلت مساحت داراى گواهى عدم افراز از اداره ثبت است. 
3. وضعيت ثبتى:شش دانگ پلاك ثبتى به شماره 9449 فرعى از 2395 اصلى واقع در بخش 
10 تهران مى باشد 4. مورد مزايده ششدانگ ساختمان مذكور مى باشد كه كارشناس رسمى 
دادگسترى با توجه به نظر گرفتن كليه عوامل موثر از جمله ركود شديد حاكم بر بازار ارزش 
پايه مزايده 1/300/000/000 ريال تعيين  به مبلغ  را  عرصه ششدانگ ملك موصوف آن 

نموده است. 
شعبه 229  در  لغايت 12   11 ساعت  از  تاريخ 1396/7/26  در  مذكور  ملك  گرديده  مقرر 
دادگاه عمومى شهيد مطهرى واقع در تهران يافت آباد كوى وليعصر مجتمع قضايى شهيد مطهرى 
طبقه سوم شعبه 229 دادگاه عمومى تهران از طريق مزايده به فروش برسد مزايده از قيمت 
را  بالاترين قيمت  به هر شخص حقيقى و حقوقى كه  و  نظريه كارشناس شروع ميشود  ريال 
پيشنهاد نمايد فروخته خواهد شد ده درصد وجه مزايده فى المجلس بصورت وجه نقد يا چك 
بانكى تضمينى از خريدار اخذ والباقى را به شماره حساب 2171299017001 بنام سپرده 
دادگسترى نزد بانك ملى شعبه يافت آباد واريز نموده و قبض آن را به اين شعبه تسليم نمايد 
و در غير اين صورت 10 درصد پرداختى به نفع دولت ضبط ومزايده مك مذكور بنام خريدار 
منتقل خواهد شد كسانيكه كه تمايل شركت در مزايده و بازديد ملك موصوف را دارند مى 
توانند 5 روز قبل از مزايده به اجراى احكام اين شعبه مراجعه تا مقدمات بازديد آنها فراهم 
گردد تا كليه هزينه هاى نقل وانتقال به عهده خريدار ملكى مى باشد و اين شعبه هيچ تعهدى 

در خصوص تخليه و تحويل ملك موصوف ندارد. 
تهران   عمومى  دادگاه   229 شعبه  اجرا  مديردفتر          110/85714  

كار   خودرو  ليزينگ  شركت  خواهان  به   ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
دادخواستى به طرفيت خواندگان شاكر افشار شفيعى فرزند كيومرث –اكبر برومند نيا فرزند 
جعفر- شهلا كريمى پور دواى ف محمد كريم –و بهروز كريمى پور دوانى ف محمد كريم   به 
خواسته  استرداد مال منقول و مطالبه اجور معوقه و خسارت تاخير تاديه قراردادى و مطالبه 
هزينه دادرسى   مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به كلاسه بايگانى9609982163600424 
آن    رسيدگى  وقت  كه  گرديده  ثبت  تهارن   مفتح  شهيد  حقوقى  عمومى  دادگاه   211 شعبه 
96/9/1   و ساعت  8:30  تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى 
مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از 
جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر 
دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در 

وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86716    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح   تهران

كار  ليزينگ خودرو  به   خواهان شركت  و ضمائم  دادخواست  و  ابلاغ وقت رسيدگى  آگهى 
باغچه جوقى ف  نجفى  –نجف  محبوب  ظريف ف  نجار  فاطمه  خوانده   طرفيت  به  دادخواستى 
سيف اله و توحيد حمله دار ف قاسم   به خواسته   الزام به فك پلاك و استرداد خودرو و 
مطالبه اجو رمعوقه و خسارت تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى  مطرح كه به 
اين شعبه ارجاع و به كلاسه بايگانى 9609982163600432شعبه  211 دادگاه عمومى 
حقوقى شهيد مفتح تهران ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن   96/9/1   و ساعت   9:30 
تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول 
المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار 
آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و 
ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر 

فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86714    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح  تهران

كار   خودرو  ليزينگ  شركت  خواهان  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
پور  شاهمرادى  –هوشنگ  بهمن  فرزند  لرى  پور  مهيا  خواندگان  طرفيت  به  دادخواستى 
كسمويى  ف حمزه و عرب حسين مهياپور دى فرزند على   به خواسته   استرداد مال منقول 
و مطالبه اجور معوقه و خسارت تاخير تاديه قراردادى و مطالبه هزينه دادرسى  مطرح كه به 
بايگانى 9609982163600428شعبه 211 دادگاه عمومى  اين شعبه ارجاع و به كلاسه 
  9 و ساعت        96/9/1 آن  رسيدگى  وقت  كه  گرديده  ثبت  تهران   مفتح  حقوقى شهيد 
تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول 
المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب يك نوبت در يكى از جرايد كثيرالانتشار 
آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و 
ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر 

فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86713    منشى دادگاه حقوقى شعبه 211دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح  تهران

معصومه  خواهان  اربابى    عليرضا  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى   
به  اربابى    عليرضا  خوانده   طرفيت  به  دادخواستى  اسمعلى  ف  يكتا  فلاح  جواد  و  يكتا  فلاح 
كلاسه  به  و  ارجاع  شعبه  اين  به  كه  مطرح  يد   خلع  و  مستحدثات  قمع  و  قلع  خواسته   
بايگانى9609982163600368 شعبه  211 مجتمع قضايى شهيد مفتح تهران ثبت گرديده 
كه وقت رسيدگى آن   96/8/24   و ساعت  9:30  تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 
73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب 
تاريخ  از  تا خوانده ظرف يكماه پس  از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود  يك نوبت در يكى 
انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و 

ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86712    مدير دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح  تهران

ادريس صفا   خواهان فريبرز قربانى  به  و دادخواست و ضمائم  ابلاغ وقت رسيدگى  آگهى   
ف فريور دادخواستى به طرفيت خوانده   ادريس صفا و سيده راحله دريابارى  به خواسته   
اعسار از پرداخت هزينه دادرسى و الزام به تنظيم سند خودرو و ابطال سند و دستور موقت  
مطرح كه به اين شعبه ارجاع و به كلاسه بايگانى9609982163600537 شعبه  211 دادگاه 
عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران ثبت گرديده كه وقت رسيدگى آن    96/8/24  و ساعت   
10 تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول 
كثيرالانتشار  جرايد  از  يكى  در  نوبت  يك  مراتب  خواهان  درخواست  و  خوانده  بودن  المكان 
آگهى مى شود تا خوانده ظرف يكماه پس از تاريخ انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن 
اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت 

رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86710    مدير دادگاه حقوقى شعبه 211  دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح  تهران

خواهان   على    محمد  ف  احمدى  بهزاد  به  ضمائم  و  دادخواست  و  رسيدگى  وقت  ابلاغ  آگهى 
ف  موفق  على  محمد  خواندگان  طرفيت  به  دادخواستى  ايرانيان  خودرو  ليزينگ  شركت 
مطالبه  و  تاديه  تاخير  خسارت  مطالبه  خواسته   به  على    محمد  ف  احمدى  بهزاد  و  اله  ذبيح 
بايگانى  كلاسه  به  و  ارجاع  شعبه  اين  به  كه  مطرح  دادرسى    خسارت  مطالبه  و  معوقه  اجور 
9609982163600481شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى شهيد مفتح تهران  ثبت گرديده 
كه وقت رسيدگى آن   96/8/24   و ساعت  8:30  تعيين كه حسب دستور دادگاه  طبق ماده 
73 قانون آيين دادرسى مدنى به علت مجهول المكان بودن خوانده و درخواست خواهان مراتب 
تاريخ  از  تا خوانده ظرف يكماه پس  از جرايد كثيرالانتشار آگهى مى شود  يك نوبت در يكى 
انتشار آگهى به دفتر دادگاه مراجعه  و ضمن اعلام نشانى كامل خود نسخه دوم دادخواست و 

ضمائم را دريافت و در وقت مقرر فوق جهت رسيدگى حاضر گردد. 
   110/86709    مدير دادگاه حقوقى شعبه 211 دادگاه عمومى حقوقى مجتمع قضايى شهيد مفتح  تهران
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معاون گردشــگری گفت: ســایت تقویم 
گردشگری کشور به تازگی راه اندازی شده 
است، در این سایتافراد می توانند در ازای 
ثبت طــرح و ایده خود شــماره پیگیری 

دریافت کنند.
به نقل از روابط عمومی ســازمان میراث 
جهانــی  روز  بزرگداشــت  فرهنگــی،  
گردشــگری به میزبانی اتحادیه هتل ها و 
هتل آپارتمان های استان تهران، با حضور 
گردشــگری  معاون  محب خدایی  محمد 
ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشگری، رجبعلی خسروآبادی مدیرکل 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
اســتان تهران، محمدعلی فرخ مهر رئیس 
اتحادیه هتل ها و هتل آپارتمان های استان 
تهران و فعالان صنعت گردشــگری این 
استان در ســالن اجتماعات این اتحادیه 
برگزار شــد. محمد محب خدایی معاون 
گردشــگری ســازمان میراث فرهنگــی، 
صنایع دستی و گردشگری در این همایش 
گفت: شعار امسال روز جهانی گردشگری، 
توســعه پایدار این صنعت است که برای 
دســت یابی به اهداف این شعار، نیازمند 

ساختار و ابزار پایدار هستیم.
او با اشــاره به این کــه آموزش در صنعت 
گردشگری یکی از ارکان مهم و تأثیرگذار 
اســت، افــزود: بایــد نحوه بهــره وری و 
ارائه شــود  تاثیرگذاری آموزش هایی که 
مورد بررسی قرار گیرد و این بررسی ها در 

برنامه ریزی های آموزشی لحاظ شود.
محب خدایی با طرح این پرســش که چرا 
در کشور ما صنعت گردشگری یک پازل 
به هم ریخته است، اضافه کرد: اگر در این 
بخش توســعه و رونق اقتصادی نداشــته 
باشیم، بی شــک مسیر اشــتباهی را در 
پیش گرفته ایم. معاون گردشگری یادآور 
شد: برنامه های متنوعی با اهداف ویژه در 
معاونت گردشگری در حال پیگیری است، 
سایت تقویم گردشــگری کشور به تازگی 
راه اندازی شده است، در این سایت امکان 
ثبت ایده ها و طرح های گردشــگری برای 
علاقه مندان به این حوزه فراهم اســت و 
افراد می تواننــد در ازای ثبت طرح و ایده 
خود شماره پیگیری دریافت کنند، با ثبت 
این طرح ها، امکان اتصال افراد صاحب ایده 
با مجریان و سرمایه گذارانی که در صنعت 

گردشگری فعالیت می کنند فراهم می شود 
و جریان اقتصادی شــدن طرح ها شــکل 
می گیرد. محب خدایی اضافه کرد: در حوزه 
نظارت هم برنامه هایی در دست اجراست 
چراکه ما نمی خواهیم رویه های ســنتی 
نظارت را در پیــش بگیریم، خودنظارتی 
و نظارت به وســیله بازرسان نامحسوس 
در دســتور کار قرار خواهــد گرفت تا در 
آسیب شناسی و شناســایی واقعی عیوب 
و ضعف ها مسیر درستی را داشته باشیم. 
معاون گردشگری با اشاره به اینکه سامانه 
نظارتی بر تأسیسات گردشگری به زودی 
راه اندازی خواهد شد، افزود: از طریق این 
سامانه، نظارت به وسیله خود مردم انجام 
می شــود، همچنین تمام افراد و کارکنان 
تأسیسات گردشگری موظف به ثبت نام در 
این سامانه هستند، اگر فردی می خواهد 
محل کار خــود را از یــک هتل به هتل 
دیگری تغییر دهد حتما باید از محل کار 

قبلی خود رضایت نامه داشته باشد.
محب خدایی افزود: متأسفانه در کشور ما 
شبکه سفر وجود ندارد و مقاصد ترکیبی 
تعریف نشــده اســت، این در حالی است 
که مســافر و گردشگر به دنبال بسته سفر 
اســت تا در کوتاه ترین زمان و با کمترین 
هزینه، بیشــترین رضایت را از سفر خود 
داشته باشد، اما به دلیل تفکرات و مدیریت 
جزیره ای در صنعت گردشــگری کشور، 
این مطلوبیــت در این بخش وجود ندارد، 
و با توجه به این تفاســیر توســعه پایدار 

گردشگری دست یافتنی نخواهد بود.

او با اشــاره به اینکه همکاری و همراهی 
بخش خصوصی و دولتی حوزه گردشگری، 
رفع مشــکلات و موانع را به همراه دارد، 
تأکیــد کرد: گردشــگری امــروز جایگاه 
صنعت نفت را در بســیاری از کشــورها 
اذعان خود کرده است، این صنعت توزیع 
عادلانه درآمد و پیامدهای مثبت اجتماعی 
را در کشــورها به دنبــال دارد، بنابرایــن 
باید با تغییر نگرش، کشــور را از مواهب 
صنعت گردشگری بهره مند کنیم. معاون 
گردشــگری ادامه داد: در کشور ما قیمت 
و هزینه سفر بر اتاق و اسکان تمرکز دارد 
و به همین دلیل در عرصه رقابتی حرفی 
برای گفتن نداریم، لوپ های ســفر شکل 
نگرفته اند و در حالی که  اســتان های ما 
در سراسر کشور ظرفیت های بسیار زیادی 
در حوزه گردشــگری دارند اما در جذب 
گردشگر موفق نیستند، مثلا گردشگری 
تاریخــی در کشــور ما با محوریت ســه 
استان اصفهان، شیراز و یزد، جریان دارد 
و سایر اســتان هایی که همگی دارای آثار 
تاریخی و فرهنگی هستند نتوانسته اند وارد 
این عرصه شوند، هیچ نقشه و سناریویی 
برای افزایش ماندگاری گردشگران نداریم، 
تمام اینها مشــکلاتی است که باید برای 
دســت یابی به توسعه پایدار گردشگری از 

آنها عبور کنیم.
محب خدایی تصریح کرد: طرح توراپراتور 
مجازی با استفاده ار ظرفیت ایرانیان مقیم 
خارج از کشــور به زودی اجرایی می شود، 
در حال حاضر ایرانیان بســیار زیادی در 

کشــورهای مختلف زندگی می کنند که 
بخشــی از آنها دانشــجویان هستند، این 
افراد بی شــک برای گــذران زندگی خود 
نیازمند شغل و درآمد هستند، می توانیم 
با سامان دهی و برنامه ریزی از این ظرفیت 
بــرای معرفی و شناســاندن ظرفیت های 
کشور در ســایر نقاط دنیا استفاده کنیم، 
ایــن افــراد در قبال جذب گردشــگران 

مشوق هایی را دریافت می کنند.
او تصریح کرد: آگاهی از علم اقتصاد برای 
افرادی که در صنعت گردشگری فعالیت 
می کنند بسیار حائز اهمیت است، مدیران 
هتل ها باید مدیریت مالی را نیز بدانند، اگر 
بخواهیم با مقاصد گردشگری دنیا رقابت 
کنیم باید شاخص های اقتصادی را در این 
زمینه شکل بدهیم. کمبود نیروی انسانی 
در اســتان تهرانمعاون گردشگری با بیان 
اینکه کارکنان تأسیسات گردشگری باید با 
رضایت خود در دوره های آموزشی شرکت 
کنند، افزود: صرف حضــور در دوره های 
آموزشــی مطرح نیســت، بلکه افراد باید 
در این دوره ها به معنــای واقعی آموزش 
ببیننــد و از این آموزه ها اســتفاده کنند. 
محب خدایی تصریح کــرد: یکی دیگر از 
برنامه های سازمان میراث فرهنگی در حوزه 
گردشــگری، طرح کیف پول ایرانی برای 
گردشگران خارجی اســت، در این طرح، 
گردشگران خارجی از بدو ورود به کشور، 
کیف پول ایرانی خواهند داشــت. معاون 
گردشگری با تأکید بر اینکه استان ها باید 
براساس ظرفیت و پتانسیل موجود در هر 
منطقه، برنامه توسعه گردشگری را تنظیم 
و اجرا کنند، افزود: بســیاری از استان ها، 
ضروریــات و مســائل مهم را احســاس 
کردند و در حــال اجرای برنامه های خود 
هستند. محب خدایی گفت: فرصت بزرگی 
برای فعالان گردشگری پیش آمده است، 
چراکه امروز همه ارکان نظام برای توسعه 
گردشگری همت خود را به کار گرفته اند، 
پــس باید از این فرصت اســتفاده کنیم. 
مدیرکل  خسروآبادی  رجبعلی  همچنین 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
اســتان تهران در این مراسم گفت: استان 
تهــران در بخش اســتانداردها و افزایش 
مراکز اقامتی عملکرد خوبی داشته است، 

اما هنوز با آنچه باید باشد فاصله دارد.

محمد محب خدایی

سایت تقویم گردشگری کشور راه اندازی شد

کوشک 900 ساله سلامی برگی زرین از تاریخ 
هزاران ساله خراسان رضوی

قصر تاریخی بلقیس یا کوشک سلامی با قدمتی افزون بر ۹ قرن در نزدیکی شهرستان 
خواف واقع در جنوب خراسان رضوی برگی از تاریخ هزاران ساله این خطه در پهنه 

تمدن ایران شناخته می شود.
این اثر تاریخی و دیدنی در دهســتان ‘سلامی’ واقع در ۲۵ کیلومتری شمال شهر 
خواف و ۹0 کیلومتری تربت حیدریه از بناهایی است که حکایت از اهمیت و اقتدار 
سیاسی اجتماعی منطقه خواف در گذشــته دارد و با منظره زیبای خویش سالانه 

هزاران گردشگر را به سوی خود جلب می کند.
شهر سلامی از قدیمی ترین آبادیهای معروف در ناحیه خواف است و تاریخ آوازه اش 

در قرون اولیه اسلامی طنین بلندی دارد.
کوشک سلامی قصری اســت قدیمی که اندام غول آسایی را در هیات کنونی خود 
به نمایش می گذارد. تا ســال ۱۳۲6 شمسی این بنا به صورت تلی از خاک بود که 
ویرانیهای عمارتی کهن را در دل خود حفظ می کرد و مردم سالها پیش خاک این 
تل را به عنوان کود کشــاورزی و شوره به مزارع اطراف حمل می کردند و حتی به 
خاطر حفره های وسیع و ژرفی که در دل تپه ایجاد شده بود کشاورزان احشام خود 
را به درون این حفره ها می راندند. کشــف بنای قصر به همین دلیل بود که رخ داد 
زیرا مردم در تعقیب احشــام خود به راهروها و خلل بنا راه یافتند و بر آنچه در دل 

خاک می گذشت آگاهی یافتند.
در همان دوره بود که مرحوم قریشی از سال ۱۳۲6 خاکبرداری و تجدید بنای قصر 
را وجهه همت خویش قرار داد. محمد قریشی از شهروندان دوستدار میراث فرهنگی 
و تاریخ بود و در زمانی که کوشک سلامی تلی از خاک بود آن را از مالکش خرید و 
اقدام به احیا و بازسازی بنا با هزینه شخصی کرد، اما فوت آن مرحوم به واسطه عدم 
حضور وارثان در ایران موجب شــد تا روز به روز این بنا از شوکت گذشته خود دور 
شــود و دوباره مسیر تخریب را در پیش گیرد. ساختمان کوشک در اصل و از روی 
انگاره های بازمانده دارای ســه طبقه بوده که فقط طبقه همکف و اول آن تا حدی 

قابل تعمیر بود و طبقه دوم کاملا از نو ساخته شد.
پس از بازســازی کوشک از همان ســال ۱۳۳0هجری شمسی به بعد خاکبرداری 
پیرامون قصر شروع شد و کار توسعه و تسطیح پیگیری شد تا باغی وسیع و سرسبز 

عمارت را در بر گرفت.
در مورد تاریخ احداث بنا اطلاعات چندانی در دست نیست اما از قراین چنین بر می 

آید که این کوشک تا زمان سلجوقی پابرجابوده است.
دلایل این احتمال متعدد است از جمله اینکه چون عمارت کوشک در زمان تالیف 
‘نزهت القلوب’ موجود بوده و حمدالله مستوفی به آن اشاره کرده است که ‘ملک زوزن 

در آنجا عمارت نیکو بساخت’ بنابراین وجود قصر تا آن زمان مسلم است.
از طرفی چون در گیرودار حملات مغول و تاخت و تاز ایلخانیان و تیموریان آسودگی 
خاطری برای برآوردن اینگونه بنای عظیم نبوده طبعا ایجاد کوشک باید به زمانهای 

پیش از حمله مغول مربوط شود.
دیگــر آن که وقتی ‘رکن الدین محمود سیســتانی’ در ســال 6۹۵ هجری قمری 
حصارهای سلامه را گشود یک سال و نیم تمام در این قلعه اقامت گزید و این نشان 
می دهد که در آن زمانها جایگاهی در خور اقامت طولانی امیری صاحب نام مانند او 

در سلامه وجود داشته تا دلبستگی او را فراهم آورد.
تغییراتی که در طول بازســازی بنا اتفاق افتاده در نمای خارجی می باشد و داخل 
ساختمان دســت نخورده برجای مانده است. در فضای داخلی در انتهای هر راهرو 
ایوانی است رو به یکی از جهات قصر و ساختمان بدین گونه بر جهات اربعه اشراف 

دارد.
پوشــش آجری قصر مربوط به بازســازی بدنه اصلی است که مرحوم قریشی انجام 
داده است. همچنین روایت است که بر اطراف کوشک خندقی حفر کرده بودند که 
به فاصله ۲0 متر از بنا دایره وار عمارت را در بر می گرفته که خود دلیلی اســت بر 
استفاده سوق الجیشــی از بنا که با دیوار های عظیم و ستبر خویش به مثابه دژی 
تسخیر ناپذیر می نموده است. طبقه همکف را فعلا بیوتات و انبارها اختصاص داده اند 
و ترکیبی داشته غیر از آنچه در طبقه اول دیده می شود. طبقه دوم آپارتمان کوچکی 
است که از نظر زیربنا گوشه ای از کف بام را پوشانده است و با داشتن چندین اطاق 

مفروش و مبله ظاهرا اختصاص به خانواده قریشی دارد.
مرتضی باعقیده افزود: یکی از وارثان مرحوم محمد قریشــی با خرید کامل این بنا 
از ســایر وراث، قصد بازسازی بنا و ایجاد یک هتل سنتی را در همین محل دارد لذا 
هرگونه مرمت و بازسازی در این اثر منوط به تهیه و تکمیل طرح ساخت هتل است.
وی در توضیح عنوان کوشک برای این بنا نیز گفت: به هر بنا و کاخی که داخل یک 
باغ باشد ‘کوشک’ گفته می شود و خطاب کردن کوشک سلامی به نام ‘قصر بلقیس’ 
نیز بیشــتر ریشه در فرهنگ عامیانه دارد و هیچ مستندی در زمینه چرایی خطاب 
این بنا با این نام وجود ندارد. رئیس اداره میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
خواف در مورد آخرین وضعیت مرمتی این بنا نیز افزود: امسال اعتباری برای مرمت 
آن نداریم اما پارســال با توجه به قرار داشتن اصل بنای کوشک سلامه که با خشت 
خام و گل ســاخته شده کمربند زه کشــی دور باغ ایجاد شد و تا نهایی شدن طرح 

ساخت هتل سنتی دیگر طرح مرمتی در این بنا اجرا نمی شود.
وی اظهار کرد: تاکنون 4۵0 اثر تاریخی و فرهنگی در شهرستان خواف شناسایی و از 

این تعداد ۹۲ اثر مورد در فهرست آثار ملی ایران شده است.
حسین اصغری افزود: حفاظت و صیانت از آثار تاریخی ثبت شده و حتی ثبت نشده 
در فهرســت آثار ملی از وظایف این اداره کل و یگان حفاظت میراث فرهنگی است 

که البته وجود قوانین مربوط به آثار ملی در این زمینه کار را تسهیل کرده است.
وی اظهار کرد: هرگونه تجاوز و تعرض به عرصه آثار تاریخی ثبت ملی و ثبت نشده با 
تمام قوت انجام می شود و تلاش برای شتاب در ثبت ملی آثار ثبت نشده از تلاشهای 
در حال انجام است. وی ادامه داد: با توجه به وسعت و تعدد آثار ارزشمند تاریخی و 
فرهنگی تعداد نیروهای یگان حفاظت پاســخگوی این حجم عظیم نیست و مردم، 
دوستداران میراث فرهنگی و انجمنهای دوستدار میراث فرهنگی بهترین همکاران و 

کمک ما در عرصه حفاظت و صیانت از آثار تاریخی هستند.
اصغری گفت: رونق و فعالیت ســازمانهای مردم نهاد دوستدار میراث فرهنگی اخیرا 
افزایش مطلوبی داشته است. وی افزود: تلاش می شود با توجه به میزان بودجه های 
مرمتی و بازسازی، مرمت و بازسازی آثار تاریخی با در نظر گرفتن شرایط و اولویت هر 
اثر انجام شود. وی ادامه داد: شهرستان خواف مملو از آثار تاریخی متعدد و ارزشمند 
است و حفاظت و صیانت از اثر تاریخی کوشگ سلامه نیز همانند دیگر آثار ارزشمند 

جزو اولویتها و آثار مهم استان محسوب می شود.

معاون رئیــس جمهوری و رئیس ســازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری گفت که اگر خواسته های حداقلی 
این ســازمان محقق شود می توان سالانه ۱40 هزار شغل در 

بخش های گردشگری و صنایع دستی در کشور ایجاد کرد.
»علی اصغر مونسان« در حاشــیه بازدید از مجموعه تاریخی 
باغ فین کاشــان در گفت و گو با خبرنگاران، افزود: با توجه به 
برنامه منسجمی که سازمان میراث فرهنگی دارد، ایجاد سالانه 
۷0 هزار شغل در حوزه گردشگری و ۷0 هزار شغل در بخش 
صنایع دســتی کشور قابل تامین بوده و می توان سالهای بعد 

آن را افزایش داد.
وی افزایش ســهم گردشگری در تولید ناخالص داخلی و بهره 

برداری از ظرفیت های این بخش را رویکردها و سیاست دولت 
دوازدهم اعلام کرد.

رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری با 
یادآوری اینکه سهم گردشــگری بر اساس مزیت های کشور 
محقق نشده اســت، ابراز امیدواری کرد که با توجه به تاکید 
رئیس جمهوری، در دولت دوازدهم یک دوره تحول در بخش 

گردشگری کشور ایجاد شود.
معاون رئیس جمهوری یادآورشــد: ســالانه حدود ۵ میلیون 
گردشــگر خارجی وارد کشور می شــوند که رقم بسیار کمی 
بوده و ســهم آن در تولید ناخالــص داخلی ۲.۹ )دو نه دهم( 

درصد است.

گزارش

خبر
عضو هیأت نمایندگان اتاق ایران:

تشکیل معاونت گردشگری و برند شهری در 
شهرداری تهران ضروری است

عضو هیأت نمایندگان اتاق ایران با بیان اینکه شــهر تهران قابلیت تبدیل شدن به 
یک مقصد اعلا گردشگری را دارد، گفت: تشکیل معاونت گردشگری و برند شهری 

در شهرداری تهران ضرورت است.
علی اکبر عبدالملکی با پیشــنهاد تشکیل معاونت گردشگری در شهرداری تهران 
اظهار کرد: اگر کلانشــهرهایی چون تهران نتواننــد درآمدهای پایدار ایجاد کنند، 
آینده ای نخواهند داشــت. وی افزود: یکی از رویکردهای روزآمد کلانشــهرهای 
جهان، تبدیل این شهرها به مقاصد گردشگری است، به گونه ای که در کشورهای 
تراز اول جذب گردشــگر، مشاهده می کنیم شهرهایی که هیچ پیشینه تاریخی و 
حتی طبیعی هم ندارند، با ایجاد چند جاذبه ویژه و تدوین برنامه اصولی آن شهر را 
تبدیل به یک مقصد گردشگری و رشد درونزای آن را تضمین می کنند، به طوری 

که گردشگر فقط برای دیدن آن شهر سفر می کند.
عضو هیأت نماینــدگان اتاق ایران ادامه داد: مثال های گوناگونی در این خصوص 
می توان زد که مشهورترین آن برخی شهرهای حاشیه جنوبی خلیج فارس است. 
حال آنکه تهران، هم زمینه های طبیعی نظیر قلل البرز و کویر حاشیه جنوبی، هم 
پیشــینه تاریخی سکونتی تا سده های هزاره در شهر ری را دارد؛ کما اینکه تاریخ 
۲00 ساله این شهر، بخش عظیمی از تاریخ مستند، کالبدی و فضایی این سرزمین 

را در خود جا داده است.
وی گفت: پیشنهاد می کنم شهرداری تهران، در تحول جدید خود شعار و رسالتی 
جدید را در تمام ســطوح مدیریتی و کارشناسی و همینطور اجرایی خود با هدف 

تبدیل تهران به یک مقصد گردشگری دنبال کند.
عبدالملکــی تاکید کرد: نگاهی دقیق به ویژگی های تهران نشــان می دهد که با 
یک برنامه و همت مدیریتی امکان تبدیل آن به مقصدی اعلا قابل دسترس است.

وی تصریح کرد: اکنون به طور فزاینده ای از کارت های هوشــمند مانند استانبول 
کارت، ونیز کارت و بوداپســت کارت به  عنوان ابزاری برای مدیریت بازدیدکننده 
استفاده می شود. بازدیدکننده با استفاده از این کارت ها می تواند قبل از سفر هزینه 
بازدید از جاذبه ها، اســتفاده از حمل  و نقل عمومــی و پارکینگ را بپردازد. از این 
طریق، مدیریت جریان بازدیدکننده تسهیل می شود و ارتباط با بازدیدکننده بعد 

از دیدار نیز حفظ می شود.
عضو هیأت نمایندگان اتاق ایران یادآور شــد: اهمیت تشــکیل یک سازمان تحت 
معاونت جدیدی به نام معاونت گردشــگری و برند شهری در شهرداری تهران، این 
است که همزمان با رشد جهانی گردشگری، اهمیت مدیریت مقاصد گردشگری و 
کسب درآمد سرشار روز به روز بیشتر حس می شود و این مهم تنها راه حفظ منابع 
و احیای میراث طبیعی و فرهنگی شهر تهران و اشاعه فرهنگ ایرانی اسلامی این 

شهر به عنوان پایتخت کشور عزیزمان به مسافران خارجی نیز است.

شناسایی 500 روستای هدف گردشگری در استان 
های اصفهان، قم و مرکزی

دبیر کارگروه توسعه گردشگری استان های اصفهان، قم و مرکزی از شناسایی 
۵00 روستای هدف گردشگری با محورهای کشاورزی و آئینی در استان های 
اصفهان، قم و مرکزی خبر داد. ناصر مشــهدی زاده همرمان با برگزاری آیین 
قالیشــویان در مشــهد اردهال در جمع خبرنگاران کاشان گفت: شناسایی و 
مســتندنگاری ظرفیت های ناشناخته گردشگری در ســه حوزه جاذبه های 
تاریخی، فرهنگی و آئینی، میراث ناملموس و طبیعی مانند تالاب ها، آبشاره، 
چشمه ها و دره های روستاهای هدف گردشگری در این سه استان در دستور 
کار قرار دارد. وی افزود: برخی از آئین های شناســایی شده مانند آئین سنتی 
مذهبی قالیشویان مشهد اردهال کاشان و تعزیه نطنز در تقویم ملی گردشگری 
و تقویم این استان ها ثبت شده اما نیازمند تدوین فهرستی جامع در این زمینه 
هســتیم. دبیر کارگروه توسعه گردشگری استان های اصفهان، قم و مرکزی با 
اشاره به فراخوان مستندنگاری آئین های عزاداری در این استان ها بیان کرد: 
سند اقتصاد مقاومتی این سه اســتان نیز با محور کشاورزی و گردشگری در 
حال تدوین می باشد که تا کنون فهرست استان قم تکمیل شده است. او اضافه 
کرد: بر اساس سند طرح های گردشگری با شاخص های جذب سرمایه گذاری، 
پویایی، زودبازدهی و بوم گردی روستایی قابلیت جذب و عملیاتی شدن دارند 
چرا که این اســتان ها بــا توجه به قرار گرفتن در محور طلایی گردشــگری 
کشــور )از تهران تا شــیراز و بندرعباس( از ظرفیــت جغرافیایی، فرهنگی، 
مذهبی، اجتماعی و سیاسی ویژه ای برخوردار هستند. مشهدی زاده در ادامه 
از امضای تفاهم نامه ای بین سه استان اصفهان، قم و مرکزی با هدف توسعه 
گردشــگری، هم افزایی و تعریف مزیت هــای جدید در افزایش میزان اقامت، 
اســکان و پذیرایی گردشــگران خبر داد. همایش میراث جهانی قالیشویان و 
توسعه گردشگری فرهنگی، آئینی و مذهبی با حضور جمعی از مسئولان سه 
استان اصفهان قم و مرکزی در مشهد اردهال کاشان برگزار شد. نقاره خوانی، 
پخش نماهنگ و رونمایی از کتاب کارآفرین برتر به قلم ســیدعلی ضیایی از 
جمله بخش های این همایش بود که در غیاب میهمانان خارجی برگزار شــد. 

مشهد اردهال در 4۵ کیلومتری غرب کاشان قرار دارد.

معاون رئیس جمهوری:
حوزه گردشگری و 

صنایع دستی قابلیت 
ایجاد سالانه ۱40 هزار 

شغل را داراست

علی اصغر مونســان که روز )جمعه( 
در کاشــان ســخن می گفت، اظهار 
کرد: با توجه بــه قابلیت های فراوان 
گردشــگری در جمهوری اســلامی 
ایران، گردشــگری ما مربوط به همه 
جهان اســت که مســلمانان یکی از 
مشتریان جدی آن محسوب می شوند 
البته ســهم گردشــگری بر اســاس 
مزیت های موجود در کشــور محقق 
نشده است و امیدواریم که با توجه به 
تاکیدهای رئیس جمهوری، یک دوره 
تحول در بخش گردشگری کشور در 

دولت دوازدهم ایجاد شود. وی افزود: 
اگر خواسته های حداقلی این سازمان 
برآورده شــود، می توان سالانه ۱40 
هزار شــغل در بخش های گردشگری 
و صنایع دســتی ایجاد کرد  که ۷0 
هزار شــغل آن در حوزه گردشگری 
و  بقیه نیز در بخش صنایع دســتی 
قابل تامین است و می توان سالهای 
بعد آن را افزایش داد. مونسان گفت: 
ســالانه حدود پنج میلیون گردشگر 
خارجی وارد کشــور می شود که رقم 
بسیار کمی است و سهم آن در تولید 

ناخالص داخلی حدود سه درصد است 
در حالی که بر اســاس قانون مجلس 
شــورای اســلامی، این رقم در سال 
۲0۲۵ باید بــه رقم  ۲0 میلیون نفر 
برسد. رئیس سازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشگری در سفر 
خود به کاشان از مجموعه باغ تاریخی 
فیــن و خانه های تاریخی این شــهر 
دیدن کرد. او در بازدید از بخش های 
مختلف این اقامتگاه ســنتی با مدیر 
این اقامتگاه ســنتی نیز در گفت و گو 
کرد. رئیس ســازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری همچنین از 
نمایشگاه صنایع دستی واقع در راهب 
دو بازدید کرد و با اشاره به لباس های 
ســنتی موجود در این نمایشگاه این 

لباس ها را آثاری ارزشــمند توصیف 
کرد که هنر دســت هنرمندان برتر 
ایرانی اســت. او با اشــاره به اهمیت 
لباس های ســنتی و آثار ارزشــمند 
هنرمندان صنایع دستی گفت: »تأکید 
مقام معظم رهبری نیز این است که 
پوشاک مصرفی ما باید وطنی باشد.«

مونسان سپس به اهمیت اقامتگاه های 
سنتی اشاره کرد و افزود: »گردشگران 
خارجی تمایل زیادی برای اقامت در 

اقامتگاه های سنتی دارند.«
رئیــس ســازمان میراث فرهنگــی، 
به  و گردشگری سپس  صنایع دستی 
مهینســتان راهب )راهب یک( رفت 
و از بخش هــای مختلف این اقامتگاه 

سنتی نیز بازدید کرد.

سالانه  گفت:  مونســان   
میلیون  پنــج  حــدود 
وارد  خارجی  گردشــگر 
رقم  که  می شــود  کشور 
سهم  و  است  کمی  بسیار 
آن در تولیــد ناخالــص 
درصد  سه  حدود  داخلی 
است در حالی که بر اساس 
شــورای  مجلس  قانون 
این رقم در سال  اسلامی، 
 20 رقم   بــه  باید   2025
رئیس  برسد.  نفر  میلیون 
فرهنگی،  میراث  سازمان 
صنایع دستی و گردشگری 
از  به کاشان  در سفر خود 
مجموعــه بــاغ تاریخی 
فیــن و خانه های تاریخی 
این شــهر دیــدن کرد.

مونسان در سفر به کاشان:

سیاست دولت، افزایش سهم گردشگری 
در تولید ناخالص ملی است

رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری گفت: افزایش 
سهم گردشگری در تولید ناخالص داخلی و بهره برداری از ظرفیت های 
گردشگری و صنایع دستی از سیاست های دولت دوازدهم به شمار می رود.
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نماینده صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی:
تالاب انزلی؛ دریاچه ارومیه ای دیگر

صومعه ســرا -نماینده صومعه سرا درمجلس شورای اسلامی باهشدار درباره تبدیل 
شــدن وضعیت تالاب انزلی به دریاچه ارومیه، گفت:نابودی تالاب یک معضل ملی 
اســت. سید کاظم دلخوش اباتری غروب پنج شنبه در جلسه ستاد مدیریت بحران 
شهرستان صومعه سرا اظهار کرد: تمامی دستگاه های مرتبط با ستاد مدیریت بحران 
باید مشکلات حوزه خود در سطح شهرستان شناسایی و براساس اولویت بندی اعلام 
کنند. وی با بیان اینکه ۱6 هزار هکتار از ۲۳ هزار هکتار تالابی که به نام انزلی مشهور 
بوده در حوزه صومعه سرا است، افزود: ۱۸ روستای شهرستان صومعه سرا در حوزه 
حاشــیه تالاب وجود دارد که متاسفانه به دلیل وضعیت تالاب منبع درآمدی مردم 

این روستاها در خطر است.
نماینده صومعه سرا مجلس شورای اسلامی با هشدار در خصوص وضعیت نامناسب 
تالاب با توجه به اینکه عمق آب آن در حال حاضر به دلیل وجود رســوب فراوان به 
نیم متر رسید، گفت: اگر به این وضعیت رسیدگی نشود تالاب انزلی -صومعه سرا به 

وضعیت دریاچه ارومیه تبدیل می شود
وی با تاکید بر ضرورت لایروبی تالاب به ویژه در حوزه صومعه سرا، خاطرنشان کرد: 
اگر هرچه سریع تر به این وضعیت رسید نشود طی دو سال آینده دیگر تالابی وجود 
نخواهد داشــت. دلخوش درادامه با بیان اینکه باید در حــوزه آبخیزداری در بحث 
تالاب سرمایه گذاری ملی صورت گیرد، تصریح کرد: از بین رفتن تالاب یک معضل 
ملی است و باید از طریق تریبون های ملی نیز مطرح شود. وی  با اشاره به ورود ۱۳ 
رودخانه به شهرستان صومعه سرا، یادآورشد: تلاش های برای لایروبی رودخانه هایی 
نظیر چمثقال، نرگستان، گازگیشــه و دیواره سازی روستاهای اباتر و سیاه تن انجام 
شــده است. نماینده صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: متاسفانه به 
دلیل جمع شدن رسوب و شاخ و برگ درختان در مسیر حرکتی این رودخانه ها و 
همچنین تالاب صومعه سرا با هر بارش باید شاهد جاری شدن سیلاب و آبگرفتگی در 
روستاها باشیم. وی همچنین به اختصاص ۹0 میلیارد تومان اعتبار برای دریچه های 
رسوب در حوزه تالاب اشاره کرد وافزود: با توجه به حجم بالای رسوب این میزان نیز 
کافی نبوده نیازمند اقدامات جدی تر هستیم. دلخوش با بیان اینکه متاسفانه تالاب 
انزلی درحال تبدیل شــدن به یک معضل ملی اســت، گفت: باید از همه توان برای 
هوشیار کردن مسئولان ملی برای اتخاذ تصمیمات مناسب در راستای احیای تالاب 
استفاده کنیم. وی همچنین به اختصاص وام ۱0۸میلیارد تومانی از بانک زیرساخت 
آسیایی به فاضلاب تولمات، گوراب زرمیخ و صومعه سرا و تصفیه خانه اشاره و تصریح 
کرد: طرح شــبکه های جمع آوری، انتقال و احداث تصفیه خانه های فاضلاب در پنج 

شهر گیلان آستانه اشرفیه، لاهیجان، لنگرود و رودسر و صومعه سرا اجرا شود.
نماینده صومعه ســرا در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه برای نخستین بار در 
کشــور طرح ملی فاضلاب روستایی به صورت پایلوت در روستای اسپند صومعه سرا 

اجرا می شود، گفت:قرارداد اجرای این طرح در اسپند منعقد شده است.
دلخوش همچنین در ادامه تأکیدکرد: مسئولان باید پیگیر پروژه های حوزه خود بوده 

و هرگونه کم کاری و کمبودی را گزارش کنند.

فرمانده انتظامی استان کرمانشاه خبر داد:
کاهش آمار سرقت ها برای سومین سال متوالی در 

استان کرمانشاه

کرمانشاه- فرمانده انتظامی استان کرمانشاه گفت: برای سومین سال متوالی 
شــاهد کاهش آمار ســرقت ها و افزایش کشــفیات در این زمینه در استان 
هستیم. ســردار منوچهر امان اللهی  در سخنرانی  پیش از خطبه های نماز 
جمعه این هفته کرمانشــاه گفت: همگان شــاهد و ناظر هستند که نیروی 
انتظامی بی وقفه در همــه صحنه ها حضور دارد و با تمام وجود در خدمت 
مردم اســت. وی افزود: نظم و امنیت موجود جز با تلاش و ایثارگری -که در 

بخش بخش نیروی انتظامی ساری و جاری است- محقق نخواهد شد.
فرمانده انتظامی استان کرمانشــاه گفت: خوشبختانه آحاد مختلف جامعه بر 
این امر واقفند که آنچه روزانه مشــاهده می کنند، گوشه ای از ماموریت های 
نیروی انتظامی اســت. وی افزود:  بر اســاس نظرسنجی های صورت گرفته، 
نیروی انتظامی از دیدگاه مردم جزو سازمان های برتر در ارائه خدمات معرفی 
شده است. امان الهی با بیان اینکه می دانیم نواقص و کاستی ها در ناجا فراوان 
است، گفت: اما همواره بین ایده آل ها و توقعات با واقعیات و امکانات موجود 
فاصله بســیار اســت. وی افزود: افرادی که درک درستی از مسائل دارند، می 
دانند و می بینند که پایه و چارچوب در نیروی انتظامی به خوبی برنامه ریزی 
شده و تلاش حداکثری برای آرامش و امنیت مردم شریف استان در حال انجام 
است. فرمانده انتظامی استان کرمانشاه گفت:  اعمال قانون هایی که در سطح 
جامعه صورت می گیرد، بســیار کمتر از خطاهای رخ داده است و در بسیاری 
از موارد تذکر لســانی داده می شود. وی یادآور شد: اگر نقصی در کار ماموران 
پلیس اســت، عمدی نیست و در تلاش هستیم از طریق دستگاه های نظارتی 
این نواقص را به حداقل برسانیم. امان الهی تاکید و خاطرنشان کرد: اگر امروز 
برای ســومین سال متوالی شــاهد کاهش وقوع سرقت ها و افزایش کشفیات 
هســتیم، به واسطه نجابت مردم و تلاش گسترده نیروهای انتظامی در استان 
است. وی با تاکید بر اینکه مجرمان، گروه کوچکی از جامعه هستند گفت: این 
افراد به دلایل متعدد در این مســیر قرار گرفته اند و موجب رنجش و نگرانی 
بخش اعظمی از جامعه شده اند، اما نیروی انتظامی بی وقفه در تلاش است که 
با استفاده از امکانات موجود و اختیارات قانونی مانع از ارتکاب جرم توسط این 
گروه شود. فرمانده انتظامی استان کرمانشاه گفت: آموزش می تواند مردم را در 
مقابل بسیاری از آسیب ها ایمن کند و مانع بروز یک جرم و حتی یک فاجعه 
شود، لذا دستگاه های مرتبط  باید آموزش را جدی بگیرند. نیز انتظامی نیز در 
مقوله »آموزش همگانی« فعالیت های گسترده ای را انجام داده و کماکان این 

موضوع در دستور کار قرار دارد.
وی تصریح کرد: مشارکت همگانی پس از آموزش بسیار حائز اهمیت است. چرا 
که از ابتدای خلقت همه چیز مهیا نبوده و همه انسان ها از رفتار یکدیگر راضی 
نبوده اند و آنچه که مربوط به باری تعالی است درست و تنظیم شده عمل می 
کند و  مابقی اعمال در حوزه رفتاری است. لذا افراد باید با اعمالی سنجیده و 

در کنار هم برای رسیدن به جامعه ای مطلوب و در حد انتظار حرکت کنند.

گزارش

خبر

فرمانده انتظامی مازندران:
200 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق در مازندران 

کشف شد

فرمانده انتظامی مازندران از کشف ۲00 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق در 
شش ماه گذشته در استان خبر داد. سردار سیدمحمود میرفیضی در سخنانی 
بین نمازگزاران جمعه در ســاری با گرامیداشت هفته نیروی انتظامی، شعار 
امســال هفته نیروی انتظامی را » پلیس بــرای امنیت و امنیت برای همه« 
ذکردکرد و گفت: در زمینه برخورد با قاچاق بیش از ۲00 میلیارد ریال انواع 
کالای قاچاق را در نیمه اول سال جاری ضبط کردیم که رشد ۱00 درصدی 
نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است. وی افزود: برای ایجاد و احساس 
امنیت باید تلاش کرد زیر اساسی ترین نیاز کشور امنیت به شمار می رود و 

مردم باید احساس امنیت در زندگی و محیط کار داشته باشند.
وی تصریح کرد: شعار هفته ناجا راهبردی برای نیروی انتظامی در سال جاری 
و اجرای برنامه هایش اســت زیرا امنیت متعلق به آحاد جامعه است و چتر 
امنیت را برای همه باید گسترده کنیم ازاینرو تلاش ما این است که آرامش و 
امنیت را برای جامعه ایجاد کنیم. سردار میرفیضی از امنیت به عنوان هدف و 
وسیله یاد کرد و گفت: حوزه امنیت باید از طریق نهادینه کردن از سوی مردم 
گســترش یابد زیرا اگر امنیت مردمی شــود، پایدار خواهد شود. وی با بیان 
اینکه پلیس بیشترین تماس را با مردم دارد تصریح کرد: مردم بیشترین سهم 
را در تولید امنیت دارند و اگر بخوبی توانند سهم خود را ایجاد کنند امنیت 
پایداری را خواهیم داشت و باید موضوعات شبه اجتماعی و امنیتی را مردمی 
کنیم زیرا وقتی مردم احساس کنند پلیس دنبال خدمت به مردم است، آن 
را خواهند پذیرفت. فرمانده انتظامی مازندران، با تاکید بر اینکه پلیس اجازه 
هیچ خودنمایی و نزدیک شدن به مرزهای کشور را به سودجویان و دشمنان 
نخواهد داد افزود: نیروی انتظامی بیش از هشت هزار و ۷00 کیلومتر مرزهای 
کشور را تحت پوشش دارد و بیش از ۱۲ هزار شهید و ۲۱ هزار جانباز تقدیم 

کردیم که 600 شهید مربوط به مازندران است.
ســردار میرفیضی عنوان کرد: پلیس حاضر است با ایثار جان، مال و خانواده 

خود، امنیت را برای مردم ایجاد کند.
وی به اقدامات صورت گرفته از سوی پلیس در استان اشاره و اضافه کرد: در 
زمینه برخورد با قاچاق بیش از ۲00 میلیارد ریال انواع کالای قاچاق را ضبط 

کردیم که رشد ۱00 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل داشته است.
میرفیضی با اشــاره به افزایش ۳۲ درصــدی طرح های مبارزه با مواد مخدر 
گفت: در حوزه تصادفات نیز با کاهش شــمار تصادفات و کشــته ها مواجه 
بودیــم و در زمینه مبارزه با زمینخــواری ۵۸۷ هزار متر مربع از اراضی ملی 

رفع تصرف شده اند.

ترانزیت بالغ بر 3۱5 هزار تن کالا از گیلان

مدیــر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان از ترانزیت افزون بر ۳۱۵ 
هزارتن کالا طی شش ماه نخست امسال از استان خبر داد.

محمدرضا نازک کار روز جمعه اظهار داشت : طی شش ماه نخست سالجاری؛ 
۳۱۵هزار و 4۷۸تن کالا از اســتان ترانزیت شــده که از این مقدار ۲۲۹هزار 
و۱۱۵ تن از مرز آستارا و ۸6هزار و ۳6۳تن از مرز انزلی ترانزیت شده است.

وی انــواع تخته و پارچــه را عمده ترین کالاهای ترانزیت شــده طی مدت 
یادشده عنوان کرد. وی با بیان اینکه طی شش ماه گذشته ، ۹4هزار و۹۳0تن 
کالا از مرز آســتارا وارد کشــور شده اســت، تصریح کرد: این میزان کالای 
وارداتی از مرز یاد شده نسبت به مدت مشابه سال گذشته پنج درصد کاهش 
داشــته و عمدتا انواع تخته، رزن و انواع خوراک طیور بوده است . نازک کار 
ادامه داد: همچنین طی مدت یاد شــده؛ بالغ بر۱۷6هزار۷۲4 تن کالا از این 
مرز صادر شده که نسبت به مدت مشابه سال گذشته ۲۱درصد کاهش داشته 
است. وی میوه و تره بار،انواع کاشی و پلی اتیلین را نیز عمده کالاهای صادر 
شده از مرز آستارا ذکر کرد. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای گیلان 
با اشــاره به میانگین تردد روزانه ۱60دستگاه کامیون و چهاردستگاه وسیله 
نقلیه مسافری از مرز آســتارا تصریح کرد: طی شش ماه گذشته؛ ۱۲هزار و 
۲۲۷دســتگاه کامیون طی این مدت به مرز آســتارا وارد و ۱6 هزار و 4۹۲ 

دستگاه کامیون نیز از این مرز خارج شده اند.
وی اضافه کرد: همچنین طی این مدت؛ ۳۱۱ دستگاه وسیله نقلیه مسافری 
به مرز آستارا وارد و ۳۱۷دستگاه وسیله نقلیه مسافری از این مرز خارج شدند. 
وی در ادامه به وضعیت تردد مسافران طی شش ماه گذشته از مرز آستارا نیز 
اشــاره بیان کرد: طی شش ماه نخست سالجاری؛ 4۱۷هزار و ۱۲۳نفر از مرز 
آســتارا تردد کرده اند که از این تعداد۲۱6 هزار و44۳نفر مسافر وارد و۲00 

هزار و6۸0نفر مسافر نیز از این مرز خارج شده اند.
به گفته نازک کار؛ میانگین تردد روزانه مســافر در این مرز دو هزار و ۳۱۷ 

نفر بوده است.
دو شرکت حمل و نقل بین المللی کالا ، یک شرکت حمل و نقل بین المللی 
مســافر و ۷۵ نمایندگی شــرکت های حمل و نقل بین المللی کالا درحال 

حاضر در استان گیلان مشغول فعالیت می باشند .

آییــن ســنتی مذهبی قالی شــویان 
مشهد اردهال که در فهرست میراث 
ناملموس یونســکو ثبت جهانی شده 
است، بر اســاس یک سنت دیرینه و 
هرســال در دومین جمعه مهرماه در 
مشــهد اردهال و در حــرم امام زاده 
علی ابن محمــد باقــر )ع( )امامزاده 

سلطانعلی( برگزار می شود.
امسال نیز این آیین با توجه به تقارن 
با ماه محرم، با شکوه بسیار خاصی و با 
حضور هزاران نفر از عاشقان اهل بیت 
عصمت و طهارت)ع( ، زائران امام زاده 
اقشار مختلف مردم و  علی بن محمد، 
مدیران و مسئولان ملی و استانی در 

مشهد اردهال برگزار شد.
این مراسم ســنتی مذهبی با قدمت 
بیش از هزار ســال از ساعت ۹ صبح 

امــروز بــا مرثیه خوانی  بــرای این 
امام زاده برگزار شد و عزاداران و زائران 
بعد از عزاداری و سینه زنی در سالروز 
شهادت علی بن محمد باقر، قالیچه ای 
را به عنوان نمادین در رودخانه مجاور 

امام زاده شست و شو دادند.
مردم خطه کویر کاشان و آبادی های 
مناســک  در  حضــور  آن  اطــراف 
قالی شویان و زیارت امام زاده سلطانعلی 
)ع( را از فرائض مذهبی خود می دانند 
و ثواب زیــارت این امام زاده و حضور 
در مراســم قالی شــویان را با زیارت 
مرقد مطهر جــد بزرگوارش، حضرت 
امام حسین علیه السلام و حضور در 

کربلا برابر می دانند.
تنها  به عنوان  قالی شــویان  مراســم 
مراســم مذهبی که به تاریخ شمسی 

برگــزار می شــود، نمایــش نمادین 
تشــییع و به خاک ســپاری حضرت 
باقر)ع(  امام محمــد  ســلطانعلی  بن 
مشهور به شهید اردهال در سال ۱۱6 

هجرت است.
این مراسم از ۱0 قرن پیش تا کنون 
همه ســاله با آیین و آداب مختلفی 
در این شهرســتان برگزار می شــود 
و در ســال ۱۹۲ در فهرست میراث 
ناملموس یونسکو ثبت جهانی شد و 
لوح ثبتی آن یک ســال بد در مراسم 
قالی شویان مشــهد اردهال رونمایی 

شد.
معاون رئیــس جمهوری با حضور در 
این مراسم به مقام شامخ این امامزاده 
مکرم ادای احترام کرد و در ســالروز 
شهادت علی بن محمد همراه با سایر 
عزاداران و زائران به عزاداری پرداخت.
رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع 
دستی و گردشگری سپس به زیارت 
بارگاه ملکوتی این امامزاده پرداخت و 

بعد از آن نیز بقعه امامزادگان حضرت 
و حکیمه  عبدالوهاب  قاسم،  عبدالله، 
خاتون از نوادگان امام موسی بن جعفر 
)ع( را در مجاورت حرم امامزاده علی 

بن محمد زیارت کرد.
در این مراســم علاوه بــر علی اصغر 
مونســان معــاون رئیس جمهــوری 
و رئیــس ســازمان میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشــری، محمد 
گردشــگری،  معاون  محب خدایــی 
معــاون  طالبیــان  محمدحســن 
میراث فرهنگــی، رســول زرگرپــور 
اســتاندار اصفهان، حجت الاســلام و 
امام  نمــازی  عبدالنبی  المســلمین 
مؤمنیان  کاشــان، حمیدرضا  جمعه 
اســتاندار اصفهان و فرماندار  معاون 
ویــژه کاشــان، فریــدون الله یــاری 
مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری و تعــدادی از مدیران 
اســتان اصفهان و شهرستان کاشان 

حضور داشتند.

خرمشهر- معاون رئیس نمایندگی کمیته بین المللی صلیب 
سرخ در ایران گفت: عملیات جستجو به صورت منظم با نظارت 

کمیته صلیب سرخ و بدون مشکل در حال پیشرفت است.
مارک آخرمان در حاشــیه آئین استقبال از پیکر ۱۱۹ شهید 
تازه تفحص شــده دوران دفاع مقدس در مرز شــلمچه اظهار 
کرد: عملیات جســتجو در قالب قرارداد میان دو طرف ایران و 
عراق و کمیته صلیب ســرخ در حال پیشرفت است و تا زمانی 
که بتوان شهید یا مفقودالاثر یافت ادامه می یابد و خللی در آن 
ایجاد نمی شود. وی از برگزاری جلسات مختلف با مقامات دو 
کشور در این رابطه خبر داد و بیان کرد: به صورت مرتب و هر 
چند ماه یک بار صلیب سرخ با مقامات دو کشور ایران و عراق 

نشست هایی در رابطه با روند پیشروی تفحص برگزار می کند.
معاون رئیس نمایندگی صلیب سرخ در ایران به دلیل مشارکت 
صلیب ســرخ در روند تفحص و تبادل شهدا نیز اشاره کرد و 
گفت: کار تبادل از ســال ۱۹۹6 آغاز شــد و بعد از توافق دو 
کشور و کمیته بین المللی صلیب سرخ مقرر شد صلیب سرخ 
جهانی برای کمک به روند تفحص با هر دو کشــور همکاری 
کند. وی افزود: همیشه یک نفر از نمایندگی صلیب سرخ عراق 
و یک نفر از صلیب ســرخ ایران در مراسم تبادل شهدا حضور 
دارد تا هم نظارگر این کار مشــترک باشد و در صورت ایجاد 
مشکل کمک لازم را ارائه کند و هم کار به روزسازی اطلاعات 

مفقودان خود را انجام دهد.

معاون رئیس نمایندگی 
صلیب سرخ در ایران:

کار تفحص شهدای 
ایران بدون مشکل در 

حال پیشرفت است

مردم خطه کویر کاشــان و 
آن حضور  اطراف  آبادی های 
و  قالی شویان  مناســک  در 
زیارت امام زاده ســلطانعلی 
)ع( را از فرائض مذهبی خود 
این  زیارت  ثواب  و  می دانند 
مراسم  در  و حضور  امام زاده 
قالی شویان را با زیارت مرقد 
مطهر جد بزرگوارش، حضرت 
امام حســین علیه السلام و 
حضور در کربلا برابر می دانند.

به عنوان  قالی شویان  مراسم 
تنهــا مراســم مذهبی که 
به تاریــخ شمســی برگزار 
نمادین  نمایش  می شــود، 
خاک سپاری  به  و  تشــییع 
حضرت ســلطانعلی  بن امام 
مشــهور  باقر)ع(  محمــد 
بــه شــهید اردهــال در 
ســال ۱۱6 هجرت اســت.

برگزاری آیین قالی شویان مشهد اردهال 
در حضور رئیس سازمان میراث فرهنگی

بــا  اردهــال  مشــهد  قالی شــویان  ســنتی مذهبی  آییــن 
رئیــس  و  حضورعلی اصغــر مونســان معــاون رئیس جمهــوری 
ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری برگزار شد.
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اراک- چند ســالی اســت که سخن از 
پیرشدن جمعیت و افزایش آمار ورودی 
مراکز سالمندان به میان می آید، قشری 
که نیاز به حمایت جسمی و روحی دارند 
و برای خدمات به آنان در سال های آتی 

باید برنامه ریزی شود.
چند ســالی اســت که مســاله افزایش 
جمعیت سالمندی در کشور با استناد به 
آمارهای حاصل از دو سرشــماری اخیر 
مطرح و نگرانی هایی در این رابطه عنوان 
می شود. این افزایش ناشی از بالا رفتن 
ســن مرگ و میر و امید بــه زندگی به 
دلیل ارتقای خدمات بهداشتی و درمانی، 
سواد سلامت و رفاه نسبت به دهه های 

قبل و کاهش موالید است.
دغدغه هایی که در رابطه با آمار جمعیت 
سالمندی در کشور وجود دارد از سویی 
به افزایش این نرخ در ســال های آتی و 
مشکلات ناشــی از پیر شدن جمعیت و 
نیروی انســانی بازمی گردد و از ســوی 
دیگــر نظر بــه ضرورت فراهم ســازی 
زیرساخت مناسب برای خدمات به این 
قشــر از جامعه که در حال افزایش نیز 

هستند دارد.
طبق پیــش بینی های کارشناســان و 
صاحب نظران بر مبنای آمارهای موجود، 
طی ۳0 ســال آینده ۳۳درصد جمعیت 
کشور بالای 60 سال سن خواهند داشت 
که آمار بسیار بالایی بوده و این در حالی 
اســت که در ســال ۹4، هشت درصد 

جمعیت کشور سالمند بودند.
به گفته وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
امروز با شش میلیون سالمند در کشور 
مواجه هستیم که در آینده ای نه چندان 
دور، ایــن رقم به ۳0 میلیون نفر خواهد 
رســید و این مهم سیاست گذاری های 
معطوف به ساماندهی مساله سالمندی 

کشور را می طلبد.
همچنین براساس سرشماری سال ۹۵، 
اســتان مرکزی از نظر متوســط سنی 
جمعیت، با دارا بودن میانگین سنی ۳۱ 
سال، بعد از دو استان گیلان و مازندران، 

سومین استان پیر کشور است که قطعا 
این روند افزایش میانگین سنی جمعیت 
در دهه های آتی این اســتان صنعتی را 
که برای تولید و اشــتغال نیاز به نیروی 
انســانی جوان دارد، با مشکلات عدیده 

مواجه خواهد کرد.
علاوه بر موضوع سیاست گذاری و برنامه 
ریزی برای ارائه خدمات مطلوب و جامع 
به ســالمندان، مساله دیگری که در این 
میــان رخ می نمایند اصــلاح و ارتقای 
فرهنگ رفتار با سالمندان است، دغدغه 
ای که امــروز بیش از هــر زمان وجود 
دارد و شــاهد آن هستیم که سالمندان 
علاوه بر مشــکلات جســمی و بیماری 
های ناشی از کهولت ســن، گاها دچار 
مشکلات روحی به ســبب عدم آگاهی 
صحیح اطرافیان و خانواده خود از رفتار 

صحیح با وی هستند.
مســائل ذکر شده و بســیاری از دیگر 
دغدغه های این حوزه، ســبب شده که 
صاحب نظران در رابطه با مشکلات ناشی 
از افزایش ســالمندی در کشور هشدار 
داده و خواهــان برنامــه ریــزی اصولی 
برای مدیریت صحیح مســاله باشند تا 
این دغدغه در ســال های آتی تبدیل به 

بحران نشود.
نرخ سالمندی در استان مرکزی ۲درصد 

بالاتر از میانگین کشور است
مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
اســتانداری مرکزی در رابطه با موضوع 
افزایش جمعیت ســالمند در کشــور و 
استان گفت: مطابق آمار، هم اکنون ۸.۲ 
درصد از جمعیت کشــور را سالمندان 
شامل می شــوند و این در حالی است 
که جمعیت ســالمند اســتان مرکزی 
۱0.۲6 درصد و بیش از دو درصد بالاتر 

از میانگین کشوری است.
غلامرضــا فتح آبادی افــزود: طی دهه 
اخیر، ســهم جمعیت 6۵ ساله و بیشتر 
در کشــور و به تبع آن اســتان مرکزی 
افزایش یافتــه و مطابق پیش بینی ها، 
در ۳0 سال آینده جمعیت سالمند ایران 

همچنان روند افزایشی خواهد داشت.
وی بیان کــرد: این افزایش جمعیت در 
گروه میانســالان که شــامل سنین ۳0 
تا 64 ســال هستند نیز مشهود است به 
نحوی که سهم آنها از کل جمعیت ایران 
به 44.۸درصد رسیده و در حقیقت بیش 
از نیمی از جمعیت کنونی کشور را افراد 

میانسال و سالمند تشکیل می دهند.
مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
اســتانداری مرکزی خاطرنشان ساخت: 
با توجه به اینکه ســالمندی در کشــور 
روندی افزایشی دارد، پس باید این قشر 

و کیفیت زندگی آن ها مورد توجه قرار 
گیــرد و همچنین به کیفیت زندگی در 
میانسالی توجه شود تا در قشر سالمند 
نیز شاهد مسائل و مشکلات کمتری در 

رابطه با سلامت آنها باشیم.
فتح آبادی با اشــاره به مشکلات پیش  
روی ســالمندان گفــت: یــک چهارم 
ســالمندان توانایی لازم برای انجام امور 
شخصی مانند غذا خوردن، دستشویی و 
حمام رفتن، خرید مــواد غذایی و دارو، 
انجــام امور منزل، تعویــض لباس خود 
و... را ندارنــد و این یکــی از مهم ترین 

مشکلات این افراد به شمار می رود.
وی عنوان کرد: در حال حاضر سالمندان 
استان ســالانه حدود ۱۵ بار به پزشک 
مراجعــه کــرده و حداقل یــک بار در 
مراکز درمانی بستری می شوند، بنابراین 
باید برای ارتقای ســلامت آنان، امکانات 

بهداشتی و درمانی تقویت شود.
مدیرکل دفتر امور اجتماعی و فرهنگی 
استانداری مرکزی تصریح کرد: افزایش 
آگاهــی خانواده هــا از ویژگــی هــای 
سالمندی، تدوین قوانین کارشناسی در 
این رابطه با توجه به وضعیت فرهنگی، 
اقتصادی و اجتماعی کشــور و افزایش 
سطح آگاهی ســالمندان به ویژه از نظر 
بهداشــتی و پزشــکی، نقش مهمی در 

کاهش مشکلات سالمندان دارد.
فتح آبای اضافه کرد: همچنین استفاده 
از توان ســازمان های مردم نهاد در این 
زمینه، مناسب ســازی محیط شــهری 
برای سهولت تردد سالمندان، گسترش 
اجتماعی،  بیمه های  سالمندی  خدمات 
تدارک برنامه های تفریحی، ســیاحتی، 
ورزشی برای این قشــر، گسترش چتر 
حمایتی از ســالمندان بــی  بضاعت و 
تقویــت امکانــات مراکز نگهــداری از 
سالمندان در کاهش مشکلات آنان تاثیر 
به سزایی دارد و در حقیقت برنامه ریزی 
ها بایســتی هم در مسیر رفع مشکلات 
مــادی و هــم تامین ســلامت روحی 

سالمندان پیگیری شود.

دغدغه های سالمندی در سومین استان پیر



7
Kelid .........................Keliddaily.ir

 ـ سال پنجم / شماره 593 شـــنبه / 15 مهر / 1396 

خبر

آرژانتین از جام جهانی دورتر شد
آرژانتین در مقدماتی جام جهانی روســیه، برابر پرو متوقف شد و با توجه به پیروزی 
شیلی به رتبه ششم سقوط کرد و از شانس مجدد نیز فاصله گرفت. پنجشنبه و بامداد 
جمعه دیدارهای حســاس مقدماتی جام جهانی ۲0۱۸ روســیه در منطقه آمریکای 
جنوبی برگزار شــد که در مهمترین بازی آرژانتین به مصاف پرو رفت. آلبی سلسته 
باز هم در گلزنی ناکام بود و این دیدار بدون گل به پایان رســید. شــاگردان خورخه 
سامپائولی که در دو بازی اخیر این رقابت ها نیز در گلزنی ناتوان بودند موقعیت های گل 
این بازی را نیز از دست دادند تا از جام جهانی دور تر شوند. باز هم حضور لیونل مسی 
به آرژانتین کمک نکرد و این تیم به رتبه ششم سقوط کرد. آلبی سلسته در هفته آخر 
باید اکوادور را شکست دهد تا بتواند در شانس مجدد به حضور در جام جهانی امیدوار 
باشد.  در دیگر بازی مهم اروگوئه برابر ونزوئلای حذف شده قرار گرفت و این دیدار نیز 
بدون گل به پایان رسید. کلمبیا تیم چهارم جدول برابر پاراگوئه شکست خورد و در 
هفته آینده صعودش را قطعی خواهد کرد. این دیدار با پیروزی دو بر یک پاراگوئه پایان 
یافت. رادامل فالکائو در دقیقه ۷۹ دروازه تیم مهمان را باز کرد اما اســکار کاردوسو و 
سانابریا با گلزنی در دقایق پایانی شانس حضور در جام جهانی را برای پاراگوئه حفظ 
کردند. شــیلی نیز توانست با شکست اکوادور به صعود به جام جهانی امیدوار باشد و 
حذف حریفش را رقــم بزند. این بازی با نتیجه دو بر یک به نفع لاروخا پایان یافت. 
ادواردو وارگاس در دقیقه ۲۲ گل نخست بازی را به ثمر رساند اما رومیرو ایبارا بازی در 
دقیقه ۸4 مساوی کرد. با این حال تنها دو دقیقه بعد الکسیس سانچس پیروزی شیلی 
را رقم زد. لاروخا توانست با این برد ۲6 امتیازی شود و به رتبه چهارم صعود کند. این 
اتفاق باعث شــد آرژانتین یک پله دیگر سقوط کند و در رتبه ششم جای بگیرد. در 
نخستین بازی این رقابت ها برزیل برابر بولیوی قرار گرفت که این دیدار نیز بدون گل 
به پایان رسید. در این شرایط صعود دیگر تیم ها به جز  برزیل در هفته آخر مشخص 
خواهد شــد و شــش تیم برای حضور در جام جهانی تلاش خواهند کرد. در منطقه 
آمریکای جنوبی چهار تیم نخست به صورت مستقیم به جام جهانی صعود می کنند 

و تیم پنجم در شانس مجدد به مصاف نماینده اقیانوسیه یعنی نیوزلند خواهد رفت.

ملی پوش ووشو ایران:
کسب چهارمین طلا با قهرمانی تیمی شیرینی 

خاصی داشت
دارنده مدال طلای ووشو قهرمانی جهان گفت: اینکه مدال طلای من با اولین قهرمانی 
ایران همراه شد، برایم شیرینی خاصی داشت. محسن محمدسیفی درباره مسابقات ووشو 
قهرمانی جهان گفت: رقابتهای این دوره ســطح بالایی داشــت و فکر می کنم در طول 
سالهایی که در رقابتهای جهانی شرکت داشتم، تیم های خوب جنوب شرق آسیا با قدرت 
به میدان آمده بودند، روسیه با بهترین ترکیب حضور داشت و تک ستاره ها از سایر تیم 
ها نیز باعث افزایش کیفیت فنی این رقابتها شده بود.  ملی پوش ووشو ایران افزود: در 
این دوره چهار بار به روی سکوی مسابقات رفتم که بازی به بازی شرایط بهتری داشتم 
و خدا را شــکر که موفق به کسب چهارمین مدال طلای جهان شدم و در کل عملکرد 
خوبی داشتم.  وی ادامه داد: سایر اعضای تیم هم عملکرد بسیار خوبی داشتند. اینکه از 
یک تیم ۸ نفره، هر هشت نفره به دیدار نهایی راه پیدا کرده و موفق به کسب هفت طلا 
و یک نقره می شوند بدون شک، عملکرد درخشانی برای آن تیم و کشور خواهد بود.  این 
عضو تیم با اشاره به مدال نقره حمیدرضا قلی پور افزود: حمید از ناحیه پا مشکل داشت 
و همین مشکل باعث شد تا در فینال مقابل رقیب چینی نتواند آن قابلیت های خاص 
خود را به نمایش بگذارد. سیفی افزود: این عملکرد درخشان نتیجه کار تیمی کل اجزای 
فدراسیون بخصوص اعضای کادر فنی بود که باعث شد بهترین نتیجه را در طول تاریخ 

حضور ووشو ایران در رقابتهای جهانی به نمایش بگذاریم. 

رییس فدراسیون سوارکاری:
 یک سال دوندگی کردیم تا عضو فدراسیون 

جهانی شویم
رییس فدراسیون سوارکاری می گوید عضویت در فدراسیون جهانی اسب دوانی 
بیش از یک میلیارد تومان در سال برای فدراسیون هزینه دارد ولی برای این 
که اسب های تولید ایران بتوانند در مسابقه های جهانی شرکت کنند چاره ای 

جز عضویت در فدراسیون جهانی اسب دوانی وجود ندارد.
مســعود خلیلی درباره عضویت ایران در فدراسیون جهانی اسب دوانی اظهار 
کرد: ما بعد از یک ســال دوندگی توانستیم در این فدراسیون عضو شویم. بر 
طبق اساسنامه باید یک سال عضو رسمی بدون حق رای می بودیم. چند روز 
پیش مجمع عمومی این فدراســیون برگزار و اعلام شــد که مدت یک سال 
عضویت بدون حق رای ما به پایان رســیده و به عضو دائم با حق رای تغییر 

وضعیت دادیم.
او در پاسخ به این سوال که چرا فدراسیون سوارکاری تا به حال عضو فدراسیون 
جهانی اسب دوانی نبوده است؟ گفت: این موضوع را باید از دوستان قبلی که 
در فدراسیون بوده اند ســوال کنید. البته عضویت در فدراسیون جهانی یک 
ســری الزامات دارد که تا این الزامات توسط فدراسیون داخلی رعایت نشود 

نمی توان به عضویت فدراسیون جهانی درآمد.
رییس فدراسیون سوارکاری خاطرنشان کرد: در این زمینه باید کتاب تبارنامه 
اسب تروبرد ایران تهیه می شد و آزمایش های دوپینگ بر اساس پروتکل های 
فدراسیون جهانی باشــد. انجام این اقدامات هزینه های را نیز در بر دارد. به 
عنوان مثال انجام آزمایش های دوپینگ در آزمایشــگاه های رســمی و مورد 
تایید فدراســیون جهانی بیش از یک میلیارد تومان در سال برای فدراسیون 

هزینه دارد.
او درباره این که چرا مدیریت هــای قبلی این اقدامات را انجام ندادند؟ بیان 
کرد: به هر حال آن ها نتوانستند و شاید شرایط فدراسیون و وضعیت بودجه 

به صورتی نبوده که بتوانند این کار را انجام دهند.
خلیلــی در پایان با اشــاره به نتایــج عضویت ایران در فدراســیون جهانی 
اســب دوانی توضیح داد: اســب های ما باید بتوانند در بیرون از کشور بدوند 
و اســب های خارجــی باید بتوانند در داخل کشــور بدونــد. عضویت ما در 
فدراسیون جهانی و پیروی از یک سری پروتکل های بین المللی این اجازه را 
به ما می دهد. ما نمی توانیم برای خودمان قانونی داشــته باشیم و فقط آن را 
رعایت کنم. در این صورت هیچ وقت به اسب های ما اجازه داده نمی شود که 
در بیرون از کشور بدوند. در حال حاضر و برای اولین بار یک اسب عرب تولید 
ایران به نام “گنج بیت” در ایرلند زیر نظر یک مربی بســیار خوب ایرلندی 

آموزش می بیند تا بتواند در مسابقه های بین المللی فرانسه شرکت کند.

کیسا بایبوری دختر کماندار ایران روز 
جمعه نخســتین مدال رده نوجوانان 
رقابت های قهرمانی جهان در آرژانتین 
را ضرب کرد که رنگ این نشان برنزی 

است.
این رقابت ها از ۱۱مهر ماه در آرژانتین 
آغاز شــد که کمانداران ایران در رده 
ســنی نوجوانان در دو بخش ریکرو و 

کامپوند به مصاف حریفان رفتند.
اما در آخرین روز این رقابت ها کیسا با 
یبوردی برای اولین بار ایران را در رده 

نوجوانان صاحب مدال جهانی کرد .
بایبــوردی در ایــن رقابت هــا برای 
رســیدن بــه مــدال برنز ایــن ابتدا 
کمانداری از روســیه را با امتیاز ۱۳۸ 
بر ۱۳۷ شکســت داد و سپس مقابل 
ســوگند رحمانی هم تیمی خود که با 
امتیاز ۱۲۸ مساوی کرد در تیر طلایی 
پیروز میدان شــد. وی در ادامه برای 
راه یابی به مرحله نیمه نهایی کماندار 
مکزیکــی را هم با امتیاز ۱40 بر ۱۳۹ 
شکســت داد و برای رسیدن به فینال 

مقابل حریفــی از کانــادا در دیداری 
نزدیک با امتیاز ۱۳۵بر ۱۳۷ نتیجه را 

واگذار کرد.
این کمانــدار نوجوان ایــران در نیمه 
نهایی برای کســب مــدال برنز مقابل 
ورزشــکار مکزیکی قرار گرفت که در 
نهایت بــا امتیاز ۱4۲ بــر ۱4۱ برای 
اولیــن بــار در رده نوجوانان صاحب 
بهاره  مدال جهانی شــد. همچنیــن 
رضایی دیگر دختــر کماندار ایران نیز 
که تا مرحله یک هشتم برابر حریفانی 

از انگلیس و استرالیا به پیروزی دست 
یافته بــود اما برابــر نماینده مکزیک 

باخت و از دور رقابت ها حذف شد.
کمانــداران دختــر و پســر نوجوان 
کشــورمان امروز برای کسب سهمیه 
المپیک در رشته ریکرو مقابل حریفان 

قرار می گیرند.
این مسابقات هر دو سال یکبار برگزار 
می شــود و اهمیت این دوره کســب 
سهمیه برای المپیک ۲0۱۸ آرژانتین 

است.

دختر کماندار نوجوان ایران نخستین مدال 
قهرمانی جهان را در آرژانتین ضرب کرد
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عمودی:

 ۱ - پدر مرثیه سرایی- مخترع دیگ بخار
 ۲ - پشتیبانی - دانشجو پس از اتمام دوره تحصیلی می نویسد

 ۳ - اداره کننده - پزشک کارآموز - بزرگ داشته شده
 4 - غذای روسی - سوسن کبود - دریچه هوا در موتور اتومبیل

 ۵ - برادر پدر - بخشندگی - جنس الماس
 6 - وسیله ترمز – ضمیر مفعولی - از جوایز ادبی معتبر - تابلوی لیختنستاین

 ۷ – مجال و فرصت - دلجویی - مقابل عام
 ۸ - بخشــی ییلاقی و کوهستانی در اســتان مازندران - پشیمانی -  از طریق، 

به دست
 ۹ - شهر خروس جنگی- پرندهٔ افسانه  ای - امضا

 ۱0 - علامت مصدر جعلی - ارابه - تنها موجود متفکر- شیخ نشین امارات
 ۱۱ - وحشت - آراستن - گیاهی خاردار

 ۱۲ - شهرنشین - شهر توت - قویترین مهره در شطرنج
 ۱۳ - قانون چنگیز - جمع تابع - لقب حضرت علی )ع(

 ۱4 - ســوخت و ساز بدن - بزرگ ترین شهر آلمان هم از لحاظ جمعیت و هم 
از لحاظ مساحت

 ۱۵ - چشم چران - نوعی التهاب پوستی 
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 ۱ - بزرگترین بوکسور تاریخ - شمالی ترین و بزرگترین بخش استان اصفهان که انگور آن یکی از خوش طعم ترین انگورها در کشور می باشد
 ۲ – سوره فاتحه- راز گویی با خدا - راه رفتن کودک  ۳ - پوشش چرخ خودرو - قتل سیاسی - هم آهنگ

 4 - رییس جمهور سابق فرانسه - مخفف اگر- ورطه  ۵ - دوشاب - جایزه معروف موسیقی- شاه شاهان - گشاده
 6 - ساختمان فرو ریخته - بیماری ثروتمندان - نیست شدن  ۷ - آشپزخانه باز - جاوید،پایدار - کشوری در منطقه خاورمیانه

 ۸ - میوه ای ریز به رنگ قرمز تیره و آبدار - از الفبای فارسی - خوشگذران  ۹ - پسر فریدون - محلی تفریحی در شهر لاهیجان - سلاح مخرب
 ۱0 - قوت لایموت - دختر قهرمان بینوایان - همه گیری  ۱۱ - پول کشور آفتاب تابان - یاغی - دوشاخه برای گرفتن جریان برق - شمیم

 ۱۲ - دورنگار - حرف فاصله - مقابل تمام رخ  ۱۳ - مایه دارویی که به بدن تزریق می شود - با زد آید - شیرینی پیچی
 ۱4 - فرماندهان - گیاهی از تیره شب  بو- بازی های سراسری  ۱۵ - افترا – بازیگر مرد فیلم سینمایی »تیک آف« )۱۳۹6( به کارگردانی احسان عبدی پور

 

تیم ملــی فوتبال نوجوانان ایــران برابر 
عبــور از موفقیت های گذشــته خود در 
آوردگاه هــای بین اللملی، از روز شــنبه 
در جام جهانی زیر هفده ســال هند به 
میدان می رود و در نخستین گام با گینه 
رو به رو می شــود. جــام جهانی زیر ۱۷ 
سال از روز جمعه به میزبانی هند برگزار 
می شــود و ۲4 تیم برتر جهان به مصاف 
هم می روند. تیم ملی نوجوانان ایران نیز 
با هدایت عبــاس چمنیان کار خود را از 
روز شنبه با دیدار برابر گینه آغاز می کند. 
نوجوانان ایــران در گروه C این رقابت ها 
با تیم هــای گینه، آلمان و کاســتاریکا 
هم گروه هستند. بازی های این گروه در 
شهر گوا برگزار می شــود. پیش از این، 
نوجوانان ایران در همین شــهر به مقام 
نایب قهرمانی آسیا دســت یافته بودند 
و تجربــه کافی برای بازی در این شــهر 
را دارنــد.  تیم ملی ایران برای رســیدن 
به این مسابقات در رقابت های قهرمانی 
فوتبال آسیا توانست مقام نایب قهرمانی 
آسیا دست یابد. شاگردان عباس چمنیان 
بعد از صعود به این جام جهانی یک سال 
فرصت داشــتند به آماده سازی بهتر این 
تیم بپردازند و تقریبا آن تیم نســبت به 
یک ســال پیش متحول شده است. این 
کمتــر از ده روز قبل دو دیدار تدارکاتی 
برابر تیم های فرانســه و مکزیک - تیم 
های حاضــر در جام جهانی – انجام داد 
به ترتیب هر دو تیم را با نتایج 4 بر صفر 

و ۳ بر صفر شکست داد تا آمادگی بسیار 
خوب خود را نشان دهد. چندین بازیکن 
تیــم ملی ایران در لیــگ برتر به میدان 
می روند و تاکنون عملکرد درخشــانی را 
از خود به جای گذاشتند. عمده بازیکنان 
این تیم از تیم های ســایپا، پیکان، فولاد 
خوزستان و اســتقلال خوزستان است 
و ســایر بازیکنان هم از تیم های کم نام 
و نشان شهرستانی هســتند. این نکته 
بیانگر کــم توجهی تیم های شــاخص 
مانند استقلال، پرسپولیس، ذوب آهن، 
سپاهان، تراکتورســازی و ... به تیم های 

پایه خود است.
ایران پیش از این در ســال های ۲00۱، 
۲00۹ و ۲0۱۳ نیــز بــه جــام جهانی 

نوجوانان صعود کــرده بود و در دو دوره 
اخیر به مرحله یک هشتم نهایی صعود 
کرده است. بازیکنانی مانند کاوه رضایی، 
امید عالیشاه، پیام صادقیان، سید حسین 
حسینی، اکبر ایمانی، سعید عزت اللهی، 
سید مجید حسینی، صادق محرمی و ... 

محصول هم تیم ها هستند.
سه رقیب ایران در این رقابت ها توانستند 
عملکرد بسیار خوبی را در قاره های خود 
ارائه دهند. در ادامه این گزارش به بررسی 
عملکرد رقبای ایران در ســه قاره اروپا، 

آمریکای شمالی و آفریقا می پردازیم.
تیم ملی آلمان

تیــم ملی آلمــان در ســال ۲0۱۷ در 
مسابقات قهرمانی فوتبال اروپا در مرحله 

نیمه نهایی مقابل رقبای خود شکســت 
خورد اما توانســت مجوز حضور در جام 
جهانی را به دست آورد. آلمان ها در ادوار 
حضــور خود در جام جهانی یک بار دوم 
شدند که به ســال ۱۹۸۵ باز می گردد. 
همچنین این کشــور در سال ۲00۱ و 
۲00۷ در رده سوم و در سال ۱۹۹۷ در 

رده چهارم جهان ایستاده است.
از بهترین بازیکنان آلمان در جام جهانی 
جوانان می توان به تونی کروس اشاره کرد 
که در سال ۲00۷ توپ طلای مسابقات 

را از آن خود کرد.
تیم ملی گینه

نماینــده فوتبال آفریقــا در رقابت های 
قهرمانــی این قاره مرحلــه نیمه نهایی 
صعود کرد اما در پایان مقام ســوم این 
رقابت هــا را به دســت آورد و راهی جام 

جهانی شد.
آنها در سال های ۲0۱۵، ۱۹۹۵، ۱۹۸۹ 
و ۱۹۸۵ در جام جهانی حضور داشته اند. 
بهترین رتبه این تیم چهارمی جهان در 

سال ۱۹۸۵ است.
تیم ملی کاستاریکا

این تیم در رقابت های قهرمانی کونکاکاف 
به صورت مشترک مقام سوم این قاره را 
به دست آورد و به جام جهانی صعود کرد.

آنها در دوره های زیادی در این رقابت ها 
حضور داشتند اما همواره تا  مرحله یک 
چهارم نهایی مســابقات صعود کردند و 

رتبه ای بهتر از این به دست نیاورده اند.

قهرمان المپیک لندن گفت: تیم ملی تلفیقی از نفرات جوان 
و با تجربه اســت و فکر می کنم امســال اتفاقات خوبی در 
مسابقات جهانی رخ دهد. بهداد سلیمی درباره ی محرومیت 
۹  کشور از حضور در مسابقات وزنه برداری قهرمانی جهان 
و توقعی که نســبت به کســب نتیجه خوب توسط ایران 
وجود دارد،  بیان کرد: همیشه گفته اند که بار کج به مقصد 
نمی رسد. این کشورها هم به دلیل خطایی که انجام دادند 
مجازات شــدند. در کل نظر خاصی نسبت به این موضوع 
ندارم اما قطعا با نبود کشــورهایی مانند روسیه و قزاقستان 
سطح مسابقات جهانی پایین تر می آید. او ادامه داد: به نظرم 

تیم ما خوب اســت. امیدوارم ایوب موســوی هم بتواند به 
ترکیب تیم ملی برای مســابقات جهانی اضافه شود. او در 
مســابقات جهانی شانس گرفتن مدال دارد. تیم ما تلفیقی 
از نفرات با تجربه  و جوان اســت. ان شاءالله بتوانیم نتیجه 
خوبی کســب کنیم. فکر می کنم امسال اتفاقات خوبی رخ 
دهــد. قهرمان المپیک لندن در مورد آخرین وضعیت خود 
نیز گفت: نســبت به برنامه هایی که داشتم عقب نیستم و 
شــرایطم خوب است، زانویم نیز کم کم  دارد بهتر می شود 
و مــن را همراهی می کنــد. امیدوارم از لحــاظ تمرینی و 
جســمانی مشــکلی پیش نیاید و این مدت باقی مانده تا 

آغاز مســابقات را به سلامت پشــت سر بگذاریم و با دست 
پر برگردیم. سلیمی درباره ی علت نزدن وزنه در هفته دوم 
لیگ برتر نیز تصریح کرد: برای گرفتن ویزای آمریکا به دوبی 
ســفر کرده بودیم و در آن چند روز خیلی خوب نتوانستیم 
تمرین کنیم، خستگی سفر هم باعث شد در شرایط خوبی 
نباشیم و در این شرایط احتمال آسیب دیدگی بالا می رفت، 
مسعود چترایی هم در لیگ آسیب دید از این رو در صحبتی 
کــه با آقای مرادی، جلیلی و بیرانوند داشــتیم، قرار بر این 
شد در هفته آینده که رکوردگیری تیم ملی انجام می شود، 

رکوردهایم در آن جا برای لیگ محاسبه شود.

یوزهای جوان به دنبال نوشتن تاریخ

 از برنامه هایم عقب نیستم

کماندار ایران با کســب مدال برنز بخــش انفرادی کامپوند 
مســابقات قهرمانی جهان، تیر و کمان ایران را صاحب اولین 

مدال جهانی در رده سنی نوجوانان کرد.
در چارچوب مسابقات تیر و کمان قهرمانی نوجوانان و جوانان 
جهان که در کشور آرژانتین جریان دارد امروز کیسا بایبوری 
در مرحلــه رده بندی بخش کامپوند انفرادی دختران مقابل 
حریفی از مکزیک با نتیجه ۱4۲ بر ۱4۱ پیروز شد و صاحب 
مدال برنز شــد. این نخستین مدال جهانی تیر و کمان ایران 

است که در رده سنی نوجوانان به دست آمده است.
این کماندار کشورمان پیش از دیدار رده بندی مقابل حریفی 

از کانادا شکســت خورد و نتوانســت به فینــال صعود کند. 
بایبــوری در این رقابت ها و در اولین دیدار نماینده روســیه 
را شکست داد سپس مقابل سوگند رحمانی هم تیمی خود 
در تیر طلایی پیروز شد و در ادامه برای صعود به نیمه نهایی 

کمانداری از کشور مکزیک را شکست داد.
بهــار رضایی دیگر نماینده ایران در این بخش از رقابت های 
تیر و کمان قهرمانی نوجوانان و جوانان جهان است که با غلبه 
بر حریفانی از انگلیس و اســترالیا تا مرحله یک هشتم پیش 
رفت. وی با شکســت مقابل نماینده مکزیک از دور رقابت ها 

کنار رفت.

تیر و کمان نوجوان و جوانان 
جهان-آرژانتین؛

اولین مدال جهانی تیر و 
کمان ایران در رده سنی 

نوجوانان به دست آمد
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علیرضا تابش:
استانداردهای فیلمسازی دغدغه اصلی مدیریت 

سینمایی است

علیرضا تابش در دومین نشســت شورای سینمای مقاومت بیان کرد که فیلمنامه و 
استانداردهای فیلمسازی دغدغه اصلی مدیریت سینمایی است.

دومین نشست شورای سینمای مقاومت با حضور اعضای این شورا در بنیاد سینمایی 
فارابی برگزار شــد. علیرضا تابش در ابتدای این نشست با تاکید بر اینکه فیلمنامه و 
استانداردهای فیلمسازی یکی از دغدغه های اصلی مدیریت سینمایی است، گفت: 
مخاطبان سینما هوشــمند و با احساس هستند و در برنامه ریزی های فرهنگی می 
بایســت ذائقه مخاطب در نظر گرفته شود. وی ضمن اشاره به لزوم آسیب شناسی 
ســینمای مقاومت بیان کرد: پشتوانه سینمای مقاومت نگاه نظری و پارادیم فکری 
اســت که نگاه آسیب شناســانه در این حوزه می تواند از موضوعات جدی شــورای 
ســینمای مقاومت باشــد و با انجام پژوهش هایی در این بــاره می توان به ایده های 
درست در عرصه سینمای مقاومت رسید. تابش ادامه داد: اقدامات و عملکرد نهادهای 
فرهنگی، سیاسی، اجتماعی و آموزشی متناسب با تحلیل مصرف فرهنگی در کشور 
باید از سوی متولیان فرهنگی پایش شود، چرا که قابلیت کار جدی در عرصه سینمای 

مقاومت وجود دارد و نسل نو سینماگران از این موضوع استقبال می کنند.
مدیرعامل  بنیاد سینمایی فارابی همچنین اکران و پخش مناسب فیلم های سینمای 
مقاومت را از دیگر دغدغه های مدیریت ســینما دانســت و افزود: در طول یک سال 
سینمایی درصد مشخصی از فیلم ها در زمره فیلم های مقاومت قرار می گیرد که قطعاً 
بخشــی از فیلم ها با این مضمون در سبد اکران و نمایش خانگی قرار خواهد گرفت 
که نیازمند برنامه ریزی و حمایت بیشتر از سوی همه نهادهای ذی ربط است. حبیب 
ایل بیگی قایم مقام بنیادسینمایی فارابی نیز در این نشست مهمترین نیاز در حوزه 
سینمای دفاع مقدس را داشتن چشم انداز برای این گونه سینمایی دانست و گفت: به 
نظر می رسد نیاز به یک مرکز استراتژیک در این حوزه داریم که اهالی فرهنگ و هنر 

نشانی از آن داشته باشند و دغدغه ها و ایده های خود را بروز دهند.
ایل بیگی با اشاره به اینکه تبیین راهکارها و بایدها و نبایدها در این عرصه می تواند 
برای نسل جوان فیلمساز خیلی راهگشا و مفید واقع شود، اظهار کرد: نگاه به اقتباس 
ضروری است تا بتوانیم از کتاب های منتشر شده و مورد استقبال در این عرصه بهره 
ببریم. قائم مقام بنیاد سینمایی فارابی ادامه داد: اقدام موثر در حوزه فیلمنامه نویسی 
از دیگر مواردی اســت که باید در عرصه ســینمای دفاع مقدس به آن توجه داشته 
باشیم. مسعود نقاش زاده معاون فرهنگی و پژوهشی بنیاد سینمایی فارابی نیز ضمن 
یادآوری موارد مطرح شــده در نشست پیشین در ابتدای نشست گفت: هدف نهایی 
در این جلسات همگرایی در مورد ضرورت ها و اولویت های موضوعی است تا بتوانیم 
در مورد فیلم هایی که در حال ســاخت هستند ابتدا در حوزه نرم افزاری و در نهایت 
سخت افزاری مشارکت داشته باشیم. وی با تاکید بر اینکه یکی از دستورکارهای بنیاد 
در دوره جدید و نیز این شــورا حمایت از پرورش و تولید فیلمنامه است، ادامه داد: 
مهمترین دستاورد چنین نشســت هایی، همگرایی و هم افزایی برای تولید خوب و 
استاندارد در حوزه سینمای مقاومت است. در ادامه این نشست، مباحثی چون جایگاه 
نشست »سینمای مقاومت« در سینمای حرفه ای، نیاز سینمای کشور به »سینمای 
مقاومت«، سیاســتگذاری  و راهبری حوزه دفاع مقدس، بررســی وظایف هنرمند و 
مدیران هنری، تقویت تکنولوژی در سینمای مقاومت و ضرورت اصلاح چرخه نمایش 

برای فیلم های دفاع مقدس مطرح شد و مورد بررسی قرار گرفت.

مزدک میرعابدینی گفت:
زمان نمایش »رقص پا« را دوست دارم

کارگردان فیلم »رقص پا« با اشــاره به اینکه برای اکران مناســب این فیلم 
جنگیده اســت، بیان کرد که زمان نهایی برای نمایش »رقص پا« را دوست 
دارم. مزدک میرعابدینی کارگردان فیلم سینمایی »رقص پا« با اشاره به اینکه 
این فیلم به زودی در سینماهای کشور اکران می شود، گفت: معتقدم زمانی 
که یک فرد همه تلاش خود را برای به انجام رســیدن کاری انجام می دهد، 
باقی آن به سرنوشــت و تقدیر بســتگی دارد. وی ادامه داد: همیشه دوست 
داشتم این فیلم در فصل پاییز اکران شود چرا که داستان به حال و هوای این 
فصل پاییز بســیار نزدیک است و از اینکه این فیلم در نهایت در پاییز اکران 
می شــود بسیار خوشحالم. کارگردان فیلم »خواب است پروانه« تاکید کرد: 
معمولا به خاطر متفاوت بودن سبک کارهای من، این آثار دیده نشده است و 
این اولین بار است که جنگیدم تا اکرانی را که می خواهم بدست آورم و این از 
نظر من یک موفقیت به شمار می رود. میرعابدینی در پایان گفت: »رقص پا« 
قرار اســت هفته اول آبان ماه در گروه آزاد اکران شود و امیدوارم تبلیغات به 
گونه ای باشد که مخاطبان بیشتری فرصت بیشتری برای دیدن فیلم داشته 
باشند. این فیلم را بسیار دوست دارم و معتقدم که بهترین فیلمی است که تا 
بحال ساخته ام. در خلاصه داستان این اثر سینمایی آمده است: محمدعلی 
وندی بازیگر، فیلمســاز و معلم تئاتر، ناامید از مهاجرت به زادگاهش تهران 
بازگشته تا به همراه همسرش میترا صدری، نقاش، زندگی تازه ای را شروع 
کنند اما جستجو برای پیدا کردن خانه ای مناسب و کنجی آرام غیر ممکن 
به نظر می رسد. کودکی در راه است.  مزدک میرعابدینی، ندا صارمی منفرد، 
حمیدرضا پگاه، افسر اسدی، نگار عابدی، مهری سادات آل آقا، محمد فیروز 
شیبانی، نقی سیف جمالی، محمود نظرعلیان، سعید آرمند، عباس احمدی 
مطلق، محمدعلی نوروش، واهیک خچومیان، ســام دانشور، نوید جهانزاده، 
نازیلا اقبال، مهرگان علوی، آســمان محمدبیگــی، آمیتیس معمارپور، رها 

دوراندیش بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

جشنواره »بیطار« افتتاح شد

نخستین جشنواره تخصصی فیلم و عکس »بیطار« با حضور جمعی از سینماگران، 
عکاسان و مدیران دامپزشکی در فرهنگسرای شفق افتتاح شد.

نخستین جشنواره تخصصی فیلم و عکس »بیطار« با حضور جمعی از سینماگران، 
عکاســان و مدیران دامپزشکی صبح روز پنجشــنبه ۱۳ مهر در فرهنگسرای شفق 
افتتاح شــد. رییس سازمان دامپزشکی در آغاز این مراسم ضمن تمجید از برگزاری 
جشــنواره فیلم و عکس »بیطار« طی سخنانی عنوان کرد: برگزاری جشنواره هایی 
مانند »بیطار« شناخت مردم از وظایف دامپزشکی را افزایش می دهد. در ادامه علیرضا 
رفیعی پور رییس سازمان دامپزشکی عنوان کرد: سازمان دامپزشکی در ابتدا با عنوان 
بیطار تشــکیل و شروع به فعالیت کرد و نامگذاری این جشنواره با این عنوان بسیار 

هوشمندانه بوده و قابل تحسین است.
وی بیان کرد: نقش هنرمندان، اصحاب هنر و قلم در اطلاع رسانی و آگاهی بخشی به 
مردم درباره وظایف تاثیرگذار دامپزشکی در بهداشت و سلامت مهم است و برگزاری 
جشــنواره هایی همچون »بیطار« شــناخت مردم از وظایف دامپزشکی را افزایش 
می دهد. سپس نمایشگاه عکس آثار بخش مسابقه جشنواره توسط رفیعی پور رییس 
ســازمان دامپزشکی و ناصر باکیده دبیر جشنواره افتتاح شد و مدیران، هنرمندان و 
شــرکت کنندگان از نمایشگاه عکس »بیطار« و نمایشگاه عکس ها و وسایل قدیمی 

آزمایشگاه رازی بازدید به عمل آوردند.
در این نمایشگاه 6۵ تک عکس و ۳ مجموعه عکس از شهرهای تبریز، زابل، دزفول، 
مشــهد، دشتســتان، تهران، بیجار، اصفهان، اندیمشــک، گرگان، بوکان، همدان، 
کرمانشاه، بویر احمد، ایلام، شیروان، میاندورود، یزد، رشت، طالش، سزنجان، سنندج، 
شــهرکرد، بیرجند، اهر، اراک، دیوان دره، شیراز، زاهدان، قم، یاسوج در معرض دید 

عموم قرار گرفت.
همچنین در ادامه مراســم افتتاحیه، حاضران به دیدن فیلمی از بخش نمایش ویژه 

گنجینه بیطار با نام »بروسلوز« ساخته ایرج گلدوست نشستند.
نمایش فیلم های جشــنواره از امروز جمعه ۱4 مهرماه آغاز می شــود و در سه روز 
برگزاری جشنواره ۳۸ اثر در بخش مسابقه فیلم های داستانی، مستند و پویانمایی، 
۹ اثر در بخش مروری بر آثار کشورهای عضو سازمان جهانی بهداشت دام، ۳ اثر در 
بخش نمایش ویژه گنجینه بیطار و همچنین در بخش مروری بر آثار محمود کیانی 

فلاورجانی 6 اثر از این هنرمند به نمایش درمی آید.
نخستین جشنواره تخصصی فیلم و عکس »بیطار« توسط سازمان دامپزشکی تا ۱6 
مهر در فرهنگســرای شفق برپا  و استفاده از نمایش فیلم ها برای عموم علاقمندان 

آزاد است.

نمایشنامه خوانی »شاعر« در فرهنگسرای رسانه

نمایشــنامه خوانی »شــاعر« با حضور میکاییل شهرســتانی و پرستو گلستانی در 
فرهنگسرای رسانه و شبکه های اجتماعی برگزار می شود.

نمایشنامه خوانی نمایش »شاعر« با حضور میکاییل شهرستانی و پرستو گلستانی، ۱۵ 
و ۲۲ مهر در فرهنگسرای رسانه و شبکه های اجتماعی برگزار می شود.

این برنامه نمایشنامه خوانی کاری از آکادمی بازیگری »ژیوار« است که با سرپرستی 
و کارگردانی میکاییل شهرستانی و حضور بازیگرانی همچون پرستو گلستانی، مهدی 
جواهری، بهادر باستان حق، منیر ماندنی، ناهید فرهمند، احسان رحمتی، زهرا زمانی، 

نسترن صفوی، محسن زمانی و نغمه تقوی اجرا می شود.
نمایشنامه »شــاعر« اثری از داریو نیکودمی درباره یک موقعیت غیر منتظره است 
که در آن دختر جوانی انتظار دارد که شــاعری فرهیخته بعد از ماه ها نامه نگاری به 
خواستگاری اش بیاید اما او مردی پول دوست و خسیس است که هیچ تفاوتی با پدر 
و برادر کارخانه دار و دنیاپرستش ندارند. فرهنگسرای رسانه و شبکه های اجتماعی 
در ابتدای خیابان پاسداران، خیابان گل نبی، خیابان ناطق نوری، میدان قبا واقع است.

نوید محمدزاده به نمایش »الیورتوئیست« پیوست 
نوید محمدزاده به نمایش »الیورتوئیســت« به کارگردانی حســین پارسایی 
پیوست.  به نقل از روابط عمومی نمایش موزیکال »الیور توئیست«، به تازگی 
نوید محمدزاده به این نمایش پیوســته و قرار است نقش بیل سایکس را در 

»الیور توئیست« بازی کند.
همچنین سعید چنگیزیان نیز بازیگر دیگر نقش بیل سایکس است.

حســین پارســایی در جدیدترین تجربه خود در عرصه کارگردانی نمایش 
موزیکال »الیور توئیست« را بر اساس نسخه سینمایی آن با همراهی گروهی 

از هنرمندان حوزه موسیقی و تئاتر در تالار وحدت به صحنه می برد.
موزیکال »الیور توئیست« به تهیه کنندگی موسسه حریر هنر شرق براساس 

رمان چارلز دیکنز تولید شده است. 
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آهنگساز قطعه پایانی نمایش »کلنل« ضمن بیان جزئیات 
محتوای این اثر موسیقایی به خوانندگی سالار عقیلی از تولید 
چند قطعه موسیقایی دیگر به خوانندگی سینا سرلک سخن 
گفت. بابک زرین آهنگساز مجموعه های تلویزیونی با اشاره 
به جزئیات قطعه ای که برای نمایش »کلنل« به کارگردانی 
خیرالله تقیانی پور تولید کرده است، توضیح داد: ما غیر از 
سریال »معمای شاه« همکاری های مشترک زیادی با سالار 
عقیلی در تولید چند اثر موسیقایی داشتم که هر کدام از این 
آثار برایم تجربه های ارزشمندی است. به هرحال وقتی از 
جانب  گروه اجرایی نمایش »کلنل« پیشنهاد ساخت قطعه 
ای برای بخش پایانی اثر شد، تصمیم گرفتیم تا همراه با سالار 
عقیلی قطعه جدید را تولید کنیم که این بار هم دربرگیرنده 
فضایی ملی و هم فضایی عاشقانه است به همین منظور طی 
مذاکراتی که با افشین مقدم به عنوان ترانه سرای کار انجام 
گرفت، قطعه ای تولید شد و قرار است در بخش پایانی نمایش 
به مخاطبان ارائه شود. وی ادامه داد: البته در طول اجرا چند 
قطعه آوازی هم به فراخور داســتان نمایش وجود دارد که 
شکل تصنیف و یا یک قطعه مجزا نیست اما با توجه به حال و 
هوای نمایش چند اثر آوازی وجود دارد که به خوانندگی سالار 
عقیلی در نمایش گنجانده شده است. ضمن اینکه ما برای 
تولید قطعه پایانی نمایش تلاش کردیم این بار ضمن توجه به 
موسیقی ارکسترال به موسیقی الکترونیک نیز توجه کنیم که 
تنظیم این سبک کارها معمولا به عهده برادرم بهتاش زرین 
است که در این قطعه نیز او به عنوان تنظیم کننده در کنارم 
حضور داشته است. آهنگساز سریال تلویزیونی »معمای شاه« 
در بخش پایانی صحبت های خود گفت: طی ماه های گذشته 
علاوه بر تولید چند قطعه بــه خوانندگی محمد اصفهانی 
مشغول انجام یک پروژه ملی هستم که به تازگی مجوزهای 
لازم را نیز دریافت کرده و طی یکی دو هفته آینده جزئیات 

بیشتری از آن برای علاقه مندان اطلاع رسانی می شود.

ترکیبی از فیلمسازی اکشن هالیوودی و چینی که توانست 
بیشتر از ۸50 میلیون دلار فقط در خود چین بفروشد، نماینده 
چین در اسکار امسال شد. به نقل از هالیوود ریپورتر، چین 
فیلم ابربلاکباستر »مبارز گرگ 2« را به عنوان فیلم انتخابی 
اش برای شــرکت در بخش فیلم خارجی زبان جوایز اسکار 
20۱۸ انتخاب و ارسال کرده است. این فیلم به راحتی موفق 
ترین فیلم از نظر فروش باکس آفیســی است که تا به حال 
برای رقابت در جوایز اسکار فیلم خارجی زبان ارسال شده 
است. این فیلم که توسط هنرمندی رزمی کار به نام وو جینگ 
نوشــته و کارگردانی شده و خود او نقش اول را هم بازی می 
کند، توانسته از روز اکرانش یعنی بیست و هفتم جولای تا 
به حال ۸5۱.6 میلیون دلار تنها در چین بفروشد که فروشی 
خارق العاده است. تنها یک فیلم تا به حال توانسته فقط در 
یک بازار بیشتر از بفروشد که آن هم فیلم »جنگ ستارگان: 
نیرو بیدار می شــود« جی جی آبرامز محصول سال 20۱5 با 
936.6 میلیون دلار فروش در آمریکای شمالی بود. »مبارز 
گرگ 2« که یک فیلم اکشن تماشاچی پسند میهن پرستانه 
است، داستان یک مامور نیروهای ویژه ارتش چین )با بازی 
وو( را تعریف می کند که با آدمکش های غربی تشنه به خون 
مبارزه می کند تا جان شــهروندان چینی را نجات بدهد که 
در یک جنگ داخلی آفریقایی گیر افتاده اند. فرنک گریلو 
بازیگر آمریکایی فیلم های »کاپیتان آمریکا: جنگ داخلی« 
و »مبارز« نقش شــخصیت منفی اول فیلم را بازی می کند 
و ســلینا جِید بازیگر آمریکایی-هنک کنگی هم قهرمان 
زن داستان اســت. جو و آنتونی روســو که از چهره های 
اصلی کمپانی مارول هستند و فرنچایز »کاپیتان آمریکا« را 
کارگردانی می کنند، از طریق استودیوی چینی شان یعنی 
آنتم اند ســانگ در »مبارز گرگ 2« به عنوان مشاور حضور 
داشــتند. گفته می شود برادران روســو بودند که گریلو و 
تعدادی از اعضای تیم بدل کاری شان را به این پروژه معرفی 

کردند تا صحنه های مبارزه بهتری برای آن ساخته شود. 
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در کامیــک کان نیویورک تریلری 
از جدیدتریــن فیلــم کیانو ریوز به 
نمایش درآمد و هواداران را هیجان 

زده کرد.
به نقــل از ددلاین، هنــوز مراحل 
ســاخت و فیلمبرداری پروژه »کپی 
هــا« با بازی کیانو ریوز، آلیس ایو و 
توماس میدل ویچ به پایان نرسیده 
اما ســتاره این فیلم تریلری از آن را 

برای هواداران به نمایش گذاشت.
داســتان این فیلم بر بیولوژیســتی 
متمرکز است که ســعی دارد همه 
مرزهای موجود را بشــکند تا بتواند 
خانــواده اش را کــه در تصــادف 
از دســت داده دوبــاره بــه زندگی 

بازگردانــد. او قصــد دارد از طریق 
پروسه کپی سازی یا شبیه سازی و 

کلونینگ این کار را انجام دهد.
در نشســتی کــه در کامیک کان 
با حضــور عوامل ایــن فیلم برگزار 
شــد، جفری ناخمانــف کارگردان 
فیلم گفت: »ســوال های زیادی در 
باره مســایل اخلاقی و نیز مسایل 
فلسفی پیرامون بازگرداندن افراد به 
زندگی وجود دارد. همیشه وقتی می 
خواهی با مادر طبیعت مقابله کنی 

باید بهایش را بپردازی.«
ریوز که علاوه بر ایفای نقش اصلی 
مسئولیت تهیه کنندگی فیلم را هم 
بر عهده داشــته، در این نشست بر 

این تاکید کرد که همیشــه شیفته 
چنین روزی بــوده و از چنین ایده، 
شــخصیت و دنیایی خوشش آمده 

است.
این بازیگر گفت: »عاشــق داستان 
علمی تخیلی هســتم، عاشق اسب 
تروای پنهان در دل این داستان ها 
هستم و این که می توان همه جور 
ژانر را در داســتان علمی تخیلی به 
کار گرفت.« ایــن بازیگر در انتهای 
نشســت بــرای هوادارانــش فاش 
ســاخت که یک فیلــم دیگر »بیل 
و تد« در دســت ســاخت است اما 
هنوز فیلمنامه آن آماده نیست. وی 
از ساخته شــدن فیلم سوم »جان 

ویک« هم خبر داد که فیلمبرداری 
آن اوایل سال جدید میلادی صورت 
می گیــرد. ماه پیش اعلام شــده 
بود این فیلــم ۱۷ مه ۲0۱۹ راهی 
سینماها می شود. فیلم »کپی ها« 
ســال آینده در آمریکای شــمالی 
اکران می شــود. حقوق توزیع این 
فیلم ماه پیش در جشــنواره تورنتو 
به مبلغ 4میلیون دلار فروخته شد. 
بازیگــر »ماتریکس« بــه تازگی با 
حضور در جشنواره فیلم پورتوریکو 
مبلغ قابل توجهــی برای کمک به 
آسیب دیدگان توفان در این منطقه 
جمع آوری کرد. جشــنواره کمیک 

کان تا ۸ اکتبر ادامه دارد.

تریلر فیلم علمی تخیلی تمام نشده کیانو ریوز پخش شد

نمایش هــای »ماتریوشــکا«، »هزار 
شــلاق«، »رولور« و »نمــی تونیم 
راجع بهش حــرف بزنیم« که از ۵، 
۸ و ۲6 شــهریور در ساعت های ۱۸، 
۱۹:۱۵ و ۲۱ اجــرای عمومی خود 
را در ســالن های ناظرزاده کرمانی و 
آغاز  ایرانشهر  تماشاخانه  سمندریان 
کرده بودنــد، به کار خــود در این 

مجموعه پایان دادند.
نمایش »ماتریوشــکا« به کارگردانی 
پارســا پیروزفــر در ۱۳ اجرای خود 
پذیرای ۳ هزار و ۱۳۲ مخاطب بود. 
از این تعداد مخاطب، ۳۹۷ مخاطب 
با بلیت هــای ۳۵ هزارتومانی ۲64۲ 
مخاطب با بلیت های 40 هزارتومانی 

به تماشــای این نمایش نشســتند. 
همچنین تعداد ۹۳ مخاطب شــامل 
هنرمندان و اصحاب رسانه، با بلیت 
مهمــان به تماشــای ایــن نمایش 

نشستند.
طبق ایــن آمــار، فــروش نمایش 
»ماتریوشــکا« طــی ۱۳ اجرا مبلغ 
۱۱۹ میلیون و ۵۷۵ هزار تومان بوده 

است.
به کارگردانی  نمایش »هزار شلاق« 
احســان ملکی نیــز در ۲۷ اجرای 
خودپذیرای ۲ هزار و ۳4۲ مخاطب 
بود. از این تعــداد مخاطب، ۱۵۹۱ 
مخاطب بــا بلیت هــای ۱۵، ۲0 و 
۲۱ هزارتومانــی، ۵۲۲ مخاطــب با 

بلیــت ۳0 هزارتومانی به تماشــای 
این نمایش نشستند. همچنین تعداد 
و  ۲۲۹ مخاطب شــامل هنرمندان 
اصحاب رســانه، با بلیــت مهمان به 

تماشای این نمایش نشستند.
طبق این آمار، فروش نمایش »هزار 
شــلاق« طــی ۲۷ اجــرا مبلغ 40 
میلیون و ۳4۵ هزار تومان بوده است.

پوریا  به کارگردانی  نمایش »رولور« 
کاکاوند نیز در ۲۷ اجرای خودپذیرای 
۱ هزار 64۸ مخاطب بود. از این تعداد 
مخاطب، ۸۹۷ مخاطب با بلیت های 
۱۵و۲0  هزارتومانی، 44۳ مخاطب 
با بلیت ۳0 هزارتومانی به تماشــای 
این نمایش نشستند. همچنین تعداد 
و  ۳0۸ مخاطب شــامل هنرمندان 
اصحاب رســانه، با بلیــت مهمان به 

تماشای این نمایش نشستند.
طبق ایــن آمــار، فــروش نمایش 

»رولور« طــی ۲۷ اجــرا مبلغ ۲۸ 
میلیون و ۵۵۷ هزار تومان بوده است.

نمایــش »نمی تونیــم راجع بهش 
کارگردانــی  بــه  بزنیــم«  حــرف 
جابر رمضانــی نیــز در ۳4 اجرای 
خودپذیرای ۷ هــزار ۸۸۹ مخاطب 
بــود. از این تعــداد مخاطب، ۹۱۲ 
مخاطب با بلیت هــای ۱۵،۲0 و ۲۵ 
هزارتومانی، ۲۷6۱ مخاطب با بلیت 
۳0 هزارتومانــی و ۳۵۲۵ مخاطب با 
بلیت 40 هزارتومانی به تماشای این 
تعداد  همچنین  نشســتند.  نمایش 
46۹ مخاطــب شــامل هنرمندان و 
اصحاب رســانه، با بلیــت مهمان به 

تماشای این نمایش نشستند.
طبق این آمار، فروش نمایش »نمی 
تونیم راجع بهش حرف بزنیم« طی 
۳4 اجــرا مبلغ ۲۵0 میلیون و ۸۵۲ 

هزار تومان بوده است.

اعلام آمار مخاطبان چهار نمایش  
تماشاخانه ایرانشهر

نمایش های »ماتریوشــکا« با 3 هزار و ۱32 مخاطب، »هزار شــلاق« با 
2 هزار و 342 مخاطب، »رولــور« با ۱ هزار 64۸ مخاطب و »نمی تونیم 
راجع بهش حرف بزنیم« با 7 هزار ۸۸9 مخاطب به کار خود پایان دادند.

فروش  آمــار،  ایــن  طبق 
نمایش »هزار شــلاق« طی 
و  اجرا مبلغ 40 میلیون   27
345 هزار تومان بوده است.
بــه  »رولــور«  نمایــش 
کارگردانی پوریا کاکاوند نیز 
در 27 اجــرای خودپذیرای 
۱ هــزار 64۸ مخاطب بود. 
مخاطب،  تعــداد  ایــن  از 
۸97 مخاطــب با بلیت های 
هزارتومانــی،  ۱5و20  
443 مخاطب بــا بلیت 30 
این  تماشای  به  هزارتومانی 
همچنین  نشستند.  نمایش 
تعداد 30۸ مخاطب شــامل 
و اصحاب رسانه،  هنرمندان 
با بلیت مهمان به تماشــای 
نشســتند. نمایش  ایــن 
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جنبش  سخنگوی  القانوع«  »عبداللطیف 
حماس در واکنش به درخواست نتانیاهو از 
دولت وفاق ملی برای قطع رابطه با ایران، 
گفت: روابط حماس با ایران متمایز است و 
تل آویو نمی تواند برایمان تعیین تکلیف 
کند. اعضای دولت وفاق ملی فلســطین 
پس از ســالیان طولانی، روز دوشنبه وارد 
نوار غزه شــدند. اعضای دولت وفاق ملی 
فلســطین که قرار اســت جلسه هفتگی 
خود را در نوار غزه برگزار کند، از گذرگاه 
»عوفر« در غــرب رام الله عبور کرده و از 
طریق گذرگاه »ایرز« وارد نوار غزه شدند. 
در همین راستا »واصل ابو یوسف« دبیرکل 
جبهه آزادی بخش فلسطین اعلام کرد که 
توافق قاهره به تکمیل آشتی میان حماس 
و فتح منجر شــده است و هشدار داد که 
در ســایه لجاجت های اسرائیل و سکوت 
ایالات متحده در برابر شهرک سازی های 
رژیم صهیونیستی،  شکاف در میان جریان 
های فلسطینی می تواند خطرناک باشد. 
این اقــدام )ورود اعضای دولت وفاق ملی 
به غزه( بعــد از توافقی اســت که اخیرا 
در قاهــره صورت گرفت و بر اســاس آن 
حماس اعلام کرد کمیتــه اداری خود را 
منحــل خواهد کرد تا دولــت وفاق ملی 
کار خود را در نوار غزه از ســر بگیرد و به 
این ترتیب شــکاف های ایجاد شده میان 
فلســطینیان از بین بــرود. »رامی الحمد 
الله« نخســت وزیر دولت وفاق ملی پس 
از ورود به غزه گفت: »کشــور فلســطین 
بدون وحدت جغرافیایی و سیاســی کرانه 
باختری و نوار غزه تشکیل نخواهد شد. ما 
به غزه آمدیم تا به دودستگی و اختلافات 
داخلی برای همیشه پایان دهیم. از تلاش 
های مصر و تمامی گروه های فلســطینی 
در مســیر تحقق آشــتی ملی و برچیدن 
دودســتگی فلســطینیان تقدیر و تشکر 
می کنیم. تنها طرفی که از دودســتگی و 
اختلافات فلسطینیان سود می برد، رژیم 

صهیونیستی است«.
در همیــن ارتبــاط، گفتگویــی را بــا 
جنبش  سخنگوی  القانوع«  »عبداللطیف 
مقاومت اسلامی حماس ترتیب داده است 

که مشروح آن از نظر می گذرد؛
*»رامی الحمد الله« نخســت وزیر دولت 

وفاق ملی فلســطین امــروز وارد نوار غزه 
شد و هدف از این اقدام را برداشتن گامی 
در راستای پایان جدایی ها و تحقق آشتی 
ملی خواند. به نظر شما ورود هیأت دولت 
وفاق ملی چه تأثیری می تواند در تحقق 

آشتی ملی داشته باشد؟
انحلال کمیته اداری در نوار غزه و واگذاری 
امور به دست دولت وفاق ملی، یک تصمیم 
سرنوشت ساز و استراتژیک توسط جنبش 

مقاومت اسلامی حماس بود
انحلال کمیته اداری در نوار غزه و واگذاری 
امور به دست دولت وفاق ملی، یک تصمیم 
سرنوشت ساز و استراتژیک توسط جنبش 
مقاومت اسلامی حماس بود. این تصمیم 
در راستای اجرایی ســاختن توافق های 
قبلی صورت گرفته با فتح اتخاذ شد. اتخاذ 
این تصمیم موجب شــد تا شرایط برای 
ورود اعضــای دولت وفاق ملی به نوار غزه 

فراهم شود. 
اکنون دیگــر اداره تمامــی وزارتخانه ها 
و مؤسســات در نوار غزه به دســت دولت 
وفاق ملی واگذار شــده اســت و حماس 
دیگر مســئولیتی در قبال اداره امور نوار 
غزه ندارد. از ســوی دیگــر، طی یکی دو 
روز گذشته دولت وفاق ملی مورد استقبال 
گسترده مردم فلســطین در نوار غزه قرار 
گرفت. پس از ورود اعضــای دولت وفاق 
ملی به غزه، امید فلســطینیان ساکن این 
منطقه به آینده بیش از پیش افزایش پیدا 
کرده است. همین استقبال موجب شد تا 

مقامات دولت وفاق ملی در آخرین جلسه 
خود که روز گذشته برگزار شد، تصمیمات 
تنبیهی تشکیلات خودگردان علیه نوار غزه 

را لغو کنند.
*نقش دولت قاهره به ریاست »عبدالفتاح 
السیسی« را در مذاکرات میان دو جنبش 
حماس و فتح، چگونه ارزیابی می کنید؟ 
آیا قاهره در سلسله تحولات اخیر در عرصه 
مسأله فلسطین نقش مؤثری داشته است؟
ما در طول مدت زمان گذشــته از تمامی 
تلاش ها از ســوی هر طرفی برای تحقق 
آشــتی ملی اســتقبال کردیــم. جنبش 
های حماس و فتح تاکنون نشســت های 

گوناگونی در نقاط مختلف بایکدیگر
مصر همواره نقش بسیار مهمی در پیشبرد 
مذاکرات آشتی ملی در فلسطین ایفا کرده 

است
داشــته اند. ما در قطر، عربســتان، یمن، 
ســنگال و قاهره نشســت های متعددی 
برگزار کردیــم و رایزنی های زیادی را در 

خصوص آشتی ملی انجام دادیم. 
آخرین نشســت گروه های فلســطینی 
برای تحقق آشتی ملی هم در شهر قاهره 
پایتخت مصر انجام شد. مصر همواره نقش 
بســیار مهمی در پیشبرد مذاکرات آشتی 
ملی در فلســطین ایفا کرده است. اکنون 
نیز دولت مصر در تحقق آشــتی ملی در 
اراضی اشــغالی جدی است و بر روی این 
مسأله اصرار می ورزد. مصر به دنبال پایان 
جدایی ها میان گروه های فلسطینی است. 

سفر روز گذشته هیأت اطلاعاتی مصری 
به نوار غزه در چارچوب تلاش های قاهره 
برای تحقق آشتی ملی میان فلسطینیان، 
انجام شد. قرار است طی هفته آینده گروه 
های فلسطینی دیداری با مسئولان مصری 

داشته باشند. 
*اخیرا »بنیامین نتانیاهو« نخســت وزیر 
رژیم صهیونیستی ضمن مداخله در امور 
فلسطینیان، تأکید کرده که رژیم اسرائیل 
تنها در صورتی موافق آشتی ملی خواهد 
بود که دولت وحدت ملی فلسطین، شاخه 
نظامــی حماس را منحل کند. آیا حماس 
حاضر اســت برای تحقق آشــتی ملی از 

گزینه مقاومت عبور کند؟
ســخنان نتانیاهو نشــان داد کــه رژیم 
صهیونیستی بیشترین ســود را از تداوم 
جدایــی گروه های فلســطینی در اراضی 

اشغالی، می برَد
اظهارات »بنیامین نتانیاهو« نخست وزیر 
رژیم اســرائیل در خصوص مسأله آشتی 
ملی فلسطین در وهله اول دخالت آشکار 
تل آویو در امور داخلی فلسطین به شمار 
می رود. مسأله آشتی ملی فلسطین اساسا 
ارتباطــی به تل آویو پیــدا نمی کند که 
مقامات آن در این بــاره اظهار نظر کنند. 
ســخنان نتانیاهو به خوبی نشان داد که 
رژیم صهیونیســتی بیشترین ســود را از 
تــداوم جدایی گروه های فلســطینی در 
اراضی اشــغالی، می برَد. برهمین اساس، 
به ضــرس قاطع می تــوان گفت که در 
صورت تحقق آشــتی ملی در فلســطین 
و تشــکیل دولت وحدت ملی، این رژیم 
اســرائیل خواهد بود که بیشترین زیان را 
متحمل می شــود. امروز ما به دنبال آن 
هستیم تا از طریق تقویت وحدت داخلی، 
بیش از پیش با دشمن صهیونیستی مقابله 
کنیم. با با تقویت وحدت خود به مواجهه 
با صهیونیستها می پردازیم. نکته بعدی در 
خصوص مسأله مقاومت، گزینه مقاومت و 
درخواست صهیونیستها از دولت وفاق ملی 
برای انحلال شــاخه نظامی حماس است. 
تا زمانی که اشغالگری در اراضی فلسطین 
وجــود دارد، گزینه مقاومــت نیز وجود 
خواهد داشت. در سایه وجود اشغالگران، 
سلاح مقاومت توسط ملت فلسطین کنار 

گذاشته نخواهد شد.

نماینده ســتاد مشــترک ارتش آمریکا اعلام کــرد که برای 
واشنگتن مهم نیست چه کسی داعش را از دست سوریه آزاد 

می کند.
به نقل از شــبکه خبری المنار، کنــت مکنزی، رئیس بخش 
برنامه ریزی و سیاست های استراتژیک در ستاد مشترک ارتش 
آمریکا اعلام کرد: اولویت برای ما از بین بردن کامل داعش در 
وادی رود فرات سوریه است. من معتقدم که ما تا زمانی که از 
بین بردن داعش به صورت فعال انجام می شــود درباره کسی 

که این کار را می کند بی طرف هستیم.
اظهارات این مســئول پنتاگون درحالی ایراد شده که وزارت 
دفاع روســیه اعلام کرد که کمتر از ۱0 درصد خاک ســوریه 

تحت سیطره داعش باقی مانده است.
در ماه های اخیر ارتش ســوریه عملیاتی را با حمایت روسیه 
برای آزادی بادیه آغاز کرد و توانست پس از سه سال محاصره 
دیرالزور را بشــکند. همزمان آمریکا نیز از نیروهای “ســوریه 
دموکراتیک” برای آزادی رقه و شرق دیرالزور حمایت می کند.

سخنگوی حماس:

روابط حماس با ایران متمایز است

گزارش

خبر

نظریه پرداز آمریکایی:
اسرائیل خواهان دولتهای ضعیف در منطقه است

»استفن لندمن« با بیان اینکه جامعه بین المللی مخالف استقلال کردستان عراق 
است گفت: فقط اسرائیل از همه پرسی استقلال کردستان عراق حمایت می کند 

زیرا خواستار ایجاد دولتهای ضعیف در منطقه است.
علیرغم افزایش مخالفت های بغداد و کشــورهای همسایه عراق با جدایی اقلیم 
کردســتان و تجزیه عراق، همه پرسی جدایی کردستان عراق ۲۵ سپتامبر برگزار 

شد.
ناظران معتقد هستند جدایی احتمالی اقلیم نفع و صرفی برای مردم کرد نخواهد 
داشت؛ چرا که کشوری محصور در خشکی و با ضعف ژئوپلیتیک و عدم شناسایی 
از ســوی جامعه بین المللی در سرزمین پر منازعه خاورمیانه ظهور خواهد کرد. 
»اســتفن لندمن« نظریه پرداز آمریکایی در خصوص همه پرسی اقلیم کردستان 
عراق به خبرنگار مهر گفت: همه پرسی اقلیم کردستان عراق می تواند زمینه مهیا 

شدن جنگ داخلی در این عراق شود.
وی تصریح کرد: بعد از رفراندوم، بغداد تهدید به ارسال نیروهای مسلح به منطقه 
کرد، تا این منطقه و میدانهای نفتی با ارزش آن را  که روزانه صدها هزار بشــکه 
تولید می کند را بدست آورد. بر این اساس جنگ داخلی ممکن است فوران کند.

لندمن گفت: رئیس جمهور ترکیه اردوغان نیز تهدید به بســتن خط لوله، حمل 
نفت خام از این منطقه به دریای مدیترانه را کرد و خواستار دست کشیدن رهبران 

کرد از این ماجراجویی با یک پایان تاریک شد.
وی افزود: نیروهای عراقی و ترک تمرینات مشترک نظامی را اعلام کردند - یک 

مانور مشترک برای مداخله مشترک؟
لندمن در خصوص موضع گیری جامعه بین المللی در خصوص رفراندوم نیز گفت: 
بغــداد، آمریکا و نمایندگان پارلمان اتحادیــه اروپا رفراندوم را رد کردند و گفتند 
که این نتایج به رســمیت شناخته نمی شــود، واز وحدت و تمامیت ارضی عراق 

ابرازحمایت کردند.
وی افــزود: وزارت امور خارجه آمریکا در این خصــوص گفت که ایالات متحده 
به شدت مخالف رفراندوم اقلیم کردســتان برای استقلال است که در تاریخ ۲۵ 
ســپتامبر برنامه ریزی شده است. همۀ همسایگان عراق و تقریبا کل جامعه بین 

المللی نیز مخالف این رفراندوم بودند.
نظریه پرداز آمریکا در ادامه گفت: این بیانیه سیاســت همیشگی ایالات متحده 
منطقه ای که تجزیه منطقه اســت و حمایت بریتانیا از همان سیاست، روسیه و 

چین برعلیه آن را نادیده گرفت.
وی افزود: نتانیاهو از »تلاش های قانونی مردم کردستان برای دستیابی به دولت 
خود« حمایت کرد. نتانیاهو امیدوار اســت که اهداف استقلال کردها می تواند به 
اسرائیل کمک کند و در منطقه به تسلط برسد و با دولت های ضعیف تر، راحت 

تر باشد.
لندمن در خصوص موضع گیری ایران نیز تصریح کرد: ایران با جدایی طلبی کردی 
مخالفت می کند و خواستار حفظ تمامیت ارضی عراق شده است، روزهای پیش از 

آن، پروازها از این منطقه را به خاک خود به حالت تعلیق درآورد.
وی افزود: شورای امنیت نیز به اتفاق آرا با انتشار بیانیه ای از »تأثیر بالقوه بی ثبات 

کننده« همه پرسی هشدار داد و خواستار گفتگو و سازش با بغداد شد.
لندمن در پایان گفت: اولویت اول منطقه ثبات و ریشه کن کردن تروریسم است. 
بعید است که این مسائل به زودی حل شود زیرا صلح و ثبات در منطقه با اهداف 

امپریالیستی آمریکا همخوانی ندارد.

وزیر خارجه پاکستان در دیدار با تیلرسون:
اعتماد آمریکا و طالبان به پاکستان کم شده است

وزیر خارجه پاکستان طی دیدار با مقامات دفاعی و امنیتی آمریکا اعلام کرد اعتماد 
طالبان و واشنگتن به اسلام آباد کم شده است.

به نقل از روزنامه پاکســتان، »خواجه محد آصف« وزیر خارجه پاکســتان که به 
آمریکا ســفر کرده است پس از دیدار با »رکس تیلرســون« وزیر امور خارجه و 
»هربرت مک مستر« مشاور امنیت ملی آمریکا در یک کنفرانس خبری سخنرانی 

کرد.
وی در این کنفرانس اعلام کرد که در ســال ۲0۱6 و پس از کشــته شدن» ملا 
اختر منصور« سر کرده گروه طالبان توسط جنگنده های نیروهای آمریکایی، نفوذ 
پاکســتان بر طالبان کم شده است و هم اکنون نیز اسلام آباد با کاهش اعتماد از 

سوی واشنگتن و طالبان روبه روست.
وی افزود: حمله آمریکا به سرکرده گروه طالبان باعث نامساعدتر شدن فضای لازم 

جهت مذاکرات صلح با طالبان شد.
وزیر خارجه پاکســتان همچنین در راســتای مبارزه با تروریسم اعلام کرد که ما 
تمام تلاش خود را برای نابود گروه های تروریستی خواهیم کرد و کافی است که 
واشنگتن محل این گروه ها را به ما اعلام کند تا ما بلافاصله اقدام به بمباران پایگاه 

های گروه های تروریستی و افراطی کنیم.

اردوغان: 
کردها در کرکوک مشروعیت ندارند

رئیس جمهور ترکیه تاکید کرد که لغو همه پرسی اقلیم کردستان عراق پیش شرط 
آنکار برای بازگشت به روابط عادی اش با اربیل است.

به نقل از الیوم السابع، رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه در گفتگوی روز 
)پنجشنبه( خود با دو شبکه “ان.تی.وی” و “CNN” ترک در زمان بازگشت از ایران 
عنوان داشت: ما از درج نام شهر کرکوک در روند همه پرسی انتقاد می کنیم و اعلام 

می کنیم که کردها در آنجا مشروعیت ندارند.
وی درادامه افزود: ترکیه، ایران و عراق یک تصمیم مشترک در خصوص مساله نفت 
شمال عراق اتخاذ خواهند کرد. لغو همه پرسی غیر قانونی تنها شرط ترکیه برای 

بازگشت به روابط عادی اش با اقلیم کردستان است.
اردوغــان پیش تر اعلام کرده بود که ترکیه نتایج همه  پرســی اســتقلال اقلیم 
کردستان عراق را نخواهد پذیرفت و این همه پرسی از نظر آنکارا کاملا مردود است.

پنتاگون: 
برای ما مهم نیست چه 

کسی سوریه را از دست 
داعش آزاد می کند

بــه نقل از رویتــرز، »دونالد ترامپ« 
پیش از نشســت خود با وزیر دفاع و 
مقام های ارشد نظامی آمریکا گفت: 
نبایــد اجازه داد که ایران به ســلاح 
هسته ای دست یابد، حکومت ایران از 
تروریسم حمایت می کند، وخشونت، 
خونریزی و هرج و مرج را در سراسر 
خاورمیانه گســترش مــی دهد. به 
همین دلیل می بایست ستیزه جویی 
مستمر و بلندپروازی هسته ای ایران 
را متوقف کرد. ایــران به روح توافق 
هســته ای پایبند نبوده اســت و ما 
در همین نشســت در این باره بحث 
خواهیم کرد. رییس جمهوری آمریکا 
در ادامه گفت: به زودی درباره ایران 

)خبرهایی( خواهید شنید.
در همین حال اظهارات دونالد ترامپ 
به هنگام عکس گرفتن با ژنرال های 
آمریکایی خبر ساز شده است. ترامپ 
با اشــاره به حاضــران در عکس به 
خبرنگاران گفته است، »می دانید به 
این چه می گویند؟ شاید این آرامش 

قبل از طوفان است.«
خبرنگاران از رییس جمهوری آمریکا 
پرســیدند، آیــا این طوفــان مربوط 
به ایران اســت؟ داعــش؟ برای چه 

موضوعی؟
رییــس جمهوری آمریکا در پاســخ 

گفت، خبر دار خواهید شد.
طبق قانــون مصوب کنگــره ایالات 

متحده، دولت آمریکا هر ۹0 روز یک  
بار باید در گزارشــی به قانون گذاران 
این کشــور پایبندی یا عدم پایبندی 

ایران به برجام را تایید کند.
به گزارش رویترز، یک مقام بلندپایه 
دولت آمریکا گفته است دونالد ترامپ 
به زودی عدم پایبندی ایران به توافق 

هسته ای را اعلام خواهد کرد.
این مقــام دولت آمریکا تصریح کرده 
است، همزمان با این تصمیم ، دونالد 
ترامپ همچنین راهبرد جامع آمریکا 

در قبال ایران را اعلام خواهد کرد.
رویترز می گوید، راهبرد تازه آمریکا 
در قبال تهران در راســتای مقابله با 

اقدامات ایران در منطقه خواهد بود.
در همیــن زمینه، مقام هــای بلند 
پایه کاخ سفید گفتند، دونالد ترامپ 
احتمالا به ســمتی درحرکت اســت 

که در نهایت باعــث خروج آمریکا از 
توافق هســته ای با ایران خواهد شد، 
اما این در حالی اســت که برخی در 
دولت آمریکا با این چنین رویکردی 

موافق نیستند.
یک مقــام آمریکایی نیز بــه رویترز 
گفته بــود، دونالد ترامپ احتمالا روز 
۱۲ اکتبــر )۲0 مهرماه( در خصوص 
رویکرد آمریکا در قبال توافق هســته 
ای بــا ایران ســخنرانی خواهد کرد، 
اما هنوز تصمیم نهایی در این زمینه 

اتخاذ نشده است.
در صورتی که دولــت دونالد ترامپ 
پایبندی ایران به توافق هســته ای را 
تاییــد نکند، کنگــره 60 روز فرصت 
دارد که تحریم های هســته ای ایران 
را همچنان معلــق نگه دارد یا آنها را 

دوباره اجرایی کند.

گویــد،  مــی  رویتــرز 
در  آمریکا  تــازه  راهبرد 
قبال تهران در راســتای 
مقابله بــا اقدامات ایران 
بود. خواهد  منطقــه  در 

در همین زمینه، مقام های 
بلند پایه کاخ سفید گفتند، 
دونالــد ترامپ احتمالا به 
که  است  سمتی درحرکت 
خروج  باعث  نهایــت  در 
آمریکا از توافق هسته ای 
با ایران خواهد شد، اما این 
در حالی است که برخی در 
دولت آمریکا با این چنین 
نیستند. موافق  رویکردی 

رویترز گزارش داد؛

هیاهوی دوباره ترامپ درباره ایران

رئیس جمهور آمریکا در دیدار با فرماندهان نظامی این کشور باردیگر 
مدعی شــد که ایران به روح توافق هســته ای پایبند نبوده اســت.

رویای بی تعبیر آمریکایی - صهیونیستی در ایجاد 
اسرائیل جدید

رهبر معظم انقلاب اسلامی به منافع آمریکا و رژیم صهیونیستی از برگزاری همه پرسی 
در منطقه کردستان عراق اشاره کردند و یادآورشدند که آمریکا و قدرت های خارجی، 
غیرقابل اعتماد و به دنبال ایجاد یک »اسرائیل جدید« در منطقه هستند. رمزگشایی 
ایشان از تحولات منطقه و تحرکات خطرناک استکبار درست در ایامی که عراق در 

آستانه بیرون راندن داعش از خاک خود بوده از اهمیت بسیاری برخوردار است.
رهبر عالی جمهوری اســلامی ایران در دیدار رئیس جمهوری ترکیه و هیات همراه 
برگزاری همه پرسی در کردستان عراق را خیانت به منطقه و موجب تهدید آینده آن 
خواندند و با اشاره به عوارض درازمدت این اقدام برای همسایگان تاکید کردند: ایران 
و ترکیــه باید در مقابله با این حادثه، هر اقــدام ممکن را انجام دهند و دولت عراق 
نیــز باید در این قضیه به صورت جدی، تصمیم گیری و اقدام کند. حضرت آیت الله 
خامنه ای »همکاری، همفکری و تصمیم های واحد و جدی سیاســی و اقتصادی« از 
سوی ایران و ترکیه در مقابله با این قضیه را بسیار مهم دانستند و یادآورشدند: نگاه 
آمریکا و دولت های اروپایی به این موضوع با نگاه ایران و ترکیه کاملا متفاوت اســت 
و آمریکا مایل است که همواره یک عامل ایذایی علیه ایران و ترکیه در اختیار داشته 
باشد، بنابراین به آمریکایی ها و اروپایی ها و مواضع آنها به هیچ وجه نمی توان اعتماد 
کرد. رهبر انقلاب اسلامی به تلاش دشمنان برای مشغول سازی ایران و ترکیه و دور 
کردن دو کشــور از مسائل مهم منطقه اشاره کردند و افزودند: قدرت های خارجی و 
به ویژه رژیم صهیونیستی به دنبال ایجاد یک »اسرائیل جدید« در منطقه و به وجود 
آوردن وســیله ای برای اختلاف و نزاع هستند. ایشــان تاکید کردند: باید با نگاهی 
بلندمدت و راهبردی به قضایای اخیر، تصمیمات جدی و ســریع گرفت و در قالب 
اقدام واحد با این موضوع مقابله کرد. بســیاری از صاحب نظران تحلیل رهبر معظم 
انقلاب اســلامی از رویدادهای جاری منطقه بویژه منطقه اقلیم کردســتان عراق را 
بسیار دقیق، ژرف و عاملی برای خنثی کردن تحرکات استکبار و صهیونیست ها برای 
ایجاد قائله ای جدید در منطقه عنوان می کنند. با نگاهی به طرح موضوع همه پرسی 
در منطقه اقلیم کردســتان عراق و برگزاری عجولانه و بدور از منطق، آینده نگری و 
احترام به تمامیت ارضی عراق و با تحریک عامل خارجی ماهیت مجریان و متولیان 
این رویداد بیش از پیش برای ساکنان این منطقه نیز مشخص شده است. از سویی 
مخالفت قاطع مرجعیت دینی در عراق به همراه دولت و ملت این کشــور به همراه 
کشــورهای منطقه و حوزه بین الملل طرح و اجرای همه پرسی به بهانه استقلال از 
ســوی کســانی که خود را از رهبران کردهای عراق می دانند، جای پرسش و تامل 
جدی دارد. منطقه ای که در طول سالیان اخیر همواره آبستن درگیری و نزاع بوده 
و در این ســالها نیز با آمدن گروه تروریســتی داعش بیش از پیش تب دار اشغال و 
تعرض از ســوی تکفیری ها بوده اســت و اگر نبودند نیروهای عراقی اعم از ارتش و 
الحشد الشــعبی و حمایت های ایران، اکنون مشخص نبود که سرنوشت این اقلیم 
چگونه رقم خورده بود.صاحب نظران مسائل سیاسی، حمایت رژیم صهیونیستی از 
مقوله همه پرســی در اقلیم کردستان عراق و تناقض رفتاری آمریکا در این میان را 
در مســیر ایجاد کانون درگیری جدید در منطقه ارزیابی می کنند و استفاده رهبر 
انقلاب از واژه اسرائیل جدید در تحلیل حوادث اخیر را کاملترین ارزیابی عنوان کردند. 
بنابراین همکاری و تعامل جدی کشــورهای ایران، عراق و ترکیه برای خنثی کردن 
نقشه آمریکایی - صهیونیستی در ایجاد کشوری جعلی در منطقه را اساسی عنوان 
می کنند و کوتاه آمدن در این زمینه را اشتباهی غیر قابل جبران می دانند. آمریکایی 
ها با همدستی صهیونیست ها تلاش دارند با ایجاد التهاب دائمی در منطقه حیات 
خلوت خود ‘اسرائیل’ در خاورمیانه را حفظ و با تلف کردن توان و انرژی کشورهای 
منطقه اجرای اهداف خود را در دســتور کار قرار دهند. اکنون طراحان نقشه شوم و 
شکست خورده خاورمیانه بزرگ تلاش دارند با طرح موضوع تجزیه کشورها همچون 
عراق و سوریه و درگیر کردن سایر بلاد همچون ایران و ترکیه کسب منافع نامشروع 
خود را در خاورمیانه دنبال کنند. کارشناسان عقیده دارند که خلق اسرائیل جدید از 
سوی استکبار، حال با هر عنوان در این منطقه کاشت غده سرطانی برای درگیرکردن 
کشورها و غافل کردن ملت و دولت ها از رژیم صهیونیستی است. موضع جمهوری 
اسلامی ایران در حمایت قاطع از تمامیت ارضی عراق و مبارزه بی امان با تروریسم 
و مردود دانســتن برگزاری همه پرسی در منطقه اقلیم کردستان و همسویی دولت 
آنکارا با تهران در این زمینه می تواند عاملی برای عقیم کردن فتنه در نطفه و گذر از 
چالش جدید و پیچیده در این منطقه ارزیابی شود. دیپلماسی فعال و حساس کردن 
سایر کشورها برای رویارویی با نقشه شوم آمریکایی - صهیونیستی درمنطقه و درگیر 
کردن رسانه ها به خصوص جهان اسلام دراین باره ضریب توفیق در مقابله با استکبار 

را افزایش و تعبیر رویای آنها را ناکام می گذارد.

کاخ سفید: 
کنگره مدرکی درباره تبانی ترامپ و روسیه پیدا 

نکرده است

کاخ سفید اعلام کرد: کمیته اطلاعات مجلس سنای آمریکا هیچ مدرکی دال بر تبانی 
دونالد ترامپ و دولت روســیه پیدا نکرده و مردم آمریکا اکنون از کنگره تقاضا دارند 
که ســرانجام تمرکز خود را صرف مســائل مهمتر کند. به نقل از پایگاه راشا تودی، 
سارا هاکبی سندرز، سخنگوی کاخ سفید این سخنان را یک روز بعد از آنکه کمیته 
اطلاعات مجلس سنای آمریکا خبرنگاران را در خصوص تحقیقات چند ماه گذشته 
در مورد مداخله روســیه در انتخابات ریاست جمهوری ۲0۱6 آمریکا قرار داد، بیان 
کرد. او اظهار داشــت: نه فقط رئیس جمهور آمریکا از اتهام های وارد شده در مورد 
کمک طلبیدن او از مسکو به منظور پیروز شدن در انتخابات ریاست جمهوری ۲0۱6 
ناراحت است بلکه مردم آمریکا هم از این موضوع ناراحت هستند. سندرز ادامه داد: 
کمیته اطلاعاتی سنا به ما اعلام کرد بعد از حدود ۹ ماه تحقیقات عملا هیچ مدرکی 
دال بر تبانی میان کمپین انتخاباتی ترامپ با روسیه یافت نشده است. فکر می کنم 
که مردم آمریکا اکنون دیگر می خواهند که آنها تمرکزشان را صرف چیزهای مهمتر 
کنند. این سخنگو همچنین به رسانه های آمریکا نیز تاخته و گفت: فقط پنج درصد 

از پوشش رسانه ای آنها درباره ترامپ و دولتش مثبت بوده است.
او گفت: در وضعیتی که اطمینان اقتصادی در آمریکا یکی از بالاترین سطوح را تجربه 
می کند و داعش در حال فرار اســت و بیکاری به پایین ترین سطح خود در ۱۷ سال 
اخیر رسیده و ما در حال تقویت امور مربوط به کهنه کاران نظامی هستیم فقط پنج 

درصد از وقت شما رسانه ها صرف تمرکز بر این اتفاقات بزرگ می شود.
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چهــل و پنج ســال پس از درگذشــت 
هوشنگ پزشک نیا )نقاش پیشگام سبک 
مدرن( گالری شهریور، نمایشگاهی از آثار 

این هنرمند فقید را برپا می کند.
امیرحســین زندی مدیر گالری شهریور 
درباره برپایی این نمایشگاه گفت:”امسال  
همزمان با صدمین سال تولد “پزشک نیا” 
تصمیم به برپایی نمایشگاهی از آثار این 
هنرمند گرفتیم. همزمان  کتاب “همسفر 
باد “توســط نشر نظر منتشر شده که در 
برگیرنده مجموعه آثار هوشنگ پزشک نیا 
اســت، با توجه به همه این مناســبت ها 
نمایشــگاهی از آثــار ایــن هنرمند برپا 

کردیم.”
بــه گفته او؛ حدود ۳0 اثر از پزشــک نیا 
نمایش داده خواهد شد که توسط خانواده 
هنرمند و مجموعه داران در اختیار گالری 
قرار گرفته اســت.در نمایشگاه هوشنگ 
پزشک نیا از کارهای دهه ۳0 تا دهه ۵0 
که هنرمند از دنیا می رود در این نمایشگاه 
در معرض نمایش هست که در یک نظر 
می شود کمابیش فعالیت هنری او را مرور 

کرد.
مدیــر گالری شــهریور دربــاره ویژگی 
متمایزکننــده آثــار پزشــک نیا افزود: 

پزشــک نیا یکی از نوابغ هنر مدرن ایران 
بود که عمر کوتاهــش مجال هنرنمایی 
بیشــتر را از او گرفــت. اگر بــه تاریخ و 
برهــه ای که او به هنر مــدرن روی آورد 
دقت شــود ) دهه ۲0شمســی( و اینکه 
او شاگرد پرفســور لئوپولد لوی نیز بوده 
اهمیت هنر او بیشــتر نمایان می شــود.

نوع تکنیک این هنرمند منحصر به فرد 
اســت و او صاحب خلاقیت بالایی بوده 
است. پزشک نیا مقلد کسی نبوده و بدون 

نگرانــی از قضاوت مردم، صرفا به هنرش 
فکر می کرده است.

به اعتقاد زندی؛ پزشــک نیا  هنرمندی 
اســت که  هنوز بطور کامل کشف نشده 
و جای کار و مطالعه بسیار دارد. او دیدن 
این نمایشــگاه را به محققان هنر مدرن 
، دانشــجویان و مجموعــه داران توصیه 

می کند.
هوشــنگ پزشــک نیا به روایت دســت 
خط پشــت قرآن در روز 4 خرداد سال 

۱۲۹6 در تهــران به دنیا آمد. در ســال 
۱۳۱6 از دانش ســرای عالی لیســانس 
تاریخ و جغرافیــا گرفت و به تدریس در 

دبیرستان های کرمان مشغول شد.
در ســال ۱۳۲۱ عازم ترکیه شــد و به 
تحصیل نقاشــی و تاریخ هنر در آکادمی 
هنرهای زیبای استانبول زیر نظر پرفسور 
لئوپولد لوی پرداخت و در همین جا بود 
که با نقاشــی مدرن جهان آشنا شد، در 
آبان ۱۳۲۳ پزشــک نیا به همراه حسین 
طاهر زاده بهزاد ،نگارگر ایرانی آثارشــان 
را در کنســول گری ایران در استامبول 
به تماشــا گذاشتند.در ســال ۱۳۲۷ به 
استخدام بخش انتشارات شرکت نفت در 
آمد و برای نشریات شرکت نفت کارهای 
طراحی و نقاشــی می کرد. پزشک نیا در 
سال ۱۳40 به سوییس،انگلیس و فرانسه 
سفر کرد و آثارش را به نمایش گذاشت.

او در غروب ۱6 آذر ۱۳۵۱ شمسی بر اثر 
سکته قلبی در منزل خود در محله دروس 
تهران درگذشت.در زمستان ۱۳۷۹ موزه 
هنرهــای معاصــر تهران آثار ســهراب 
و هوشــنگ  کاظمی  سپهری،حســین 
پزشک نیا را در نمایشگاهی با عنوان “بر 

یاد ماندگان”به تماشا گذاشت.

نمایشگاهی همزمان با سالروز تولد صد سالگی یک هنرمند

نقد برنامه های مذهبی صداوسیما
»دست تلویزیون در محرم امسال خالی بود«

یک منتقد ســینما با بیان اینکه محتوای سریال ها و برنامه های مذهبی و مناسبتی 
تکراری شــده است، گفت: در این نوع سریال ها حرف های جدیدی مطرح نمی شود 
و به مناســبت محرم و واقعه عاشــورا از زاویه  جدیدی نگاه نمی کنند. جبار آذین با 
اشاره به وظایف سازمان صداوسیما در قبال جامعه و وضعیت حال حاضر این رسانه، 
بیان کرد: ســازمان صداوسیما به عنوان رسانه ملی وظایف بزرگی پیش رو دارد. این 
سازمان زمانی قرار بود که دانشگاه جامعه باشد. به دلایل متفاوتی مانند تغییرات مکرر 
مدیریتی، تحولات و تبدیل های درون ســازمانی و بهره گیری از گروه های خاصی از 
هنرمندان که عمدتا جزو هنرمندان متوسط عرصه هنر محسوب می شوند و همچنین 
دور شدن هنرمندان حرفه ای از تلویزیون و برنامه و مجموعه سازی سبب شد که حتی 

اوضاع نابه سامانی در داخل و نمای بیرونی رسانه ملی دیده شود.
او درباره ی مشــکلات مالی تلویزیون در ساخت مجموعه های تلویزیونی اظهار کرد: 
زمانی بود که هنرمندان حرفه ای در همین رســانه ملی آثــاری را در قالب فیلم و 
سریال می ساختند که نه تنها در تمامی طول سال قابل نمایش بود بلکه هماهنگی 
و هم ســویی مناسبی با مناسبت های ملی و مذهبی کشــور داشت. اما از زمانی که 
تلویزیون به دلیل مشــکلات مالی فریاد می زند که مــا نمی توانیم آثار درجه یک و 
شــاخص تولید کنیم، اوضاع تلویزیون روز به روز بدتر شده است. این منتقد سینما 
افزود: هنوز برخی برنامه ســازان و مدیران تلویزیون به مجموعه سازان بدهی دارند و 
بســیاری از آن ها هنوز قسط های دوم و ســوم خود را بعد از چند سال از تلویزیون 
نگرفته اند. همچنین به علت گروه  پروری و اســتفاده مکرر از هنرمندان به خصوص 
در تلویزیون، سطح تولید آثار تلویزیونی از متوسط و زیر متوسط فراتر نخواهد رفت. 
بازدهــی و خروجی چنین مشــکلاتی در تلویزیون که از نداشــتن برنامه اصولی و 
هدفمند مدیران و نبود هنرمندان کار بلد نشأت می گیرد، در برنامه ها و سریال های 

تلویزیون نمایانگر می شود.
او اضافه کرد: مشخص است که یک سازمان قوی، قدرتمند و هدفمند صداوسیمایی 
باید در ایام خاص و مناســبت ها برنامه های مشخص و خوب اجتماعی داشته باشد 
اما در طول ســال از چنین برنامه هایی در تلویزیون خبری نیســت. همچنین ما در 
مناسبت هایی مانند نوروز، محرم و هفته دفاع مقدس نه تنها برنامه جدیدی نمی بینیم 
بلکه شاهد برنامه های تکراری و پخش شده و نخ نما از صفحه تلویزیون هستیم که به 

جای جذب مخاطب باعث دفع آن می شوند.
این مدرس ســینما با طرح این پرســش که آیا تلویزیون با این برنامه های خود به 
جنگ ماهواره ها و به سمت جذب مخاطب رفته است؟ گفت: بهترین تولیدات فعلی 
تلویزیــون هم توانایی رقابت با بدترین برنامه های ترکیــه ای و آمریکایی ماهواره را 
نخواهند داشت؛ بنابراین تلویزیون نه تنها نمی تواند مخاطب جدید جذب کند بلکه 

باعث ریزش مخاطبان فعلی خود هم می شود.
او تصریح کرد: ادعای تلویزیون مبنی بر مشکل مادی که مانع تولید آثار خوب است، 
کاملا غلط است. زیرا تلویزیون میلیاردها تومان از آگهی های بازرگانی درآمد دارد و  
همچنین اسپانسرهایی به شکل های مختلف به سازمان صداوسیما کمک میلیاردی 

می کنند و بودجه دولتی هم افزایش یافته است.
او با اشاره به وضعیت سریال ها و فیلم هایی که در حال تولید هستند، بیان کرد: اغلب 
این فیلم ها و سریال ها از استاندارد و محتوای مناسب برخوردار نیستند و زاویه هنری 
شایســته در تلویزیون را ندارند. آیا تلویزیــون نمی تواند به جای هزینه کردن و دور 
ریختن پول بیت المال برای ساخت اینگونه سریال های سبک و سطحی بودجه ای را 
در اختیار یک گروه حرفه ای قرار دهد تا یک کار درجه یک بسازند؟ البته منظور این 
نیســت که سریالی ۱00 قسمتی ساخته شود که به دلیل طولانی شدن قسمت ها، 

به آن آب ببندد، به شکلی که شایسته ارائه در تلویزیون و مورد توجه مردم نباشند.
این مدرس فیلمنامه نویســی درباره ی عملکرد تلویزیــون در ایام محرم اظهار کرد: 
تلویزیون در ماه محرم امســال هم با دســت های خالی میزبان مردم شد و سریال 
و برنامه های تکراری و کلیشــه ای را به نمایش درآورد به همین دلیل به جای اینکه 
مخاطب جذب کند باعث دلزدگی، دلخوری و دوری مخاطبان از رســانه ملی شد. 
تلویزیون به جای اینکه در این ایام با مردم همراهی و همســویی داشته باشد و یک 
ســریال درست و حسابی بسازد، هر چه سریال کلیشــه ای و تکراری وجود داشت، 

نمایش داد.
جبار آذین در پایان با بیان اینکه تلویزیون در برنامه ها و ســریال های مذهبی دچار 
تکرار شده است، گفت: بررسی آثار نمایشی، تصویری و حتی گزارشی از رخداد عظیم 
عاشــورا و محرم جایگاه شایسته ای در فرهنگ و ادبیات ایرانی و اسلامی ما دارد اما 
رسانه ملی در این زمینه هم کم کار است و آنچه درباره این موضوع به صورت فیلم 
و ســریال  شاهد هستیم، تکراری است. در فیلم ها و سریال های مذهبی و مناسبتی 
مســائلی را می بینیم که بارها به تصویر کشیده شده است اما حرف های جدیدی در 
سریال ها مطرح نمی شود و به محرم و عاشورا از زاویه جدیدی نگاه نمی کنند. بنابراین 

تلویزیون از این زاویه هم دچار تکرار، کلیشه، ضعف و ناتوانی است.

خبرهای جدید از فیلمی با بازی پرویز پرستویی

بهزاد مصلح تدوین فیلم سینمایی »لس آنجلس - تهران« به کارگردانی تینا 
پاکروان را همزمان با فیلمبرداری آغاز کرد. بهزاد مصلح در سومین همکاری 
خود با تینا پاکروان و پس از فیلم های »خانوم« و »نیمه شــب اتفاق افتاد«، 
تدوین  »لس آنجلس - تهران« را انجام می دهد. پرویز پرستویی، مهناز افشار، 
ماهایا پطروســیان، ژوبین رهبر، شــیرین یزدان بخش، زهیر یاری، بانی  پال 
شومون، علی جناب و گوهر خیراندیش بازیگران این فیلم سینمایی هستند.

تینا پاکروان تهیه کنندگی »لس آنجلس- تهران«  را با مشارکت علی حسینی 
برعهده دارد و نویسندگی آن به صورت مشترک توسط تینا پاکروان و آنالی 
اکبری انجام شــده است.  این فیلم سینمایی در ژانر کمدی- فانتزی ساخته 
می شود. دیگر عوامل لس آنجلس- تهران عبارتند از: مدیرفیلم برداری: فرشاد 
محمدی، صدابردار: امین میرشکاری، موسیقی: کارن همایونفر، طراح صحنه 
و لباس: مرجان شــیرمحمدی، طراح گریم: ایمان امیدواری، مدیران تولید: 
مهــدی چراغی و روزبه گیلانی، دســتیار اول کارگــردان: مجتبی وحیدی، 
دســتیار دوم کارگردان: رضا عزیزی، منشــی صحنه: سحر عقیقی، مجری 
نور: پارســا مجد، مدیران تدارکات: حامد آزادی و آرش مجتهدپور، عکاس: 
احمدرضا شــجاعی، تصویربردار پشت صحنه: معصومه صالح بیگی، تبلیغات 

فضای مجازی: آریان امیرخان، مشاور رسانه ای: آیدا اورنگ.

گزارش

خبر

ساخت مستندی درباره ی شهید ثالث در آلمان

محمود بهرازنیا فیلمساز و بازیگر ایرانی مقیم آلمان، مراحل پایانی مستند بلندی را 
درباره ســهراب شهیدثالث با عنوان »ستاره ی دنباله دار« به اتمام می رساند. محمود 
بهرازنیا می گوید: مســتند »ستاره دنباله دار« که ساخت آن از حدود یک سال و نیم 
گذشته آغاز شده است به فعالیت شهید ثالث پس از ورود به آلمان، زندگی و ساخت 
۱4 فیلم بلند ســینمایی این هنرمند در غربت می پردازد، چرا که بیشترین بخش 
زندگی شــهید ثالث در آلمان سپری شــده و فیلم های این سینماگر ایرانی به زبان 
آلمانی و درباره مسائل جامعه آلمان است. جایی که برای ساخت چنین آثاری همواره 

با موانع و مصائبِ بسیاری روبرو بوده است. 
کارگردان و تهیه کننده ی مســتندِ »ســتاره ی دنباله دار« که درگذشته در حرفه ی 
مهندسی شــیمی در آلمان فعالیت داشته، فارغ التحصیل دانشکده هنرهای زیبا و 
تجســمی شهر هامبورگ است و موضوع پایان نامه تحصیلی خود را نیز به سینمای 
سهراب شهید ثالث اختصاص داده و در زمان حیات شهید ثالث به نگارش درآورده 

است.
وی پس از سال ها تحقیق و پژوهش در باب زندگی و سینمای شهیدثالث، سرانجام 
پس از گذشــت یک سال و نیم فیلمبرداری مســتمر و گفت وگو با شخصیت های 
برجسته ی سینمای آلمان از جمله “ورنر هرتسوگ” کارگردان و حامی سهراب شهید 
ثالث و همچنین همکاران و عواملی که طی سالیان با شهید ثالث همکاری داشته اند 
را به پایان رسانده و این روزها مراحل نهایی این مستند سینمایی را سپری می کند.

به گفته ی محمود بهرازنیا علاوه بر حضور بازیگران اصلی فیلم »اتوپیا«، »در غربت«، 
»نظم« و …  دستیاران، صدابرداران ، فیلمبرداران و هنرمندانی که در خارج از ایران 
با او همکاری داشــته اند، ماشا شهیدثالث تنها فرزند سهراب شهیدثالث نیز در این 

مستند حضور دارد.
همچنین چند تن از چهره های شــاخص مِنتقد، فرهنگی و هنری سینمای آلمان  
که در معرفی شــهیدثالث به جهان ســینما نقش بسزایی داشته اند، در این مستند 
از تجربیات، همکاری و دوســتی خود با شــهید ثالث صحبــت می کنند.  به گفته 
محمود بهرازنیا، مســتند »ســتاره ی دنباله دار« برای اولین بار تصاویر هرگز دیده 
نشــده ای از اثر تازه یافته ی سهراب شهیدثالث را نیز تقدیم دوستداران این هنرمند 
استثنایی و بنیانگذار سینمای نوین ایران خواهد کرد. سهراب شهید ثالث کارگردان، 
فیلمنامه نویس، مترجم و تدوین گر ایرانی که بیش از ۲0 ســال ساکن آلمان بوده و 
چهارده فیلم بلند ســینمایی در این کشور ســاخته، هم دوره هنرمندانی هم چون 
ناصر تقوایی، علی حاتمی، بهرام بیضایی، داریوش مهرجویی، پرویز کیمیایی، مسعود 
کیمیایی و عباس کیارستمی بوده است. او بیش از ۲۲ فیلم کوتاه و بلند مستند و ۱4  
فیلم سینمایی ساخت؛ دست کم دو فیلم نخست او، »طبیعت بی جان« و»یک اتفاق 
ساده« که در ایران ساخته شده اند؛ در شمار آثار مهم سینمای ایران و جهان به شمار 
می روند. وی که از آغازگران موج نوی سینمای ایران به شمار می رود، از بنیان گذاران 

کانون سینماگران پیشرو  نیز بوده است.
محمود بهرازنیا که آثاری از جمله »راه بهشت«، »عروسی دیجیتالی«، »زنان قدرتمند 
ایران«، »در نزدیکی کیارســتمی«، »شاهزاده« و همچنین مُستندِ بلند »پاره ی تن 
مــن« را درباره و با همکاری ویم ونــدرس کارگردان آلمانی در کارنامه خود دارد، از 

دوستانِ نزدیک و همکاران سهراب شهید ثالث در آلمان بوده است.
این فیلمساز و بازیگرِ ایرانی مقیم آلمان پانزده سالِ پیش هم برای اولین بار در ایران 
بزرگداشت و نمایش فیلم ها و عکس های سهراب شهیدثالث را با همراهی و حمایت 

اعضای »انجمن سینماگران آزاد ایران« در خانه هنرمندان ایران برگزار کرده است.

عاشقانه »رد باران« را می سازم

حمید کاویانی کارگردان سینما از ساخت فیلم عاشقانه »رد باران« خبر داد که 
به زودی برای دریافت پروانه ساخت آن اقدام می کند. حمید کاویانی کارگردان 
ســینما درباره جدیدترین فعالیت های خود گفت: به تازگی نگارش فیلمنامه 
جدیدم با عنوان »رد باران« به پایان رســیده اســت و در حال حاضر مشغول 
بازنویســی و گفتگو با عوامل برای بستن قرارداد هستیم. وی افزود: امیدوارم تا 
نیمه  مهر ماه، درخواســت پروانه ساخت برای »رد باران« تقدیم شورای صدور 
پروانه ساخت شود. این را هم باید بگویم که ما با تهیه کننده و سرمایه گذار از 
حدود سه سال پیش توافقاتی داشته ایم و در این مورد مشکلی نداریم. کاویانی 
با اشاره به موضوع »رد باران« بیان کرد: این فیلم یک عاشقانه متفاوت است که 
نشانی از عشق می آورد و ما را به جهان امن و آرام و پر از مهر دعوت می کند. 
این کارگردان اظهار کرد: فصل مناسب فیلمبرداری این اثر در پاییز و زمستان 
اســت و بیش از ۸0 درصد از »رد باران« در شــمال کشور روایت و قسمتی از 
این فیلم در مشــهد و کمتر از ۱0 درصد آن در تهران فیلمبرداری می شــود. 
کاویانی با اشاره به اثر دیگرش با عنوان »بن بست وثوق« بیان کرد: »بن بست 
وثوق« فیلمی متفاوت از جریان معمول ســینمای ما است. در جهان سکوت و 
بی اعتمادی و تنهایی، تلاش برای انسان بهتر بودن را روایت می کند. ما از ابتدا 
این تصمیم را داشــتیم که ۲ نسخه از این فیلم را ارایه دهیم یکی برای سی و 
پنجمین جشنواره فیلم فجر با زمان ۱۲۲ دقیقه و دیگری برای نمایش عمومی 
که برای این مورد زمان فیلم به ۱0۳ دقیقه کاهش یافت. نمایش نســخه  ۱0۳ 
دقیقه ای فیلم »بن بست وثوق« در دومین جشنواره فیلم »سلامت« با استقبال 
خوبی از ســوی مخاطب مواجه شد. وی در پایان گفت: این فیلم تقریبا آماده 

نمایش است و ممکن است در آذرماه به نمایش عمومی در بیاید.

»مالاریا«
فیلم سینمایی »مالاریا« به کارگردانی 
و  شــهبازی  پرویــز  نویســندگی  و 
تهیه کنندگی مســعود ردایی محصول 
ســال ۱۳۹4 اســت و تاکنون توانسته 
در جشــنواره های داخلی و بین المللی 
متعددی شــرکت و جوایزی را دریافت 

کند.
آخرین ســاخته شــهبازی در دهمین 
ایرانــی  فیلم هــای  فســتیوال  دوره 
سانفرانسیسکو سه جایزه اصلی بهترین 
فیلم، بهتریــن کارگردانــی و بهترین 

فیلم نامه را دریافت کرد.
در خلاصه داستان این فیلم سینمایی 
۱00 دقیقــه ای که در ژانــر اجتماعی 
ســاخته شــده و شــرکت فیلمیمران 
پخش کننده آن است، آمده: »دختر و 
پسری در تهرانگردی های خود با مردی 
برخــورد می کنند که مشــکلی دارد و 
آن ها سعی می کنند راه حلی برای این 

مشکل پیدا کنند.«
آزاده  قناعت،  ساعد ســهیلی، ســاغر 
نامــداری و آذرخش فراهانــی در این 
فیلم از جمله بازیگران این فیلم هستند 
و از دیگــر عوامل این فیلم ســینمایی 
هم می توان به هومــن بهمنش )مدیر 
)طراح  مقــدم  کیوان  فیلمبــرداری(، 
صحنــه و لبــاس(، منصور شــهبازی 
)طراح  قومی  محمدرضــا  )صدابردار(، 
چهره پــردازی(، مجید گودرزی )مدیر 
تولیــد(، مجید لعل )مدیــر تدارکات(، 
نوید میهن دوست )برنامه ریز(، حسین 
خضوعی )دستیار اول کارگردان(، غزل 
رشیدی )منشی صحنه(، امید صالحی 
)عکاس(، ســهیل موفق )مستندســاز 
پشــت صحنه( ، محمدرضــا دلنوازی 
)جانشین تولید(، افشین آقایی )دستیار 
دوم کارگردان(، حســین شــهبازی و 

کارگردانی(،  )گــروه  قهرمانی  پریســا 
همایون قربانی )دستیار اول فیلمبردار( 

و مرتضی نجفی )نورپرداز( اشاره کرد.
»قهرمانان کوچک«

فیلم دیگری که اکرانش از چهارشــنبه 
آغاز می شود، اثری از سینمای کودک و 
نوجوان است که در جشنواره فیلم های 
کــودکان و نوجوانــان امســال مورد 

استقبال قرار گرفت.
»قهرمانــان کوچک« به نویســندگی 
و کارگردانی حســین قناعــت و تهیه 
کنندگی بیتا منصوری در سال ۱۳۹۵ 
ســاخته شده اســت و با مخاطب قرار 
ایرانی به خصوص  دادن خانواده هــای 
دانش آمــوزان و نوجوانان تلاش دارد تا 
فرهنگ حمایــت از کالای ایرانی را به 

آنان آموزش دهد.
در ایــن فیلــم بازیگرانی چــون برزو 
ارجمنــد، بیژن بنفشــه خواه، بهنوش 
ارژنگ  همتــی،  آناهیتــا  بختیــاری، 
امیرفضلی، نادر سلیمانی، شهرام قائدی، 
عباس محبوب، یوسف کرمی )قهرمان 
المپیک در نقش خودش(، افشین سنگ 
چاپ، ابراهیم شــفیعی، فرهاد بشارتی، 
مینا ســلیمانی، مرتضی رستمی، فرزاد 
حاتمیان و همچنین بازیگران خردسال 
یاس نوروزی، پارسیا شکوری فر، عرفان 
برزین، کامیار محمدی، امیرکیان عبدی 

و ایمان امیری ایفای نقش کرده اند.
از دیگــر عوامل این فیلم ســینمایی 
کــه حــوزه هنــری پخــش آن را بر 
عهــده دارد می توان به بهــروز بادروج 
)مدیــر فیلمبــرداری(، احمد صالحی 
بابک شــعاعی   ، )مدیر صدابــرداری( 
)طــراح گریم(، احمــد صالحی )مدیر 
صدابرداری(، محیا آقاحســینی )طراح 
صحنــه و لبــاس(، روح الله مهاجری 
)مدیر تولید(، آرش حسن پور )دستیار 

اول و برنامه ریزی( و مونا احدی )منشی 
صحنه( اشاره کرد.

»زرد«
دیگر فیلم تازه سینماها »زرد« ساخته 
مصطفــی تقی زاده و بــا تهیه کنندگی 
کامــران مجیدی اســت  و بهرام رادان 
هم که اخیرا در پروژه کنسرت نمایش 
»سی« حضور داشت، در این فیلم بازی 
کرده اســت. »زرد« که تولید سال ۹۵ 
اســت، موضوعی اجتماعــی دارد و در 
فضایی شهری روایتی از داستان زندگی 
چند جوان را روایت می کند. در خلاصه 
داســتان این اثر آمده اســت: آدم های 
عجیبی هســتیم... امروزمــون با فردا 

خیلی فرق می کنه.
پخش این فیلم برعهده شرکت پخش 
فیلمیران اســت. همچنیــن این فیلم 
توانســته با حضور در جشــنواره بین 
المللــی فیلــم هنر روســیه دو جایزه 
اصلی جشنواره در بخش بهترین فیلم 

و بهترین فیلمنامه را از آن خود کند.
بهــرام رادان، ســاره بیــات، شــهرام 
حقیقت دوســت، بهــاره کیان افشــار، 
مهــرداد صدیقیان. امیرعلــی نبویان، 
آناهیتا درگاهی، علیرضا استادی، متین 
ستوده، مرتضی تقی زاده، علی صالحی، 
شــهروز دل افکار، رومینــا رفیعا، رضا 
شــمس الدین، فرهاد مهدوی، حسین 
نائینی و حسین مهری از بازیگران این 

فیلم سینمایی هستند.
از دیگــر عوامل این فیلم ســینمایی 
می توان به حســین فرضی زاد )مجری 
)مدیــر  ســلامی  مســعود  طــرح(، 
فیلمبرداری(، ســودابه خسروی )طراح 
گریم(، مهــدی ابراهیــم زاده و حمید 
محمــودی )صدابــرداران(، محمدرضا 
میرزامحمــدی )طراح صحنه و لباس(، 
احســان وحید )مدیر تولید(، ســعید 
برنامه ریزی(، ســیاوش  )مدیر  نقدزاده 
رمضانلو )دستیار اول کارگردان(، فائزه 
نادر اژدری  گرکانی )منشــی صحنه(، 
احســان جابری  تــدارکات(،  )مدیــر 

)عکاس پشت  مانی مجیدی  )عکاس(، 
صحنه( اشاره کرد.

»ایتالیا ایتالیا«
چهارمین فیلم جدید سینماها در این 
هفتــه »ایتالیا ایتالیا« بــه کارگردانی 
و  صبــاغ زاده  کاوه  نویســندگی  و 
اســت  تهیه کنندگی مهدی صباغ زاده 
که در جشنواره فیلم فجر سال گذشته 
حضور داشــت. در خلاصه داستان این 
فیلم سینمایی ۱00 دقیقه ای که در ژانر 
کمدی موزیکال ساخته شده و نیمروز 
فیلم شــرکت پخش کننده آن است، 
آمــده:» من دوســتت دارم و این به تو 

هیچ ربطی نداره.«
حامــد کمیلی، ســارا بهرامــی، فرید 
سجادی حسینی، رضا سخایی، همایون 
ارشــادی، جهانگیر میرشــکاری، ناصر 
سجادی حسینی، دانش اقباشاوی، فائزه 
علوی، آنامهر اخلاقی، آرش مرشد و )با 
حضور( علی ملاقلی پور، حسن زاهدی، 
علی جناب، درنا مدنی، پریناز کنگاوزی، 
آیدا اورنگ، ناصر مقدس، مهدی فهیمی 
و سپیده راستی فر از بازیگران این فیلم 

سینمایی هستند.
دیگــر عوامل فیلم ســینمایی “ایتالیا 
ایتالیا” به شرح زیر است: کاوه صباغ زاده 
)نویســنده( ، معین رضا مطلبی )مدیر 
فیلمبــرداری( ، جهانگیر میرشــکاری 
)صدابردار( ، علی علویان )صداگذاری( 
، علی بهرامی فــر )طراح گریم( ، ناصر 
مقدس )مدیر تولیــد( ، مهدی معزی 
)مجــری طرح( ، زیبا موســوی )طراح 
صحنــه و لباس( ، مهــدی صباغ زاده 
)مشاور کارگردان( ، رضا سخایی )برنامه 
ریز و دســتیار اول کارگردان( ، مهدی 
فهیمــی )دســتیار دوم کارگــردان( ، 
مژگان تمجیدی )منشی صحنه( ، کاوه 
صباغ زاده )انتخاب موســیقی( ، سعید 
کشــی پور )نورپــرداز( ، نادر محمدی 
)مدیــر تدارکات( ، حلیمه قشــقایی و 
کامیار عاشورنیا )مجریان گریم( ، ناصر 

سجادی حسینی )عکاس( .

محمودرضا ثانی با فیلم مســتند »آراکان زیر آتش« که حقیقتی 
درباره ی فجایع انســانی در کشــور بحران زده ی میانمار است، در 

یازدهمین دوره جشنواره بین المللی سینماحقیقت شرکت کرد.
به نقل از روابط عمومی جشــنواره بین المللی ســینماحقیقت، در 
خلاصه موضوع این فیلم مســتند 6۱ دقیقه ای که تولید شــبکه 
العالم است، آمده: »یک فیلمســاز برای یافتن حقیقت از ایران به 
میانمار سفر می کند تا فجایع انسانی مربوط به کشتار مسلمانان در 
میانمار را رصد کند.« محمودرضا ثانی متولد سال ۱۳۵4 در آبادان 
و فارغ التحصیل مهندســی شیمی است. وی آثار مستند سیامو در 
افغانســتان، رویای شــیرین کانیا در آمریکا، از قبیله بنی اسد در 
عراق، خواب شــیرین قرطبه در اســپانیا و بیش از ۱۵ فیلم کوتاه 

را در کارنامه فیلمســازی خود دارد. عوامل تولید مستند »آراکان 
زیر آتش« عبارتند از: پژوهشــگر، فیلمبردار، صدابردار، کارگردان 
و تهیه کننده: محمودرضا ثانی، تدوینگر: ســلمه اربابون، نویسنده 
گفتار متن: پیام پارسافر، گوینده متن: محمودرضا ثانی، تهیه شده 

در: شبکه العالم
نمایش این فیلم در یازدهمین دوره جشنواره سینماحقیقت، منوط 
به رای هیات انتخاب این جشنواره است. مرکز گسترش سینمای 
مستند و تجربی سازمان امور سینمایی، یازدهمین دوره جشنواره 
بین المللی فیلم مستند ایران »سینماحقیقت« را طی روزهای ۱۹ 
تا ۲6 آذرماه ۱۳۹6، با شــعار »حقیقت بهترین راهنماست« که از 
فرمایشات حضرت علی)ع( است، در شهر تهران برگزار خواهد کرد.

فجایع انسانی میانمار 
سوژه ی مستندساز 

ایرانی

بازیگرانی  فیلــم  این  در 
بیژن  ارجمند،  برزو  چون 
بهنــوش  بنفشــه خواه، 
همتی،  آناهیتا  بختیاری، 
نادر  امیرفضلی،  ارژنــگ 
قائدی،  شهرام  سلیمانی، 
یوســف  محبوب،  عباس 
کرمــی )قهرمان المپیک 
افشین  نقش خودش(،  در 
ســنگ چــاپ، ابراهیم 
بشارتی،  فرهاد  شفیعی، 
مرتضی  ســلیمانی،  مینا 
رســتمی، فرزاد حاتمیان 
و همچنیــن بازیگــران 
خردســال یاس نوروزی، 
عرفان  شکوری فر،  پارسیا 
برزیــن، کامیار محمدی، 
ایمان  و  عبدی  امیرکیان 
امیری ایفای نقش کرده اند.

سینماها با 4 فیلم جدید جان می گیرند

پرویــز شــهبازی، حســین قناعــت، کاوه صبــاغ زاده و مصطفی 
تقی زاده فیلمســازانی هســتند که جدیدترین آثار سینمایی شــان 
از چهارشــنبه ۱2 مهرماه بــر پرده ســینماها نمایش داده شــد.
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یرآفن ووعلم

مصوبه جدید کمیسیون تنظیم مقررات؛
جزئیات ایجاد اپراتور ماهواره ای

کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات، کلیات صدور مجوز و نحوه فعالیت اپراتور ماهواره 
ای در کشور را تصویب کرد که طبق آن، این اپراتور باید تا ۱0 سال دیگر، در موقعیت 
مداری ایران، خدمات دهد. کمیســیون تنظیم مقررات ارتباطات در جلسه شماره 
۲6۲ خود، با هدف توسعه و انسجام فعالیتهای بخش خصوصی در استفاده از ماهواره 
ها، حفظ و توســعه امتیازات مدار- فرکانسی، تسریع در توسعه خدمات ماهواره ای 
درکشور از طریق اپراتور داخلی ماهواره ای و حرکت در جهت حذف وابستگی کشور 
در حــوزه ارتباطات ماهواره ای، کلیات و چارچوب حاکم بر صدور پروانه اپراتورهای 

ماهواره ای را تصویب کرد.
امکان ارائه خدمات ماهواره ای در داخل و خارج کشور �

خدمات ماهواره ای شــامل توزیع و فروش پهنای باند ماهواره های در اختیار، ایجاد 
شبکه های اختصاصی و ارائه هرگونه خدمات ارتباطی و انتقال داده از قبیل خدمات 
ثابت و ســیار ماهواره ای، ایجاد دسترسی به اینترنت پرسرعت، ایجاد دسترسی به 
شبکه ملی اطلاعات و خدمات مبتنی بر آن، ارائه خدمات صوتی، تصویری، متنی و 
داده ای و انواع خدمات محتوایی و ارزش افزوده، ارائه خدمات پخش همگانی ماهواره 
ای در چارچوب ضوابط قانونی و مقرراتی کشور می شود. دراین راستا دریافت کننده 
مجوز این خدمات، می تواند با رعایت قوانین و مقررات داخلی، ملاحظات حاکمیتی 
که در زمان صدور پروانه تعیین و به دارنده پروانه اعلام خواهد شد و همچنین رعایت 
مقررات بین المللی از جمله مقررات اتحادیه جهانی مخابرات )ITU(، نسبت به ارائه 

خدمات در داخل و نیز به خارج از مرزهای جغرافیایی کشور اقدام کند.
اپراتــور دریافت کننده مجوز فعالیت، باید حداقــل ۸0 درصد نیاز بازار داخلی را به 
صورت عمده فروشــی برای اپراتورهای ارائه دهنده خدمــات انتقال داده از طریق 
ارتباطات ماهوارهای )SAP( و دیگر ارائه کنندگان خدمات ماهواره ای مجاز، تامین 
کند و در هرصورت سهم آن از بازار داخلی خرده فروشی داخلی، بیش از ۲0 درصد 

نخواهد بود.
ارائه خدمات از طریق ماهواره ایرانی در موقعیت مداری ایران �

در راستای الزامات حاکم بر راه اندازی شبکه ماهواره ای،  دارنده پروانه می تواند در 
آغاز ارائه خدمت، با هماهنگی سازمان فضایی ایران و با اجاره امتیاز مدار- فرکانس از 
دیگر کشورها، نسبت به در اختیار گرفتن ماهواره ای که در موقعیت مداری متعلق 
به جمهوری اسلامی ایران نیست، اقدام کرده و به ارائه خدمت ماهواره ای بپردازد. اما 
باید حداکثر تا پایان ســال دهم، امکان بهره برداری و ارائه خدمات از طریق حداقل 

یک ماهواره قرار گرفته در موقعیت مداری ثبت شده به نام ایران را فراهم کند.
کنترل کامل ماهواره )داشــتن دسترسی، تجهیزات، دانش و نیروی متخصص لازم 
برای کنترل دقیق و دائم روی تمامی بخشهای ماهواره به منظور انجام عملیات مانور 
مداری، تثبیت موقعیت و کنترل محموله و زیر ســامانه ها(، قراردادن ایستگاههای 
کنترل اصلی و پشتیبان ماهواره در قلمرو جمهوری اسلامی ایران و پوشش کل قلمرو 
جمهوری اسلامی، به محض استفاده دارنده پروانه از امتیاز مدار- فرکانس متعلق به 

جمهوری اسلامی ایران، باید تامین شود.
پیوست فنی راه اندازی اپراتور ماهواره ای تدوین می شود �

رگولاتوری موظف شده با همکاری ســازمان فضایی ایران حداکثر تا دو ماه پس از 
تصویب این مصوبه، اصول حاکم بر پروانه فعالیت اپراتورهای ماهواره ای را به همراه 
شرایط متقاضی، معیارهای ارزیابی کیفی، فنی و مالی و نحوه انتخاب و امتیازدهی 
برای تصویب، به کمیســیون ارائه کند. درهمین حال سازمان فضایی ایران ملزم به 
تدوین پیوست فنی حاکم بر راه اندازی شبکه ماهواره ای مربوط به آغاز فعالیت دارنده 
پروانه و ادامه فعالیت آن شــده است. دراین مصوبه سهم سهامدار خارجی در اپراتور 
ماهواره ای حداکثر 4۹ درصد تعیین شده و حق امتیاز صدور پروانه نیز ۹0 میلیارد 
ریال تعیین شده است. درصد تسهیم درآمد خدمات موضوع پروانه به صورت عمده 
فروشــی )توزیع و فروش پهنای باند ماهواره ای به دارندگان پروانه دسترسی و ارائه 
خدمت ماهواره ای در کشــور(، ۳ درصد تعیین شده که در صورتیکه اپراتور ماهواره 
ای طبق تایید سازمان فضایی ایران، موفق به ثبت و قرارگیری ماهواره در موقعیت 
مداری به نام کشور شود، از یک درصد کاهش در تسهیم درآمد و در صورتی که از 
تولیدات و توانمندیهای داخلی در خصوص ماهواره و حمل آن استفاده کند، از یک 
درصد کاهش دیگر در مبالغ تسهیم درآمد بهره مند خواهد شد. نظارت بر عملکرد 
فنی اپراتور ماهواره ای و بررســیهای فنــی جهت ثبت بین المللی موقعیت مداری 
جدید و یا بهره برداری از موقعیتهای مداری موجود کشور و همچنین بررسی نحوه 
و میزان استفاده از تولیدات و توانمندیهای داخلی، با هماهنگی رگولاتوری، به عهده 
سازمان فضایی ایران گذاشته شده است. مدت زمان اعتبار این مجوز فعالیت، از زمان 
صدور پروانه ۱۵ سال درنظر گرفته شده و درصورتیکه شرایطی برای لغو پروانه وجود 
نداشته باشــد، پروانه مطابق با شرایط مصوب کمیسیون تنظیم مقررات ارتباطات، 

قابل تمدید خواهد بود.

با این گردنبند کل زندگیتان را ضبط کنید

آماده کردن لحظه به لحظه گوشی برای فیلمبرداری و عکاسی از رویدادهای 
جذاب زندگی برای خیلی از افراد خســته کننده است و حالا یک گردن بند 
مجهز به دوربین ضبط کل رویدادهای زندگی را ممکن کرده اســت. به نقل 
از دیجیتال ترندز، ســبک وزن بودن، نرم افزار ساده، کیفیت صدای خوب، 
طراحی جذاب و کیفیت تصویربرداری فوق دقیق از جمله مزایای این گردن 
بند ویدئویی است. در مقابل قیمت بالای ۳۹۹ دلاری، کاربردی نبودن، شارژ 
نشدن سریع باتری و حساس بودن از جمله ضعف های دستگاه یادشده است. 
این دوربین که FrontRow نام دارد، دارای دو دکمه در حاشیه خود است. 
یکی از این دکمه ها برای روشن کردن دستگاه و همچنین قفل کردن آن به 
کار می رود و دیگری برای انتخاب ضبط ویدئو یا عکاسی قابل استفاده است. 
در پشت این گردن بند هم یک نمایشگر دو اینچی گرد، رنگی و لمسی تعبیه 
شده است. دوربین یادشده را هم می توان به گردن انداخت و هم با گیره به 
لباس چســباند. این دستگاه از استحکام خوبی در برابر ضربات نیز برخوردار 
اســت. FrontRow از قابلیت اتصال به شبکه های وای – فای برای پخش 
زنده هم برخوردار است و لنز دارای زاویه دید گسترده آن برای ضبط تصاویر 
پیش رو با کیفیت و دید گســترده قابل استفاده است. محتوای این دوربین 
به ســادگی قابل انتقال به گوشی و همین طور به اشتراک گذاری در شبکه 

های اجتماعی است .

محققان دانشــگاه صنعتــی امیرکبیر از 
نانوذرات اکســید مس به عنوان یک ماده  
رنگ زا جهت رنگرزی پارچه های پشمی 

استفاده کردند.
رنگــرزی یکی از مراحــل مهم در تولید 
منسوجات است. به طور کلی رنگ در دید 
اول تأثیــر زیادی بر روی انتخاب خریدار 
دارد. ازایــن رو، تلاش هــای زیادی برای 
بهبود کیفیت رنگرزی منسوجات مختلف 

انجام  شده است.
از جملــه ی ایــن تلاش ها می تــوان به 
فعالیت هایــی در جهــت افزایش ثبات 
رنگی منســوجات رنگ شده اشاره کرد. 
امروزه فناوری نانو به علت برخورداری از 
ویژگی های منحصربه فرد، کاربرد بسیاری 
در صنعت رنگرزی منسوجات یافته است.

دکتــر مجیــد منتظر، مجــری طرح با 
تأکید بر لزوم حفاظت از محیط زیســت 
و جایگزینی مواد شیمیایی مضر با مواد 
دوست دار محیط زیست گفت: در جهان 
امروز نگاه ویــژه ای برای جایگزینی مواد 

شــیمیایی و همچنین کاهــش مراحل 
فرایندهای شــیمیایی از قبیل رنگرزی 
و تکمیل منســوجات به دلیل مســائل 
زیســت محیطی و اقتصادی وجود دارد 
که در این پروژه نانوذرات اکسید مس با 
اســتفاده از یک روش ارزان و دوست دار 

محیط زیست سنتز شده است.
وی با بیان اینکه سپس از همین نانوذرات 
به منظور رنگرزی پارچه ی پشمی استفاده  
شــد، اظهار کرد: نانوذرات اکســید مس 
علاوه بر اینکه موجب ایجاد طیف  مختلفی 
از رنگ قهوه ای در پارچه می شود، خواصی 

دیگری نظیر ضد باکتری و ضد اشــعه ی 
فرابنفــش را نیز به پارچــه القا می کند. 
مورد حائــز اهمیت دیگــر، ثبات رنگ 
در برابر شست وشــو، مالش و نور است. 
منتظر خاطر نشان کرد: به منظور سنتز 
نانوذرات اکســید مس از یک روش ارزان 
و دوست دار محیط زیست استفاده شده 
است؛ بدین منظور از خاکستر حاصل از 
سوختن برگ ها و ساقه های گیاه اشنان 
به عنوان ماده ی قلیایی برای احیای نمک 
مس استفاده شده اســت. وی ادامه داد: 
در این پژوهش پس از ســنتز نانوذرات 
اکســید مس بــر روی پارچه پشــمی، 
حضور این نانوذرات به کمک روش هایی 
نظیر پراش پرتوایکــس، آنالیز عنصری 
و تصاویر میکروســکوپ الکترونی تأیید 
شده اند؛ سپس خواص القا شده به پشم از 
قبیل خواص ضد اشعه ی فرابنفش و ضد 
میکروب نیز مورد ارزیابی قرار گرفته اند. 
برای بررسی خواص رنگی نیز از دستگاه 

طیف نگار نوری استفاده شده است.

محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به تولید کرم ضد درد 
آنتی باکتریال شدند که برای بیماران روماتیسمی مناسب است.

بررسی محصولات نانو و ارائه تاییدیه نانو مقیاس به آنها از جمله 
فعالیت های مهم ستاد توسعه فناوری نانو از ۳ سال گذشته بوده 
است. در واقع بررســی مواد و محصولات تولید و عرضه شده در 
حوزه فناوری نانو، ســبب شفافیت بازار محصولات نانو شده و به  
ارتقــای کیفی این محصولات و افزایش اعتماد مصرف کنندگان 

کمک می کند.
یکی از این محصولات که توســط یک شــرکت دانش بنیان به 
تولید رســیده، کرم ضد درد حاوی نانــو ذرات نقره با خاصیت 
آنتی باکتریال است که در دسته بهداشتی محصولات نانویی قرار 

گرفته است.
کرم ضد درد حاوی نانوذرات نقره با خاصیت آنتی باکتریال اکنون 
در بازار موجود بوده که با فناوری نانو تولید شــده اســت. وجود 
نانوذرات در این کرم سبب افزایش نفوذ کرم در پوست و سبب از 
بین بردن عفونت های زیرپوستی در بیماران روماتیسمی خواهد 

شد.
اثــر این محصول در از بیــن بردن عوامل عفونــت زا از بدن در 

آسیب های بیماری روماتیسم است.
کرم ضد درد حاوی نانوذرات نقره حاوی نانوذرات نقره با خاصیت 
آنتی باکتریال تاییدیه نانو مقیاس از ستاد ویژه توسعه فناوری نانو 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری را دریافت کرده است.

رنگرزی منسوجات پشمی با فناوری نانو توسط محققان کشور

گزارش

خبر

ازدیاد برداشت از میادین نفتی با فناوری نانو

پژوهشگران دانشگاه صنعتی امیرکبیر با همکاری محققان پژوهشگاه صنعت 
نفت با عاملدار کردن نانو ذرات راهکاری برای ازدیاد برداشت از میادین نفتی 

ابداع کردند.
به نقل از دانشــگاه صنعتی امیرکبیر،  ســاناز تاجیک مجری طرح با اشاره 
به آخرین برآوردهای آژانس بین المللی انرژی، گفت: بر این اســاس تقاضای 
جهانی انرژی تا ۲0 سال آینده در حدود ۵0 درصد افزایش خواهد یافت و در 
این میان نفت خام و سایر انرژی های فسیلی مانند گاز طبیعی و زغال سنگ 

مهمترین نقش را در تامین نیاز آتی انرژی جهان بر عهده خواهند داشت. 
وی با اشــاره به افزایش نیاز جهانی به انرژی های فســیلی، بر نقش ایران به 
عنوان یکی از بزرگترین دارندگان ذخایر متعارف نفت و گاز جهان تاکید کرد 
و یادآور شد: این در حالی است که به دلیل استمرار و افزایش تولید از مخازن 
عظیم کشــور، بعضی از چاه ها در نیمه دوم عمر تولیدی خود قرار دارند که  
نیازمند اجرای طرح های توسعه یافته جهت افزایش برداشت نفت خام است. 
تاجیک اضافه کرد: از این رو برای پاســخ به تقاضــای روز افزون انرژی و با 
توجه به آمار موجود درباره کمبود آن، باید به موازات اکتشاف مخازن جدید، 

برداشت حداکثری از مخازن نفت را در دستور کار داشته باشیم. 
به گفته این محقق با استفاده از روش های مرسوم برداشت نفت )مراحل اولیه 
و ثانویه( حدود ۵0 تا ۷0 درصد نفت در یک مخزن دســــت نخورده باقی 
می ماند. بنابراین انتظار می رود روش های ازدیاد برداشت نفت در اکثر مخازن 

نفتی جهت بازیافت مقدار زیادی از نفت استفاده شود. 
وی رهاســازی چاه ها و میادین نفتی که حاوی مقادیر قابل توجهی از نفت 
هســتند را یک مشکل در حال رشــد در حوزه  انرژی دانست و خاطر نشان 
کرد: از این رو لازم است با اعمال روش های کارآمد در جهت ازدیاد برداشت 
نفت از مخازن تلاش شود که با پیشرفت های روزافزون فناوری نانو در صنایع 

بالادســتی نفت، توجه ویژه ای به کاربرد نانوذرات با اندازه، شــکل و خواص 
ســطحی مطلوب به عنوان یک افزودنی مؤثر و کارآمد در روش های مختلف 

ازدیاد برداشت نفت شده است. 
این محقق از اجرای تحقیقاتی در این زمینه در دانشــگاه صنعتی امیرکبیر 
خبر داد و گفت: این تحقیق با عنوان » ســاخت و ارزیابی نانوســاختارهای 
بر پایه هیبرید سیلیس-گرافن جهت پایدارسازی امولسیون های آب و نفت 
حاصله به منظور ازدیاد برداشــت نفت« اجرایی شد و در این پژوهش تلاش 
شد تا با استفاده از نانو ذرات هیبریدی راهکاری برای بهبود برداشت نفت از 

مخازن نفتی کشور ارائه کنیم.
وی بــا بیان اینکه در این تحقیق با مطالعه نانو ذرات هیبریدی، ســیلیس-
گرافن با روش رسوب نشانی بخار شیمیایی تهیه شدند که قابلیت تولید انبوه 
با این روش امکان پذیر اســت، یادآور شد: به منظور استفاده از نانو ذرات در 
مخازن نفتی می بایســتی این نانو ذرات در محیط های آبی در شرایط مخزن 
)شــوری، دما و pH( پایدار باشــند. لذا برای بهبود پایداری این نانو هیبرید 
در محیط هــای آبی از روش های نوین برای عامــل دار کردن آن از جمله از 
بخار مخلوط اسیدهای نیتریک و سولفوریک و همچنین از اسیدهای ضعیف 

استفاده شد.
مجری طرح بیان کرد: در این طرح با تکیه بر دانش داخلی به فناوری کاملا 
بومی برای ازدیاد برداشت از میادین نفتی ایران دست یافتیم. میادین نفتی 
ایران در سخت ترین شرایط ممکن زمین شناختی نسبت به سایر نقاط دنیا 

قرار دارند. 
بــه گفته وی با توجــه به نوآوری های طرح در زمینه اســتفاده از نانو ذرات 
 )US patent( جدید در زمینه ازدیاد برداشت نفت، ثبت اختراع امریکایی

دستاوردهای این طرح با حمایت ستاد نانو در حال بررسی است. 
این دانش آموخته دانشــگاه صنعتی امیرکبیر، تاکید کرد: آنالیز پتانسیل زتا 
از این ماده نشان داد که نانو ذرات در محیط هایی با شوری بسیار بالا پایدار 

است.
وی مهمتریــن چالش پــس از تهیه نانــوذرات، پایدار نگهداشــتن آنها در 
محیط های آبی نزدیک به شــرایط مخزن نفتی ذکر کرد و گفت: نتایج این 
طرح قابل اســتفاده در ازدیاد برداشــت نفت در حوزه بالادستی در صنعت 
نفت کشــور خواهد بود و یکی از اولولویت های اصلی صنعت نفت کشــور و 

دولت است.
تاجیک با اشاره به مزایای نانو ذرات عاملدار شده افزود: این نانو ذرات قابلیت 
پایداری در شــرایط مخزن از نظر دما، شوری و pH را بدون نیاز به افزودن 
مواد اضافی دیگر همچون سرفکتانت ها و یا پلیمرها را دارد و بنابراین می توان 
آن را به مخازن نفتی تزریق کرد. همچنین با توجه به شرایط ساخت این نانو 

ذرات قابلیت تولید انبوه را دارند. 
به گفته وی مطالعات در زمینه اســتفاده از نانو ذرات در ازدیاد برداشت نفت 
در کشــورهایی همچون امریکا، کانادا، نروژ و عربستان در حال بررسی است 
اما تاکنون گزارشی مبنی بر استفاده از نانو ذرات به تنهایی در شرایط مخازن 

نفتی وجود ندارد. 
این طرح در قالب رســاله دکتری از سوی ساناز تاجیک و به راهنمایی دکتر 
بهــرام ناصرنژاد از اعضای هیات علمی دانشــگاه صنعتــی امیرکبیر و دکتر 
علیمراد رشیدی از اعضای هیات علمی پژوهشگاه صنعت نفت اجرایی شده 

است.

توسط محققان ایرانی؛
کرم ضد درد آنتی 
باکتریال تولید شد

محمدجواد آذری جهرمی در مراسم 
افتتــاح هفته جهانی فضــا در جمع 
خبرنــگاران با تاکید بــر اینکه نقاط 
مداری که به نام یک کشــور در مدار 
زمین به ثبت می رســد تا دو ســال 
قابل رزرو خواهد بود، اضافه کرد: در 
این نقاط با توجه به نیاز هر کشــور 
ماهواره قرار می گیرد. وزیر ارتباطات 
افزود: در دولت قبل با توجه به تحریم 
ایران موفق بــه قرار دادن ماهواره در 
نقاط ثبت شده بنام ایران نبود اما هم 
اکنون بــا هماهنگی صورت گرفته ۵ 
درخواســت جدید را برای ثبت نقاط 
مداری داشــته ایم. وی با بیان اینکه 
هم اکنون در دو حوزه صدا و تصویر و 
تبادل دیتا از نقاط فضایی ثبت شده 
متعلق به ایران با هماهنگی فرکانسی 
صورت گرفتــه اســتفاده می کنیم 
خاطرنشان کرد: از این لحاظ مشکلی 
وجود ندارد و در حال هماهنگی برای 
ثبــت و قرار دادن ماهــواره در نقاط 
مداری جدید هستیم. در همین حال 
قصد داریم با تعاملات بین الملل این 
نقاط مــداری را بــه اپراتورهای بین 
المللی برای اســتفاده و قــرار دادن 

ماهواره اجاره دهیم.
ارتباطات  � برقراری  به   نیازی 

ای در مناطق کوهستانی  ماهواره 
نداریم

وزیــر ارتباطــات در مــورد فعالیت 
ماهــواره های خارجی بــرای ارتباط 
رســانی تلفنی در مناطق کوهستانی 
و صعب العبور گفت: تاکنون گزارشی 
نداشتیم که در مناطق کوهستانی و 
ارتباطات  العبور برای برقراری  صعب 
تلفنی مردم از ارتباطات ماهواره ای و 
تلفن های ماهواره ای استفاده کنند. 
در حال حاضر تنها برخی ســازمان 
هــا مانند هلال احمــر و اورژانس از 
تلفــن هــای ماهــواره ای در برخی 
نقاط استفاده می کنند که ممانعتی 
نیــز وجود نــدارد. وی تاکیــد کرد: 

این شــبکه ها به صورت تجاری و با 
مجــوز رگولاتوری در حــال فعالیت 
هســتند و با توجه به اینکه کشــور 
نیازی به این ســرویس ندارد مقرون 
بــه صرفه نخواهد بود کــه بخواهیم 
برای ارتباطــات مناطق صعب العبور 
از ارتباطات ماهواره ای استفاده کنیم.

نقشه راهبردی خدمات فضایی  �
در کشور ظرف سه ماه تدوین می 

شود
آذری جهرمــی بــا تاکید بــر لزوم 
استفاده از کاربردهای فناوری فضایی 
در زندگی مــردم و جلوگیری از هدر 
رفت هزینه هــای فضایی گفت: باید 
نقشه راهبردی و طرح توسعه صنعت 
فضایی برای کاربــرد این خدمات در 

کشور تدوین شود.
وی اضافــه کرد: حدود یک ماه پیش 
این درخواســت را به رئیس سازمان 
فضایی داده ایم که حداکثر ظرف سه 
ماه پیش نویس اولیه نقشه راه توسعه 
فناوری فضایی در کشور تدوین و به 
ما ارائه شود. وزیر ارتباطات گفت در 
این برنامــه جامع باید پروژه های که 
می تواند از نظــر اقتصادی به صرفه 
باشد مشخص شود و نیز پروژه هایی 
که در زندگی روزمره مردم کاربردی 
اســت تعیین گردد و متناســب آن 

برآورد بودجه خواهیم داشت
وی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر در 
مورد دلیل تدوین مجدد برنامه توسعه 
فضایی کشور با توجه به اینکه پیش از 
این برنامه ۱0 ساله فضایی به تصویب 
رسیده اســت گفت: نقشه راه توسعه 
صنعت فضایی یک لایه بالاتر از برنامه 
۱0 ســاله فضایی کشور خواهد بود و 
هیچ تعارضی با آن ندارد بلکه مکمل 
آن بــوده و در لایه هــای کاربردی 
اقدامات مدنظر را اســتخراج کند در 
همین حال ممکن اســت نیاز داشته 
باشد که برنامه ۱0 ساله فضایی کشور 
را در برخی مفاد با توجه به این نقشه 

راه بازنگری کنیم.
استفاده از فناوری های فضایی  �

استانداردهای  حد  در  کشور  در 
جهانی نیست

جهرمی با انتقــاد از اینکه هم اکنون 
علم فضــا در زندگی روزمــره مردم 
جاری نیست و استفاده از این صنعت 
متناسب با استانداردهای جهانی نبوده 
گفت: باید بجای شــعار هفته جهانی 
فضا که »اکتشاف جهان های جدید 
در فضا« اســت، شــعار »کاربردهای 
جدیــد فضایی در ایران« را جایگزین 
کنیــم. وزیر ارتباطات افــزود :اینکه 
چند ماهواره و پرتاب داشــته باشیم 
اگرچه مهم اســت اما بــدون هدف 
معنــا نمی دهد و باید طوری باشــد 
که بتوانیم کاربرد اساسی این فناوری 
را در کشــور کشــف کنیــم و فقط 
فعالیت های پژوهشــی برایمان مهم 
نباشــد. بر این اساس نیازمند تدوین 
نقشــه جامع فضایی کشــور هستیم 
تا تقســیم کار مطلوب در این حوزه 
شکل بگیرد امروز حوزه ها و فعالیت 
ها مشــخص نیست و شــاهد موازی 
کاری در عرصه فضا هستیم. جهرمی 
با اشاره به پیوست حکم ابلاغی وزیر 
ارتباطات که توســط رئیس جمهور 
ارائه شده اســت، گفت: نیازمندهایی 
در حوزه فضا به وجود آمده اســت و 
بر این اساس باید اهداف اقتصادی و 
حاکمیتی ما در عرصه فناوری فضایی 
در کشــور مشخص شــود در همین 
حال باید اهداف پروژه های پژوهشی 

در این بخش نیز تفهیم شود.
وی با اشاره به اینکه در حوزه فناوری 
فضایی در دنیا حرفهایی برای گفتن 
داریــم اما به دلیل نداشــتن ماهواره 
عملیاتی شــاهد هســتیم که برخی 
شــبکه های تلویزیونی را از ماهواره 
ما حذف کردند ، گفت: اینکه بگوییم 
ماهواره چه زمانی پرتاب می شود یا 
چه اتفاقی می افتد کــه ماهواره ای 
پرتاب نمی شود موضوع درستی است 
اما باید بیشتر پرسید که دستاوردهای 

علمی فضایی ما چیست؟

نخبــگان عرصه  از  ارتباطــات  وزیر 
فضا در کشــور خواست که به عنوان 
خرد جمعی برای وی بنویســند که 
کاربری های اساســی مــا در حوزه 
فناوری فضایــی و نیز هزینه و فایده 
این فناوری چه بوده تا بتوان بر اساس 
سند بالادستی و اهداف مشخص شده 
یک مسیر درســت را برای ادامه راه 
فناوری فضایی در کشور انتخاب کرد.
نخبگان ایرانی ماهواره ای ساختند که 

سه سال در فضا می ماند
وزیر ارتباطات با اشــاره به اینکه هم 
فضایی  نخبگان  و  دانشمندان  اکنون 
در کشــور بدون کمــک مراجع بین 
المللی توانمندی ساخت ماهواره های 
متعدد را دارند گفت: در نمایشــگاه 
هفته جهانی فضا شــاهد هستیم که 
این دانشمندان و نخبگان می توانند 
ماهواره ای بســازند که سه سال در 
فضا می ماند. بایــد بگوییم از لحاظ 
دانــش فنــی و توانمندی ســاخت 
مشــکلی نداریم اما بایــد عزم جدی 
برای برنامه های فضایی داشته باشیم.
وی اظهــار امیدواری کرد که ســال 
آینده به جــای بهره برداری و افتتاح 
پــروژه بگوییم که چه تعداد کاربرد و 
ارائه خدمات در حوزه فناوری فضایی 
داشــته ایــم. جهرمی تاکیــد کرد : 
در حــوزه ماهواره هــای صلح آمیز 
غیردفاعی مســئولیت تــام با وزارت 
ارتباطات  اســت و این وزراتخانه باید 
ســند راه فعالیت فضایی در کشور و 

تقسیم کار ملی را انجام دهد.
مجدد  � مذاکره  قابل  برجام 

نیست
جهرمی در پاســخ به ســوالی مبنی 
بــر اینکه از نظر وی آیــا برجام قابل 
مذاکره مجدد اســت گفت:  همانطور 
کــه رئیس جمهور نیــز تاکید کرده 
اند ســند برجام قابل مذاکره مجدد 
نیســت و ابعاد و شرایط آن در زمان 
مشــخصی به یک توافق بین المللی 
رســیده و طرفین بر آن توافق کرده 
اند. به همین دلیل نیازی نیســت که 

این توافق بخواهد مجددا تکرار شود.

جهرمی با انتقاد از اینکه هم 
اکنون علــم فضا در زندگی 
نیست  جاری  مردم  روزمره 
صنعت  این  از  اســتفاده  و 
با اســتانداردهای  متناسب 
باید  گفــت:  نبوده  جهانی 
جهانی  هفته  شــعار  بجای 
فضا که »اکتشاف جهان های 
شعار  است،  فضا«  در  جدید 
فضایی  جدید  »کاربردهای 
در ایران« را جایگزین کنیم. 
:اینکه  افزود  ارتباطات  وزیر 
چند ماهواره و پرتاب داشته 
اما  است  مهم  اگرچه  باشیم 
بدون هدف معنا نمی دهد و 
بتوانیم  که  باشد  باید طوری 
فناوری  این  اساسی  کاربرد 
را در کشــور کشف کنیم و 
فقط فعالیت های پژوهشی...

وزیر ارتباطات خبر داد؛

۵ نقطه مداری بنام ایران ثبت شد

وزیر ارتباطات از ثبت 5 نقطه مداری جدید بنام ایران خبر داد و گفت: 
در حال هماهنگی برای قرار دادن ماهواره در مدار 43.5 درجه هستیم.
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انجمــن علمی  عضو هیــات مدیره 
شنوایی شناسی ایران، گفت: در همه 
کشــورهای جهان امکانــات خاصی 
برای ناشنوایان هست، به عنوان مثال 
»زبان اشاره« به رسمیت شناخته می 

شود.
ناشنوایان  اظهارداشت:  موللی،  گیتی 
بــه دلیل مشــکلی کــه در برقراری 
ارتباط  دارند دچار مشکلاتی هستند.
دانشــیار دانشــگاه علوم بهزیستی و 
توانبخشــی، ادامــه داد: زبان اصلی 
ناشــنوایان، زبان اشــاره است و آن 
دســته هم که زبان گفتــاری دارند 

تسلط آنها به گفتار کامل نیست.
وی افزود: در همه کشــورهای جهان 
امکانــات خاصــی برای ناشــنوایان 
هســت، به عنوان مثال »زبان اشاره« 
به رســمیت شــناخته می شود و به 
ناشــنوا به عنوان یک فرد ناتوان نگاه 
نمی کنند بلکــه فردی با نوع ارتباط 
و زبان متفاوت دیده می شــود و به 
زبانش)زبان اشــاره( احترام گذاشته 
می شــود. موللــی گفــت: در همه 

جا برای ناشــنوا مترجم زبان اشــاره 
گذاشــته می شــود تا راحت باشند. 
اگر سرکار می روند در آنجا مترجمی 
در اختیارشان است که زبان گفتاری 
دیگران را به زبان اشــاره برگرداند. یا 
در دادگاه ها و اماکن دولتی و عمومی 

و عمومی مترجم در اختیار دارند.
وی بــا عنوان این مطلب که ناشــنوا 

به خاطر اســتفاده از زبان اشاره کنار 
گذاشته نمی شــود و با دیده تحقیر 
بــه آنها نگاه نمی شــود، تاکید کرد: 
بســیاری از بزرگسالان ناشنوا از زبان 
اشاره اســتفاده می کنند و به ناشنوا 
بودن خود افتخار مــی کنند و خود 
را فردی دارای نقص نمی دانند بلکه 
یک اقلیت و فردی متفاوت می دانند.

انجمــن علمی  عضو هیــات مدیره 
شــنوایی شناســی ایــران، افــزود: 
ناشــنوایان از زبان خود)زبان اشاره( 
لــذت می برند و عشــق می ورزند و 
تعصــب دارند و مایلنــد این حق به 
آنان داده شود که از آن استفاده کنند 
و مترجم)رابط( زبان اشــاره داشــته 
باشند. وی با اشــاره به هفته جهانی 
ناشــنوایان )دوم تا هشتم مهر(، که 
ایــن فرصت را در اختیار ناشــنوایان 
می گــذارد تا صدای بی صدایی خود 
را به گوش همه برسانند، گفت: هفته 
جهانی ناشــنوایان تنها هفته ســال 
است که در آن فعالیت های هماهنگ 
افزایــش آگاهی درباره  جهانی برای 
جامعه ناشــنوایان در سطوح مختلف 
انجام می شــود. موللی با اشــاره به 
شــعار ۲0۱۷ هفته جهانی ناشنوایان 
کــه ادغام و تلفیق کامل ناشــنوایان 
در جامعه با اســتفاده از زبان اشــاره 
اســت، افزود: هفته جهانی ناشنوایان 
به معنــای نشــان دادن اتحاد همه 

ناشنوایان با یکدیگر است.

دبیــر علمی چهارمین همایش نقشــه 
بــرداری مغز ایــران از ارائــه تازه ترین 
یافته های علمی در حوزه نقشــه برداری 
مغز خبــر داد و گفت: اســتفاده از این 
اطلاعات در راســتای درمان ســریع تر 

بیماری ها صورت می گیرد.
دکتر احسان کامرانی در آستانه برگزاری 
چهارمین همایش نقشــه بــرداری مغز 
ایران، اظهارداشــت: این همایش سالانه 
با هدف معرفی، توسعه و به کارگیری این 
رشته فوق تخصصی در کشور و معرفی 
تــازه ترین یافته های این حوزه با حضور 
بنیانگذاران و بزرگترین دانشمندان بین 
المللی متخصص در این رشــته برگزار 
می شــود. وی افزود: امســال چهارمین 
دوره ایــن همایش ۳ تــا ۵ آبان ۹6 در 
مرکز همایش های بین المللی ابوریحان 
دانشگاه شهید بهشــتی تهران با حضور 

بیش از ۳00 متخصص و محقق پیشرو 
و صاحبنظر در این حوزه برگزار می شود.

دبیــر علمی چهارمین همایش نقشــه 
بــرداری مغز ایــران ادامــه داد:علیرغم 
جلسات و همایش های متعدد و پراکنده 
و غالباً غیرعلمی که با استفاده نادرست از 
واژه »نقشه برداری مغز«  گاهی تعریف و 
تصویر نادرست یا ناقصی از نقشه برداری 
مغــز معرفی می کنند، ایــن کنگره در 
صدد است تا با بهره گیری از دانش روز 
و دعوت از مبدعین و پیشــگامان اصلی 
این رشته در سراسر دنیا با نگاهی کاملًا 
علمی و تخصصی و همچنین کاربردی، 
علم نقشه برداری مغز را در کشور نهادینه 

کند.
کامرانی با اشــاره به اینکه  این همایش 
با حمایت انجمن علــوم و فناوری های 
شناختی کشــور برگزار می شود، گفت: 

همچنین از اهداف دیگــر برگزاری این 
همایش این است که زمینه را برای تبادل 
اطلاعات علمی و عملی در این زمینه با 
محققین و علاقمندان به این رشــته در 
ایران و حتی در سراسر دنیا فراهم سازیم.

وی بیــان داشــت: کنگــره محورهای 
متعددی از جمله روش های نوین مختلف 
اســتخراج اطلاعات دقیــق و جامع از 
فعالیت های مغز انســان و کنترل مغز 
به کمک ابزارهای مرسوم تصویربرداری و 
 MRI،  CT، EEG،تعامل با مغز شــامل
و...   PET، MT، fNIRS، OCT، TMS
است. دبیر علمی چهارمین همایش نقشه 
برداری مغز ایران یادآور شــد:همچنین 
استفاده از این اطلاعات در راستای درمان 
سریع تر و موثرتر بیماری ها و نارسایی های 
علوم مغــز و اعصاب، علوم شــناختی، 
را  روانشناسی  و  روانپزشکی  توانبخشی، 

در بر می گیرد.
کامرانی گفت: معرفی ابزارها و تکنولوژی 
های نوین در خدمت علم نقشه برداری 
مغز نظیر مهندســی پزشکی، مهندسی 
مغز و عصب، هــوش مصنوعی و ارتباط 
مغز و ماشین نیز جزو محورهای علمی 
این همایش است.وی افزود: بیش از ۲0 
سخنران مدعو از اساتید برتر نقشه برداری 
مغز از سرتاســر دنیا شــامل کشورهای 
ایران، آمریکا، انگلستان، آلمان، دانمارک 
 TMS و PET و کانادا از جمله مخترعین
در این همایش سخنرانی می کنند. دبیر 
علمی چهارمین همایش نقشــه برداری 
مغز ایران گفت: علاوه بر این از بین بیش 
از ۱00 خلاصه مقاله دریافت شده توسط 
دبیرخانه همایش حدود 60 مقاله انتخاب 
شــده که در قالب سخنرانی و پوستر در 

طول این همایش ارائه خواهد شد.

جهان به »زبان اشاره« احترام می گذارد

دبیر علمی همایش نقشه برداری مغز عنوان کرد؛

تشخیص و درمان سریع  بیماری ها با نقشه برداری مغز

وزارت بهداشت هشدار داد
خطر، بیخ گوش جوانان ایرانی

یک میلیارد نفر از ساکنان کره خاکی به درجاتی از کم شنوایی مبتلا هستند؛ هشداری 
که سازمان بهداشت جهانی از آن به عنوان اپیدمی خاموش یاد می کند. ایرانیان هم از 
دایره این نگرانی ها خارج نیستند؛ بطوری که سال گذشته آمار تولد ۳.۷ درصدی از 
نوزادان مبتلا به مشکلات شنوایی در کشور به ثبت رسید. نگرانی از افزایش مشکلات 
شنوایی در سراسر جهان افزایش یافته و سازمان بهداشت جهانی با ارایه آمار و ارقام 
مبتلایان و افرادی که در معرض خطر ابتلا به آن قرار دارند، تاکید کرده که زمان آغاز 
برنامه های سلامت شنوایی فرا رسیده است. ایران نیز  مشمول این نگرانی هاست، اما 
به دلیل اجرا و ادغام برنامه های سلامت شنوایی در نظام سلامت، خود به عنوان عضو 
همکار سازمان بهداشت جهانی انتخاب شده است. مسئولان و نهادهای فعال در این 
زمینه نیز تلاش می کنند علاوه بر سیاســتگزاران، توجه مردم را به سلامت شنوایی 
خود که به عنوان دومین بیماری ناتوان کننده شناخته می شود، جلب کنند.    دکتر 
سعید محمودیان- رئیس اداره سلامت شنوایی و گوش وزارت بهداشت- در گفت وگو 
با ایسنا نسبت به خطر افزایش روند پیرگوشی در میان جوانان و نوجوانان هشدار داد 
و گفــت: جوانان و نوجوانان به طرز نگران کننده ای بدون توجه به حد صوتی مجاز، 
از وسایل صوتی اســتفاده می کنند. این موضوع خطر بروز کم شنوایی و پیرگوشی 
زودهنگام را افزایش می دهد؛ به همین دلیل باید مداخله های آموزشــی لازم انجام 
شــود. وی درباره آمار نوزدان متولد شده با مشکلات شنوایی در کشور، گفت: میزان 
شیوع کم شنوایی در کشور ۳.۷ مورد در هر هزار تولد زنده مشخص شده، اما این رقم 
در استان های مختلف، متفاوت است. در بعضی استان ها مانند چهارمحال و بختیاری 
این رقم تا دوبرابر نیز اعلام شــده است. این استان ها از نظر ژنتیکی، ازدواج فامیلی، 

بهداشت و سلامت شنوایی دچار مشکل هستند.
غربالگری شنوایی موالید کشور �

وی ادامه داد: یکی از این برنامه های ما افزایش پوشش غربالگری موالید کشور بوده 
اســت. به دنبال اجرای این هدف و طبق آماری که در ســال ۹۵ گرفته شده، تعداد 
نوزادانی که با همکاری سازمان بهزیستی غربالگری شدند حدود یک میلیون و ۳00 
هزار نوزاد، معادل ۷6 درصد موالید کشور بود. هدف ما این است که تا سال ۹6 این 

رقم به ۷6 درصد و تا سال آینده به بالای ۹0 درصد برسد.
شش ماهگی سرنوشت ساز �

رئیس اداره سلامت گوش و شنوایی وزارت بهداشت، آمار تشخیص قطعی کم شنوایی 
در نوزادان را در  ســال گذشــته ۳400 مورد اعلام کرد و افزود: از این تعداد ۳060 
نوزاد وارد مراحل درمانی شدند و خانواده تعدادی از آنها نیز پیگیر درمان نبوده اند؛ به 
همین دلیل  با الکترونیکی کردن این موضوع سعی می کنیم که روند درمان مشکلات 
شنوایی در نوزادان را رصد کنیم. طبق برنامه های وزارت بهداشت، غربالگری نوزادان 
باید تا قبل از یک ماهگی، تشخیص قطعی تا قبل از سه ماهگی و آغاز درمان تا قبل از 
شش ماهگی انجام شود. کودکانی که مشکلی نداشته باشند از سن سه تا پنج سالگی 
نیز دوباره در برنامه های غربالگری ارزیابی می شوند. از  سن پنج  تا ۱۸ سال نیز دوباره 

این برنامه های غربالگری ادامه دارد.
اپیدمی خاموش در راه است �

رئیس اداره ســلامت گوش و شــنوایی وزارت بهداشت با اشــاره به نگرانی سازمان 
بهداشت جهانی از آمار بالای مبتلایان به مشکلات شنوایی در سطح جهان، تصریح 
کرد: آمارهایی از ســطح جهان جمع شده است که نشان می دهد حدود یک میلیارد 
نفر در سراسر جهان با درجات مختلفی از کم شنوایی روبرو هستند یا به دلیل بیماری، 
شرایط کاری و زندگی در معرض ابتلا به آن قرار دارند؛ به همین دلیل از این مشکل 
به عنوان”اپیدمی خاموش” نام برده می شود. وی افزود: حدود ۳60 میلیون نفر از این 
رقم دارای کم شنوایی شدید و عمیق تا سطح ناتوانی هستند. ۳۲۸ میلیون نفر از این 
تعداد را بزرگســال و ۳۲ میلیون نفر را کودکان کمتر از ۱۵ سال تشکیل داده اند. در 
میان جمعیت بزرگسالان نیز ۱۸۳ میلیون نفر مرد و ۱4۵ میلیون نفر زن هستند. به 
گفته رئیس اداره سلامت شنوایی و گوش وزارت بهداشت، در میان این ۳60 میلیون 
نفر، پنج میلیون نفردچار کم شنوایی عمیق و سخت شنوا هستند. در حال حاضر کم 
شنوایی از نظر بار بیماری  که به دولت و مردم وارد می شود در جایگاه پانزدهم و از نظر 
ایجاد معلولیت در جایگاه دوم در میان سایر بیماری ها قرار دارد؛ این یعنی کم شنوایی 
از بیماری هایی مانند آلزایمر، دیابت و مشــکلات تنفســی، معلولیت بیشتری ایجاد 
می کند. محمودیان همچنین بیان کرد: سازمان بهداشت جهانی طبق این آمار دغدغه 
خود را به جهان اعلام کرده و از دولت ها خواسته است که حتما برنامه های شناسایی، 
تشخیص و درمان کم شنوایی را در نظام سلامت خود ادغام کنند. وزارت بهداشت نیز 
که در حال حاضر به عنوان یکی از هفت کشــور همکار در زمینه برنامه های سلامت 
شــنوایی با سازمان بهداشت جهانی همکاری می کند، به همراه سازمان بهزیستی از 
سال ۸۵ برنامه هایی را در زمینه غربالگری مشکلات شنوایی آغاز کرده و علاوه بر آن 

از دوسال پیش توجه خاصی به این حوزه داشته است.

مطالعه محققان کانادایی نشان می دهد؛
پیشگیری از ابتلای نوزاد به آلرژی با مصرف 

بادام زمینی

تیمی از محققان دریافتند زنانی که در دوره شــیردهی بادام زمینی مصرف 
می کنند احتمال ابتلا کودک شان به آلرژی بادام زمینی کاهش می یابد.

در حال حاضر نرخ ابتلا به آلرژی به بادام زمینی و سایر آلرژی ها در بسیاری 
از مناطق جهان، بخصوص آمریکای شمالی و اروپا، روبه افزایش است. تحقیق 
اخیر نشــان می دهد افزایش بروز آلرژی به بادام زمینی ناشی از عدم مصرف 
این ماده خوراکی در دوران کودکی است که موجب بروز مشکلاتی در ابتدای 
سنین جوانی می شــود. در یک مطالعه هم مشخص شده است کودکانی که 
در ســنین پایین بادام زمینی یا مواد خوراکی حاوی بادام زمینی مصرف می 
کنند، با احتمال نســبتا کمتر ابتلا به آلرژی در سنین بالاتر روبرو هستند. در 
مطالعــه جدید تیمی از محققان کانادایی عادات ۳4۳ مادر و فرزند را در طول 
چندین ســال بررسی کردند. آنها از مادران پرسیدند که آیا در طول شیردهی 
به فرزندشان، بادام زمینی یا محصولات حاوی بادام زمینی مصرف کرده بودند. 
آنها همچنین از والدین پرســیدند که چه زمانی به طورمنظم به طور مستقیم 
به فرزندشان محصولات بادام زمینی دادند. سپس آنها سلامت این کودکان را 

تا سن ۱۵ سالگی از لحاظ ابتلا به آلرژی به بادام زمینی تحت نظر داشتند.

تازه ها

خبر

تلاش دانشمندان برای جلوگیری از نابینایی با 
حضور محقق ایرانی

تیمــی از محققان با حضــور دکتر مهدی میرزایی طی انجــام یک پژوهش جدید 
دریافتند که یک پروتئین طبیعی به محافظت از شــبکیه چشم در برابر “گلوکوم” 
یا آب ســیاه کمک می کند. به نقل از مدیکال نیوز تودی، دانشمندان ممکن است 
بعد از کشف یک پروتئین طبیعی که از ابتلای چشم به گلوکوم محافظت می کند، 
در آســتانه یک استراتژی جدید برای پیشــگیری از نابینایی قرار بگیرند. “آب سیاه 
یا گلوکوم”)glaucoma( اصطلاحی برای توصیف گروهی از اختلالات چشــمی با 
علت های متفاوت ولی اثری بالینی و مشترک بر روی چشم و عصب بینایی و وابسته 
به فشار داخل چشمی است. آسیب به عصب بینایی، انتقال سیگنال های بصری به 

مغز را مختل کرده و می تواند منجر به از بین رفتن دید و در نتیجه نابینایی شود.
گلوکوم اغلب ناشی از افزایش فشار چشم است که می تواند به عصب بینایی آسیب 
برســاند. با این حال، مکانیزم دقیقی که سبب آسیب دیدگی عصب بینایی می شود 
Macquarie Uni�(”دانشــگاه مک کواری“  هنوز معلوم نشده است، اما محققان

versity( در اســترالیا به سرنخ هایی در این رابطه رسیده اند. این تیم دریافتند که 
یک پروتئین به نام “نوروسرپین”)neuroserpin( نقش کلیدی در سلامت شبکیه 
دارد، اما این پروتئین در گلوکوم غیرفعال می شــود. آنها بر این باورند که یافته های 
آنها می تواند به استراتژی های مورد نیاز برای جلوگیری و درمان این بیماری کمک 
کند. دکتر ویوک گوپتا، محقق این پژوهش از دانشکده پزشکی و علوم بهداشت در 
دانشگاه مک کواری و همکارانش اخیرا نتایج پژوهش خود را در نشریه “ساینتفیک 
ریپورت” )Scientific Reports( منتشــر کرده اند. نوروسرپین در حال حاضر به 
عنوان یک پروتئین که فعالیت آنزیمی با نام پلاســمین را مســدود می کند، ایجاد 
شده و از نورون ها و یا سلول های عصبی در برابر آسیب ناشی از پلاسمین محافظت 
می کند. دکتر گوپتا و همکارانش در این پژوهش تعیین کردند که چگونه نوروسرپین 
و پلاســمین توسط گلوکوم تحت تاثیر قرار می گیرند. محققان یافته های خود را از 
طریق تجزیه و تحلیل ســلول های شبکیه گرفته شده از انسان های سالم و مبتلا به 
گلوکوم و همچنین مدل های موش به دســت آوردند. تجزیه و تحلیل ها نشان داد 
که نوروسرپین در پاسخ به “استرس اکسیداتیو”)oxidative stress( که می تواند 
نتیجه عوامل محیطی مانند آلودگی هوا باشد، غیرفعال می شود. استرس اکسیداتیو با 
رادیکال های آزاد در ارتباط است و در واقع زمانی که رادیکال های آزاد سیستم دفاعی 
آنتی اکسیدانی بدن را شکســت می دهند، استرس اکسیداتیو پدید می آید. جالب 
توجه است که محققان در این پژوهش دریافتند که نوروسرپین در سلول های شبکیه 
بیماران مبتلا به گلوکوم و شبکیه موش های مبتلا به گلوکوم غیرفعال است که مانع 
از اقدام پروتئین برای مهار فعالیت پلاسمین می شود. دکتر مهدی میرزایی، دانشمند 
ایرانی و یکی از اعضای گروه شیمی و علوم زیست مولکولی در دانشگاه مک کواری، 
اظهار کرد: دانشــمندان چشم پزشکی همواره به دنبال درک دلیل عصب بینایی در 
پشت چشم ها بوده اند که به طور چشمگیری در گلوکوم مشاهده می شود. وی افزود: 
“یافته های این پژوهش به ما در درک مکانیسم این بیماری کمک کرده و به سوالات 
کلیدی که دانشمندان چندین سال به دنبال جواب آن بودند پاسخ می دهد.” دکتر 
گوپتا می گوید: در طول یک مدت زمان طولانی، افزایش فعالیت آنزیم به تدریج بافت 
چشم را تحلیل برده و مرگ سلولی که عوارض جانبی ناشی از گلوکوم است را ترویج 
می دهد. محققان تخمین زده اند که گلوکوم در حدود ۲/۲ میلیون بزرگسال در آمریکا 
را در سن 40 سالگی تحت تاثیر قرار داده و یکی از علل اصلی از بین رفتن بینایی و 
نابینایی در این کشور است. در حال حاضر هیچ درمانی برای گلوکوم وجود ندارد، اما 
درمان هایی وجود دارد که اگر این بیماری به موقع تشخیص داده شود می تواند به 
کاهش پیشرفت بیماری کمک کند. دکتر گوپتا و تیمش امیدوارند که یافته های آنها 

راه های جدیدی را برای کمک به پیشگیری یا درمان گلوکوم باز کنند.

یافته جدید محققان؛
شناسایی پروتئینی که علائم آنفلوانزا را بهبود

 می بخشد

محققان پروتئین کوچکی را شناســایی کرده اند که می تواند علائم آنفلوانزا را بهبود 
بخشــیده و مرگ و میر ناشی از آن و احتمالا سایر انواع بیماری های عفونی را کاهش 
دهد. پروتئین موسوم به RC( ۱0۱-retrocyclin-۱0۱( پروتئینی منحصربه فرد است 
که نه تنها خود ویروس آنفلوانزا را تحت تاثیر قرار می دهد بلکه التهاب مضر ناشــی از 
ویروس را نیز هدف قرار می دهد. دنیل پرانتنر، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه مریلند 
آمریــکا، در این باره می گوید: »ما فکر می کنیم این پروتئین می تواند منجر به تولید 
داروی قوی برای مقابله با این بیماری و در کل مقابله با التهاب شود.« در این مطالعه، 
تیم تحقیق تاثیرات RC-۱0۱ را بر ســلول های انســانی و در مدل حیوانی آنفلوانزا با 
اســتفاده از موش ها، بررســی کردند. محققان بعد از مطالعه سلول های ایمنی انسان 
دریافتند RC-۱0۱ دارای دو تاثیر مثبت اســت. اول اینکه مانع از عفونی شدن سلول 
ها از طریق ویروس آنفلوانزا می شــود؛ دوم اینکه، مسیر التهابی که در پس اکثر علائم 
عفونت آنفلوانزا هست، نظیر تب، درد، بیحالی و دشواری در نفس کشیدن را مسدود می 
کند. به گفته پرانتنر، این عملکرد دوگانه منحصربه فرد است. همچنین در مدل حیوانی 
نیز مشخص شد که موش های درمان شده با RC-۱0۱ کمتر دچار علائم شدید آنفلوانزا 
شدند و میزان مرگ و میرشان نیز کاهش یافت. در بین گروه کنترل، ۹0 درصد موش ها 

مردند؛ در بین گروه دریافت کننده RC-۱0۱، تنها ۲0 درصد مردند.

رویا نوری روز سه شنبه اظهار کرد:اگر 
زنان معتــاد برای بهبودی بســتری 
نشوند باز به چرخه آسیب ها وارد می 
شــوند و آسیب های اجتماعی تسری 

بیشتری می یابد.
وی در ادامــه توضیح داد: اگر مردی 
مصرف کننــده مواد مخدر باشــد با 
وجود یک زن ســالم، احتمال اینکه 
خانواده او سالم بماند بیشتر است اما 
در خانواده هایی که زن مصرف کننده 
باشــد آن خانواده از هم می پاشد و از 

بین می رود. نوری تصریح کرد: اعتیاد 
مســاله ای اجتماعی است و تا وقتی 
که مردم در این امر مشــارکت نکنند 

کاری از پیش نخواهد رفت.
این پژوهشگر با تاکید بر اینکه برای 
تحقق رویکرد اجتماعی شدن مبارزه 
بــا مواد مخدر نیازمند آگاه ســازی و 
افزود:  به مردم هستیم؛  اطلاع رسانی 
چند سالی اســت که رسانه وعوامل 
دیگری کــه توانایی آگاه ســازی در 
زمینه مبــارزه با اعتیــاد را دارند به 

اگر  این موضوع پرداخته اند؛ معتقدم 
این روند به طور متعادل و هماهنگ 
پیش برود بطور قطع موفق می شویم 
۹۷ درصد پاک جامعه از بلای اعتیاد 
مصون بداریم. این پژوهشــگر حوزه 
اعتیــاد گفــت: اگر جامعــه مردمی 
یعنی افرادی که می ترسند خودشان 
یا فرزندشــان گرفتار شوند به حوزه 
پیشــگیری از اعتیاد وارد شود و این 
جزو دغدغه شــان شــود بدون شک 
توانســته ایم رویکرد اجتماعی شدن 
مبارزه با مواد مخدر را محقق سازیم.

نوری ادامه داد: اعتماد و مشــارکت 
مــردم در هر حــوزه ای نتیجه بخش 
است و این گونه سرمایه اجتماعی در 

حوزه مبارزه با مواد مخدر بالا می رود 
و اعتماد اجتماعی نیز نسبت به منابع 

خبری به وجود می آید.
این پژوهشگر، همچنین خانواده های 
دارای فرزندان »بیش فعال« را بیش 

از بقیه مستعد اعتیاد دانست.
به اعتقاد وی، بیش فعالی زمینه اصلی 
برای ورود به مصرف مواد مخدر است 
و اگر به موقع و زودهنگام مداخلاتی 
برای این بچه ها اعمال شود می توانیم 
جلوی مصرف کنندگان آینده مواد را 

بگیریم.
به گزارش ایرنا بر اساس آخرین آمار 
ستاد مبارزه با مواد مخدر ۲ میلیون 

و ۸0۸ هزار تن در کشور معتادند .

بزرگسالان میانســالی که به طور معمول از مصرف وعده غذایی 
صبحانه خودداری می کنند بیشــتر دچــار گرفتگی عروق قلب 
می شــوند. متخصصان ســلامت در آخرین مطالعه خود در مورد 
ارتبــاط مصرف وعده صبحانه با تقویت ســلامت قلب دریافتند: 
افرادی که صبحانه مصرف می کنند و خوراکی مناسب برای قلب 
را در این وعده غذایی مــی گنجانند کمتر دچار گرفتگی عروق 
قلبی می شــوند. به گفته آنها مصرف صبحانه از تشکیل پلاک ها 
در عروق قلب جلوگیری می کند. پلاک ها مواد زائد چربی، کلسیم 
و دیگر موادی هســتند که در رگ ها شکل گرفته و با وجود آنها 
عروق، دچار گرفتگی و عارضه تصلب شرایین )سختی سرخرگ ها( 

می شوند. هر چند در این مطالعه تایید نشده است که خودداری از 
مصرف صبحانه به طور مستقیم به عروق آسیب می زند.

به گفته متخصصان آمریکایی صبحانه نخوردن مستقیما موجب 
تشکیل پلاک در عروق قلب نمی شود اما دلایلی وجود دارد که به 
موجب آنها کنار گذاشــتن وعده صبحانه به خطر تصلب شرایین 
کمــک می کند. به گزارش هلــث دی نیوز، متخصصان معتقدند 
افرادی که صبحانه مصرف می کنند سالم تر هستند. به طور کلی 
آنان مقادیر بیشــتری میوه و سبزی مصرف می کنند. همچنین 
این افراد کمتر دچار چاقی، فشــار خون بالا، دیابت یا کلسترول 

ناسالم می شوند.

خودداری از مصرف 
صبحانه به سلامت 
قلب آسیب می زند

این پژوهشــگر با تاکید بر 
اینکه بــرای تحقق رویکرد 
اجتماعی شدن مبارزه با مواد 
و  آگاه سازی  نیازمند  مخدر 
اطلاع رسانی به مردم هستیم؛ 
افزود: چند ســالی است که 
رســانه وعوامل دیگری که 
زمینه  در  آگاه سازی  توانایی 
مبارزه بــا اعتیاد را دارند به 
پرداخته اند؛  موضــوع  این 
معتقــدم اگر ایــن روند به 
هماهنگ  و  متعــادل  طور 
موفق  قطع  بطور  برود  پیش 
می شــویم 97 درصد پاک 
جامعه از بلای اعتیاد مصون 
این پژوهشگر حوزه  بداریم. 
اعتیــاد گفت: اگــر جامعه 
که  افــرادی  یعنی  مردمی 
یا  خودشــان  می ترســند 
فرزندشان گرفتار شوند به...

پژوهشگر حوزه اعتیاد

آسیب پذیری زنان دراعتیاد بیشتر
 از مردان است

یک پژوهشــگر حــوزه اعتیــاد گفت: آســیب  پذیــری زنان در 
اعتیــاد بیشــتر از مــردان اســت و مداخلاتی که بــرای بهبودی 
آنــان انجام می شــود باید بــه صورت مــداوم و پیگیرانه باشــد.

سلامت
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نیم نگاهی به نرخ »بیکاری زنان« در کشور

اشــتغال زنان و ایجاد فرصت های برابر شغلی برای آنان همواره یکی از دغدغه های 
فعالان اجتماعی و جامعه زنان بوده است، اما شاخص سنجش برای عمل به وعده هایی 
که در این خصوص داده شده است، تنها آمار و ارقامی است که هرازگاهی مسئولان 
مرتبــط با این حوزه اعلام می کنند؛ آماری که گرچه در برخی شــاخص ها افزایش 
داشته اما وقتی با آمار اشتغال مردان مقایسه شود بیشتر مسیر سخت و طولانی پیش 
روی زنان را نشــان می دهد.  بالاترین نرخ اشتغال زنان در استان خراسان جنوبی با 
۹۱.4 درصد به ثبت رسیده این در حالیست که کمترین نرخ آن نیز با ۵۵.6 درصد 
مربوط به کهگیلویه و بویر احمد است.  آمار ارائه شده در این خصوص اما به قدری 
عجیب است چرا که قبل سال ۱۳۸۵ فرد شاغل به کسی اطلاق می شد که حداقل 
یک روز در هفته مشغول به کار بوده باشد ولی این تعریف در سال ۱۳۸۵ تغییرکرده 

و به کسی که یک ساعت در هفته مشغول به کار باشد هم اطلاق می شود.
کرمانشاه دارای بالاترین رتبه »بیکاری زنان« در کشور

در میان آمارهای ارائه شده، آمارهایی از »مشارکت اقتصادی زنان« به چشم می خورد 
و گرچه نام همان دو استان یعنی خراسان جنوبی و کهگیلویه و بویر احمد در صدر 
و قعر جدول دیده می شــود اما درصد مشــارکت اقتصادی زنان در این دو استان به 
ترتیب  ۱۹.۳ و ۵.۸ درصد است. بر اساس گزارش های مرکز آمار تا پایان سال ۹4، 
کرمانشاه با 60.۲ درصد بالاترین »نرخ بیکاری زنان« در سنین ۱۵ تا ۲۹ را به خود 
اختصاص داده است و خراسان جنونی با ۲۸.6۸ درصد پایین ترین رتبه بیکاری زنان 

در این سنین را دارد.
نرخ بیکاری زنان جوان همواره بالاتر از مردان جوان است

مقایسه روند بیکاری جوانان به تفکیک جنسیت نشان می دهد که نرخ بیکاری زنان 
جوان همواره بالاتر از مردان جوان بوده است و در سال های اخیر این اختلاف بیشتر 
هم شده است . همچنین نرخ بیکاری مردان از سال ۱۳۷۵ تا سال ۱۳۸6 نزدیک به 
دو برابر شده است. کمترین نرخ بیکاری مردان جوان در سال ۱۳۷۵ با  ۱۳.۷ درصد 
و بالاترین نرخ بیکاری آنان در سا ل های ۱۳۸0 و ۱۳۸6 هر یک با ۲۷.6 درصد بوده 
اســت. همچنین در مورد زنان نیز نرخ بیکاری در بازه زمانی سال ۷۵ تا ۹0 افزایش 
یافته است. به این ترتیب کمترین نرخ بیکاری زنان ۱۵ تا ۲۹ ساله در سال ۱۳۷۵ با 
۲0.۹ درصد و بالاترین نرخ بیکاری آنان به سال ۱۳۹0 با 40.۳ درصد تعلق داشته 
است، این درحالیست که نرخ بیکاری کلیه سنین در سال ۱۳۷6 برابر ۱۳.۸ درصد 

بوده و با کاهش دو درصدی در سال ۹4 که به ۱۱ درصد رسیده است.
نرخ بیکاری ۲۳ درصدی جوانان در سال ۹4

براساس آماری که معاونت زنان و امور خانواده رییس جمهوری از وضعیت اقتصادی 
زنان منتشر کرده، کمترین نرخ بیکاری کلیه سنین به سال ۱۳۹۲ با ۱0.4  درصد 
اختصاص دارد و نرخ بیکاری جوانان در ســال ۱۳۹4 برابر ۲۳.۳ درصد بوده است. 
کمترین نرخ بیکاری جوانان نیز مربوط به ســال ۱۳۷۵ با۱4.۸ درصد  و پس از آن 
مربوط به سال ۱۳۹۲  با ۲۱.۲ درصد بوده است. همچنین نرخ بیکاری کلیه سنین 
در سال ۱۳۷6 نیز برابر با  ۱۳.۸ درصد بوده است که در سال ۹4 به ۱۱ درصد رسیده 
اســت. کمترین نرخ بیکاری برای تمامی سنین نیز مربوط به سال ۱۳۹۲ با ۱0.4 
درصد است. در ســال ۱۳۹۳ بالاترین نرخ بیکاری مربوط به استان های کرمانشاه، 
چهارمحال و بختیاری و لرســتان به ترتیب با ۱۵.۷ ، ۱۵ و۱4.۹  درصد بوده است.  
کمترین نرخ بیکاری هم برای استان های کرمان، مرکزی و خراسان جنوبی به ترتیب 
با 6.۹، ۷ و ۷.6 درصد بوده اســت. در این ســال نرخ بیکاری کل کشور هم برابر با 

۱0.6 درصد بوده است.
استانهای دارای بالاترین نرخ بیکاری

در سال ۱۳۹4 نیز بالاترین نرخ بیکاری را استانهای کهگیلویه و بویراحمد، کرمانشاه 
و چهارمحال و بختیاری به ترتیب با ۱۷.۷  ،۱۷.6 و۱6.4  درصد داشته اند و کمترین 
نرخ بیکاری نیز در اســتان های آذربایجان شرقی، کرمان و مرکزی به ترتیب با ۷.۳، 

۷.۹  و۷.۹  درصد بوده؛ در این سال نرخ بیکاری کل کشور  ۱۱ درصد بوده است.

رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر عنوان کرد
آب سالم و سرپناه، اصلی ترین نیاز آوارگان 

روهینجایی

رئیس ســازمان امداد و نجات هلال احمر با اشــاره به اینکه سومین محموله 
ارســالی ایران برای آوارگان روهینجایی شــامل اقلام زیستی است، در مورد 
اصلی تریــن نیازهــای آوارگان گفت: با توجه به طولانی شــدن زمان حضور 
این افراد در منطقه، قطعا احتمال شــیوع بیماری ها وجود دارد و تامین آب 
آشامیدنی سالم و ســرپناه اصلی ترین نیازهایی اســت که باید مد نظر قرار 
بگیرد. مرتضی سلیمی در مورد سومین محموله کمک های ایران به آوارگان 
روهینجایی اظهارکرد: این محموله شــامل اقلام زیستی از جمله چادر، پتو، 
زیرانداز، گالن آب و ظروف اســت. رئیس ســازمان امــداد و نجات در مورد 
اصلی ترین موارد مورد نیاز در منطقه ای که آوارگان روهینجایی حضور دارند، 
گفت: در حال حاضر در این منطقه مهمترین موضوع، مدیریت واحد، نیازهای 
اصلی و بهداشــتی اســت. با توجه به طولانی شدن زمان حضور این افراد در 
منطقه، قطعا احتمال شــیوع بیماری ها وجود دارد و تأمین آب آشــامیدنی 
ســالم و سرپناه، اصلی ترین نیازهایی اســت که باید مد نظر قرار بگیرد. وی 
اضافــه کرد: قطعا باید محلی به عنوان اردوگاه برای این افراد طراحی شــود 
تــا از این پراکندگی که در حال حاضر وجود دارد خارج شــوند و این کاری 
اســت که دولت بنگلادش می تواند انجام بدهد، البته قرار بود که آنها زمینی 
۲00 هکتــاری را برای این کار اختصــاص بدهند ولی تا کنون این اتفاق رخ 
نداده است. ســلیمی در مورد حضور جمعیت هلال احمر ایران در منطقه و 
عضویت در تیم ارزیابی و هماهنگی فدراسیون بین المللی صلیب سرخ و هلال 
احمر)FACT( نیز گفت: معاون مدیر کل امور بین الملل هلال احمر ایران به 
عنوان نماینده  ما در تیمی که نمایندگان هشت کشوری که ارزیابی عملیاتی 
و میدانی منطقه را انجام می دهند، حضور دارد. بنابراین حضور نماینده ایران 
در این تیم کار بزرگی بود و این اتفاق باعث می شــود ارتباط مداومی داشته 
باشــیم و بر اساس نیازهای واقعی اقلام را ارســال کنیم. سلیمی با اشاره به 
آمادگی ایران برای ارئه خدمات بهداشــتی و درمانی تصریح کرد: ما برای این 
کار اعلام آمادگی کردیم ولی کشــور بنگلادش گفت که نیازی به حضور تیم 

درمانی نیست.

رئیس پلیس آگاهی اســتان اصفهان از دســتگیری اعضای 
باندی که با شــگردی خاص از شش شرکت تولیدی بیش 
از ۱0 میلیــارد ریال کلاهبرداری کــرده بودند در عملیات 

کارآگاهان این پلیس خبر داد.
سرهنگ  ستار خســروی گفت: در پی کسب خبری مبنی 
بر رفتار مشــکوک افرادی در یک دفتــر اداری، تحقیقات 

تخصصی کارآگاهان در این رابطه آغاز شد.
وی در ادامــه افزود: تحقیقات پلیس نشــان داد که اعضای 
یک باند مســتقر در این دفتر، با جعل نامه ها، قرارداد ها و 
سربرگ های یک سازمان دولتی  و بعد از شناسایی شرکت 
های تولیدکننده اقلام صنعتی، در پوشــش خریدار کالا به 

آن ها مراجعه و با اســتفاده از اســناد جعلی، اقدام به اخذ 
پورسانت های کلان از آنها  می کردند.

رئیس پلیس آگاهی استان اصفهان تصریح کرد: با هماهنگی 
قضائــی ســریعاً از محل بازرســی صورت گرفــت و ضمن 
دستگیری چهار نفر، تعدادی اسناد و مدارک، قراردادها، سر 
برگ و نامه های جعلی ســازمان های دولتی و قراردادهای 

متقلبانه این باند با شرکت ها کشف شد.
سرهنگ خســروی با اشاره به ارزش میلیاردی کلاهبرداری 
این افراد خاطرنشــان کرد: متهم اصلی پرونده در تحقیقات 
صورت گرفته به کلاهبرداری ۱0 میلیارد ریالی به این شیوه 

از 6 شرکت تولیدی اقرار کرد.

گزارش

جامعه

ارتقای جایگاه زنان در جامعه

امروزه به نظر می رســد که خشونت و بداخلاقی های اجتماعی ازهر سو 
ما را احاطه کرده و نمی توان آن را نادیده گرفت و به دنبال حل مســئله 

نرفت.
در کنــار ظهور دولت هایی که بر پایه کرامات انســانی، رفاه اجتماعی و 
مردم ســالاری شکل گرفته اند ، یکی از مصائب جهانی موجود، رفتار ها 
و کردارهایی اســت که با خشونت همراه هستند. اما ریشه های خشونت 
کدامند؟آیا خشــونت واجد علل شــناختی اســت؟یا دارای یک بنیان 
اقتصادی _ اجتماعی اســت؟ یکی از بارزترین نمودهای خشــونت در 
جوامع، خشــونت علیه زنان می باشد. پژوهش ها نشان می دهد که عامل 
اصلی این خشــونت، قوانین ناقص و نامناسب دولتها،تسلط غیر منطقی 
مردان بر سرنوشــت زنــان و اعمال قدرت آنان بر اســاس نابرابری های 
اجتماعی و فرهنگی در جامعه می باشــد. این دیدگاه قدرت طلب سبب 
شده تا بر اساس ارزش های فرهنگی  و اعتقادی ، به زنان به عنوان جنس 

دوم و پایین تر از مردان نگاه  شود و خشونت علیه زن توجیه شود.
مجمع عمومی سازمان ملل متحد خشونت علیه زنان را »هرگونه عمل 
خشونت  آمیز برپایه جنسیت که بتواند منجر به آسیب فیزیکی )بدنی(، 
جنسی یا روانی زنان بشود« تعریف کرده است که شامل »تهدید به این 
کارها، اعمال جبار، یا ســلب مســتبدانه آزادی چه در اجتماع و چه در 
زندگی شــخصی« می شود. این خشــونت ممکن است توسط افرادی از 
همان جنس، اعضای خانواده و حکومت اعمال شــود. خشــونت در بعد 
خانوادگی و اجتماعی علیه زنان موضوع تازه ای نیســت، لیکن حمایت 
از ایشان در قبال این مسئله به عنوان یک معضل اجتماعی، امری است 
که در ســال های اخیر مطرح شده و به جد مورد مطالبه است. شوهران 
خشونت ورز و مردان خشن در سطوح گوناگون اقتصادی ، اجتماعی قرار 

داشــته و هرگز نمی توان بروز چنین واقعه ای را به فقرا و افراد کم سواد 
و... محدود دانســت. باورهای غلط حاکم بر جامعه در خصوص انحصار 
و محدودســازی زنان، گاها سطح پایین دانش عمومی و حقوقی زنان و 
وابستگی اقتصادی زنان به مردان از جمله   عواملی است که باعث افزایش 

خشونت علیه زنان شده است.
چند روزی اســت که در فضای مجازی تصویر و فیلم تاکســی در حال 
حرکتی که مشــخصا در نگاه اول خشــونت علیه زنی را نشان می دهد 
با واکنش هایی از ســوی فعالان اجتماعی و مدافعان حقوق زنان همراه 
بوده است. در این مجال تصمیم به قضاوت ماجرا و تعیین مقصر و قاصر 
نیســت و قرار هم نیســت که از فاجعه  رفتاری آن تصاویر سخنی گفته 
شود - فاجعه فقط گرســنگی مفرط و جنگ و خونریزی در کشورهای 
دیگرنیســت، فاجعه گاهی همین رفتارهای ددمنشانه با زنان است- اما 
آنچه لزوم بررسی های بیشتر  را می طلبد ، رفتار غیر انسانی مردی با زنی 
است که فارغ از نســبت های خانوادگی و قومی بروز می کند. آن قدر در 
این جامعه به مردان حق قدرت و سلطه داده شده که باید منتظر تصاویر 
و فیلم هایی بدتر از این هم بود، هرچند که وجود دارد و تا کنون رســانه 

ای نشده است.
دلیل بســیاری از رفتار و گفتارهای ناشایست در برابر زنان، همین نگاه 
خود برتربینی کاذبی اســت که در مردان وجــود دارد و در اجتماع به 
آنان اجازه  هر کرداری را می دهد. در هنگام رانندگی آن قدر بی حساب 
و کتــاب و بی قانون رانندگی کرده اند، که تــوان همراهی زنان راننده 
 قانون مدار در خیابان ها را ندارند، در اســتفاده از امکانات و وسایل نقلیه 
عمومی شــهر ها همچون تاکسی و اتوبوس و... آن قدر خودخواهانه رفتار 
می کنند که این زن است که باید مراعات کند تا حریم آسایش و امنیتش 
شکســته نشــود، گاه حتی حاضر به همراهی و توافق با حضور زنان در 
مناصب مدیریتی نیســتند- که شــاید همین حضور زنان بتواند گره از 
مشکلات رفتاری زیادی بردارد - و دهها مثال دیگر از این نوع که نشان 
می دهد حضور زنان در اجتماع با آزارهایی همراه بوده اســت. اگر چند 
ماه قبل در بحبوحه  انتخابات ریاســت جمهــوری ، مطالبه  حضور زنان 
در پســت های وزارتی و اجتماعی به صورتی جدی و مصرانه درخواست 
می شد به دلیل همین شــکاف های جنسیتی و تبعیض های موجود در 

جامعه بود.
در جامعه  ای که مرد به خودش جرات و جســارت رفتارخشنی می دهد 
که همســرش را بر روی کاپوت تاکسی اش آزار دهد ، باید اقدامی عاجل 
صورت پذیرد تا در میان باورهای فرهنگی ارزشمندی که وجود دارد این 
قبیل رفتارها هم حذف شوند. مبارزه در برابر خشونت علیه زنان نیازمند 
برنامه های تبیینی و عملیاتی گسترده ای می باشد که اطلاع رسانی لازم 
حقوقی در قالب رســانه ها و آگاهان جامعه را انجــام دهد و مردم را از 
کیفرهای جزایی این جرم و لزوم پیگرد قانونی مجرمان خشــونت علیه 
زنان آگاه نماید. شاید واقع گرایانه نباشد اگر جامعه ای عاری از خشونت 
تصور شود ، اما می توان با تکیه بر حقوق اسلامی و بشر و تاکید بر عدالت ، 
تا حدودی بر این حقیقت، دســت یافت. فراموش نشود که زنان امروز، 
مادران نسل فردا هستند و بی حرمتی و خشونت علیه آنان می تواند تاثیر 
جبران ناپذیری بر جای گذارد. در این میان سیاست های دولت و نظارت 

و پیگیری در خصوص حقوق زنان می تواند راهگشای امر باشد.

انهدام باند کلاهبرداری 
از شرکت های تولیدی

هتلــی ۵ ســتاره بــرای آنهایــی که 
زندگی کنند.  آرامــش  در  می خواهند 
زندگــی؟ به بهانــه پذیــرش یکی از 
اقوام، ســری به ســه مرکــز نگهداری 
سالمندان در شمال شهر تهران می زنم 
تا از امکاناتی که به سالمند می دهند و 

مبالغی که می گیرند باخبر شوم.
پسر جوان با پاپیونی زرد روی صندلی 
کنار در نشســته و پرچم ایران گوشه 
دیگــر در ایســتاده. آیفــون تصویری 
را می زنــد و دلیل ورودم بــه مرکز را 
می پرســد. پشــت در ورودی، سبزی 
درختان و آب نمای وســط حیاط حال 
خوبی به محوطه داده. زیر سایه دیوار، 
چند پیرمرد روی صندلی نشسته اند و 
در ســکوت به جایی نامشخص خیره 
شده اند. در امتداد آب نما به در ورودی 
می رســم و جاکفشــی که رویش پر از 
اســت؛  نایلون هــای مخصوص کفش 
یا باید دمپایی بپوشــم یا نایلون روی 
کفشم بکشم. چند نفر پشت میز بلندی 
نشسته اند که زیر نور شدید نورگیرهای 
سقف می درخشــد. می خواهند منتظر 
باشم تا بعد از هماهنگی بتوانم با رئیس 

مجموعه حرف بزنم.
توی لابی روی مبل هایی پهن و راحت 
می نشینم و به لوسترهای بزرگ و مجلل 
سقف خیره می شوم. آن طرف لابی هم 
اتاقی شــبیه درمانگاه پیداست و روی 
تخت ها هم پــر از پیرزنان و پیرمردانی 
که با پرستاران و مراقبان حرف می زنند. 
با مردی میانسال که روی مبل نشسته 
ســر حرف را باز می کنم. صفایی بنگاه 
معاملاتــی دارد. ایــن را از گفت و گوی 
چنــد دقیقه قبلش با موبایل می فهمم. 
6 ماه اســت کــه مادرش را بــه اینجا 
آورده: »حــاج آقــا که مــرد، مادر هم 
کم کم آلزایمر گرفت. اول براش پرستار 
گرفتیم اما دیدیم نمی شه و هر بار یک 
داســتانی درست می شد. دیگه تصمیم 
گرفتیم بیاریمش اینجا. بد هم نیســت 
پول خوب می گیــرن و امکانات خوب 
هم مــی دن. به نظرم یکم شــلوغ میاد 
اما هر بار که میــام به نظر حالش بدتر 
نشده یا چیزی ندیدم که بگم وای اینجا 
جای خوبی نیســت. ماهم که همیشه 
همراهی ام  خانمی  ببینیم.«  نیســتیم 
می کند تا طبقــات را ببینم. در همان 
طبقه اول صدای موزیــک از باندهای 
داخل هال پخش می شــود و پیرزنان 
روی صندلی ها غرق در موســیقی ما را 
تماشا می کنند. ساختمان 4 طبقه است 
و هر طبقه بالکنی جدا برای هواخوری 
دارد. اتاق هــا هم هر کدام رنگی خاص 
هماهنگ بــا پرده ها و روتختی. پیرزنی 
روی تخت نشسته و یکریز گریه می کند 
و بــا موبایل حرف می زنــد: »اون دق 
خونه اش رو کــرد و مرد... بالاخره مرد. 
برو به دخترش تبریک بگو که کشتش 
به امیر هم بگو...« صدایش توی ســالن 
می پیچــد. طبقه دوم صــدای موزیک 
هندی شــادی بلند است. خانم راهنما 

اتاق هــا را یکی یکی نشــانم می دهد و 
ســرویس های بهداشتی تمیز و بزرگی 
که مخصوص هر اتاق اســت. روی یکی 
از تخت های اتاق 4 تخته، دختر جوانی 
مادرش را در آغوش کشیده و به خواب 
رفته است. پیرمردی در اتاق خصوصی 
قرمز رنگی، بی حوصله نگاه مان می کند 
و تــوی تخت جا به جا می شــود. توی 
هر طبقه پســران جوانی با پاپیون زرد، 
کنار صندلی ساکنان نشسته اند و انگار 
وظیفــه حرف زدن با آنهــا را به عهده 
دارنــد. دوباره به اتاق مدیر برمی گردیم 
و او برایــم از ســاکنان ایــن مجموعه 
می گوید: »بیشتر ســالمندان اینجا در 
بوده اند.  آدم های خیلی مهمی  گذشته 
بعضی پزشــک و چند نفر هم دکترای 
رشته های مختلف. معاون وزیر و سفیر و 
استاندار و سرهنگ و استاد دانشگاه هم 

داریم. افرادی هم هســتند که سوادی 
ندارند اما وضعیت مالی خوبی دارند.«

از او می پرسم اگر کسی اینجا فوت کند 
چه می کنید. می گوید: »اول به خانواده 
زنگ می زنیم و بعد خیلی سریع دکتر 
می آید و کارهای اولیه را انجام می دهد؛ 
چون ســردخانه نداریم بــا هماهنگی 
خانواده به آمبولانس بهشت زهرا )س( 
زنگ می زنیــم تا فرد را به ســردخانه 
ایران  منتقل کنند. بعضــی خانواده ها 
نیســتند و چند روز طول می کشد که 

خودشان را برسانند ...«
قصری زیبا و آرام

از لای نرده های سفید مرکز نگهداری از 
سالمندان، می شود پیرمردان و پیرزنانی 
را دیــد که ســاکت زیــر آلاچیق ها یا 
به  ســایه بان ها نشســته اند و خیــره 
دوردســت نامعلومــی، مات شــده اند. 
روبه روی در، پســری جوان با پیراهن 
و شــلوار فرم های یکدســت و پاپیونی 
زردرنگ ایستاده. دکمه آیفون تصویری 
را فشــار می دهد و از مــن می خواهد 
دلیل ورودم را بگویم؛ در باز می شود و 
دختری جوان و خنده رو از در بزرگی که 
به حیاط باز می شــود، بیرون می آید. از 
پله ها و ستون های سفیدرنگ می گذرد 
و بعد از احوالپرســی، کمــد دیواری را 
نشانم می دهد که مثل مرکز قبلی پر از 

نایلون های آبی رنگ است. دوباره آیفون 
تصویری و دلیل ورود ...

از راه پله که پر از دیوارکوب های مجلل 
روی کاغــذ دیواری قهــوه ای و طلایی 
اســت پایین می رویم. در انتهای سالن 
خانم جوانی که پشت میز بزرگی نشسته 
از جا بلند می شــود. مدیــر مجموعه، 
جدی و مؤدب اطلاعاتی در مورد کسی 
که قرار است پذیرش شود، می پرسد و 
یادداشت برمی دارد. دوست ندارم بگویم 
شخصیت چه کســی را برایش توضیح 
دادم. بعد از تمام شدن حرف های خانم 
مدیر از او می خواهم که داخل مجموعه 
را ببینم و او می خواهد که چند لحظه 
صبر کنم چون زمان عوض کردن لباس 
و پنپرز اســت. از داخل اتاق مدیریت با 
آسانســور و به همراهی خانم جوانی به 
طبقات ســر می زنیم؛ بجز آسانسور راه 
پله پهنی طبقات را به هم وصل می کند 
و در ورودی هــر راه پلــه دری نرده ای 
برای جلوگیری از افتادن تعبیه شــده. 
فضای داخلی شــبیه قصری زیبا و آرام 
اســت. با کاغذ دیواری  شــیری رنگ و 
آباژورهای بلند گوشه دیوار و لوسترها 

و دیوارکوب هــای لوکس. هر اتاق رنگ 
مخصوصی دارد؛ بنفش، ســبز، قرمز و 
آبی در هماهنگی کامل با رنگ پرده ها و 
روتختی ها. روی میز کنار تخت ها انگار 
وســایل مورد نیاز هر فرد چیده شده. 
روی یــک میز قرآنی نیمه باز با عینکی 
ته اســتکانی و روی دیگری، نایلونی پر 
از دارو. اکثر اتاق ها نورگیر هســتند و 
بعضی به بالکنی بزرگ منتهی می شوند. 
سرویس بهداشــتی هر اتاق مخصوص 

همان اتاق است و تمیز و مرتب.
کادر مرکز و سالمندان توی لابی جمع 
شده اند. یکی مشغول تماشای تلویزیون 
اســت، یک نفر مشغول مطالعه و یکی 
هم توی صندلی مچاله شده و حواسش 
به هیچ جا نیست. یک خانم هم مشغول 
ملاقات با دختر و پسر جوانی است که 
برای دیدار آمده انــد. کنار دو خانم  که 
به نظر چشــم های هوشــیارتری دارند 
می نشینم و از آنها در مورد شرایط مرکز 
می پرسم. اولی سریع روسری گلدارش 
را ســفت می کنــد و می گویــد: »کی 
دوست داره اینجا زندگی کنه؟ مجبور 
شدیم که اومدیم. کی دوست داره خونه 
و زندگیش رو ول کنه؟ بچه ها هم دیگه 
خســته شــده  بودن. چیکار می کردم؟ 

می گفتم نمی یام؟«
خانه ای روی کوه

ســردرش از ابتدای کوچه پیداســت. 
هفــت طبقــه روی دامنــه کوهی در 
شــمال تهران. داخل حیاط کوچک و 
سرسبزش مردی مشغول غذا دادن به 
پیرمردی زیر سایبان است. توی باغچه 
مینیاتوری، شــاخه خشک درختانی از 
زمین بیرون زده انــد که به لابی نمای 
عجیبــی داده. مدیر مرکــز که خانمی 
خوش رو اســت به اســتقبال می آید و 
دوباره همان سؤالات راجع به وضعیت 
کسی که قرار است پذیرش بگیرد و بعد 
نرخ اجاره یک ماهه کــه گران تر از دو 
مکان قبلی است: »اتاق خصوصی ماهی 
6 میلیون و نیم ۲ تخته ۵ میلیون و نیم 
و سه تخته 4 و نیم میلیون. مبلغ ودیعه 

۲ برابر قیمت شهریه هر ماه است.«
اتاق ها نورگیر اســت و هــر اتاق کاغذ 
دیــواری و پرده هایــی همرنــگ دارد. 
ســالمندان روی میــز ناهارخوری هر 
طبقــه یا توی تخت مشــغول خوردن 
ناهار هستند و بعضی مشغول چرت زدن 
روی تخت ها. خلوت اســت و اتاق های 
خصوصی هــر کدام به ســلیقه فرد یا 
با آوردن وســایل شــخصیش فضایی 
صمیمــی دارد. یکــی از ســالمندان 
روی صندلــی کنــار ملاقات کننده اش 
نشســته. ملاقات کننده هم خانم پیری 
اســت که از شباهت شان پیداست باید 
خواهر باشند. دست های چروکیده  هم 
را نــوازش می کنند و بــدون حرفی به 
هم خیره می شــوند.از همراه می پرسم 
شــرایط اینجا راضی اش می کند یا نه؟ 
می گوید: »بله من که راضی هستم. هر 
بار می آیم می بینم رســیدگی ها خوب 
است. موهایشان را رنگ می کنند. لاک 
می زنند ...« خانم پیر با صدایی گرفته و 
خشدار وسط حرف می آید و می گوید: 
»هم آره هم نه.« همراه می گوید: »خب 
طبعاً هیچ جا خونه خودش نمی شــه. 
دلش می خواد تو خونه خودش باشه.« 
دوباره با صدایی که انگار غم عالم رویش 
ســنگینی می کند، می گوید: »من اهل 
کارم. کار که نمی کنم مریض می شــم. 
من باید صبح بلند شــم، خونه رو تمیز 
کنم، غذا درســت کنم بذارم کنار ...« 
نگاهی بــه پاهای ورم کرده اش می کند 
و از همراهش می خواهد که آنها را روی 
صندلــی روبه رویی بگــذارد. همراه از 
جایش بلند می شود. پاهایش را جابه جا 
می کند و به ســمتم می آید: »ایشون ۵ 
تا بچه داره که همشون خارج از کشور 
هســتند. خیلی روپا و ســرحال بودن، 
اما این ســکته آخری از پا انداختش و 
الان که می بینی لبش به سمت پایین 
کشیده شده و پاهاش دیگه جون نداره. 
اما اینجا واقعاً رسیدگی پزشکی خیلی 

خوبه. ببخشید از بهزیستی اومدید؟«
بعد از دیدن »مراکز ســالمندان« تازه 
می فهمــم که چــرا در بروشــورهای 
تبلیغاتــی از نــام »خانه ســالمندان« 
اســتفاده نمی کنند. شــاید بهتر باشد 
بگوییــم هتــل ســالمندان، جایی که 
تضــادی دردنــاک بیــن دورافتادگی 
سالمند از خانه واقعی  و زیبایی ظاهری 
خانه جدیدش دارد. راستش را بخواهید 
بــه جــای ۱۵ میلیــون ۱۵0 میلیون 
هم که بدهی باز هیــچ کجا خانه آدم 

نمی شود.

پســران  طبقه  هر  توی 
جوانــی با پاپیــون زرد، 
کنــار صندلی ســاکنان 
وظیفه  انگار  و  نشسته اند 
به  را  آنها  بــا  حرف زدن 
به  دوباره  دارنــد.  عهده 
اتاق مدیــر برمی گردیم و 
این  از ســاکنان  برایم  او 
مجموعه می گوید: »بیشتر 
سالمندان اینجا در گذشته 
مهمی  خیلــی  آدم های 
پزشــک  بعضی  بوده اند. 
دکترای  نفر هــم  و چند 
مختلــف.  رشــته های 
معــاون وزیر و ســفیر و 
و  ســرهنگ  و  استاندار 
داریم.  هم  دانشگاه  استاد 
هســتند  هم  افــرادی 
... که ســوادی ندارنــد 

در مراکز لاکچری نگهداری از 
سالمندان چه می گذرد؟

؟؟؟ وزیر و وکیل و استاندار روی صندلی های چرخدار زیر سایه درختان 
پیر حیاط نشسته اند. بعضی هم بی تعادل و لخ لخ کنان مشغول قدم زدن 
هستند. خانه یا به قول خودشان مرکز با حیاطی سرسبز، حوضچه های 
آب نما و آلاچیق هایی لوکس، اتاق هــای پرنور و پرده هایی رنگارنگ و 
امکانات پزشــکی به یک قصر می ماند تا مرکز نگهداری از سالمندان.
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شــاید کاربــران نداننــد که در گذشــته 
Ve�( ورونیکا ،Archie  برنامه هایی هم چون
ronica( و جاگ هد )Jughead( فهرست  
 FTP کل فایل های قرار گرفته روی وبگاه های
را جمع آوری و پایگاه داده  قابل جست وجویی 
از نــام فایل ها را ایجــاد می کردند. تا قبل از 
وجود جســت وجوگرها، به دلیل گستره ی 
کوچک و محدود اینترنت، فهرســت کاملی 
از تمام سرویس دهنده های وب وجود داشت. 
اســتفاده از این فهرســت بــرای آگاهی از 
سرفصل ها و اطلاعات قابل دسترس در آن ها 
برای کاربران کفایت می کرد، اما پس از شروع 
دوران شــکوفایی اینترنــت و ارائه کنندگان 
خدمات و افزایش غیرقابل تصور میزان محتوا 
و وبگاه های ارائه شــده در این عرصه، دیگر 
فهرســت های فوق الذکر پاسخ گوی نیازهای 
کاربران نبــوده و وجود ابزاری جدید در این 
میان کاملا احســاس می شــد تا اطلاعات 
را بــه روز و جدید نگه داری کنــد. یکی از 
ابتدایی ترین ابزارهای جست وجوی اینترنت 
 »archive« نام داشــت که از نام Archie
با حذف حرف »v« آن گرفته شده است. بر 
اساس آنچه که در کتاب تجارت الکترونیک 
از طریق بهینه ســازی موتورهای جست وجو 
آمده اســت این ابزار در سال ۱۹۹0 توسط 
آلن امتیج )Alan Emtage(، دانشــجوی 
دانشــگاه مک گیل در مونترال ابداع شــد. 
این برنامه  فهرســت های کل فایل های قرار 
گرفته بــرروی وبگاه های FTP را جمع آوری 
کرده و پایگاه داده ای قابل جســت وجویی از 
نام فایل ها ایجاد می کرد، یعنی جست وجوی 

Archie شامل محتویات وبگاه  از جمله متن 
و اسناد موجود این مجموعه ها نبوده و آن ها 
 )Gopher( را نمایه نمی کرد. با ظهور گوفر
در سال ۱۹۹۱ توسط مارک مک کاهیل در 
دانشگاه مینه سوتا دو برنامه ی جست وجوی 
جدید به نام هــای، ورونیکا )Veronica( و 
جاگهــد )Jughead( پا به عرصه ی حیات 
گذاشتند. این برنامه ها همانند Archie نام 
فایل ها و عناوین ذخیره شده در سامانه های 
نمایه گوفر را جست وجو می کردند. ورونیکا 
که نام آن از ســرواژه های عبارت انگلیسی 
 Very Easy Rodent _ Oriented(
Net _wide Index to Comput�
erized Archives( ســاخته شده است. 
جســت وجوی کلیدی واژه ای بــرای اغلب 
عناوین منوها در تمام فهرســت های گوفر 

را فراهــم آورده بود و جاگهــد که نام آن از 
Jonzy Uni�  سرواژه های عبارت انگلیسی
versal Gopher Hierarchy Ex�

cavation And Display ســاخته شده 
است، ابزاری برای کســب اطلاعات منو از 
ســرویس دهنده های خاص گوفر بود. اولین 
جست وجوگر وب با اســتفاده از ربات های 
نرم افزاری وندکس )wandex( نام داشت، 
 MIT ماتیوگری یکی از دانشجویان دانشگاه
اولین ربات جســت وجوگر اینترنتی را با نام 
 World Wide Web Wanderer
برای شمارش ســرویس دهنده های وب به 
منظور محاســبه ی رشد گســتردگی وب 
طراحی کرد. گری بــه زودی با ارتقاء ربات 
خود آن را برای جمع آوری اطلاعات واقعی 
وبگاه در جست وجوگر وندکس به کار گرفت. 

در ســال ۱۹۹۳ مارتین کاستر در پاسخ به 
ALI� )موتور جست وجوی وندکس، الی وب 

 WEB: Archie Like Indexing of
the Web( را طراحــی کرد که در آن به 
جای به کارگیری ربات ها از شیوه ی دیگری 
یعنی نمایه ســازی وبگاه توســط مدیران و 
طراحان آن اســتفاده می شد، به این ترتیب 
افراد می توانستند خود به توصیف محتوای 
وبگاه خــود بپردازند. به دلیل فقدان آگاهی 
غالب کاربران از چگونگی تنظیم و ارســال 
اطلاعات مربوط به وبگاه  خود اســتفاده از 
این شــیوه  محدودیت هایی را داشت، اما تا 
حدی جبران مشکلات ربات های نرم افزاری 
را می کــرد، زیــرا ربات ها حجــم زیادی از 
پهنای شــبکه را اشــغال می کردند و این 
مســاله گاهی باعث از کار افتادن سامانه ها 
می شد. از این پس با رشد ناگهانی اینترنت 
و افزایــش غیرقابل باور حجــم وبگاه ها، از 
سوی دیگر اثبات سودآوری شبکه، اهمیت 
جست وجوگرها بیش از پیش آشکار شده و 
با شکل گیری فن آوری های جدید ربات های 
خزنده ی قوی تر و سامانه های جست وجوی 
پیشــرفته تر، وبگاه های جست وجو رقابت با 
یکدیگر را به طورجــدی در پیش گرفتند 
و از آنجایی که تنهــا راه رویارویی با حجم 
فزاینده ی اطلاعات در محیط وب، ابزارهای 
جست وجو محســوب می شدند گسترش و 
پیشرفت آن ها اهمیت خاصی یافت به طوری 
که این فــن آوری با عمری کم تر از دو دهه ، 
یکی از پرکارترین ابزارهای مورد استفاده ی 

کاربران وب است.

جست وجوگرها چگونه به وجود آمدند؟

کی و کجا وای فای رایگان می دهند؟

اگرچه امروزه بسته های اینترنتی اپراتورها برای اکثر گوشی های هوشمند فعال است، 
اما همچنان نیاز به وای فای در برخی اماکن و در شــرایطی که به هر دلیل اینترنت 
گوشی فعال نیست، حس می شود. به همین دلیل وزیر ارتباطات به اپراتورها توصیه 
کــرده وای فای رایگان با حجمی مشــخص را در مکان های عمومی به کاربران ارائه 

دهند؛ اتفاقی که مشابه آن در دنیا مرسوم است.
وای فای  شهری با قابلیت ارایه سرعت و کیفیت بالا و گاهی رایگان برای کاربرانی که 
در لحظه به اینترنت موبایل خود دسترسی ندارند و همچنین با توجه به نیاز ابزارهای 
فاقد ســیم کارت مانند لپ تاپ و تبلت  به وای فای، مورد توجه کاربران هســتند، از 
کسانی که برای چند دقیقه در فروشگاه و کافه های شهری در انتظارند تا مسافرانی که 
در لابی هتل قصد کارهای اینترنتی داشته و به هر دلیل امکان استفاده از نسل های 

سوم و چهارم موبایل را ندارند.
اتصال به اینترنت و اســتفاده از پیام رسان ها و شبکه های اجتماعی امروزه به جزئی 
جدایی ناپذیر از زندگی روزمره افراد تبدیل شــده است و دسترسی آسان به فضای 
مجازی باعث شده تا روند اطلاع رسانی و ارتباط افراد با یکدیگر تسریع یابد. همچنین 
با گسترش نفوذ دستگاه های همراه نیاز به آنلاین بودن افزایش یافته و یکی از بهترین 
و به صرفه ترین روش ها برای این منظور اســتفاده از وای فای اســت. به همین دلیل 
روزبه روز مکان های بیشتری برای جذب مشتری، محل خود را به وای فای عمومی و 

رایگان مجهز می کنند.
رسم ارائه وای فای رایگان در جهان

در بسیاری از کشورهای پیشــرفته جهان استفاده از وای فای در فضاهای شهری و 
عمومی مانند میدان ها، ایستگاه های اتوبوس، بیمارستان ها و دانشگاه ها به امری عادی 
تبدیل شده است و بعضا شهرداری ها سعی می کنند با ارایه وای فای، رضایت خاطر 
شهروندان را کسب کنند. با وجود این، در کشور ما وای فای شهری هنوز به صورت 

گسترده به اجرا در نیامده است.
شــرکت گوگل برنامه ارائه خدمات رایگان اینترنت وای فای خود را آغاز کرده است. 
این خدمات در کشــور هند ارائه شــده و گوگل این کار را برای اینکه افراد بیشتری 
آنلاین شوند و بتوانند به خدمات این شرکت دسترسی یابند، انجام داد. این کار در 
سال ۲0۱6 به افزایش ۱۵ دقیقه ای مصرف روزانه داده از طریق گوشی های هوشمند 
انجامید. همچنین اخیرا هم قصــد دارد خدمات وای فای رایگان خود را در اندونزی 
ارائه دهد که در ایستگاه های راه آهن، دانشگاه ها و دیگر نقاط عمومی در دسترس و 

برای همه مردم قابل استفاده خواهد بود.
همچنین اتحادیه اروپا طرحی ســه ساله با بودجه ۱۲0 میلیون یورو )۱4۱ میلیون 
دلار(  برای فراهم کردن اینترنت وای فای رایگان عمومی در 6000 شهر این منطقه 
تصویب کرده است. بر اساس این طرح، اینترنت بی سیم در مراکز عمومی شهرها از 

جمله کتابخانه ها، ادارات عمومی و بیمارستان ها برقرار می شود.
انحصار ابتدایی برای ارائه وای فای شهری

با ورود نســل های بالاتر اینترنت به ایران، ابتدا تنها یکی از اپراتورها بود که انحصار 

نسل های سوم و چهارم موبایل و ارائه وای فای شهری را در اختیار داشت. این انحصار 
در ابتدا مانع ورود سایر اپراتورها و فعالان اینترنت به پروژه وای فای شهری بود؛ اما با 
پایان یافتن انحصار این اپراتور بر وای فای شهری در کنار نسل سوم و چهارم موبایل از 

شهریور ماه ۹۳،  دست سایر اپراتورها نیز برای ارایه وای فای شهری باز شد.
همچنین در حال حاضر چندین دانشگاه کشور در محیط دانشگاه به دانشجویان خود 
وای فای رایگان ارایه می دهند و وجود وای فای رایگان در بسیاری از هتل ها، کافه ها و 
رستوران های کشور نیز به امری عادی بلد شده است. حتی در برهه ای از زمان یکی 
از اپراتورهای موبایل در تفریحگاه توچال تهران البته در حجمی محدود اقدام به ارایه 

وای فای شهری رایگان کرد.
البته پس از آن نیز داوود زارعیان -معاون شرکت مخابرات ایران- درخصوص برنامه 
های وزارت ارتباطات برای توســعه وای فای شــهری وعده داده بود بیشــتر نقاط 
پرترافیک مجهز به وای فای می شــوند و حتی از ابلاغ برنامه ای برای ایجاد وای فای 
شهری در نقاط مرکزی تهران شامل حدفاصل چهارراه ولی عصر تا میدان انقلاب خبر 
داده بود. او همچنین از سال ۹۳، از احتمال طرحی برای تغییر کاربری کیوسک های 

تلفن و استفاده آنها برای ارائه وای فای شهری به مردم خبر داد.
برای ارائه وای فای شــهری به مجوز رگولاتوری نیاز اســت که البته به نظر می رسد 
اپراتورهــا برای دریافت این مجوز با مانعی روبه رو نیســتند. اگرچه با ارائه وای فای 
شهری، ممکن است سهم اپراتورها از بازار پرشتاب مصرف اینترنت تحت تاثیر قرار 
گیرد، اما باید توجه داشت همین حالا هم تقریبا اکثر گوشی های هوشمندی که در 
اختیار کاربران قرار دارد، به اینترنت اپراتورها مجهز است و ارائه وای فای رایگان تنها 

دسترسی به اینترنت را برای مدتی آسان تر می کند.
تجربه موفق وای فای رایگان در اربعین

محمدجواد آذری جهرمی - وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات - که سال گذشته در 
مقام مدیرعامل شرکت ارتباطات زیرســاخت حضور داشت، از ارائه وای فای رایگان 
توسط اپراتورها برای زائران اربعین در مرز کشور و در مسیر کربلا تا نجف خبر داده 
بــود. در آن زمان اپراتورهای داخلی بــا اپراتور عراقی قراردادی عقد کرده بودند و با 
پیش خرید حجم های ارائه شده از اپراتور عراقی، ارائه رایگان سرویس وای فای میسر 

شده بود.
البته جهرمی همان زمان درباره محدودیت های وای فای اظهار کرده بود: قطعا وای فای 
محدودیت هایی دارد و همه نمی توانند از اینترنت رایگان به صورت نامحدود استفاده 
کنند. هزینه ای که شده برای احســاس امنیت و اتصال است که در مواقع ضروری 
اطلاع رسانی انجام شود و اینکه این امکانات به فضای سرگرمی تبدیل شود مناسب 
آن فضا هم نیســت. همچنین به دلیل جمعیت زیاد، به خصوص در ســاعات شب، 

شبکه وای فای کامل از شبکه خارج می شود و قابل استفاده نیست.
اما در آخرین اظهارنظرها درباره ارائه وای فای رایگان، جهرمی که از مرداد ماه در مقام 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات حاضر شده است، از لزوم ایجاد رفاه بیشتر برای 
مردم توســط اپراتورها سخن گفت و اظهار کرد: اپراتورها باید به فروشگاه ها و مراکز 
رفاهی به صورت عمومی خدماتی ارائه دهند. خدمات وای فای با حجم مشخص باید 

برای رفاه مردم قرار گیرد. همان طور که در دنیا مرسوم است این اتفاق بیفتد.
بنابراین در شرایطی که رگولاتوری دست اپراتورها را برای ارائه وای فای شهری 
با دریافت مجوز باز گذاشــته است و خود وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات هم 
از اپراتورها خواســته تا برای مراکز عمومی و البته با حجم مشــخص وای فای 
ارائه دهند، به نظر می رســد اکنون توپ در زمین اپراتورهاســت؛ تا با این کار 
رفاه بیشــتری برای کاربران فراهم کرده و به شــرکت های توسعه ای در جهان 

نزدیک تر شوند.

خبر

خبر

جمع آوری “بن سای” و “لاکی بامبو” به کجا رسید؟

رییس اتحادیه فروشندگان گل از جمع آوری کامل انواع “لاکی بامبو” از گل فروشی ها 
خبر داد و گفت: در زمینه “بن ســای” نیز پیــش از این یک واردکننده با مجوزهای 
دریافت شده به واردات در این بخش پرداخته بود که هنوز محصولات او در بازار وجود 
دارد. اکبر شاهرخی اظهار کرد: گل های لاکی بامبو به دنبال هشدارهای ستاد مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز از تمام گل فروشــی ها جمع آوری شده است اما همچنان ممکن 
است که برخی افراد که عضو اتحادیه ما نیستند در تلگرام یا سر چهارراه ها به فروش 
چنین گیاهی بپردازند که قطعا واحدهای دارای جواز چنین کاری را انجام نمی دهند.

وی همچنین اظهار کرد: برهمین اســاس اکنون قیمت ایــن گیاه تا حدی افزایش 
پیدا کرده و در شــرایطی که در گذشته هر شاخه لاکی بامبو قیمتی حدود ۲۵ هزار 
تومان داشــت، اکنون به حدود ۳۵ تا 40 هزار تومان رســیده است. رییس اتحادیه 
فروشندگان گل همچنین تاکید کرد: اتحادیه فروشندگان گل واحدهایی که نسبت به 
فروش این گیاه اقدام کنند را جریمه خواهد کرد. شاهرخی در عین حال گفت: حتی 
اکنون بسیاری از همکاران ما از این که جلوی فروش لاکی بامبو گرفته شده تا حدی 
خوشــحال هستند، چرا که در گذشته واردات این گیاه از چین و تایلند در شرایطی 
صــورت می گرفت که در موارد متعدد پس از خرید این گیاه مشــتریان بارها به گل 

فروشی ها مراجعه کرده و گلایه داشتند که گیاه مربوطه زرد شده یا ریشه نمی دهد.
رییس اتحادیه فروشندگان گل با بیان اینکه بن سای جزو گل های پرطرفدار محسوب 
می شود، گفت: اگر شرایطی ایجاد شود که امکان واردات قانونی این گیاه وجود داشته و 
همکاران ما بتوانند نسبت به فروش آن اقدام کنند اتفاق مثبتی رخ داده است، چرا که 
همچنان این گل در ایران پرطرفدار است و نمونه های ایرانی توان رقابت با نمونه های 
خارجی این گیاه را ندارند. دبیر کمیســیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز اســتان تهران 
پیش از این از اجرای طرح جمع  آوری انواع بن سای و لاکی بامبو از سطح فروشگاه ها و 
گل فروشی های تهران از روز  ۱۱ شهریور ماه خبر داده بود. علی اکبر پوراحمدنژاد علت 
این موضوع را آفت های موجود در این گیاهان و ضرری که برای صنعت کشــاورزی 
کشــور دارد دانسته و گفته بود ورود آفات به واســطه این گیاهان می تواند مکانیزم 

کشاورزی کشور را به خطر انداخته و خساراتی جبران ناپذیر داشته باشد.

داتیس خودرو تنها ارائه دهنده خدمات استاندارد 
ولوو در ایران است

مدیرعامل شــرکت داتیس خودرو اعلام کرد این شرکت به عنوان نماینده انحصاری 
ولوو هیکو اسپرتیو آلمان، تنها ارائه دهنده خدمات استاندارد ولوو در ایران است.

پس از ورود ســواری های مدرن ولوو به خیابان های ایران و عدم ارائه خدمات پس از 
فروش مناسب در طول سال های گذشته، داتیس خودرو به عنوان نماینده انحصاری 
ولوو هیکو اسپرتیو آلمان، ارائه صفر تا صد خدمات تعمیرگاهی ولوو در ایران را برعهده 
گرفته اســت. میلاد علینقی که پیش از ایــن با راه اندازی اولین تعمیرگاه تخصصی 
خودروهای هیبریدی در ایران، نام داتیس خودرو را به عنوان حامی حمل و نقل سبز 
در ایران و مجموعه ای دوســتدار محیط زیست بر زبان ها انداخته بود، از ارائه تمامی 
خدمات تعمیرگاهی مورد نیاز سواری های ولوو در کشور توسط تعمیرگاه تخصصی 
داتیس خودرو خبر داد. وی در این خصوص گفت: پس از وقفه ایجاد شده در واردات 
ســواری های ولوو به ایران از یک سو و کاهش سطح رضایتمندی دارندگان ولوو از 
خدمات پس از فروش این خودرو در ایران، داتیس خودرو به عنوان نماینده انحصاری 
واردات و خدمات پس از فروش ولوو هیکو اسپورتیور اقدام به تجهیز، آموزش و ارائه 
خدمات تعمیرگاهی استاندارد به این خودروها کرد. مدیر عامل شرکت داتیس خودرو 
با اشاره به واردات قطعات اصلی ولوو به ایران و تجهیز تعمیرگاه مرکزی داتیس خودرو 
به انواع ابزار مخصوص  تعمیر ولوو گفت: درحال حاضر داتیس خودرو تنها تعمیرگاه 
تخصصی در کشور اســت که ارائه خدمات استاندارد ولوو به ایران را برعهده دارد و 
دارندگان این برند خودرویی می توانند با کمترین اجرت از خدمات تعمیرگاهی و پس 

از فروش ولوو در داتیس خودرو استفاده کنند.

جوجه یکروزه ۱200 تومان ارزان شد
رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی با بیان اینکه جوجه یکروزه۱۲00تومان 
ارزان شــده، گفــت: با توجــه به کاهش شــدید قیمت مرغ و جلوگیــری از زیان 
تولیدکنندگان، باید افزایش صادرات را در دســتورقرار دهیم. محمد یوسفی درباره 
دلایل کاهش قیمت مرغ در بازار عنوان کرد: تولید زیاد، دلیل این مســاله اســت؛ 
ضمن اینکه جوجه نیز  ۱۲00 تومان ارزان شده و در حال حاضر، میانگین قیمت آن 
۱۵00تومان است. وی با بیان اینکه شرکت پشتیبانی امور دام در حال حاضر، شروع 
به خرید مرغ مازاد مرغداران کرده اســت، افزود: تاثیر این خرید بر بازار، طی هفته 

های آینده  مشخص خواهد شد.
رئیس انجمن پرورش دهندگان مرغ گوشتی تصریح کرد: باید افزایش صادرات را در 
دستور کار خود قرار دهیم؛ شاید بتوانیم در بازارهای جهانی رقابت کرده و موفقیتی 

به دست آوریم.
یوسفی با اشاره به اینکه هم اکنون مقداری صادرات به عراق و افغانستان داریم، گفت: 
ما اگر بتوانیم فقط بازار عراق را در اختیار بگیریم و نیازش را تامین کنیم، مشکل مرغ 
مازادمان حل می شــود. وی ادامه داد: دولت آنچنان که باید از صنعت حمایت نمی 

کند تا بتوانیم در بازارهای جهانی رقابت کنیم.

در این شــرایط شما فقط باید قصد 
سفر کنید؛ فرقی نمی کند چه نیاز و 
مشکلی داشته باشید، از ویزا گرفته تا 
حمل ونقل همه توسط این مؤسسات 
انجام می شــوند. البته روند کارها به 
این شــکل نیست که شــما نتوانید 
خودتان برای انجام آنها اقدام کنید. 
شما می توانید به راحتی و به کمک 
این موسسات هتل رزرو کنید، بلیط 
بخرید، و یا اطلاعات جامع و کاملی 

در مورد سفر به دست آورید.
یکــی از پایه هــای ســفر کــردن 
حمل ونقل اســت و مهم ترین مساله 
حمل ونقــل در ســفر تهیــه بلیط 
اســت. امروزه راه های مختلفی برای 
تهیــه بلیط هواپیما یــا قطار وجود 
دارد. یکــی از ایــن راه هــا مراجعه 
حضــوری به آژانس های مســافرتی 
است که تعدادشــان کم نیست. راه 
دیگر خریــد اینترنتی بلیط هواپیما 
اســت. همان گونــه که ایــن روزها 
آنلاین  به صورت  هر چیــزی  تقریباً 
به فروش می رسد، بلیط هواپیما هم 
از این قاعده مستثنی نیست. با یک 
با ده ها  اینترنتی  جستجوی ساده ی 
درگاه خریــد بلیــط هواپیما مواجه 

می شوید.
به خاطر داشــته باشــید که مساله 
اصلــی روش خرید بلیــط هواپیما 

نیســت بلکه اعتبار فروشنده است. 
اینترنتی چه حضوری  چه به صورت 
وقتی قصد خریــد بلیط دارید، ابتدا 
بایــد از اعتبار فروشــنده اطمینان 
حاصل کنید زیرا در غیر این صورت، 
ســفرتان را در معرض دردســرها و 

مشکلات زیادی قرار داده اید.
اولین مشکل در خرید اینترنتی بلیط 
هواپیما از منابع نامعتبر، امکان خرید 
بلیط به قیمتــی غیرواقعی و گران 
است. قیمت بلیط هواپیما نوسان های 
زیادی دارد و ممکن است در عرض 
۲4 ساعت تغییرات عمده ای داشته 
باشد. با این  وجود بهتر است که بلیط 
هواپیمای خود را از جایی تهیه کنید 
که قیمت هایش به صورت لحظه ای و 
ارزان  یا  آنلاین به روزرسانی می شود 
ترین بلیط های هواپیما را به شــما 

پیشنهاد می دهد.
مشــکل دیگــر عــدم هماهنگــی 
مشــخصات و ویژگی هــای بلیط در 
هنگام خرید با زمان پرواز است. این 
جمله را زیاد شنیده ایم که هر چیزی 
را کــه در دنیای اینترنت می خوانیم 
نباید بــاور کنیم. اگر بلیط خود را از 
مراکز و منابــع نامعتبر تهیه کنید، 
امکانش هست که در هنگام خرید به 
شما ویژگی ها و امکاناتی وعده داده 
شــوند که هیچ کدام صحت نداشته 

باشــند. زمانی هم کــه متوجه این 
عدم تطابق بشــوید دیگر دیر شده 
اســت زیرا از یک  طرف هزینه بلیط 
را کاملًا پرداخت کرده اید و از طرف 
دیگر پروازتان را هــم نمی توانید از 

دست بدهید.
مشــکل نهایی در خریــد اینترنتی 
بلیط هواپیما از منابع نامعتبر، عدم 
پشتیبانی و خدمات کافی و مطلوب 
از طرف فروشــنده اســت. امکانش 
هست که پس از خرید بلیط هواپیما، 
مســافران با سؤالات مختلفی مواجه 
شــوند. در صورت عدم پاسخگویی 
مسافران  فروشــنده،  پشــتیبانی  و 
دچار ابهامات و دردســرهای زیادی 
می شــوند که ممکن است سفرشان 

را مختل کند.
احتمال بعدی، خطــای خریدار در 
رونــد خرید یا واردکــردن اطلاعات 
مسافران است. در این صورت خریدار 
نیــاز دارد تا قبل از ســفر اطلاعات 
اشتباه یا ناقص را با فروشنده درمیان 
بگذارد و تصحیح کند وگرنه ممکن 
است مبلغ زیادی ضرر کند و یا حتی 

سفر خود را از دست بدهد.
ویژگی های یک فروشنده معتبر

حالا می دانیم که خرید بلیط هواپیما 
به صورت اینترنتی ایده بدی نیســت 

اما به شروط مختلف:
* بلیط خــود را از جایی تهیه کنید 
کــه به صــورت لحظــه ای و آنلاین 
مناسب ترین  و  می شود  به روزرسانی 
بلیط را با مناسب ترین قیمت به شما 

پیشنهاد می دهد.
* اطمینان حاصــل کنید که طرف 
قرارداد ســایت یا درگاهی که بلیط 
خــود را از آن تهیه می کنید، دارای 
نماد اعتماد الکترونیکی و ساماندهی 
است و خود را متعهد به ارائه بهترین 

و باکیفیت ترین خدمات می داند.
* توجه داشته باشید که منبع خرید 
بلیط هواپیما از تیم پشــتیبانی ۲4 
ساعته و مجربی برخوردار باشد تا در 
صورت بروز هرگونه مشکل و سؤالی 

فوراً آن را رفع کنید.
www. گــردش  کافه  وب ســایت 

سالی  چند   cafegardesh.com
اســت که به عنوان یکی از درگاه ها و 
منابع خریــد اینترنتی بلیط هواپیما 
و بلیــط چارتر بــه هم وطنان عزیز 
گردش  کافه  می کند.  خدمت رسانی 
با همکاری با معتبرترین مؤسسات و 
آژانس های گردشگری باکیفیت ترین 
خدمــات را در زمینــه خرید بلیط 
هواپیمــا، بلیــط چارتــر و تورهای 

مسافرتی به شما ارائه می دهد.
در کافــه گردش امکان جســتجو و 
مقایسه بلیط های مسافرتی با توجه 
به مقصد نیز فراهم شــده اســت و 
شما با اطمینان می توانید بلیط خود 
را بــا بهترین قیمت تهیه کنید. تیم 
پشــتیبانی کافه گــردش به صورت 
۲4 ســاعته پاسخگوی سؤالات شما 
عزیزان هستند و شــما را تا آخرین 
مرحله ســفرتان همراهــی خواهند 

کرد.

نایب  رئیس انجمن واردکنندگان محصولات آرایشی، بهداشتی 
و عطریات ایران اعلام کرد که هیچ نمونه ای از عطر “ریلکس” 
که به “قاتل” معروف است، چه از طریق قانونی و چه از مبادی 

غیررسمی وارد ایران نشده است.
محمد پورخسروانی در ارتباط با توزیع عطری به نام “ریلکس” 
در بازار برخی کشــورهای عربی از جمله عراق و مصر که پس 
از مصرف موجب مرگ مصرف کننده می شود، اظهار کرد: سال 
گذشته نیز این موضوع در برخی شبکه های مجازی مطرح شد 
اما بر اســاس تحقیقاتی که به عمل آمد، اطلاعاتی در ارتباط 
با برند و شــرکت تولیدکننده این عطر حاصل نشد اما در هر 
حال توصیه جدی ما به هموطنان این است که در صورت سفر 

به کشــورهای عربی از جمله کشــورهای اشاره شده از خطر 
احتمالی پیشــگیری کنند و در معرض استنشاق عطرها قرار 

نگیرند.
وی در مــورد اینکه آیا نمونه ای از این عطر که به عطر “قاتل” 
معروف شــده به بازار داخلی ایران راه پیدا کرده است یا خیر؟ 
اظهار کرد: باید تاکید کنم که هیچ مورد مشابهی از این عطر 
به صورت قانونی به کشــور وارد نشده و علاوه بر این در مورد 
واردات غیرقانونی و قاچاق نیز باید خاطرنشان کرد که تاکنون 
هیچ گزارشــی در این زمینه نداشته ایم و در مجموع هیچ یک 
از فروشگاه های توزیع کننده که شامل ۳۳ هزار واحد می  شود، 

یک مورد گزارش هم در این زمینه نداشته اند.

پای عطر “قاتل” هنوز 
به ایران باز نشده 

است

مشــکل نهایی در خرید 
هواپیما  بلیــط  اینترنتی 
عدم  نامعتبر،  منابــع  از 
پشتیبانی و خدمات کافی 
و مطلوب از طرف فروشنده 
که  هست  امکانش  است. 
پس از خرید بلیط هواپیما، 
ســؤالات  با  مســافران 
در  شوند.  مواجه  مختلفی 
پاسخگویی  عدم  صورت 
فروشنده،  پشــتیبانی  و 
ابهامات  مســافران دچار 
و دردســرهای زیــادی 
است  ممکن  که  می شوند 
سفرشــان را مختل کند.

به سایت های فروش آنلاین بلیط هواپیما 
اعتماد کنیم یا خیر؟

این روزها سفر کردن بسیار راحت شده زیرا اگر اطراف خود را که نگاه 
کنید، پر شده از افراد، مؤسســات و آژانس های مختلف توریستی که 
تمامی مراحل سفر از جمله خرید بلیط هواپیما را برایتان انجام می دهند.
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محسن اسماعیلی:
بیش از قانون باید به اخلاق متکی باشیم

محسن اسماعیلی گفت: ما بیش از قانون باید به اخلاق متکی باشیم تا رفتار مهرآمیز 
با طبیعت برایمان تبدیل به یک عادت شود. حقوق محیط زیست بدون اخلاق زیست 
محیطی یک رویای تعبیر نشدنی است. نشست تخصصی نقش ادیان در تبیین ارزش 
های اخلاقی صبح امروز در سالن همایش های کتابخانه ملی با حضور اساتید برجسته 
این حوزه برگزار شد. محسن اسماعیلی عضو حقوقدانان شورای نگهبان و عضو کمیته 
اخلاق زیســتی کمیسیون ملی یونسکو در این نشست درباره اخلاق زیستی از دیدگاه 
قرآن کریم سخنرانی کرد. وی اظهار داشت: همه ما می دانیم که امروز در جهانی زندگی 
می کنیم که با فاجعه زیست محیطی مواجه است ولی هنوز خیلی ها این فاجعه را باور 
نکردند. حدود یک ماه پیش گزارشــی منتشر شد مبنی بر اینکه در ۲0 سال آینده در 
ایران خبری از آب و کشاورزی نخواهد بود. در این یک ماه بنده هیچ کس را ندیدم که 
به این موضوع توجه نشان دهد. شاید مسئولین فکر می کنند که ۲0 سال زیاد است یا 
اینکه فکر می کنند که کمی اغراق است ولی کافی است که به ۲0 سال پیش خود نگاه 
کنیم و ببینیم که ۲0 سال پیش دریاچه ارومیه چقدر آب داشته است. ای کاش نهضتی 
برای درک فاجعه زیست محیطی راه بیفتد. اسماعیلی در ادامه با طرح پرسش چه باید 
کرد؟ توضیح داد: مثل همه بحث های زندگی بشر  باید به راهکارهای حقوقی این حوزه 
اندیشید ولی باید توجه داشت که حقوق لازم است ولی کافی نیست. ما بیش از قانون 
باید به اخلاق متکی باشــیم تا رفتار مهرآمیز با طبیعت برایمان تبدیل به یک عادت 
شود. حقوق محیط زیست بدون اخلاق زیست محیطی یک رویای تعبیر نشدنی است. 
ما بیش از تلاش های حقوقی به برگزاری چنین جلسات و نشست هایی نیاز داریم تا 
اخلاق را وارد حوزه زیست محیطی مان بکنیم. عضو حقوقدانان شورای نگهبان  تصریح 
کرد: لازم است از قرآن به عنوان منبع مشترک مسلمانان جهان بهره جست. اخلاق و 
رفتار انسانها ناشی از بینش آنهاست. همه ما بسته به اینکه جهان را چگونه می بینیم با 
طبیعت و دیگران رفتار می کنیم. ما باید ببینیم قرآن چه آموزش هایی در مورد محیط 
زیست به ما داده است. وی در ادامه سخنانش به اصولی اشاره کرد که بین همه ادیان 
ابراهیمی مشترک است: از نظر قرآن محیط زیست و مظاهر طبیعت مخلوق و آفریده 
های پروردگار هستند و ما باید به آنها به دیده احترام بنگریم. از نظر قرآن محیط زیست 
و مظاهر طبیعت نعمت اند، نعمتی که برای ما خلق شده و باید شکر آنها را بجا بیاوریم. 
از نظر قرآن جهان هستی دارای حیات، شعور و تسبیح پروردگار است. از نظر قرآن ما 
باید باور کنیم محیط زیست، ملک بشر نیست بلکه یک امانت در دست بشر است. خدا 
جهان هســتی را برای ما آفریده تا از آن استفاده کنیم. ما برای گذران زندگی مواهب 
طبیعی در دستمان امانت است. وی ادامه داد: خداوند جهان هستی را برای انسانیت و 
استفاده همگان آفریده است و همه در آن سهم دارند. آیندگان از این نعمت ها همانقدر 
سهم دارند که ما داریم. بنابراین ما باید به گونه ای رفتار کنیم که آیندگان محروم نشوند. 
به عبارتی حق الناس را رعایت کنیم. محیط زیســت معبد انسان و بستر حیات طیبه 
است و انسان باید آن را پاس بدارد. اسماعیلی پس از طرح این توصیه ها گفت: اگر به 
این آموزه و توصیه ها توجه کنیم، کمترین نتیجه اش این است که از تخریب محیط 
زیست اجتناب کنیم. بیشترین نتیجه اش هم این است که به محیط زیست باید عشق 
ورزید و به سان مخلوقات با آن رفتار کرد. وی در پایان خاطرنشان کرد: بنده دو توصیه 
برای امرا و فقها دارم؛ توصیه ام به امرا و کارگزاران این اســت که مسئله محیط زیست 
در برنامه های توسعه در اولویت قرار بگیرد. چرا که حفظ و رشد محیط زیست به عهده 
حاکمان است. توصیه ام به فقها هم این است که نخبگان جامعه و فقیهان این بینش 

قرآنی را تبدیل به قوانین فقهی کنند تا در رفتار ضمانت اجرایی پیدا کند.

»آیین اشک و عزا در سوگ سیدالشهدا)ع(« 
منتشر شد

همزمان با ایام سوگواری شهادت سید و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین)ع(، 
کتاب »آیین اشــک و عزا در سوگ سیدالشــهدا)ع(« اثر حسین انصاریان منتشر و 
روانه بازار شــد. به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل مؤسســه علمی فرهنگی 
دارالعرفــان، ایــن اثر ۲۸۷ صفحه ای در دو عنوان اصلــی و ۱0 بخش به ارائه بیش 
از ۱۲0 مطلب درباره شــخصیت نورانی حضرت اباعبدالله الحســین)ع( می پردازد. 
»منزلت امام حســین)ع( و یاران و خاندان گرامی ایشــان« و »آیین اشــک و عزا« 
دو بخش اصلی کتاب را تشــکیل می دهند و در بخش نخســت عناوینی همچون 
»منزلت امام حســین)ع(«، »الگوهای رفتاری و اخلاقی سیدالشهدا)ع(«، »حقایقی 
توحیدی از امام حســین)ع(«، »منزلت یاران و خاندان سیدالشهدا)ع(« و »قمربنی 
هاشــم)ع( عبد صالح خدا« منتشر شــده است. »اشــک تمام موجودات در عزای 
سیدالشــهدا)ع(«، »ارزشمندترین اشک ها«، »اهمیت عزاداری بر سیدالشهدا)ع(« و 
»حرارت شور حسینی در جان شیعیان« از جمله مطالب بخش دوم کتاب است. آنچه 
مخاطبان این کتاب می توانند در این کتاب مطالعه کنند عبارت است از: “مقام منیع 
سیّدالشهدا)ع(”، “امام حسین)ع( وارث انبیای الهی”، “دامنه علم امام حسین)ع(”، 
“حبّ و بغض به امام حسین)ع( معیار سعادت و شقاوت انسان  ها”، “دم عیسوی امام 
حسین)ع(”، “سریع ترین کشتی نجات جلسه اول: منزلت امام حسین)ع(”، “مدهوش 
شنیدن علم امام حســین)ع(”، “امام حسین)ع( صاحب فطرس”، “امام حسین)ع( 
در آغوش پیامبر)ص(”، “امام حسین)ع( بر بالین پیامبر)ص(”، “توسّل پیامبر)ص( 
به امیرمؤمنان)ع(”، “ توسّــل امیرمؤمنان)ع( به سیّدالشهدا)ع(”، “فرهنگ عاشورا و 
امام حسین)ع( مرکز ثقل اصول دین”، “طهارت امام حسین)ع( و یارانشان”، “ عفو 
امام حسین)ع( در هنگام ناســزاگویی”، “تواضع امام حسین)ع( در برابر کارگران”. 
همچنین “مقدم بودن رفع گرفتاری نیازمندان بر تمام امور از منظر سیّدالشهدا)ع(”، 
“ گوشــه هایی از الگوی رفتاری سیدالشــهدا)ع( درخانــواده”، “الگوی رفتاری امام 
حسین)ع( با کودکان”، “مبارزه با فساد و جامعه، علّت قیام سیّدالشهدا)ع(”، “حقایقی 
مهم در مورد سیّدالشــهدا)ع(”، “حقیقت اول: دعاهای عارفانه از امام حسین)ع(”، 
“تجلــی اوج معرفت الهی در دعای عرفه و واقعۀ عاشــورا”، “حقیقت دوم: قلب امام 
حسین)ع( گواه توحید”، “امام حســین)ع( تجلی خون خدا”، “حقیقت سوم: امید 
سیدالشــهدا)ع( به تحقّــق وعده های الهی”، “حقیقت چهارم: پیشــتازی روح امام 
حسین)ع( و اصحابشان در اتصال به پروردگار”، “گریه بر سیدالشهدا)ع( از والاترین 
لذّات”، “حقیقت پنجم: وجود امام حســین)ع( واســطۀ فیض الهی”، “معرفت امام 
حسین)ع( در قلوب مؤمنان”، “اصلاح امت، برترین هدف قیام امام حسین)ع(”، “مقام 
شکر از منظر امام حسین)ع(”، “جلسه چهارم: منزلت یاران و خاندان سیدالشهدا)ع(”، 
“اوج معرفت یاران و خاندان سیّدالشهدا)ع(” و “اوضاع فرهنگی عصر امام حسین)ع(” 

از جمله دیگر  مطالب ارائه شده در این کتاب است.

علی اکبر ولایتی در پیامی به کنفرانس نقش 
ادیان در تبیین ارزش های اخلاقی نوشت: نگاه 
به ادیان غیرابراهیمی موضوعی بوده است که 
طی این سالها ما از آن غفلت کرده ایم. نشست 
تخصصی »نقش ادیان در تبیین ارزش های 
اخلاقی« صبح امروز در ســالن همایش های 
کتابخانه ملی با حضور اســاتید برجسته این 
حوزه برگزار شد. یکی از میهمانان این نشست 
علــی اکبر ولایتی رییــس کمیته فرهنگ و 
تمدن اســلام و ایران شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی بود که به دلیــل حضور در یکی از 
کمیسیون های مجلس در جلسه حاضر نشد. 
پیام ولایتی در این نشست توسط نماینده وی 

محمدرضا شمس اردکانی قرائت شد.
متن  این پیام به شرح زیر است؛

پیش از هر چیز بر خود لازم می دانم از همه 
مسئولان و دست اندر کاران گردهمایی نقش 
ادیان در تبیین ارزش های اخلاقی تشکر کنم. 
بدون تردیــد برپایی چنین گردهمایی هایی 
و ایجاد فرصــت گفتگوی متقابل بین نظریه 
پردازان حوزه های مرتبط از جمله متکلمین، 
فلاسفه، اخلاق شناسان و دین شناسان باعث 
خواهد شد. ســطح مباحث نظری در جامعه 

ارتقا یافته و بر این اســاس، امکان لازم برای 
رسیدن به افق های علمی، در پرتوی کفایت 
بحث های نظری فراهم شــود. پرسش های 
متعددی درباره ایــن موضوع که نقش ادیان 
در تبیین ارزش های اخلاقی چیســت، می 
توان طرح کرد. اما به نظر می رســد پیش از 
طرح این پرسش ها لازم است نقطه مشترک 
بحــث ها و به تعبیری دیگر فصل مشــترک 

گفتگوهای مربوط بــه نقش ادیان در تبیین 
ارزش های اخلاقی روشــن شــود. مایلم به 
این موضوع تأکید کنم که برای رســیدن به 
این فصل مشترک، اســتفاده از آراء گروهی 
از نظریه پردازان کلام اســلامی، به خصوص 
در پرتوی آراء شــیعه لازم بلکه واجب است. 
به ویژه به نظر می رســد از میان این دست 
متکلمان شیعی، گروهی از آنان که در حدود 

قرن چهاردهم هجری زندگی کرده اند، نگاهی 
متفاوت به موضوع اخلاق، ارزش های اخلاقی 
و البته ارتباط بین اخلاق و دین داشته اند. به 
نظر می رســد در این حوزه کنکاش و دقت 
نظر بر آراء سید محمد کاظم طباطبایی یزدی 
مشهور به صاحب عروه بسیار راهگشاست. بر 
این اساس، امیدوار هســتم کارگروه خاصی 
در ایــن گردهمایی یا گردهمایی های بعدی 
برای تمرکز بر آراء صاحب عروه در این زمینه 
تشکیل شود. از دیگر سو، بخشی از گردهمایی 
امروز به موضوع بسیار مهم اخلاق زیستی در 
ادیان غیر ابراهیمی اختصــاص دارد. به نظر 
اینجانب، ناظر به جایگاه بسیار مهم اهل ادیان 
غیر ابراهیمی از نظر تعداد در میان جهانیان و 
نیز این موضوع که به ویژه جنوب شرق آسیا 
که پایگاه بخش مهمی از ادیان غیرابراهیمی 
اســت از جمله بالاترین درجه رشد اقتصادی 
جهان را در خــود دارد، ایجــاد گفتگوهای 
اساســی در حوزه اخلاق زیستی و استفاده از 
آراء معتقدان به ادیــان غیرابراهیمی در این 
عرصه نیز بســیار ضروری است. نگاه به ادیان 
غیرابراهیمی موضوعی بوده است که طی این 

سالها ما از آن غفلت کرده ایم.

نتایج یک تحقیقات نشان می دهد، بیشتر 4۳ کشور دارای دین رسمی 
در جهان در خاورمیانه و شمال آفریقا هستند و جمعیتی اکثرا مسلمان 
دارند. بیش از یک کشور از پنج کشور جهان دارای دین رسمی است 
و ۲0 درصد از کشــورها هم دین ارجحیت دار یا مــورد علاقه دارند. 
به نوشــته روزنامه گاردین، مرکز تحقیقات پیو مستقر در واشنگتن 
اعلام کرد، اکثر کشورهای جهان )۵۳ درصد( هیچگونه دین رسمی یا 
ارجحیت دار ندارند و ۱0 کشور )۵ درصد( مخالف دین هستند. طبق 
این گزارش، اکثر 4۳ کشــوری که دین رسمی دارند در خاورمیانه و 
شــمال آفریقا هستند و جمعیتی بیشتر مسلمان دارند. همچنین در 
۲۷ کشور واقع در آسیا و کشورهای آفریقایی حومه صحرای آفریقا و 
نیز شمال این قاره و خاورمیانه اسلام دین رسمی است. سیزده کشور 

که ۹ مورد از آنها در اروپاســت، دین رسمی آنها مسیحیت است، دو 
کشور بوتان و کامبوج بودایی دین رسمی آنهاست و در دولت اسرائیل 
دین یهودی دین رســمی است. هیچ کشوری هندو را به عنوان دین 
رســمی قبول ندارد. مســیحیت دین مورد علاقه در ۲۸ مورد از 40 
کشــوری اســت که یک دین مورد علاقه دارند. در ۱0 کشور، دولت 
مقررات مربوط به نهادهای دینی را شدیدا کنترل می کند و یا به صورت 
فعال با دین مخالف است. از جمله این کشورها می توان به چین، کوبا، 
کره شمالی، ویتنام و بسیاری از جمهوری های سابق شوروی اشاره کرد. 
براساس گزارش پیو، این کشورها جاهایی هستند که مقام های دولتی 
به دنبال کنترل عبادت، اظهارات علنی در مورد دین و فعالیت سیاسی 

گروه های مذهبی هستند.

علی اکبر ولایتی:

ادیان غیر ابراهیمی طی این سال ها مورد غفلت ما بوده است

اندیشه

خبر

بهره گیری از ظرفیت هیئت های مذهبی برای ترویج 
برنامه های قرآنی

رئیس ســازمان دارالقــرآن کریم با اعلام اینکه تا پایان امســال، ادغــام اتحادیه و 
تشکل های قرآنی را انجام می دهیم، گفت: ما از مسئولان هیئت های مذهبی انتظار 
داریم به فعالیت های قرآنی توجه بیشــتری کنند، چرا که هیئت های مذهبی یک 
ظرفیت عظیمی دارنــد و ما می توانیم برای ترویج و پیشــبرد برنامه های قرآنی از 
آن ها بهره بگیریم. مهدی قره شیخلو پیش از ظهر سه شنبه )۱۱ مهرماه( در نشست 
خبری که برای تشــریح فعالیت های این سازمان در نیمه اول سال جاری با حضور 
اصحاب رسانه برگزار شد، با تســلیت ایام سوگواری سید و سالار شهیدان حضرت 
اباعبدالله الحسین )ع( اظهار کرد:  ما در معاونت آموزشی و پژوهشی سازمان برنامه های 
مختلفی داشته ایم که از جمله آن ها مشارکت در طرح ۱4۵۱ بوده است که در این 
طرح از دفتر موسســات قرآنی و مردمی برای توســعه فعالیت های موسسات قرآنی 

استفاده کرده ایم و با تربیت 60 هزار نفر در این طرح مشارکت داشته ایم.
وی ادامه داد: همچنین از دیگر فعالیت های ما برگزاری ۱00 کارگاه ســبک زندگی 
قرآنی اســت که این کارگاه ها با حضور ۱۷00 نفر برگزار شــده اســت و ما در این 
کارگاه ها از مربیانی برای ترویج ســبک زندگی اسلامی استفاده کرده ایم و در حدود 
60 نفر از خواهران و برادران در نخستین دوره این طرح شرکت کرده اند. قره شیخلو 
یادآور شد: برگزاری اردوهای استعدادهای درخشان از دیگر فعالیت های این سازمان 
اســت که در سال های گذشــته برای ۱00 نفر این اردوها به صورت متمرکز برگزار 
شــد و امسال نیز به صورت استانی این طرح اجرا می شود و در حدود ۱۳00 نفر از 
نوجوانان هشــت تا ۱۸ ساله در این دوره شناسایی و حضور یافته اند. اواخر تابستان 

هم پنج اردوی منطقه ای با حضور نوجوانان و از طرف سازمان دارالقرآن برگزار شد.
قره شــیخلو افزود: ما در حوزه معاونت پژوهش و در فضای اطلاع رســانی در شش 
ماه نخســت ســال جاری یک جلد کتاب »روش های سلبی آموزش قرآنی« توسط 
عبدالعزیز کریمی، کتاب »صداسازی در هنر معنوی« تلاوت جهانبخش فرجی، کتاب 
»مبانی سبک زندگی قرآنی« تألیف اصفهانیان و »درسنامه حفظ موضوعی قرآن« که 

توسط حسین تقی پور نوشته شده بود، چاپ و منتشر شد.
وی در ادامه با اشــاره به برنامه های معاونت ارتباطات و امور اســتان های ســازمان 
دارالقرآن گفت: ما طبق سال های گذشته طرح »با قرآن در زلال اعتکاف« را برگزار 
کردیم که ۲۱۹۹ مسجد را در این طرح تحت پوشش قرار دادیم و 40۲ هزار و ۱۹۹ 
نفر در این طرح شــرکت کردند. ما در برنامه اعتکاف در کنار برنامه های ختم قرآن 
اصلاح قرائت سوره های نماز را نیز در دفترچه هایی داشتیم که آن ها را در بین مردم 
توزیع کردیم. همچنین توزیع ســوره حجرات نیز از دیگر اقدامات ما در این سازمان 
بود. قره شیخلو تأکید کرد: امسال دوازدهمین دوره آزمون اعطای مدرک به حافظان 
قرآنی در حال برگزاری است که در این طرح ۵۸ هزار و 6۳۷ نفر شرکت کردند که 
به ۵۷60 نفر مدرک اعطا شده است. ادغام اتحادیه و تشکل های قرآنی نیز از امسال 
آغاز شده است چرا که ما در این رابطه مشکلات زیادی داشتیم و تاکنون فعالیت های 
قرآنی ۲۵ استان ادغام شده اند و شش استان باقی مانده هم تا پایان مهر فعالیت قرآن 
آن ها ادغام می شود و پس از آن ادغام اتحادیه کشوری قرآن را داریم تا از این طریق 

بیشتر و بهتر بتوانیم در عرصه فعالیت های قرآنی گام برداریم.

اخلاق یهودی انسان محور نیست بلکه خدا
محور است

نماینده کلیمیان در مجلس شورای اسلامی گفت: اخلاق یهودی انسان محور نیست 
بلکه خدامحور است در نتیجه میزان دخالت انسان در عالم محدود می شود. نشست 
تخصصی »نقش ادیان در تبیین ارزش های اخلاقی« صبح امروز در سالن  همایش های 
کتابخانه ملی برگزار شــد. در پنل دوم نشست سیامک مُره صِدق نماینده کلیمیان 

در مجلس شورای اسلامی با موضوع اخلاق از دیدگاه یهود به سخنرانی پرداخت.
وی گفت: به موضوع اخلاق زیســتی از دید یهود خواهم پرداخت. چون در مباحث 
تخصصی باید جزئی تر وارد شــد. یادم می آید در جلسه ای که ما ۵ نماینده اقلیت 
خدمت مقام معظم رهبری رسیده بودیم ایشان گفتند سیاست بنده به هیچ عنوان 
ارشاد هیچ کدام از اقلیت های دینی داخل کشور نیست. بلکه می خواهم هر کدام از 
شما به دین خودتان به درستی پای بند باشید. در سنت یهودیت بر اساس ۱0 فرمان 
همه چیز را ۱0 تایی تقسیم بندی می کنند. برای مثال ۱0 اصل در اخلاق زیست 
محیطی دارند. اولین اصل این اســت که خداوند خالق جهان است که در نتیجه آن 
اصولی به دنبال می آید از جمله این که نه تنها زمین بلکه کل عالم را خداوند خلق 
کرده در نتیجه تنها صاحب خداوند اســت. اخلاق یهودی انسان محور نیست بلکه 

خدامحور است در نتیجه میزان دخالت انسان در عالم محدود می شود.
این نماینده مجلس گفت: اصل دیگر این است که باید دخل و تصرف در جهان را با 
عشــق به خداوند و عشق به مخلوقات انجام دهیم. از آن جا که نظم موجود حاصل 
دانایی مطلق است باید دخل و تصرف مان را متناسب با زیبایی ها و نظم موجود انجام 
دهیم و علم و دانش در این محور با محدودیت باید مواجه باشد. در غیر این صورت 
عملی منفی و غیر خدایی انجام داده ایم. مُره صِدق در ادامه عنوان کرد: روز شــنبه 
و اعیاد یهودی نوعی احترام به طبیعت تلقی می شود. در روز شنبه انرژی هایی که 
با تخریب محیط زیست همراه است شدیداً با محدودیت همراه است. به عنان مثال 
اتومبیل ممنوع اســت، شخم زدن مزرعه ممنوع است ... . معتقدند با این اعمال می 

توانیم به چرخه طبیعت اجازه بازسازی خود دهیم.

بیش از 20 درصد از 
کشورهای جهان دین 

رسمی دارند

نشست تخصصی نقش ادیان در تبیین 
ارزش های اخلاقی صبح امروز در سالن 
همایش های کتابخانــه ملی با حضور 

اساتید برجسته این حوزه برگزار شد.
در ابتدای این جلسه اشرف بروجردی، 
رئیس کتابخانــه ملی و مرکز اســناد 
ضمــن  ایــران  اســلامی  جمهــوری 
خوشامدگویی به میهمانان گفت: پیامبر 
اسلام به عنوان آخرین پیامبر بر اخلاق 
تاکید بسیاری داشته است. امروز هم ما 
اگر علم را حاصل تلاش بشر بدانیم و از 
دین به عنوان دســتورالعمل زندگی یاد 
کنیم، اخلاق تنظیم کننده مناســبات 
بشری و دســتورالعمل های خدا برای 
بشــر است. انسان امروز اگر اخلاق مدار 
بود، رویه زندگــی اش با چیزی که در 
حال حاضر شــاهد آن هستیم متفاوت 
بود. نتیجه اینکه محور همه مباحث ما 
باید انسان باشــد و مدار رفتار با انسان 

محبت، عشق و دوستی است.
پــس از بروجــردی، ســعدالله نصیری 
قیداری، دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو 
گفت: هدف از برگزاری این همایش این 
است که تجربه ای را به یونسکو منتقل 
کنیم. اینکه دین اسلام به علم اهمیت 
داده بر هیچ کس پوشیده نیست اما اگر 
اخلاق از علم جدا شــود آتش به پا می 
شــود و متاسفانه این شکاف روز به روز 

بیشتر می شود.
وی افزود: رشد علم بدون توجه به مبانی 
اخلاقی چیزی جز مرارت خصوصا برای 
نســل های بعدی نخواهد داشت. بنده 
چندی پیــش در یکی از همایش هایی 

که در خارج از کشــور برگزار شــد به 
رئیس یونسکو گفتم که چرا در یونسکو 
از بحث درباره ادیان و مذاهب جلوگیری 
می شود. ایشان پاسخ داد به دلیل اینکه 
می خواهیــم رویه یونســکو در جهت 
ارتقای علم، آموزش و فرهنگ باشــد. 
وقتی بنده به ایشــان گفتم می توان از 
دید فرهنگ به دین نگاه کرد پذیرفتند 
و در این باره بــا یکدیگر بحث مفصلی 
کردیــم. بنابراین می تــوان از دریچه 
فرهنگ به دین نگاه کرد. اگر دین را از 
جامعه بگیریم اخلاق افول پیدا می کند.

بهــزاد قره یاضی، نایــب رئیس کمیته 
یونسکو  اخلاق زیستی کمیسیون ملی 
از دیگر سخنرانان این مراسم بود که در 
خصوص مهندسی ژنتیک و محصولات 

تراریخته سخنرانی کرد.
وی در ســخنرانی خود بــه تعدادی از 
فتاوی مراجع تقلید راجع به محصولات 
تراریخته اشــاره کرد و گفت: در جهان 
اســلام رویکرد قالب بر جواز مهندسی 
ژنتیک اســت و بر اساس مطالعات من 
و همکاران من محصولات تراریخته در 
هیچ کجای دنیا مــورد مخالفت ادیان 

نیست.
محمود عباســی دبیــر علمی همایش 
و رئیــس کمیتــه اخــلاق در علوم و 
فناوری کمیســیون ملی آیسســکو در 
ادامه این نشست درباره موضوع تراوایی 
اسلامی در سکولاریسم  اخلاق زیستی 

سخنرانی کرد.
وی گفت: متن ســخنرانی من ترجمه 
مقاله ای است که در سال ۱۳۹۵ یکی از 

اساتید برجسته ژاپنی با عنوان فرهنگ 
شرقی نوشت و در آن مطرح کرد که ما 
شــرقی ها باید در قبال تفکر و اندیشه 
اخلاق ســکولار غربی موضع مشترک 

داشته باشیم.
وی افــزود: در تفکر و اندیشــه اخلاق 
زیستی ســکولار، اخلاق زیستی حوزه 
جدیــدی اســت. Bio ethic )اخلاق 
زیستی( واژه نوظهوری است که معانی 
متعــددی دارد. امــروزه نگرانی اصلی 
اخلاق زیستی غربی جنبه پزشکی دارد 
که مسائلی چون سقط جنین از جمله 
آن است. اخلاق زیستی یک جریان بین 
المللی اســت که تاکنون دستاوردهای 
بســیاری دارد و در سه حوزه فرااخلاق، 
اخلاق توصیفی و اخلاق هنجاری مورد 
شناسایی است. اخلاق زیستی به معنای 
اخص کلمه به شــماری از مشــکلات 
اخلاقی اشــاره دارد که پس از پیشرفت 
های اخیر در فناوری های زیســتی به 
وجود آمده اســت. عباسی ادامه داد: در 
حوزه زیست پزشکی دو رویکرد اخلاقی 
دین مدارانه و ســکولار فرا روی ما قرار 
دارد. رمــز ماندگاری مکتــب اخلاقی 
اسلام این است که عقل را منبع اخلاق 
می پندارد. همچنین بین دین و اخلاق 
زیســتی هم ســه رابطه تباین، اتحاد و 

تعامل برقرار است.
رئیس کمیته اخلاق در علوم و فناوری 
کمیسیون ملی آیسسکو در پایان اضافه 
کرد: لازم اســت که به وجــوه تمایز و 
تشابه اخلاق زیستی اسلامی و سکولار 
پرداخته شود. اخلاق زیستی نوعا مبتنی 
بر نظریه های فلسفی و در دوره معاصر 
فرااخلاقی  تبیین  برای  تلاشــی جدی 
اخلاق زیستی اسلامی انجام نشده است 
و بــه جز آثاری پراکنــده که اغلب هم 

برگرفته از متون یونانی هستند ما اثری 
در حوزه اخلاق نظری اسلامی نداریم.

سیدنصرالله ابراهیمی، عضو هیات علمی 
و دانشــیار دانشــگاه تهران بــه عنوان 
آخرین سخنران بخش اول این همایش 
راجع به حقوق و اخلاق محیط زیســت 
از منظر آیــات قرآن و روایات اهل بیت 

سخنرانی کرد.
وی گفت: قرآن کریم و روایات اهل بیت 
بــه حفظ طبیعت توجه و اهتمام جدی 
دارد و تعــدی و ظلم بــه آن را موجب 
عذاب اخروی می داند. ابراهیمی افزود: 
حقوق محیط زیست شاخه ای از حقوق 
است که یکی از اهداف آن ایجاد تعادل 
اکولوژیــک و اکوسیســتم طبیعت در 
رابطه با فعالیت های انســان اســت. بر 
اســاس اصل ۵0 قانون اساســی حفظ 

محیط زیست وظیفه عمومی است.
دانشیار دانشگاه تهران ادامه داد: خداوند 
متعال در قرآن بارها و بارها به واژگانی 
ســوگند خورده که به نوعی به محیط 
زیست ارتباط دارند یا اینکه نام برخی از 
سوره های ما برگرفته از محیط زیست 
است. همه اینها نشان از اهمیت محیط 
زیســت نزد خــدا و قرآن اســت. بنده 
توصیــه و راهکارهایی در این خصوص 
دارم؛ مثلا اینکه قوانین زیست محیطی  
بــر پایه اصول و مقررات الهی پی ریزی 
شود یا اینکه از محیط زیست به وسیله 
اســتفاده از منابعی چون کتاب، سنت، 
عقل و اجمــاع حمایت کنیم و تخریب 

محیط زیست را ظلم و حرام بدانیم.
در پایان این سخنرانی ها نصیری قیداری 
و محقق داماد به محمود عباسی، نصرالله 
ابراهیمی، محسن اسماعیلی، بهزاد قره 
یاضی و محمدرضا شمس اردکانی لوح 

تقدیر به همراه جایزه اهدا کردند.

به  توجه  بدون  علم   رشد 
جز  چیزی  اخلاقی  مبانی 
مرارت خصوصا برای نسل 
های بعدی نخواهد داشت. 
بنده چندی پیش در یکی 
در  که  هایی  از همایــش 
خارج از کشور برگزار شد 
به رئیس یونسکو گفتم که 
چرا در یونســکو از بحث 
مذاهب  و  ادیــان  درباره 
جلوگیری می شود. ایشان 
اینکه  دلیل  به  داد  پاسخ 
می خواهیم رویه یونسکو 
علم،  ارتقــای  جهت  در 
باشد.  فرهنگ  و  آموزش 
وقتی بنده به ایشان گفتم 
می توان از دید فرهنگ به 
دین نــگاه کرد پذیرفتند 
و در این بــاره با یکدیگر 
بحــث مفصلــی کردیم.

نصیری قیداری:

رشد علم بدون اخلاق چیزی جز مرارت 
نخواهد داشت

دبیرکل کمیسیون ملی یونسکو در نشست تخصصی نقش ادیان در تبیین 
ارزش های اخلاقی گفت: اگر اخلاق از علم جدا شود آتش به پا می شود. 
رشد علم بدون توجه به مبانی اخلاقی چیزی جز مرارت نخواهد داشت.
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و  مطالعــه  تازه  تریــن  در  کار  وزارت 
گزارش از وضعیت بــازار کار جمعیت 
کرد:  اعلام  دانشــگاهی  فارغ التحصیل 
اغلب سیاسیون و بعضا کارشناسان در 
دانش آموختگان  تعــداد  آمار  خصوص 
دانشگاهی که تمایل به حضور در بازار 
کار دارنــد همواره دچار خطا هســتند 
و می پندارنــد تمــام دانش آموختگان 
دانشگاهی وارد بازار کار خواهند شد، در 
حالی که تعداد زیادی از آنان بویژه زنان، 
برای فعالیت اقتصــادی تمایلی ندارند 
و تعــداد زیادی هم همزمان با تحصیل 

شاغلند.
براســاس تازه ترین اطلاعات از شرایط 
بیــکاری فارغ التحصیــلان، جمعیــت 
فارغ التحصیــل و در حــال تحصیــل 
دانشگاهی سال ۹4 معادل ۱۱ میلیون 
و ۸00 هزار نفر برآورد شــده است که 
از این میــزان 4.۸ میلیون نفر در حال 
تحصیل و هفت میلیون نفر نیز جمعیت 

فارغ التحصیل هستند.
براســاس همین آمار، در بین جمعیت 
فارغ التحصیــل، ۷.۳  میلیونــی  هفت 
میلیون نفر شاغل و ۹00 هزار نفر بیکار 
هستند. ضمن این که 4.۲ میلیون نفر 
از فارغ التحصیلان در جمعیت غیرفعال 
اقتصادی قــرار دارند که جزو جمیعت 

بیکار جویای کار محسوب نمی شوند.
انجام شــده توسط  براســاس بررسی 
پژوهشکده آمار ایران، حدود ۳4 درصد 
از افــراد فارغ التحصیــل عالــی از نظر 
اقتصادی غیرفعال هســتند. ۷۱ درصد 
از افــراد فارغ التحصیل عالی غیر فعال 
را زنان و ۲۹درصد را مردان تشــکیل 
می دهند. ۳۲درصــد از این افراد دارای 
مدرک کاردانی، 6۲درصد دارای مدرک 
کارشناســی و 6درصــد دارای مدرک 

کارشناسی ارشد و بالاتر هستند.
** رشد قارچ گونه دانشگاه

رونــد بی رویه تاســیس دانشــگاه ها و 
ایجاد رشته های تحصیلی بدون در نظر 
گرفتن نیازهــای روز جامعه. دو دلیل 
اصلی بیکاری فارغ التحصیلان است که 
دکتر عبدالوحید فیاضی، مشاور سازمان 
پژوهش و برنامه ریزی وزارت آموزش و 
پرورش در گفت وگــو با جام جم به آن 

اشاره می کند.
آن طــور که عضو ســابق کمیســیون 
آموزش مجلس شورای اسلامی می گوید 
دانشگاه های بی کیفیت هم تاثیر کمی 
در این پدیده ناخوشــایند نداشته اند و 
در این میان اصلاح ســاختارهای نظام 

آموزشی کشور، چاره کار است.
فیاضی ادامه می دهــد: اولین کار این 
اســت که آموزش عالی کشــور باید از 
از هم گسیختگی و جزیره ای  این حالت 
عمل کردن خارج شــود. دانشگاه آزاد 
اســلامی با حجم بالای دانشجویی که 
دارد بــدون توجه و به لحاظ شــرایط 
بــازار کار اقــدام به ایجاد رشــته های 
تحصیلی کــرده که در حال حاضر آمار 
نشان می دهد ۱۸0 واحد دانشگاهی در 
دانشگاه آزاد اسلامی واحدهای زیان ده 
هستند و شاید به انحلالشان هم منجر 
شود. این نشــان می دهد شرایط ایجاد 
این دانشــگاه ها، علمــی و آینده نگرانه 

نبوده است.
او می گویــد:  ما رشــته هایی داریم که 
سنتی هســتند و 60 ســال است در 
کشــور وجود دارند و هنوز آنها را ادامه 
می دهیم در صورتی که نیازی به آنها در 

جامعه امروز نداریم.
کارشناســان تاکیــد می کننــد وقتی 
آمایش علمی و رشــته ای در کشــور 
صورت نپذیرد قطعا رشته های جدیدی 
که نیاز امروز کشــور و دنیا ست،  ایجاد 

نمی شود.
مشاور ســازمان پژوهش و برنامه ریزی 
وزارت آمــوزش و پــرورش همچنین 
نابسامانی فضای کسب و کار در کشور 
اقتصادی  و پایین بودن شــاخص های 
را دلیــل مهــم دیگــری در بیکاری 

فارغ التحصیلان دانشگاهی می داند.
او در خلال حرف هایش به هرم جمعیتی 
ایران هم اشاره می کند و می گوید: البته 
نباید از مساله هرم جمعیتی هم ساده 
عبور کرد و نادیده گرفت که بخشی از 
این گرفتاری ها مربوط به دهه های 60 

تا ۸0 است.
** نظام آموزشی تقاضا محور نیست

در دفترچــه کنکور امســال، به وضوح 
می بینیــم میزان پذیرش دانشــجو در 
برخی رشــته  ها، بیش از ظرفیت فعلی 
بازار اســت؛ طوری که بیم آن می رود 
این خیل عظیم دانشــجویان پذیرفته 
شده در رشته های نظری و غیرمهارتی، 
پس از دانش آموختگی نتوانند وارد بازار 

کار شوند.
دکتر عبدالرسول پورعباس، عضو هیات 
علمی دانشگاه امیرکبیر و رئیس سابق 
دانشــگاه جامــع علمی کاربــردی در 
گفت وگو با جام جم دراین باره می گوید: 
نظام آموزشــی ما تقاضا محور نیست و 
عرضه محور است؛ یعنی به نیاز بازار کار 
نگاه نمی کند و با فضای اشتغال کشور 

هماهنگ نیست.
این کارشناس آموزش عالی بر این باور 
اســت که تا وقتی این شــیوه پذیرش 
دانشجو ادامه داشــته باشد، مشکلات 
بیکاری فارغ التحصیلان دانشگاهی حل 

نخواهد شد.
در بسیاری از کشورهای توسعه یافته، 
جذب دانشجو با توجه به نیاز بازار کار 
صورت می گیــرد. پورعباس با اشــاره 
به همین مســاله توضیــح می دهد: در 
نظام آموزش عالی کشــورهای توسعه 

یافته، حدود ۳0 درصد دانشجویان در 
رشــته های علمی و حــدود ۷0 درصد 
دانشجویان در رشــته های مهارتی و با 
محور بازار کار جذب می شــوند، اما در 
کشــور ما چنین تناسب علمی رعایت 

نمی شود.
پورعبــاس همچنین به ســند آمایش 
آمــوزش عالی نیــز اشــاره می کند و 
می گویــد: یکی از اهــداف اجرای این 
ســند، تناســب بین بازار کار و تعداد 
دانشــجویان جذب شــده در رشــته 
محل های مختلف دانشــگاهی اســت، 
اما تاکنون بخش عمده ای از این ســند 

اجرایی نشده است.
البته به نظر می رسد با توجه به این که 
برای پذیرش دانشــجویان غیرمهارتی، 
نیاز به امکانات و تجهیزات گسترده ای 
مثل آزمایشــگاه و کارگاه وجود ندارد، 
خیلی از دانشــگاه ها برای پذیرش کم 
هزینه دانشــجویان رشــته های نظری 
علاقه مند هســتند؛ در حالی که انتظار 
مــی رود متولی نظام آموزش عالی، این 
وضعیــت را مدیریت کند و اجازه ندهد 
دانشگاه ها بدون توجه به نیاز صنعت و 
بازار کار، به شــکل بی رویه ای دانشجو 

جذب کنند.
** رشته هایی برای بیکار شدن

سال هاست کارشناسان آموزش عالی بر 
این باورند برخی رشته های دانشگاهی 
فارغ التحصیلانش  بــرای  کاری  بــازار 

نــدارد؛ موضوعــی کــه عمــده دلیل 
و  بیکاری دانش آموختگان عنوان شده 
این مشکل هم آن طور که کارشناسان 
آموزش عالــی می گویند بــا بازنگری 
برخی رشته های دانشگاهی باید اصلاح 

شود.
گرچه آموزش عالی متولی و مســئول 
ایجاد شغل نیست، ولی بدون شک در 
بازار شغل بی تأثیر نیست. سال گذشته 
شریعتی نیاسری، معاون آموزشی وزیر 
علوم به رســانه ها گفتــه بود:طرحی را 
در دســت تدوین داریم که براســاس 
آن رشــته هایی که بازار کار آنها اشباع 
شده از اولویت خارج می شوند.  هرچند 
از سرنوشت این طرح خبری نیست، اما 
آمارها نشان می دهند بازار کار می تواند 
منشــأ مهمی برای اقبال به رشته های 

تجربی باشد.
با نگاهی بــه آخرین آمار وزارت تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی می توان متوجه شد 
اگر مهم  ترین دلیل اقبال به رشته های 
تجربی بازار تضمین شــده کار نباشد 
بدون شــک یکــی از مهم ترین دلایل 
است. بر اساس این آمار، رشته بهداشت 
با ۷.۹ درصــد، کمترین میزان بیکاری 
و رشته محیط زیســت با 4۹.۱ درصد 

بیشــترین میزان بیکاری را در کشــور 
دارد.

رشــته های علوم رفتاری و اجتماعی با 
نرخ بیــکاری ۷.۱۹ درصــد، بازرگانی 
و امــور اداری بــا ۵.۱۹ درصد، حقوق 
۸.۲۱درصد، علوم زیســتی ۲۲ درصد، 
علوم طبیعی 4.۲۲ درصد، رایانه ۹.۳۹ 
درصد، صنعت و فــرآوری ۳۲ درصد، 
معمــاری و ســاختمان ۹.۲۵ درصد، 
کشــاورزی، جنگلداری و شیلات با ۲۲ 
درصد و محیط زیســت با ۱.4۹ درصد 
بالاتریــن بیــکاری فارغ التحصیلان در 
این رشته ها اعلام شده است. همچنین 
رشــته های تربیت معلم بــا ۸ درصد، 
روزنامه نــگاری ۸.۸ درصد، بهداشــت 
۹.۷ درصد، خدمات امنیتی 4.۸ درصد 
و خدمات حمل و نقل با ۸.۱0 درصد، 
کمترین میزان بیکاری فارغ التحصیلان 

را دارد.
نرخ بیــکاری مــردان ۱۳درصد و این 
نرخ در مــورد زنان درس خوانده ۵.6۵ 
درصد اســت. نکته این که تعداد زنان 
تحصیلکرده در جســت وجوی شغل در 
حال حاضر از تعداد مردان تحصیلکرده 
در جســت وجوی شغل بیشــتر است. 
ایــن آمار را حســین توکلــی، معاون 
سازمان ســنجش و آموزش کشور نیز 
در گفت وگو با جام جــم تایید می کند 
و می افزاید: برخی رشــته ها هستند که 
داوطلبان هم می دانند بازار کار مناسبی 
برایش وجود ندارد، امــا آن را انتخاب 
می کنند مثلا خانم هایی که وارد رشته 
کشاورزی می شوند خیلی نباید امیدوار 
پیدا کردن شغلی مناسب در این رشته 
باشــند. آنها عموما در رشته های غیر از 

کشاورزی کار پیدا می کنند.
بــه گفتــه حســین توکلی، مشــکل 
دانشــگاه ها این است که در رشته هایی 
دانشجو می پذیرند که فارغ التحصیلانش 
بازار کاری ندارند، از این رو وزارت علوم 
با همکاری وزارت کار باید رشــته های 
تحصیلی را بازتعریف کنند تا رشته هایی 
در دفترچه کنکور آورده شــود که بازار 
کار دارنــد؛ در حالی که بــا نگاهی به 
دفترچه کنکور امسال می توان تناقضات 

آشکاری در این موارد پیدا کرد.
** مدرک گرایی مزمن

فارغ التحصیلان مســائل  بیــکاری  در 
زیادی نقش دارد، اما یکی دیگر از علل 
اصلی آن در مسائل فرهنگی ریشه دارد. 
ایران آن قدر  فرهنگ مدرک گرایــی در 
جدی گرفته نشــده که ایــن روزها به 
مشــکلی برای جامعه بدل شده است. 
مشاور ســازمان پژوهش و برنامه ریزی 
وزارت آمــوزش و پــرورش در این باره 
می گوید: فرهنگ مدرک گرایی همچنان 
در جامعــه ایرانــی مــوج می زند. در 
دهه های پیش به مدرک دیپلم افتخار 
می کردند و حالا به مدرک دکتری فخر 
می فروشند. البته ناگفته نماند عرضه و 
تقاضا چنین موردی را ایجاب می کند. 
وقتــی تقاضا به گونه ای باشــد که اگر 
مدرک بالایی نداشــته باشــید شغلی 
نداریــد، ناخودآگاه افراد را به ســمت 

کسب مدرک سوق می دهد.
به گفته او در ایــران نیروی کار تکریم 
نمی شود و همین موضوع انگیزه ای برای 
افراد ایجاد نمی کند که آنها به ســمت 
نیروهای کار بروند. در کشــوری مثل 
چین، بســیاری از کارگران سهامداران 
شرکت های خود هستند و همین مورد 

برای کارگران ایجاد انگیزه می کند.

مشاور ســازمان پژوهش و 
آموزش  وزارت  ریزی  برنامه 
و پرورش همچنین نابسامانی 
فضای کسب و کار در کشور 
و پایین بودن شــاخص های 
اقتصادی را دلیل مهم دیگری 
فارغ التحصیلان  بیکاری  در 
می دانــد. دانشــگاهی 
او در خــلال حرف هایــش 
به هــرم جمعیتی ایران هم 
و می گوید:  اشــاره می کند 
از مســاله هرم  نباید  البته 
جمعیتی هم ساده عبور کرد 
و نادیده گرفت که بخشــی 
مربوط  گرفتاری ها  ایــن  از 
به دهه های 60 تا ۸0 اســت.

چرایی مشق بیکاری فارغ التحصیلان

مشــکلات اقتصادی،  پایین بودن کیفیت دانشگاه و تب مدرک گرایی 
اســت. دانشــگاهی  فارغ التحصیلان  بیکاری  اصلــی  برخی دلایل 
روزگاری، تحصیــل از بهتریــن  راه هــای رســیدن به شــغل بود؛ 
اما به گواه آمارهای منتشــر شــده ایــن روزها بیــش از 40 درصد 
از فارغ التحصیــلان دانشــگاه در بــازار کار ایران جایــی ندارند.

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز:
فرزندان ۱0 درصد ایرانیان در مدارس غیرایرانی 

تحصیل می کنند

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز کشور گفت: یک هزار خیر در دیگر کشورهای جهان 
در امر مدرسه   سازی گام برداشته اند.

محمدرضا حافظی در حاشیه بازدید از دو مدرسه خیر ساز امیرحسن حافظی و قلم 
چی شهرســتان بروجرد، اظهار کرد: حدود ۱0 درصد از ایرانیان در دیگر کشورهای 
جهان سکونت دارند و فرزندان آن ها در مدارس بیگانه با زبان دیگری به غیر از فارسی 
در حال فراگیری دروس هستند و زبان ملی ایرانی را فراموش می کنند و حتی علیه 

جمهوری اسلامی بدآموزی می بیند.
وی ادامه داد: با توجه به این موضوع تشــکل خیرین مدرسه ســاز در جهان حضور 
فیزیکی خود را گسترش می دهد تا اصالت ایرانی حفظ شود و با ساخت مدارس ایرانی 
و حضور معلمان فارسی زبان، نام جمهوری اسلامی همیشه پاینده و استوار باقی بماند.
این مسئول افزود: خوشبختانه حرکت عظیم مدرسه سازی در کشور مورد تأیید مقام 

معظم رهبری بوده و ایشان این اقدام را حرکتی مبارک دانستند.
رئیس مجمع خیرین مدرسه ســاز کشــور تصریح کرد: هم اکنــون 6۵0 هزار خیر 
مدرسه ســاز در داخل کشــور و یک هزار خیر در دیگر کشورهای جهان در این امر 
خیر قدم گذاشــته و هدف مقدســی را دنبال می کنند و این حرکت در جهان و در 
داخل کشور رو به گسترش است. حافظی اضافه کرد: در دنیایی که جنگ  و جدال 
و خونریزی حاکم شده، با درایت رهبر معظم انقلاب، جمهوری اسلامی کشوری امن 
بوده و در جامعه خیرین مدرسه ساز به خود می بالیم که توانستیم محیط های آموزشی 

مناسبی را برای فرزندان و آینده سازان کشور فراهم کنیم.
وی بیان کــرد: دانش آموزان نیز باید تلاش کنند تا در ســایه این امنیت و نعمت 
آموزشی، افتخارات بزرگی را برای کشور خلق کنند و همواره در جهان شگفتی آفرین 

باشند.
رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز کشور تصریح کرد: هر حرکت خیری که در کشور 
برای منفعت عمومی برداشته می شود بدون شک اجر و پاداشی عظیم خواهد داشت 

و از بسیاری فضایل دینی نیز پر منزلت   تر خواهد بود.
حافظی افزود: گاهی زندگی افراد جامعه به واسطه رخدادهایی در مسیری دیگر قرار 
می گیرد که در زندگی بنده نیز با مرگ فرزندم در مسیر خیر قرار گرفته و موجب شد 

تا حرکت بزرگ مدرسه سازی در کشور و فراتر از آن رخ دهد.
وی گفت: اگرچه خواســت الهی بود تا فرزندم از دست برود ولی هم اکنون یک هزار 
و ۲00 فرزند را در مســیری دیگر به دست آورده ام و در دنیای وانفسای کنونی که 
دنیا به سمت کسب علم ودانش می رود زمینه کسب علم ودانش برای این تعداد نیز 

هموار شده است.

توسط مدیرعامل موسسه خیریه مهرآفرین؛
کلنگ زنی 2 باب مدرسه در مناطق محروم 

سیستان و بلوچستان
مدیر عامل موسســه مهرآفرین ضمن کلنگ زنی ۲ باب مدرسه، به بررسی موضوع 
بازماندگی دانش آموزان از تحصیل، اعتیاد زنان و کودکان و نیز آسیب های اجتماعی 
کودکان بدسرپرســت در سیستان و بلوچستان پرداخت. همزمان با آغاز سال جدید 
تحصیلی و با حضور فاطمه دانشور، مدیرعامل موسسه خیریه مهرآفرین، کلنگ احداث 
۲ باب مدرسه در روستاهای رمشق و میخان از توابع شهرستان فنوج استان سیستان 
و بلوچستان به زمین زده شد و همچنین هزینه بازسازی ۲ مدرسه دیگر این منطقه 
توسط موسسه مهرآفرین تامین اعتبار شد. لازم به ذکر است که این موسسه پیشتر 
نیز ۷ مدرســه را در این استان احداث و بازســازی کرده است. این فعال  اجتماعی، 
طی حضور در این منطقه، به بررســی موضوع بازماندگــی دانش آموزان از تحصیل، 
اعتیاد زنان و کودکان و نیز آسیب های اجتماعی کودکان بدسرپرست منطقه پرداخت. 
عضو سابق شورای اسلامی شهر تهران بیان داشت: طبق گفته مسئولان مربوطه، ۸۵ 
درصد مردان و ۱0 درصد زنان این منطقه دارای اعتیاد به مواد مخدر بوده که این امر 
علاوه بر فقر، تاثیرات نابهنجار بسیاری بر کودکان می گذارد و زمینه بروز آسیب های 
اجتماعی را  تا حد زیادی افزایش می دهد. مدیرعامل موسسه مهرآفرین در پایان سفر 
خود، به مناطق کریم آباد و شیر آباد از توابع زاهدان رفت و در مورد مهمترین معضلات 
اجتماعی این منطقه اظهار داشــت: وضعیت حاشیه های این منطقه بسیار تاسف بار 
است و متاســفانه هیچگونه پایگاه مداخله در بحران و پایگاه ارائه خدمات اجتماعی 
وجود ندارد. همچنین یکی دیگر از معضلات این منطقه، زنان ایرانی دارای همسرانشان 
افغانستانی و پاکستانی هستند که نمی توانند برای  کودکان خود شناسنامه بگیرند و 
بدلیل فقدان مدارک هویتی، از خدمات بهداشتی شامل دریافت شیر خشک رایگان 
از مراکز بهداشــت شهرستان محروم بوده و از دریافت هرگونه خدمات اجتماعی نیز 
بی بهره اند. تنها دغدغه این زنان آینده فرزندانشان است. دانشور در پایان افزود: جهت 
کمک به مردم محروم این مناطق و در راســتای شــناخت اشکال جدید آسیب های 
اجتماعی و کاهش آنها، موسسه مهرآفرین تقبل نمود که تعدادی مددکار اجتماعی 
بومی از مناطق یاد شــده اســتخدام نموده و پس از طی دوره های آموزشی لازم در 

تهران، به منطقه برگشته و اقدام به مداخله در وضعیت آسیب های اجتماعی نمایند.

وضعیت صدور مجوز برای پیش دبستانی ها
مدیرکل پیش دبستانی وزارت آموزش و پرورش گفت: برای تمامی متقاضیان مهدکودک 
و پیش دبستانی ها مجوز صادر شده و برای برخی از آنان به دلیل پایین بودن سن، مجوز 
موقت صادر شده است. رخساره فضلی در واکنش به محدودیت ثبت نام پیش دبستانی 
ها گفت: متاسفانه این یک معضل فرهنگی است. مدیرکل پیش دبستانی وزارت آموزش 
و پرورش گفت: دوره پیش دبســتانی دوره رسمی نظام تعلیم و تربیت کشور است اما 
اجباری نیســت و برخورد قانونی نمی شود. فضلی خاطرنشــان کرد: وزارت آموزش و 
پرورش تنها به دوره های پیش دبستانی نظارت دارد که از این وزارتخانه مجوز دریافت 
کرده باشــند. اگر والدین، کودک خود را به جایی دیگر ســپردند از ما به عنوان وزارت 
آموزش و پرورش انتظاری نداشــته باشند. وی افزود: دانش آموزان کلاس اول امسال، 
نوآموزان سال گذشته هستند. اگر قرار باشد در پیش دبستان چیزی آموزش ببینند که 
با کلاس اول تعارض و تناقض داشــته باشــد از آغاز راه کودکان با مشکل رو به رو می 
شوند. وی تصریح کرد: کودکان جزو سرمایه خانواده ها هستند و آنان حاضرند هر نوع 
سرمایه گذاری کنند. چون اینگونه است باید درست بر روی آنان سرمایه گذاری کنند. 
فضلی با اشاره به اینکه هنوز آمار دقیق نوآموزان اعلام نشده است، یادآور شد: پیش بینی 
می شود امسال بیش از ۹00 هزار نوآموز در پیش دبستانی ها ثبت نام کنند که تعداد 
۲00 هزار نو آموز در پیش دبســتانی های مناطق دو زبانه هستند وی درباره ی صدور 
مجوز پیش دبســتانی نیز بیان کرد: تمامی موسسان مهد کودک که متقاضی دریافت 
مجوز بودند، این مجوز را دریافت کرده اند. فضلی بیان کرد: موارد خاصی هم داریم که 
ســازمان بهزیستی با ۲۵ سال ســن، مجوز مهد کودک می دهد که در وزارت آموزش 
و پرورش از این ســن بالاتر است. وی بیان کرد: تمهیداتی اندیشیده شده است که به 
مدیران و موسسان مهد کودک و پیش دبستانی هایی که سن آنان به سن قانونی مجوز 
وزارت آموزش و پرورش نرسیده است مجوز موقت بدهند و سال بعد بررسی مجدد می 

شود تا فرد به سن قانونی وزارت آموزش و پرورش برسد.

خبر

گزارش

مدرسه؛ جایی برای نهادینگی فرهنگ 
گفت و گو و نقد

حرکت به ســمت ایجاد جامعه ای پویا و توسعه یافته، جز از طریق نهادینه 
سازی فرهنگ گفت و گو و نقد امکان پذیر نیست؛ فرهنگی که باید از سال 

های ابتدایی زندگی و از طریق نظام آموزشی به افراد جامعه انتقال یابد.
کاســتی های تعامل و گفت و گو و ضعف های جامعه در این حوزه، آسیب 
هــای خود را در عرصه های مختلف حیات جمعی به ویژه حوزه های مدنی، 
فرهنگی و سیاســی نشــان می دهد. نبود درک متقابــل میان جریان های 
مختلف اجتماعی، فرهنگی و سیاســی، زمینه های عدم تحمل یکدیگر و در 

نتیجه تنش و آشفتگی جامعه را فراهم می آورد.
این در حالی اســت که در یک جامعه ســالم، جریان های مختلف فکری به 
واسطه ظرفیت بالای تحمل مخالف ، زمینه را برای فعالیت و پیشرفت خود 
مهیا می بینند و با بهره گیری از گفت و گو و نقد، جامعه را به سوی پویایی 

و تحرک بیشتر سوق می دهند.
نهادینه سازی فرهنگ گفت و گو و پذیرش نقد در وهله نخست بر عهده نظام 
آموزش و پرورش است، چرا که مدرسه نخستین محیطی است که انسان به 
جامعه واقعی نزدیک شده و در آن با واقعیات اجتماعی مواجه می شود. دانش 
آموزان در مدرســه خود را در کنار دیگر دانش آموزان با مطالبات و خواسته 
های متنوع می بینند؛ واقعیتی که آنان را با تنوع ســلیقه و رویکردها آشنا و 

ضرورت آموزش »تحمل و درک دیگران« را نمایان می کند.
توصیه امسال »حسن روحانی« رییس جمهوری در آیین بازگشایی مدارس 

کشــور مبنی بر پررنگ تر شــدن آموزش های اجتماعی مدارس بر همین 
محور تاکید داشت.

رییس جمهوری توصیه کرد مسوولان آموزش و پرورش برای تقویت آموزش 
هــای اجتماعی و مهارت زندگی میان دانش آموزان، »زنگ کتاب « و »زنگ 
گفت و گو« را در سرفصل برنامه های آموزشی خود بگنجانند و »زنگ انشا« 

را در راستای کاربردی تر شدن مورد بازبینی جدی قرار دهند.
به گفته رییس جمهوری، خوب اســت ساعتی در طول هفته یا ماه به کتاب 
خوانی و توضیح آنچه دانش آموزان در کتاب می خوانند در جمع خودشــان 
اختصاص داده شود. روحانی احیای زنگ انشا را به منظور زمینه سازی برای 
تبدیل فرهنگ شفاهی به کتبی و تقویت فرهنگ نقد سازنده مورد تاکید قرار 
داد و گفت: منظور بنده زنگ انشــاء به معنای سنتی آن نیست، بلکه به این 
صورت است که در این ساعت دانش آموز بیاموزد که ابتدا از معلم و مدرسه 
خود انتقاد کرده و برای اصلاح و بهتر شدن اوضاع پیشنهاداتی ارایه کند؛ چه 
خوب است که در زنگ انشاء دانش آموزان یاد بگیرند از رییس جمهور انتقاد 
کرده، کاستی هایی که در کار او می بینند را مکتوب کرده و پیشنهادات خود 

برای رفع این کاستی ها را ارایه کنند.
رییس جمهور ایجاد زنگ گفت وگو در مدارس را به عنوان سومین پیشنهاد 
خود مطرح کرد و گفت: به خصوص در دوره تحصیلی متوســطه و سالهای 
پایانی تحصیلات دبســتان خوب است ساعات گفتگو و مباحثه ایجاد شود تا 
دانش آموزان با گفتگو کردن با یکدیگر و نقد کردن مودبانه از همین دوران 
آشنا شوند و آن کرسی های آزاداندیشی که رهبری معظم انقلاب در تشکیل 
آنها تاکید دارند از همینجا آغاز شــود. در همین ارتباط، طرح ایجاد کرسی 
های آزاداندیشی در مراکز علمی دانشگاهی و حوزوی در سال ۱۳۸۱ از سوی 
رهبر انقلاب به منظور توسعه علمی کشور مطرح شد. راه اندازی کرسی های 
مناظره، نقد، نظریه پردازی و آزاداندیشــی در دانشگاه ها و مراکز حوزوی در 
مســیر اجرایی شدن اما با چالش هایی مواجه است. نبود فرهنگ گفت و گو 
و نقدپذیری میان بزرگســالان یکی از این مشــکلات است. پیشنهاد رییس 
جمهوری مبنی بر آموزش مباحثه و تضارب آراء از مدرسه، به مرور این مسیر 
پرچالش را هموارتر می ســازد. به ایــن ترتیب که به نوپایان ورود به جامعه 
آموزش می دهد چگونه نظر خود را بیان کنند و نظر مخالف را هم شــنیده 
و تحمل کنند و برای آن ارزش و احترام قایل باشند تا در تعاملی سازنده، با 
هم افزایی و بازبینی دانش خود، نتیجه بهتری بگیرند. این آموزش ها یکی از 
نیازهای اساسی جامعه امروز ما است؛ جامعه ای که برخی جریان های خاص 
در آن تــاب تحمل صدای دیگری و رویکردهای متفاوت را ندارند و با مظاهر 
تغییر و تکثر در عرصه های اجتماعی، فرهنگی و سیاسی مخالفت می کنند. 
این گروه ها با بســتن درهای گفت و گو و پذیرش انتقاد، راه بهبود و ارتقا را 
نه تنها بر خود، بلکه بر کل جامعه بسته اند. دولت تدبیر و امید که طی بیش 
از چهار سال گذشته، بارها و بارها به واسطه تکسونگری جریان های خاص و 
عدم تحمل رقیب از سوی جریان های خاص در مسیر اجرای وظایف قانونی 
خود با چالش هایی جدی دســت و پنجه نرم کرده است، حال قصد دارد با 
گنجاندن زنگ گفت و گو در سرفصل آموزشی مدارس، بذر فرهنگ تعامل، 
گفت و گو، انتقاد و نقدپذیری را میان دانش آموزان بکارد تا جامعه در سال 

های آینده از ثمره آن بهره مند شود.

یکی از بازارهایی که در هیچ زمانی با رکود روبه رو نشده است و همیشه 
مشتریان خود را دارد، در دســتان معلمان کنکور است. والدین برای 

ارتقای رتبه کنکور فرزندان خود رقم های هنگفتی را هزینه می کنند.
»در روزهای گذشته آمار شغل های پردرآمد کشور در رسانه ها منتشر 
شد. میان مشاغلی که به پولساز بودن معروف هستند، مانند پزشکی 
و مدیران نفتی، به شغل معلمی نیز اشاره شده بود که موجب تعجب 
بسیاری از کاربران شد! در حال حاضر یکی از بازارهای پرمخاطب، بازار 
تدریس »کنکوری ها« است. معلم هایی که برای تدریس به دانش آموزان 
کنکوری در این بازار نام شــان تبدیل به یک برند معروف شده، از این 
طریق درآمدهای بالایی را کســب می کنند. موسسه ها، آموزشگاه ها 
و مــدارس برای بالا بردن آمار قبولــی دانش آموزان خود در کنکور از 
معلم های برند و مطرح استفاده می کنند که هزینه این معلم ها نیز به 

شــدت بالاست. از طرف دیگر والدین در زمینه آموزش فرزندان خود، 
هزینه هــای زیادی می کنند و به دنبال معلم های »برند« هســتند. از 
طرفی فارغ التحصیلان نیز به تدریس اقدام می کنند که آنها رقم کمتری 
را دریافت می کنند. آنها به طور معمول برای یک ساعت الی یک ساعت 
و نیم، بسته به درس و دانش آموز، بین ۱00 هزار تومان الی ۲00 هزار 
تومان دریافت می کنند. هر چه تجربه و شهرت معلم بیشتر شود، این 
قیمت نیــز افزایش پیدا می کند. به طور معمــول با توجه به گزارش 
میدانی، اکثر دانش آموزان سال کنکور از مدارس غیر انتفاعی مناطق 
یک و دو تهران که معلم خصوصی می گیرند، برای جلسه یک ساعت و 
نیمی حدود 600 هزار تومان الی یک میلیون و ۵00 هزار تومان برای 
هر معلم هزینه می کنند. در واقع معلم ها دقیقه ای 6 هزار و 600 تومان 

الی ۱6 هزار و 600 تومان برای تدریس پول دریافت می کنند.

معلم کنکور، دقیقه ای 
44500 تومان
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